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°۲۴تهران

تغ�رقیمتعنوان

370 (%0.5)73,890درهم امارات

200 (%0.66)30,300لير ترکيه

200 (%0.47)42,350يوان چين

1,100 (%0.5)220,400دلار کانادا

1,500 (%0.51)296,000فرانک سوئيس

30 (%0.93)3,220افغاني

20 (%0.47)4,280روبل روسيه

1,100 (%0.54)203,400دلار استراليا

1,620 (%0.6)271,230دلار

1,610 (%0.51)314,840يورو

1,910 (%0.51)373,150پوند انگليس
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مناسبت ها

[ October 16 ] ۲۴ مهر روز جهانی غذا
[ October 17 ] ۲۵ مهر روز جهانی ریشه کنی فقر

۲۶ مهر روز تربیت بدنی و ورزش
۲۷ مهر میلاد رسول اکرم به روایت اهل سنت [ ١٢ ربيع الاول ]

۲۹ مهر روز ملی کوهنورد
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تغ�رقیمتعنوان

1,370,000 (%1.17)116,690,000سکه امامي

1,020,000 (%0.91)111,990,000سکه بهار آزادي

100,000 (%0.17)59,700,000نيم سکه

40,000 (%0.11)34,880,000ربع سکه

170,000 (%0.78)21,800,000سکه گرمي



 

1- تشکیل 186 صندوق خرد زنان روستایی در استان همدان - قلمنا

2- نشست هاي «جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» برگزار می شود - روزنامه تجارت

3- تحلیل مرکز پژوهش ها بر عملکرد بخش خارجی اقتصاد در سال 1399 - ارانیکو

4- چهارمین دوره «تربیت محقق» برگزار می شود - حوزه نیوز

5- اجراي مداوم پنجره واحد الکترونیکی سرمایه گذاري در کرمان - خبرگزاري صدا و سیما

6- موفقیت هاي چشمگیر در آبزي پروري در 2 برنامه پنج ساله - خبرگزاري صدا و سیما

7- خبرگزاري صدا و سیما: حذف قیمت گذاري دلاري از اقتصاد در دستور کار - شاتا

8- مهر: اقتصاد ایران را از وابستگی به دلار آزاد می کنیم - شاتا

9- تشکیل 6 هزار صندوق خرد زنانه در بافت روستایی و عشایري - خبرگزاري مهر

10- صادرات خارجی قم 89 درصد رشد کرد - قم پرس

11- الزام انجام رویه ترانشیپمنت در گمرك آستارا - ایسنا

12- تصویب 100 میلیارد تومان براي رفع محرومیت استان فارس - تسنیم

13- نشست هاي «جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» برگزار می شود - پانا

14- سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - با اقتصاد

15- بازاریابی؛ حلقه مفقوده توسعه مشاغل خانگی در مرکزي - همشهري

16- توان افزایی زنان روستایی و عشایري سرپرست خانوار در تسهیل گري و اشتغال محقق می شود - ایانا

17- سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - فصل اقتصاد

18- برنامه ریزي درسی به منزله یک سفر است - بازار کار

19- همکاري پارك علم و فناوري البرز و شرکت منطقه اي برق استان - بازار کار

20- ارز 4200 تومانی به سفره مردم نرسید/ حمایت از اقشار کم درآمد با پرداخت یارانه مستقیم - دیار آفتاب

21- طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی - پایگاه دولت

22- توانمندسازي زنان روستایی مهاجرت به شهرها را کاهش می دهد - پایگاه دولت

23- وقتی که هلدینگ آرش یک تنه بار اشتغال زایی در گیلان را به دوش می کشد/ اشتغال 200 نفر بصورت مستقیم در آرش

مارکت زیباکنار بدون دریافت تسهیلات دولتی - تدبیر شرق

24- تحقق رشد اقتصادي هشت درصدي نیازمند هم افزایی است - روزنامه جام جم

25- حمام حاج شهبازخان کرمانشاه تبدیل به خانه خلاق صنایع دستی می شود - روزنامه جام جم

26- 37 واحد تولیدي در شهرستان دهلران فعال هستند - روزنامه جام جم

27- صادرات 7 میلیون یورویی شرکتهاي دانش بنیان پارك علم و فناوري استان البرز - روزنامه جام جم

28- نکات مهم قرارداد کار - خبرگزاري صدا و سیما

29- کُند شدن نبض حیات گیلان/ کوه خواري و جنگل خواري در سایه بی نظارتی - گیلانستان

30- نماینده کانون زنان بازرگان استان هرمزگان در جزیره کیش معرفی شد - روزنامه جام جم



31- افتتاح خانه همکارستان اتاق بازرگانی اصفهان - روزنامه نصف جهان

32- خزعلی: توانمندسازي زنان روستایی سبب کاهش مهاجرت به شهرها می شود - شفقنا

33- مجوز مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در جهاددانشگاهی چهارمحال وبختیاري صادر شد - خبرگزاري قرآن

34- نشست هاي «جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» برگزار می شود - ایسنا

35- 197 میلیارد تومان وام خسارت کرونا در لرستان پرداخت شد - ایرنا

36- کارآفرینی با تار و پودهاي رنگی در بیرجند - خبرگزاري صدا و سیما

37- بانک ها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل کنند - رکنا

38- بررسی وضعیت اعتبارات وزارت کار با حضور عبدالملکی/درآمدهاي صندوق بازنشستگی جوابگوي پرداخت حقوق تامین

اجتماعی و کشوري نیست - خانه ملت

39- سران سه قوه تکلیف اصفهان را مشخص کنند - برنا نیوز

40- نمایشگاه ملی جام هنر در کیش گشایش یافت - تابناك

41- بخش خصوصی خواستار کاهش هزینه هاي مبادله است - خبرگزاري فارس

42- آشنایی دهیاران استان قم با وظایف و جایگاه قانونی دهیاري ها - خبرگزاري فارس

43- 11 هزار دانشجو در دانشگاه فنی و حرفه اي یزد تحصیل می کنند - ایرنا

44- برگزاري پنجمین جشنواره حساب هاي پس انداز قرض الحسنه بانک سینا - اقتصاد طلایی

45- مدیرعامل ملی مس در تشریح عملکرد 6 ماهه شرکت مطرح کرد؛ از رشد تولید و فروش تا ثبت رکورد حفر عمیق ترین

گمانه اکتشافی - اقتصاد طلایی

46- وضعیت اعتبارات وزارت کار با حضور عبدالملکی بررسی شد - ایرنا

47- تحلیل مرکز پژوهش ها بر عملکرد بخش خارجی اقتصاد در سال 1399 - ایرنا

48- بانک ها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل و تسریع کنند - بازار نیوز

49- به همت امام محله بیرم 2 میلیارد و 700 میلیون تومان کمک فراهم شد - رسا

50- سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - آرمان اقتصادي

51- 7 سرمایه مطمئن براي تبدیل ایده به کسب وکار - تیتر 1

52- 1000 مقام دولتی داروخانه دارند! - شعار سال

53- تحلیلی بر عملکرد بخش خارجی اقتصاد در سال 1399 - عصر بازار

54- سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - دانا

55- سرمایه گذاري؛ حرکت به سمت درهاي بسته - روزنامه تجارت

56- مهار تورم یکی از اولویت هاي اصلی اقتصاد هر کشوري است - پول نیوز

57- هدف دولت از پیاده سازي ارز ترجیحی چه بود؟ - پول نیوز

58- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - روزنامه عصر اقتصاد

59- 6 توصیه استاد ایرانی دانشگاهی در آمریکا به مردم در ارتباط با رمزارزها/ لزوم تشکیل اداره ویژه ارزهاي دیجیتال در

بانک مرکزي - روزنامه قدس

60- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - خبرگزاري فارس

61- گردش مالی 7 هزار میلیاردي طرح اقدام ملی مسکن در زنجان - خبرگزاري صدا و سیما



62- لزوم فعال سازي و آموزش سمن ها در امر پیشگیري از وقوع جرم - خبرگزاري صدا و سیما

63- شهردار شهرکرد :دولت سیزدهم ظرفیت مطلوبی براي بهبود شرایط اقتصادي دارد - ایرنا

64- ارز 4200تومانی به سفره مردم نرسید - اقتصاد آنلاین

65- ملاقات حضوري با مردم شهرستانهاي بهشهر ، نکا و گلوگاه - صندوق کارآفرینی امید

66- وعده ي ایجاد یک میلیون شغل در سال! - انصاف نیوز

67- عبدالملکی: اشتغال بدون تولید معنا ندارد - دانشجو

68- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - ایلنا

69- کاشان/'' ''زنان، مدیریت سلامت، مهار کرونا'' شعار هفته سلامت بانوان ایرانی نامگذاري شده است. - وب دا

70- وزیر تعاون: باید سالانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - شبکه ایران

71- مدیرکل جدید کمیته امداد استان سمنان معارفه شد - تابناك

72- ارز 4200 تومانی به سفره مردم نرسید/ حمایت از اقشار کم درآمد با پرداخت یارانه مستقیم - تابناك

73- متأسفانه حقوق معلولان در جامعه نادیده گرفته می شود - رسا

74- چراغ سبز بی سر و صداي دولت روحانی به خودروساز ورشکسته کره جنوبی - حلقه وصل

75- سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - خبرگزاري دفاع مقدس

76- یک میلیون و 900 هزار فرصت شغلی از بین رفت/ ضرورت ثبت اشتغال هر فرد، در کد ملی/ باید سالیانه یک میلیون

فرصت شغلی ایجاد شود - کارگر آنلاین

77- ضرورت فراهم نمودن زمینه براي ایجاد اشتغال پایدار براي جوانان استان اردبیل - خانه ملت

78- ترسیم نماي کلی اشتغال در نیمه دوم سال 1400 و 1401 - میزان

79- رسیدگی به وضعیت تحصیل و کارآفرینی زنان روستایی؛ اولویت هاي دولت سیزدهم - میزان

80- بانک ها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل و تسریع کنند - ایلنا

81- سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - خبرگزاري مهر

82- درخواست انتقال مدیریت «صندوق کارآفرینی امید» به وزارت تعاون - ایلنا

83- صدور مجوز راه اندازي مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در جهاددانشگاهی چهارمحال و بختیاري - ایسنا

84- انجمن بانوان کارآفرین در آذربایجان غربی راه اندازي شود - ایسنا

85- وزیر کار: سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود - ایران اکونومیست

86- ضرورت تشکیل تعاونی براي مشاغل خانگی در قزوین - ایسنا

87- راه اندازي کارخانه بازیافت زباله ضرورتی ارزشمند براي کهگیلویه و بویراحمد - صبج زاگرس

88- یک میلیون دامدار ترك فعالیت کردند - جوان آنلاین

89- رشد 261 درصدي وصول حقوق دولتی معادن استان تهران - ایرنا

90- 19 درصد رشد تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون در استان گیلان - تجارت گردان

91- رونق گردشگري زنجان با تسهیلات بانک ملی ایران - تجارت گردان

92- مصاحبه با مدیر استانی بانک صنعت و معدن سیستان و بلوچستان در خصوص اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی این

مدیریت - تجارت گردان



93- براي اجراي قوانین مربوط به معلولین پیگیري قانونی و قضایی می کنیم، - بازار کار

94- اشتغال 400 نفر در طرح هاي حوزه کشاورزي استان بوشهر فراهم می شود - بازار کار

95- سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - بازار کار

96- عبدالملکی: سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود - ایمنا

97- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - باشگاه خبرنگاران جوان

98- درخواست انتقال مدیریت «صندوق کارآفرینی امید» به وزارت تعاون - تهران پرس

99- باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - برنا نیوز

100- یک میلیون و 900 هزار فرصت شغلی از بین رفت/ ضرورت ثبت اشتغال هر فرد، در کد ملی/ باید سالیانه یک میلیون

فرصت شغلی ایجاد شود - ایلنا

101- وزیر کار: سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود - ایرنا

102- تشکیل 6 هزار صندوق خرد زنانه در بافت روستایی و عشایري - خبرگزاري صدا و سیما

103- تسهیلات ویژه براي زوج هاي دهه 60 در روستا ها - نود اقتصادي

104- تولید 80 درصد محصولات کشاورزي بر عهده زنان است - بازار نیوز

105- جزئیات خدمات رفاهی دانشجویان دوره هاي دستیاري اعلام شد - دانشجو

106- روز جهانی زنان روستایی؛ مجالی براي بازنگري - اقتصاد آنلاین

107- بازدید فرماندار رشت از شرکت پشمبافی ایران برك - برنا نیوز

108- زنان، نخستین قربانیان خشک شدن هورالعظیم - تابناك

109- جایگاه و رویکرد به تدوین برنامه استان ها عوض شود - تابناك

110- ساخت و سازهایی که با بافت روستاي ورکانه همخوانی ندارد - همدان پرس

111- مصصم به استفاده از ظرفیت هاي جهاددانشگاهی براي توانمندسازي مددجویان هستیم - ایسنا

112- اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی در راستاي تحقق اهداف گام دوم انقلاب - معدن نیوز

113- آمادگی قوه قضاییه براي رفع خلاء هاي موجود در مسیر حمایت حقوقی و معنوي از ورزشکاران - روزنامه جام جم

114- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - تقریب نیوز

115- طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی - بولتن نیوز

116- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - بولتن نیوز

117- دوره آشنایی با وظایف دهیاران در قم برگزار می شود - ایرنا

118- درخواست انتقال مدیریت «صندوق کارآفرینی امید» به وزارت تعاون - خبرگزاري مهر

119- سلسله نشست هاي «تحلیل ساختار محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» برگزار می شود - شبستان

120- یش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور به عهده زنان است - برنا نیوز

121- باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود - موج

122- قوه قضاییه آمادگی دارد خلاء هاي موجود براي حمایت حقوقی و معنوي از ورزشکاران را برطرف کند - موج

123- کسب رتبه اول ارزیابی عملکرد اداره کل تعاون،کار استان البرز در میان ادارات کل تعاون - روزنامه پیام سپیدار

124- طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی - روزنامه اقتصاد ملی



125- پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی نویدبخش استفاده بهتر از فرصت هاي عظیم و سرمایه گذاري در صنایع

معدنی - دانشجو

126- ساخت واحد تولیدي و فرآوري مواد معدنی در گناباد آغاز شد - اقتصادگردان

127- توزیع هزار بسته معیشتی در چالوس/جذب 100 درصدي وام اشتغال - خبرگزاري فارس

128- بیکاري 70 نفر به سبب کوتاهی مسئولان منابع طبیعی در آذربایجان غربی - آخرین خبر

129- نرخ بیکاري البرز پس از 10 سال انتظار، تک رقمی شد - آخرین خبر

130- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - مشرق

131- نوید ایجاد فرصت هاي شغلی در سروستان، خرامه و کوار - خبرگزاري فارس

132- سهم 50 درصدي زنان روستایی و عشایر در اقتصاد خانواده/ محصولات بانوان روستایی قابل دفاع در بازاهاي بین

المللی هستند - میزان

133- تولید 80 درصد محصولات کشاورزي با روش سنتی بر عهده زنان روستایی - روزنامه جهان اقتصاد

134- توسعه سیستان و بلوچستان در گرو بهره گیري از ظرفیت جوانان است - باشگاه خبرنگاران جوان

135- شوراي نگهبان پس ازتایید هیات وزیران، اساسنامه صندوق کارآفرینی امید را تصویب کرد - صندوق کارآفرینی امید

136- بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان ازطرح هاي مورد حمایت در شهرستان اندیکا - صندوق کارآفرینی امید

137- بانک کشاورزي ، حامی تولید و کارآفرینان/حمایت 90 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي گلخانه هیدروپونیک

سبزي و صیفی در استان کرمان - روزنامه آرمان ملی

138- انتقال مدیریت صندوق کارآفرینی امید از ریاست جمهوري به وزارت تعاون - شبکه ایران

139- احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت - روزنامه کسب و کار

140- درخواست انتقال مدیریت صندوق کارآفرینی امید از ریاست جمهوري به وزارت تعاون - آرمان اقتصادي

141- رونق گردشگري زنجان با تسهیلات بانک ملی ایران - انتخاب

142- خروج قیمت دلاري از اقتصاد ایران در دستور کار - اکو نیوز

143- تمام مقدمات براي ایجاد شهرك نیشتمان سنندج فراهم است - ایرنا

144- امام جمعه شهرکرد: مسوولان در تحقق حقوق معلولان توجه داشته باشند - ایرنا

145- پیدا و پنهان مدیرییت هزار فامیل وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي زمین زدن وزیر و دولت رئیسی - عصر خبر

146- پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی نویدبخش استفاده ي بهتر از ظرفیتها و فرصتهاي عظیم موجود در

کشور و سرمایه گذاري در صنایع معدنی است/ طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه ... - برنا نیوز

147- به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد/ وزیر ورزش و جوانان: می خواهیم در رشته فوتبال به

درجه حرفه اي برسیم/ صدور مجوز براي حضور بانوان نیازمند اتخاذ تصمیم دقیق از سوي مسئولان است - برنا نیوز

148- اژه اي: قوه قضائیه آمادگی دارد خلاء هاي حمایت از ورزشکاران را برطرف کند - دانشجو

149- حل مساله فرونشست اصفهان با ورود سه قوه امکان پذیر است - ایرنا

150- نرخ بیکاري ترکیه بالا ماند - تابناك

- صفحه نخست مطبوعات 1400/07/25



 

تشکیل 186 صندوق خرد زنان روستایی در استان همدان

منبع: قلمناشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/07/25

خبرنگار قلم از همدان، جواد رشیدي به مناسبت روز جهانی زنان روستایی درجمع خبرنگاران از تشکیل 186 صندوق خرد
زنان روستایی با هدف دسترسی پایدار به منابع غذایی و حمایت از اشتغال در استان همدان خبر داد و مطرح کرد:  تعداد

اعضاي این صندوق ها سه هزار و 300 نفر است. وي با (...) نوشته تشکیل 186 صندوق خرد ...

مدیر هماهنگی و ترویج سازمان جهاد کشاورزي استان
همدان خبر داد: تشکیل 186 صندوق خرد زنان روستایی
در استان همدان همدان- قلمنا- مدیر هماهنگی و ترویج
سازمان جهاد کشاورزي استان همدان از تشکیل 186
صندوق خرد زنان روستایی با هدف دسترسی پایدار به
منابع غذایی و حمایت از اشتغال در استان همدان خبر داد.
به گزارش خبرنگار قلم از همدان، جواد رشیدي به مناسبت
روز جهانی زنان روستایی درجمع خبرنگاران از تشکیل
186 صندوق خرد زنان روستایی با هدف دسترسی پایدار

 
به منابع غذایی و حمایت از اشتغال در استان همدان خبر داد و مطرح کرد:  تعداد اعضاي این صندوق ها سه هزار و 300 نفر است. 

وي با بیان اینکه سرمایه این صندوق ها برابر 5.4 میلیارد تومان است، اظهار کرد: این صندوق ها با حمایت سازمان جهادکشاورزي
استان همدان و همکاري صندوق کارآفرینی امید فعال شده و تاکنون به مبلغ 5.3 میلیارد تومان تسهیلات کم بهره اشتغال زایی

 
پرداخت شده است. 

مدیر هماهنگی و ترویج سازمان جهاد کشاورزي استان همدان ادامه داد: اعضاي هر صندوق با توجه به شرایط و موقعیت منطقه اي

 
دوره هاي آموزشی کارآفرینی و دوره هاي مهارتی چون حسابداري و تسهیلگري و غیره گذرانده اند. 

رشیدي خاطرنشان کرد: اعضاي صندوق در زمینه هاي کشاورزي، صنایع غذایی، دامپروري، صنایع دستی و خدمات اشتغال یافته اند

 
و بعضی از این اعضا به صورت انفرادي و برخی نیز به صورت گروهی کار می کنند. 

وي در از دو صندوق روستاي اشترمل و باباپیر در شهرستان تویسرکان به عنوان صندوق هاي روستایی موفق در استان همدان نام برد.



نشست هاي «جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» برگزار می شود

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/07/25

تهران (پانا) - دانشگاه سوره با همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو، رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي سازمان

 
صداوسیما، سلسله نشست هاي «تحلیل ساختار محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» را برگزار می کند. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه سوره، سلسله نشست هاي پژوهشی «تحلیل ساختار، محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» به
همت دانشگاه سوره، با همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو، رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي سازمان صدا و سیما، روزهاي

 
27 و 28 مهرماه 1400 به شکل برخط در سامانه آموزشی دانشگاه سوره برگزار می شود. 

این برنامه به مناسبت یادکرد منویات مقام معظم رهبري در زمینه هنر نمایش که در سخنرانی هاي خود، بر کارایی هاي بسیار این
هنر تأکید ورزیده اند و از غفلت ها نسبت به این کارایی ها گله مند بوده اند، برگزار خواهد شد. همچنین به دلیل همزمانی این
نشست ها با ورود نودانشجویان دانشگاه سوره، بر شیوه هاي کارآفرینی هنر نمایش در رسانه هاي مختلف تأکید خواهد شد.

 
دانشجویان ضمن آشنایی با کارایی هاي هنر نمایش، زمینه هاي مختلف امکان بروز هنر خود را نیز خواهند شناخت. 

از سوي دیگر ادبیات نمایشی در رادیو که با اقبال عمومی مخاطبان رادیو روبه روست، مورد واکاوي قرار گرفته و ضمن آسیب شناسی،

 
کوشیده خواهد شد تا بسترهاي جدید این هنر براي علاقه مندان معرفی شود. 

دانشگاه سوره در راستاي وظایف آموزشی و پژوهشی خود سعی دارد تا با میزبانی این نشست ها، همنشینی مناسبی بین اهالی هنر،

 
رسانه و دانشگاه پدید آورد. 

در این برنامه، جمعی از اساتید دانشگاه و هنرمند با سابقه رادیو به ارائه سخنرانی خواهند پرداخت. نادر برهانی مرند، بهرام ابراهیمی،
شهرام گیل آبادي، جواد پیشگر، ایوب آقاخانی، فرشاد آذرنیا، محسن سوهانی، امین رهبر و رامتین شهبازي سخنرانان این برنامه بوده

 
و امیررضا نوري پرتو نیز میزبانی و دبیري جلسات را برعهده دارد. 

علاقه مندان می توانند براي حضور و استفاده از سخنرانی ها به سامانه آموزشی دانشگاه سوره



تحلیل مرکز پژوهش ها بر عملکرد بخش خارجی اقتصاد در سال 1399

منبع: ارانیکوشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/07/25

مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در گزارشی به تحلیل عملکرد بخش خارجی اقتصاد ایران در سال گذشته پرداخت.

مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در گزارشی به
تحلیل عملکرد بخش خارجی اقتصاد ایران در سال گذشته

 
پرداخت. 

معاونت مطالعات اقتصادي مرکز پژوهش ها هدف اصلی
ارائه گزارش عملکرد سال گذشته بخش خارجی اقتصاد
ایران را تبیین و تحلیل عملکرد بخش خارجی اقتصاد
(تجارت خارجی، تراز پرداخت ها و برخی از اجزاي آن،
قاچاق کالا و ارز و مناطق آزاد) عنوان کرد و براي این

 
منظور وضعیت کلی بخش تجارت خارجی اقتصاد و اجزاي آن مورد بررسی قرار داده است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی افزود: با خروج یکجانبه دولت آمریکا از توافق برنامه جامع اقدام مشترك
(برجام) و اجرایی شدن تحریم هاي مالی و اقتصادي طی سال 1397، فضاي بازرگانی خارجی کشور شرایط متفاوتی را تجربه نکرد و

 
بر این اساس در سال 1398 حجم و ارزش تجارت خارجی کاهش یافته و در سال 1399 نیز این روند ادامه یافته است. 

این گزارش ادامه داد: در این راستا ارزش دلاري حجم تجارت خارجی در سال 1399 نسبت به سال 1398 حدود 13 درصد کاهش
یافته و از حدود 85 میلیارد دلار به حدود 8/73 میلیارد دلار رسیده است. از طرفی با بررسی سهم تجارت کشور از سهم تجارت
جهانی، می توان دریافت که طی سال هاي مورد بررسی (1395-1399) همواره سهم ایران از تجارت جهانی کمتر از 5/0 درصد بوده
و علی رغم اینکه حجم تجارت جهانی از حدود 32 هزار میلیارد دلار در سال 1395 به حدود 35 هزار میلیارد دلار در سال 1399
افزایش یافته است، اما وضعیت تجارت خارجی کشور بدتر شده و سهم آن از تجارت جهانی از 3/0 درصد در سال 1395 به 2/0 درصد

 
در سال 1399 کاهش یافته است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: این امر بیانگر روند ضد ادواري تجارت خارجی کشور در
مقایسه با تجارت جهانی بوده و نشان دهنده ضعف زیرساخت هاي بازرگانی (لجستیک، ترانزیت، بیمه، بازاریابی، حفظ ماندگاري در
بازار و...)، فقدان استراتژي توسعه تجاري، ضعف دیپلماسی فعال اقتصادي و تجاري و همچنین توجه ناکافی به اهمیت بازرگانی

 
خارجی در اقتصاد ایران است. 

این گزارش یادآور شد: از طرفی دیگر، یکی از دلایل اصلی افُت جایگاه تجارت خارجی طی سال هاي مورد بررسی علاوه بر مشکلات
تحریم، تضعیف بنیان هاي تولیدي و به خصوص سرمایه گذاري داخلی و خارجی به دلیل استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی و سرکوب
توان تولید داخلی، خروج سرمایه و جهش هاي ارزي سال هاي 1390 و 1397 و ادامه آن تا پایان نیمه اول سال 1399 و همچنین



 
تأثیر سیاستهاي بازار داخلی بر بازار خارجی، بدهی بنگاهها به بانکها و... بوده است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: جهش هاي نرخ ارز از طرفی موجب افزایش فزاینده هزینه
مبادله و افزایش هزینه تأمین مواد اولیه، واسطه اي و سرمایه اي تولیدشده و با توجه به وابستگی بالاي تولید داخلی کشور به واردات،
قدرت رقابت تولید داخلی بیشتر کاهش یافته و موجب از دست رفتن بازارهاي صادراتی نیز شده است؛ از طرف دیگر جهش هاي ارزي
با ایجاد نااطمینانی در وضعیت بازارها موجب بی نظمی در واردات نیز شده است (عدم تحقق شرط مارشال لرنر در اقتصاد ایران. این
شرط می گوید که اگر مجموع کشش هاي صادرات و واردات براي کشوري بزرگتر از واحد باشد، افزایش نرخ ارز سبب بهبود تراز
تجاري خواهد شد). این امر در بلندمدت منجر به بدتر شدن رابطه مبادله و تضعیف بازرگانی خارجی ایران در سطح منطقه و بین

 
المللی شده است. 

این گزارش ادامه داد: صاحبان سرمایه در دوره مورد بررسی، ترجیح داده اند بخشی از دارایی و درآمد خود را، با هدف حفظ و انباشت
سرمایه در جایی سرمایه گذاري یا پس انداز کنند که ثبات و امنیت حاکم باشد و چشم انداز روشنی از فضاي رشد و سرمایه گذاري
پیش رو باشد. در واقع آمار ورود یا خروج سرمایه ارزي به کشور، نه فقط یک متغیر اقتصادي، بلکه انعکاسی از ارزیابی فعالان اقتصادي

 
در مورد ظرفیت رشد و توسعه سرمایه گذاري در کشور هم است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی افزود: وضعیت همواره منفی حساب خدمات هم نشان می دهد در
مراودات تجاري، طرف مقابل تجارت با جمهوري اسلامی ایران همواره از محل ارائه خدمات (حمل ونقل، بیمه، انبارداري و تخلیه و
بارگیري) منافع بیشتري کسب کرده و به عبارتی ایران از خدمات طرف تجاري بیشتر استفاده کرده است. این گونه نیز می توان
تفسیر کرد در مراودات و تفاهمنامه هاي همکاري متقابل تجاري، طرف مقابل همکاري تجاري با ایران توانسته است همواره امتیازات
بیشتري را درباره ارائه خدمات تجاري به نفع خود اخذ کند و یا شرایط ارائه خدمات تجاري در داخل کشور کیفیت پایینی دارد و
بازرگانان ترجیح می دهند از خدمات کشور خارجی بیشتر استفاده کنند. بنابراین در چنین وضعیتی توجه به اهمیت دیپلماسی

 
تجاري و ارتقاي کیفیت خدمات بازرگانی، بیش از پیش نمود عینی می یابد. 

این گزارش تاکید کرد: منفی بودن وضعیت موازنه کل کشور نیز عمدتاً ریشه در منفی بودن حساب جاري دارد (شامل خالص حساب
سرمایه، خالص حساب خدمات، خالص صادرات، خالص حساب درآمد و خالص انتقالات رسمی است). در این میان وضعیت بد خالص
صادرات، خالص حساب سرمایه و خالص حساب خدمات بیش از سایر عوامل در کاهش موازنه کل یا منفی بودن آن نقش داشته اند؛
آنچه در این زمینه نمایان است، اینکه بخش ترازپرداخت ها یا موازنه کل کشور (تغییر در ذخایر بین المللی) نه تنها بیانگر بالا بودن
اهمیت توجه به بخش خارجی اقتصاد است، بلکه بیانگر لزوم تدبیر بهبود آن از طریق طراحی استراتژي توسعه صنعتی، استراتژي
توسعه بازرگانی و استراتژي سیاستگذاري پولی (ارزي) (به مفهوم حفظ ثبات قیمت ها) و هماهنگ سازي این استراتژي ها با یکدیگر

 
است. 

این مرکز اعلام کرد: باید عنوان کرد که عوامل مختلف اقتصادي نظیر کسري بودجه دولت، استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی در اقتصاد و

 
سرکوب مالی (سرکوب نرخ سود بانکی) نیز از عواملی هستند که بر کسري تراز تجاري اثرگذار هستند. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: از طرفی کاهش ارزش هر کیلو کالاي صادراتی و افزایش
ارزش هر کیلو کالاي وارداتی کشور طی سال هاي اخیر، نشان می دهد که صادرات ایران بر کالاهایی متمرکز شده که ارزش افزوده
کمتر داشته اند و بنابراین فناوري کمتري در آنها نهفته و به تبع آن تجارت خارجی کشور، ارزآوري کمتر و ارزبري بیشتري براي

 
اقتصاد کشور در پی داشته است. 



این گزارش یادآور شد: استمرار رابطه مبادله کمتر از 1 و کاهش آن نسبت به میانگین سال هاي 1390 تا 1394، به معناي صادرات
کالاهاي خام و داراي ارزش افزوده پایین در مقابل واردات کالاهاي داراي ارزش افزوده بیشتر است. نکته قابل توجه در این زمینه این
است که به رغم بهبود شاخص باز بودن اقتصاد طی دوره مورد بررسی، استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی و اصرار بر تثبیت نرخ ارز اسمی
به جاي تثبیت نرخ ارز حقیقی، موجب تقویت بخش رانتی اقتصاد، کاهش اشتغال، عدم بازگشت ارزهاي صادراتی به کشور و خروج
سرمایه شده و بخش خارجی آنچنانکه بایسته است، نتوانسته در اقتصاد ایران نقش آفرینی مؤثر و مثبتی ایفا کند. همچنین بررسی
شاخص تعرفه و شاخص آزادي تجاري ایران در مقایسه با سایر کشورهاي جهان نشان می دهد که ایران در ردیف بالاترین کشورها در

 
وضع محدودیت هاي تعرفه اي و غیرتعرفه اي قرار دارد. 

در بخش بررسی وضعیت واردات و صادرات این گزارش آمده است: آمار ارائه شده از سوي گمرك حکایت از درجه بالاي تمرکز واردات
کشور و سهم بالاي 50 درصد کالاهاي واسطه اي از کل واردات طی سال هاي 1399-1390 دارد که پیش نیاز تولید هم است. در
نتیجه لزوم توجه به مدیریت واردات دوچندان می شود. روند کاهشی واردات کالاهاي سرمایه اي و روند نسبی افزایشی کالاهاي
مصرفی طی سال هاي 1399-1390، می تواند زنگ خطري براي کاهش تمایل به سرمایه گذاري در بخش تولید باشد که یکی از

 
دلایل آن نیز تثبیت نرخ ارز اسمی بدون هدف مشخص و تضعیف بنیان هاي اقتصادي کشور طی سال هاي مورد بررسی بوده است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: عدم تمایل برخی از فروشندگان خارجی به علت فشار تحریم
ها در این مورد بدون تأثیر نبوده است. براي اثبات این ادعا می توان به آمار سرمایه گذاري خارجی استناد کرد که رقم آن از حدود
3/4 میلیارد دلار در سال 1390 به رقم یک میلیارد دلار در سال 1398 کاهش یافته است. به عبارتی دیگر در شرایط تثبیت نرخ ارز
اسمی، اولاً خالص جریان سرمایه منفی بوده و ثانیاً انگیزه هاي سرمایه گذاري در کشور به دلیل تقویت بخش هاي رانتی و دلالی، از

 
بین رفته است. 

این گزارش تصریح کرد: در سال هاي اخیر به دلیل تشدید تحریم هاي اقتصادي و محدودیت تجاري ایجادشده براي صادرکنندگان و
همچنین شیوع ویروس کرونا روند صادرات غیرنفتی نزولی شده است. بر این اساس اگرچه دولت در قالب بسته حمایت از صادرات
غیرنفتی در سال 1399 اقدام به مقررات گذاري و حمایت از صادرکنندگان غیرنفتی کرده است، اما برآیند اقدامات انجام شده

 
نتوانسته روند نزولی صادرات غیرنفتی را در سال هاي اخیر متوقف کند. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی افزود: نسبت صادرات غیرنفتی به تولید داخلی از 6/25 درصد در سال
1390 به حدود 15 درصد در سال 1399 رسیده است که بیانگر کاهش نقش و اهمیت صادرات غیرنفتی در تولید کشور است. از
طرفی طی سال هاي مورد بررسی، به رغم روند نزولی شاخص تمرکز صادراتی (شاخص از 0132/0 در سال 1390 به 0087/0 در
سال 1399 رسیده است)، این شاخص با نوسان زیادي مواجه بوده و روند تمرکز کالاهاي صادراتی به طور مستمر کاهش نیافته است.

 
این امر بیانگر فقدان راهبرد مشخص در تمرکززدایی از محصولات در صادرات غیرنفتی است. 

در این گزارش آمده است: اگرچه در اقتصاد ایران محصولات متنوعی تولید می شود، اما مقیاس صادراتی نیز در این میان مهم است و
بررسی هاي این تحقیق نیز نشان می دهد متأسفانه چنین مقیاسی براي این تولیدات وجود ندارد؛ بلکه بسیاري از کالاها فقط براي
تأمین نیاز داخل تولید می شود. براي نمونه در سال 1399 علی رغم وجود 4062 نوع محصول صادراتی، میزان صادرات اغلب کالاها
ناچیز و زیر 10 هزار دلار بوده است. روند تمرکزگرایی در صادرات ایران در بازارهاي هدف نیز طی دوره مورد بررسی رو به افزایش
بوده است و از 0/136 در سال 1390 به 0/153 در سال 1398 رسیده است. این روند نشان دهنده عملکرد ضعیف نهادهاي متولی

 
تجارت خارجی و فقدان دیپلماسی فعال تجاري جهت گسترش مناسبات اقتصادي با کشورهاي مختلف دنیا است. 



معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در بررسی وضعیت مناطق آزاد افزود: آمارها نشان دهنده عملکرد ضعیف
این مناطق در افزایش حجم تجارت خارجی کشور است. از طرفی میانگین رشد سالیانه تجارت در مناطق آزاد نیز 0/8- بوده است.
بررسی آمار دوره 1399-1392 نشان می دهد، تراز تجاري در مناطق آزاد منفی بوده است. یکی از علت هاي اصلی این موضوع آن
است که درآمدهاي این مناطق براي تأمین زیرساخت ها، از محل واردات تأمین می شود و این مناطق اساساً براي توسعه خود به

 
چنین درآمدهایی نیاز دارند. 

در این گزارش با استناد به آمار بانک جهانی آمده است: براساس آمارهاي بانک جهانی در سال 1399 حجم تولید ناخالص داخلی
ایران حدوداً 8/191 میلیارد دلار و حجم تجارت در همین سال در مناطق آزاد کشور 1/5 میلیارد دلار بوده است که سهم تولید
مناطق آزاد در کل تولید داخلی کشور برابر با 8 /0 نشان می دهد مناطق آزاد سهم ناچیزي در اقتصاد داشته اند. حجم سرمایه گذاري
خارجی تحققیافته در مناطق آزاد نیز طی سال هاي 1399-1390 بهطور متوسط سالیانه حدود 192 میلیون دلار و این رقم براي
سرزمین اصلی حدود 1/8 میلیارد دلار بوده است؛ به عبارتی نسبت متوسط سرمایه گذاري خارجی در مناطق آزاد به کل سرمایه
گذاري انجام شده در سرزمین اصلی طی دوره مورد بررسی، حدود 11 درصد بوده است که این مسئله نشان می دهد این مناطق نقش

 
چندانی در جذب سرمایه هاي خارجی بهعنوان یکی از اهداف اصلی تأسیس این مناطق در اقتصاد ایران نداشته اند. 

در بخش پایانی این گزارش به وضعیت قاچاق کالا و ارز پرداخته شده و آمده است: نسبت کل قاچاق به تولید داخلی از 4/5 درصد در
سال 1392 به 9 درصد در سال 1398 و 2/ 10 درصد در سال 1399 رسیده و طی این دوره به طور متوسط سالیانه حدود 5/9
درصد رشد داشته است. از طرفی نسبت ارزش کل قاچاق به تجارت رسمی کشور از 31 درصد در سال 1392 به 16 درصد در سال

 
1399 رسیده و به طور متوسط سالیانه حدود 9 درصد کاهش یافته است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی آمده است: نسبت هاي مزبور بیانگر این واقعیت است که اولاً به دلیل
افزایش نرخ ارز طی دوره مورد بررسی و گران شدن کالاهاي خارجی میزان قاچاق ورودي به کل واردات کاهش یافته و از 35 درصد
در سال 1392 به حدود 32 درصد در سال 1399 رسیده است و ثانیاً در سال هایی که تولید ناخالص داخلی به دلیل ضعف بنیان
هاي اقتصادي و تحریم روندي کاهشی داشته و همچنین به دلیل افزایش نرخ ارز و افزایش قاچاق خروجی (کاهش خالص صادرات

 
کشور)، سهم قاچاق از تولید داخلی افزایشی بوده است. 

در گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس تصریح شده است: از طرفی به دلیل کامل نبودن سامانه هاي مربوط به تجارت خارجی، عدم
ارتباط سامانه هاي گمرك، بانک مرکزي و برخی دستگاه هاي متولی تجارت خارجی با سامانه جامع تجارت و فراهم نشدن بستر
مناسب براي شفافیت در نقل وانتقال ارز و تراکنش هاي مالی، اجراي کامل قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز محقق نشده است و
رسیدن به اهداف قانونگذار در این حوزه با چالش هاي جدي مواجه است. از طرفی برخی ملاحظات معیشتی به دلیل عدم توسعه

یافتگی و اشتغال پایدار در مناطق مرزي سبب انحراف معافیت هاي قانونی در اجرا شده¬است.



چهارمین دوره «تربیت محقق» برگزار می شود

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/07/25

حوزه/ جامعه الزهرا(س) براي ثبت نام چهارمین دوره «تربیت محقق» فراخوان داد.

 
چهارمین دوره «تربیت محقق» برگزار می شود 

حوزه/ جامعه الزهرا(س) براي ثبت نام چهارمین دوره «تربیت

 
محقق» فراخوان داد. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، معاونت پژوهش جامعۀالزهراسلام االله
علیها به منظور ظرفیت سازي، پرورش استعدادهاي پژوهشی
محققان و رشد و بالندگی آنان در عرصه پژوهشگري، چهارمین

 
دوره «تربیت محقق» را برگزار می کند. 

 
شرایط پذیرش: 

 
1. اساتید و طلاب شاغل به تحصیل و فارغ التحصیل سطح 3 و 4 جامعه الزهراسلام االله علیها 

2. طلاب و اساتید مجاز به شرکت در دوره هاي هم سو با رشته تحصیلی خود هستند و در موارد خاص، منوط به تأییدیه کمیسیون

 
است. 

 
حلقه هاي پژوهشی: 

 
1. تفسیر و علوم قرآن؛ 

 
2. فقه و اصول؛ 

 
3. تبلیغ با گرایش حج؛ 

 
4. تعلیم و تربیت اسلامی؛ 

 
5. تاریخ اسلام؛ 

 
6. فلسفه اسلامی؛ 

 
7. کلام اسلامی؛ 

 
8. مطالعات اسلامی زنان؛ 

 
مدارك مورد نیاز: 

 
 https://pajohesh.jz.ac.ir 1. تکمیل فرم ثبت نام از طریق سامانه

 
2. ارائه آخرین مدرك تحصیلی یا گواهی اشتغال به تحصیل در زمان مصاحبه علمی؛ 

 
3. ارائه مستندات پژوهشی ذکر شده در فرم ثبت نام در زمان مصاحبه علمی. 



 
مهلت ثبت نام: پایان مهر ماه 1400 

علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیشتر از ساعت 8 الی12 با شماره 32112428 تماس بگیرند.



اجراي مداوم پنجره واحد الکترونیکی سرمایه گذاري در کرمان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/07/25

استاندار کرمان دستور داد: مدیران تاهفته آینده سندي از مشکلات مهم سد راه توسعه اقتصاد جنوب و شمال تهیه کنند تا
در سفر رئیس جمهور ارائه شود.

به گزارش خبر گزاري صداوسیما مرکز کرمان؛ استاندار کرمان با تاکید بر اجراي مداوم پنجره واحد الکترونیکی سرمایه گذاري
گفت: با ارائه گزارش دفتر اقتصادي استانداري، تاکنون از لحاظ آماري وضعیت ما در جنوب نسبت به شمال بهتر بوده و علی زینی وند
در جلسه بررسی و پیگیري امور اقتصادي شهرستان هاي جنوبی استان، گفت: بیشترمشکلات مادر حوزه جذب سرمایه گذاري مربوط

 
به استعلامات و مجوزها بوده که بیشتر در حوزه محیط زیست و آب است. 

وي درباره حوزه صنعت جنوب استان گفت: تاکید بر این است
که در کنار مکانیزاسیون کشاورزي، آبیاري تحت فشار، هدفمند
کردن برداشت آب از زمین، فرآیند نوع کشت و ... ؛ روزنه اي

 
براي گسترش صنعت در جنوب ایجاد شود 

غلامرضانویدي مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري
استانداري کرمان نیز با ابراز نگرانی از عملکرد ضعیف معین هاي

اقتصادي در جنوب استان کرمان، عنوان کرد: شهرستان فاریاب و همچنین شهرستان رودبار جنوب به جزء بخش جازموریان فاقد

 
معین اقتصادي هستند. 

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذار استانداري کرمان بیان کرد: در شش ماهه اول امسال 40 درصد تعهد اشتغال در

 
شهرستان هاي جنوبی محقق شده، و تعهد اشتغال این منطقه در کل سال جاري 15 هزار و 389 است. 

وي درباره بدهکاران بزرگ بانکی استان کرمان افزود: بدهی هاي بزرگ استان کرمان 18 هزار و 77 میلیارد ریال است که در دست

 
100 نفر است و از این مقدار 1000 میلیارد ریال آن مربوط به جنوب استان کرمان است. 

نویدي استفاده نکردن از ظرفیت هاي بازار سرمایه و نبود زیرساخت هاي لازم (راه آهن، منطقه ویژه و ...)، عدم وجود صنایع تبدیلی با
توجه به نیازهاي منطقه و نبود برنامه ریزي و تکمیل زنجیره تولید، کمبود منابع آبی، استفاده غیر مناسب از منابع آبی منطقه و بی
توجهی به بهره وري منابع آب، نبود بازار فروش محصولات کشاورزي و نبودبرنامه ریزي و رفع موانع صادرات محصولات به بازارهاي

 
جهانی را از جمله مشکلات منطقه جنوب استان کرمان برشمرد. 

 
مهرابی سرپرست معاونت اقتصادي استانداري در باره مصوبات مهم این نشست گفت: 

 
دانلود 



{sepehr_media_7125810_400_300$}



موفقیت هاي چشمگیر در آبزي پروري در 2 برنامه پنج ساله

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس جهاد دانشگاهی در افتتاحیه کلینیک تخصصی آبزیان جهاد تهران گفت: با قاطعیت می توان گفت با برنامه ریزي
صحیح در 2 برنامه پنج ساله به موفقیت هاي چشمگیري می رسیم.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما به نقل از روابط عمومی سازمان جهاد دانشگاهی تهران، آقاي دکتر حمید رضا طیبی افزود: ما

 
در جهاد دانشگاهی همواره می کوشیم منشا اثر ارزشمندي براي مردم و انقلاب باشیم. 

رئیس جهاد دانشگاهی در افتتاحیه کلینیک تخصصی آبزیان سازمان جهاد دانشگاهی تهران فعالیت در حوزه آبزي پروري را از فعالیت

 
هاي خوب جهاد دانشگاهی تهران برشمرد و گفت: این موضوع با امنیت غذایی و سلامت مردم سر و کار دارد. 

وي با بیان این که از بدو تأسیس جهاد دانشگاهی تاکنون کوشیده ایم در زمینه توسعه و پیشرفت دانش بنیان کشور الگوي مناسبی
باشیم، در ادامه خاطرنشان کرد: می توان با اقتصاد دانش بنیان و با اتکا بر توان داخلی و فناوري علمی خود و برنامه ریزي هاي

 
صحیح در جهت رفع نیاز هاي ملی و بومی کشور خدمات شاخصی ارائه کرد. 

رئیس جهاد دانشگاهی با بیان این که توقع ما از هر واحد آن است که بتوانند با برنامه ریزي صحیح و حمایت ما حداکثر در 2 تا 3
زمینه کاري شاخص و مدعی حل مشکلات کشور باشند، گفت: اگر جهاد دانشگاهی تهران در حوزه فنی مهندسی گزینه اول نباشد

 
قطعاً گزینه دوم در کشور است. 

آقاي دکتر طیبی با تأکید مجدد بر این که فعالیت در حوزه آبزیان کار ارزشمندي است که جهاد دانشگاهی تهران در آن حوزه فعالیت
می کند در ادامه به توسعه فرهنگی اشاره کرد و گفت: قطعاً توسعه کشور نیازمند افراد توسعه یافته در حوزه هاي مختلف فرهنگی،

 
اجتماعی و حتی علمی و فناوري است. 

 
برنامه ریزي براي تبدیل کلینیک تخصصی آبزیان به مرکزي مرجع براي آبزیان کشور 

در ادامه این مراسم آقاي دکتر مسعود کمبرانی رئیس سازمان جهاد دانشگاهی تهران با بیان این که می کوشیم در این واحد فعالیت
هاي چشمگیر مورد نیاز کشور و خارج از کار هاي روتین و مرسوم دیگر سازمان ها را انجام دهیم، افزود: جهاد دانشگاهی تهران سابقه
20 تا 25 سال فعالیت در حوزه آبزي پروري اعم از تولید واکسن و ... را دارد و متخصصان توانمند و مجربی در این حوزه و با امکانات

 
و هزینه فراوان توانسته اند استاندارد هاي پایه را براي کلینیک آبزیان تأمین کنند. 

وي افزود: سعی شده این کلینیک مرکزي کامل و جامع براي آبزیان باشد تا طی 2 تا 3 سال آینده برند و مرکزي مرجع براي آبزیان

 
کل کشور باشد خوشبختانه تاکنون فعالیت هاي خوبی در این حوزه شده و طرح هاي فناوري خوبی هم به اجرا در آمده است. 

رئیس سازمان جهاد دانشگاهی تهران از دیگر اقدامات این واحد از جهاد در جهت اشتغالزایی جوانان را ایجاد اشتغال شبکه اي
برشمرد و افزود: در این راستا در نظر داریم با فراهم شدن زیرساخت هاي لازم دامپزشکان سراسر کشور تحت شبکه اي با رعایت
استاندارد هاي لازم با کلینیک تخصصی آبزیان همکاري داشته باشند. تاکنون با چندین تولیدکننده فرآورده هاي دریایی صحبت شده

 
تا مرجع تغذیه مطمینی را براي آن ها تأمین کنیم. 

آقاي دکتر کمبرانی در بخش دیگري از سخنان خود خاطرنشان کرد: جهاد دانشگاهی تهران در بحث اشتغال شبکه و در زمینه
مشاوره روانشناسی و سلامت روان خانواده و مردم فعالیت هاي خوبی را آغاز کرده است و مرکز مشاوره جهت سازمان جهاد دانشگاهی

 
تهران بستر مناسبی براي اشتغال فارغ التحصیلان روانشناسی است. 

وي با اشاره به وجود حدود 300 هزار فارغ التحصیل روانشناسی در مقطع کارشناسی ارشد و دکترا گفت: از این تعداد تنها 5 تا 6 هزار
نفر زیر نظر انجمن روانشناسی ایران هستند، اما ما می کوشیم با راه اندازي مرکز مشاوره «جهت» شمار فراوانی از روانشناسان (قریب



100 هزار روانشناس) را براي ارائه خدمات مشاوره اي به کار بگیریم، بدین ترتیب جهاد تهران توانسته در حوزه اشتغالزایی هم فعال

 
باشد. 

 
ایجاد مزرعه الگو براي تولید ماهی سالم، تولید بچه ماهی مقاوم از طرح هاي کلان پیشنهادي 

همچنین آقاي دکتر احمد عرفان منش مدیر راه اندازي کلینیک تخصصی آبزیان جهاد دانشگاهی تهران با بیان این که امروزه دنیا
رویکرد جدیدي به آبزیان دارد، افزود: براساس اعلام 2017 فائو با افزایش جمعیت جهان روبرو هستیم که این موضوع منابع طبیعی

 
براي تأمین پروئتین را محدود کرده است، باید از آبزیان در جهت رفع این کمبود استفاده کرد. 

وي با بیان این که فرمول پرورش ماهی در ابتدا ساده و تنها شامل مرزعه آب و گوشت سالم بود، افزود:، اما بتدریج آیتم هاي دیگري،

 
چون واکسن و ضایعات حاصل از پرورش ماهی و آب آلوده مطرح شد که در نهایت به محیط زیست وارد می شوند. 

مدیر راه اندازي کلینیک تخصصی آبزیان جهاد دانشگاهی تهران افزود: بر اساس آمار رسمی کشور از 400 میلیون تخم ماهی قزل آلا
که وارد صنعت گوشتی کشور می شود حدود 200 میلیون تخم به گوشت (50 درصد) تبدیل و بقیه در قالب ضایعات وارد محیط

 
زیست می شوند. 

دکتر عرفان منش دومین موضوع حایز اهمیت در آبزي پروري را بحث مقاومت به آنتی بیوتیک ها دانست و خاطرنشان کرد: متأسفانه

 
ایران به واسطه مصرف بی رویه آنتی بیوتیک در این زمینه جزو 5 کشور نخست دنیاست. 

وي نوپا بودن آبزي پروري و ضعف کشور در این حوزه را از دیگر مشکلات برشمرد و افزود: از این رو نیازمند توجه بیشتر به این حوزه

 
هستیم و از اهداف راه اندازي کلینیک آبزیان توسعه و بهبود آبزي پروري است. 

مدیر راه اندازي کلینیک تخصصی آبزیان جهاد دانشگاهی تهران ایجاد شبکه ارتباطی ملی، دسترسی ارزان جامعه به پروتئین در آینده

 
را از دیگر اهداف تأسیس این کلینیک دانست و خاطرنشان کرد: پایداري در کسب و کار هاي مرتبط با آبزیان از دیگر اهداف است. 

آقاي دکتر عرفان منش با اشاره به افزایش سرانه مصرف ماهی در دنیا یادآور شد: از طرح هاي کلان پیشنهادي ایجاد مزرعه الگو براي
تولید ماهی سالم، تولید بچه ماهی مقاوم براي کاهش میزان ضایعات و کاهش میزان مصرف آنتی بیوتیک، ارائه خدمات تخصصی و

شبکه همکاري با دامپزشکان بخش خصوصی، کاهش میزان تلفات تابستانی ماهیان و ... است.



خبرگزاري صدا و سیما: حذف قیمت گذاري دلاري از اقتصاد در دستور کار

منبع: شاتاشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: یکی از طرح هایی که پیگیري می کنیم خارج کردن قیمت دلاري از اقتصاد است که
درباره فولاد توانستیم دلار را از قیمت گذاري آن خارج کنیم.

خبرگزاري صدا و سیما: حذف قیمت گذاري دلاري از
اقتصاد در دستور کار وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت:
یکی از طرح هایی که پیگیري می کنیم خارج کردن قیمت
دلاري از اقتصاد است که درباره فولاد توانستیم دلار را از

 
قیمت گذاري آن خارج کنیم. 

به گزارش خبرنگار گروه اقتصادي خبرگزاري صدا وسیما؛
آقاي سیدرضا فاطمی امین در نشست هیئت نمایندگان
اتاق بازرگانی ایران افزود: به طور نمونه در حوزه خودرو 30

 
درصد قطعه وارد می کنیم، اما قیمت 40 درصد قطعات دیگر خودرو که داخل تولید می شود نیز به دلار متصل است. 

وي اضافه کرد: حدود دو ماه است که در فولاد این روند را آغاز کردیم یعنی قیمت شمش که اکنون 13 هزار تومان است اگر قرار بود

 
همچنان وابسته به دلار باشد باید 18 هزار تومان مبادله می شد. 

وي گفت: به این ترتیب قیمت ورق، میلگرد و شمش با واقعیات اقتصاد ایران تعیین می شود که از از یک تا دو هفته آینده نیز در
مورد محصولات مختلف این روش را آغاز خواهیم کرد البته براي محصولاتی که ممکن است کسري داشته باشیم به شکل عرضه هاي

 
تلفیقی این کسري را جبران خواهیم کرد. 

وي افزود: عرضه 12 ماهه فولاد و پتروشیمی را در 2 هفته آینده خواهیم داشت. اگر عرضه 12 ماهه را شروع کنیم، هر پیمانکار می
فهمد قیمت کالا تا 2 ماه دیگر چقدر خواهد بود و این یعنی پیش بینی کردن؛ همچنین بحث حذف سهمیه ها را که رانت ایجاد می

 
کند با این اقدام، اجرایی خواهیم کرد. 

فاطمی امین گفت: در کشور مشکل فنی و فناوري نداریم و هیچ کس نمی تواند ادعا کند که نمی تواند کار را از حیث فنی پیش ببرد.

 
وي افزود: بهتر است واژه صادرات را دیگر به کار نبریم و بگوییم تجارت بین المللی که واژه بزرگ تري است. 

فاطمی امین اضافه کرد: چه اشکال دارد در بازار هاي دیگر برنامه تجارتی داشته باشیم و آن را توسعه دهیم. براي این هدف، کاري

 
باید انجام داد باید زیر ساخت راه بیاندازیم، به طور نمونه برنامه افزایش رایزن بازرگانی را داشته باشیم. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سال آینده نباید تعهد ارزي داشته باشیم، تحریم شدیم و بخش عمده اي درآمد نفتی بود و مصرف
ارزي سرجاي خود بود و کلی نظام بهم خورد و پیچیده شد. امیدواریم سال آینده از اوایل تابستان دیگر تعهد ارزي نداشته باشیم، به

 
حدي درآمد ارزي داریم که نیاز ارزي را تامین کند و مشکلات را رفع کنیم. 

فاطمی امین اضافه کرد: دولت الکترونیک و بخشی که مربوط به صنعت، معدن و تجارت است تا پایان سال سرو سامان می گیرد به
این ترتیب تا پایان امسال براي تمام شهرستان ها نقشه راه صنعت، معدن و تجارت خواهیم داشت که در آن مشخص می کنیم چه

 
طرح هایی نیاز به سرمایه گذاري دارد و چه میزان اشتغال نیاز داریم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: وظیفه ما این است به جایی برسیم که فعالان اقتصادي به جز بحث بازاریابی دغدغه نداشته باشند.
باید سال آینده به جایی برسیم که سال 97 بوده ایم، یعنی باید به قبل از تحریم ها برگشت که رشد 12 درصدي در صنعت و معدن

 
داشته باشیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین در جمع خبرنگاران در خصوص برنامه هاي پیش رو بازار خودرو، گفت: برنامه داریم در سال

 
آینده بحث قرعه کشی خودرو را حذف کنیم. 

وي افزود: امسال با صد هزار دستگاه افزایش، تولید خودرو به میزان یک میلیون دستگاه خودرو خواهد رسید ضمن اینکه سال آینده
یک میلیون و 600 هزار دستگاه خودرو در کشور تولید می شود به این ترتیب بحث قرعه کشی خودرو نیز حذف خواهد شد ضمن

اینکه خودروسازان مشکلات عدیده اي دارند که ما باید براي حل آن کمک کنیم.



مهر: اقتصاد ایران را از وابستگی به دلار آزاد می کنیم

منبع: شاتاشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر صمت با بیان اینکه منابع صندوق توسعه ملی باید براي فاینانس خارجی ها استفاده شود، گفت: به دنبال از بین بردن
وابستگی اقتصاد ایران به دلار هستیم.

مهر: اقتصاد ایران را از وابستگی به دلار آزاد می کنیم وزیر
صمت با بیان اینکه منابع صندوق توسعه ملی باید براي
فاینانس خارجی ها استفاده شود، گفت: به دنبال از بین

 
بردن وابستگی اقتصاد ایران به دلار هستیم. 

به گزارش خبرنگار مهر، سیدرضا فاطمی امین امروز در
جمع اعضاي اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: براي اعزام
رایزنان بازرگانی برنامه هاي ویژه اي داریم که در همین
راستا براي سال بعد 60 رایزن و براي سال 1402، 120

رایزن بازرگانی به کشورهاي مختلف اعزام خواهیم کرد. همچنین کارها براي تمدید موافقت نامه اتحادیه اوراسیا شروع شده و ما به

 
دنبال دائمی کردن عضویت ایران در این اتحادیه هستیم. 

 
منابع صندوق توسعه ملی باید براي فاینانس خارجی ها استفاده شود 

وزیر صمت با اشاره به موضوع تأمین مالی گفت: اشتباه است که منابع صندوق توسعه ملی براي سرمایه گذاري در ایران استفاده شود.
بهترین کاربرد منابع صندوق براي فاینانس خارجی ها و اعتبار خریدار به خارجی هاست. اگر از قبل این سیاست را اجرا می کردیم
دچار بدبختی الان نمی شدیم. 10 سال پیش که نرخ دلار 3 هزار تومان بود منابع صندوق صرف صادرات شد که این صادرات بنا به
ادعاي خود فرد بود. به دلیل اینکه نرخ دلار از سه هزار تومان جهش قابل توجهی یافت به خاطر عدم اجراي به موقع طرح هاي

 
صادراتی، چالش ایجاد شد. 

 
دچار پیچیدگی اقتصادي هستیم 

وي گفت: از طرف دیگر ما دچار پیچیدگی اقتصادي هستیم. صرف صادرات کالا کار مهمی نیست بلکه ما باید زیرساخت ها را فراهم

 
کنیم تا قید و بندهاي صادرات برداشته شود، در همین رابطه دو هفته پیش دولت مصوبه اي براي تسهیل صادرات ابلاغ کرد. 

فاطمی امین گفت: ما در دوران گذار به سر می بریم که به اعتقاد من این دوران بین 6 تا 9 ماه باید طول بکشد، بنابراین طبق برنامه

 
ها سال بعد نباید دیگر تعهد ارزي داشته باشیم. 



وزیر صمت با اشاره به عدم ایفاي تعهدات ارزي گفت: از سال 97 که ما تحریم شدیم بخش عمده اي از درآمد نفتی ما دچار مشکل
شد. یعنی منابع ارزي کشور کاهش یافت اما مصارف ارزي باقی ماند. همین مساله موجب شد که ما بر تعهدات ارزي متمرکز شویم.

 
همین مساله موجب شد اقتصاد ایران دچار پیچیدگی شود. 

وي یادآور شد: دوران گذار باید حداکثر یک ساله تمام می شد اما 3.5 سال طول کشیده است، از اوایل تابستان سال گذشته دیگر
نباید تعهد ارزي داشته باشیم. از سال آینده به اندازه اي درآمد ارزي خواهیم داشت که نیاز ارزي کشور تأمین شود و دیگر صادرکننده

 
دچار مشکل براي رفع تعهد ارزي نشود. 

 
اثر مشکلات داخلی بر اقتصاد کشور بیشتر از تحریم هاست 

فاطمی امین گفت: کشور تحریم است و من این موضوع را قبول دارم اما به نظرم عدم تعریف ساز و کارهاي دقیق براي اقتصاد کشور

 
تأثیر بیشتري از تحریم داشته است. تحریم ها قابلیت خنثی سازي دارند. 

وزیر صمت با اشاره به پیش بینی پذیر بودن و ثبات بازار گفت: براي رشد اقتصادي و دستیابی به پیشرفت و توسعه در کشور مشکل

 
فنی و فناوري نداریم و ممکن است این مشکلات به صورت موردي باشد. 

وي تصریح کرد: همچنین معتقدم مشکل تأمین مالی هم نداریم. ما کل منابع و مصارف چهار سال آینده براي دستیابی به رشد
اقتصادي را احصا کرده ایم که در همین رابطه وضعیت سرمایه در گردش، سرمایه ثابت، صادرات و … مشخص شده است و احصا شده

 
که این منابع در کشور وجود دارد. براي سال آینده رشد 12 درصد و براي سال 1402 رشد 10 درصدي را پیش بینی کرده ایم. 

وزیر صمت گفت: مشکل در سازوکارهایی است که به درستی برقرار نمی شود که مثال این موضوع هم در مورد کالاهاي پایه و بورسی
ساز و کارها است. در این راستا کار ویژه اي را از ابتداي مهر ماه آغاز کرده ایم که تا آذر به پایان می رسد. تا یکی، دو هفته آینده
عرضه هاي 12 ماهه محصولات پتروشیمی، سیمان و فولاد را در بورس خواهیم داشت و به همین ترتیب کالاهاي دیگر نیز اضافه می
شود و تا پایان پاییز محدودیت ها کاملاً برداشته می شود. از این طریق هر پیمانکاري که می خواهد پروژه ساختمانی بگیرد می داند

 
قیمت دو ماه آینده میلگرد چقدر خواهد بود. این مساله به معناي پیش بینی پذیر شدن اقتصاد کشور است. 

 
به دنبال خارج کردن اقتصاد ایران از دلاري بودن هستیم 

فاطمی امین تصریح کرد: ما همچنین به دنبال خارج کردن اقتصاد ایران از دلاري بودن هستیم. در حال حاضر 30 درصد از قطعات
خودرو وارد می شود و طبیعی است که این قطعات مطابق قیمت دلار نرخ گذاري شوند منتهی 40 درصد قیمت نهایی خودرو وابسته
به محصولاتی است که در داخل ایران تولید می شوند اما این محصولات نیز از قیمت دلار تبعیت می کنند. همین مساله موجب می

 
شود قیمت خودرو با قیمت دلار دچار نوسان شود ما این رابطه را قطع خواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه سهمیه بندي حذف می شود، تصریح کرد: قیمت شمش در بازار 13 هزار تومان است که اگر قرار بود بر اساس دلار
قیمت گذاري شود به بالاي 18 هزار تومان می رسید. به طور کلی قیمت محصولات باید با واقعیت اقتصادي ایران تعیین شوند نه با

 
نرخ دلار. 

وزیر صمت در ادامه گفت: در تولید برخی محصولات کسري داریم که این کسري از طریق واردات جبران می شود. منتهی باید این



 
محصولات نیز با قیمت هاي داخلی تطابق نسبی داشته باشند که این مساله با عرضه هاي تلفیقی انجام خواهد شد. 

فاطمی امین گفت: تا پایان سال سامانه جامع تجارت، سامانه مجوزها، قواعدها و … نهایی خواهد شد همچنین تا پایان امسال براي
تمام استان ها یک نقشه راه صنعت، معدن و تجارت تدوین خواهیم کرد که در آن وضعیت مشکلات، اشتغال، پروژه، سرمایه گذاري

و… مطابق با ظرفیت هر استان تعریف خواهد شد.



تشکیل 6 هزار صندوق خرد زنانه در بافت روستایی و عشایري

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي گفت: تشکیل صندوق هاي خرد زنانه در بافت روستایی و عشایري از مهمترین
اقدامات انجام شده در این حوزه است.

رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي گفت: تشکیل
صندوق هاي خرد زنانه در بافت روستایی و عشایري از

 
مهمترین اقدامات انجام شده در این حوزه است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از صدا و سیما، علی اکبر
مویدي در مراسم امضاي تفاهم نامه بین معاونت امور زنان
و خانواده و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم افزود:
در حال حاضر 10 میلیون زن روستایی و عشایري داریم
که تا حدود زیادي امنیت غذایی کشور را تضمین می کنند

 
و از این تعداد بیش از 73 درصد باسوادند. 

وي با توجه به نقش ارزنده زنان در فعالیت هاي کشاورزي گفت: بیش از 70 درصد فعالیت دام و طیور، 40 درصد زراعت و دامداري و

 
80 درصد زنجیره فرآوري محصولات کشاورزي به روش سنتی بر عهده زنان عشایر و روستایی است. 

رئیس مؤسسه آموزش و ترویج کشاورزي افزود: این افراد در تولید محصولات سالم و استاندارد در قالب باغچه هاي خانگی اقدامات

 
خوبی انجام دادند و با مشارکتی که قرار است با معاونت امور بانوان انجام شود امکان ایجاد فرصت اشتغال بیشتر خواهد شد. 

وي گفت: در حال حاضر 1430 مرکز خدمات کشاورزي داریم که به صورت سیستمی در ارتباط با کشاورزان هستند و در صورت

 
توانمندسازي زنان می توانیم این مراکز را گسترش دهیم. 

مویدي گفت: احیاي هنرستان هاي کشاورزي از سال گذشته کلید خورده و برخی از آن ها ویژه دختران برنامه ریزي شده و قرار است
بیش از هزار نفر از دختران در این حوزه ها آموزش ببینند.



صادرات خارجی قم 89 درصد رشد کرد

منبع: قم پرسشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/07/25

محمود سیجانی روز یکشنبه در حاشیه سومین جلسه توسعه مدیریت صادرات در جمع خبرنگاران، افزود: کشورهاي عراق،
افغانستان، ترکیه،امارات، پاکستان و آلمان مهمترین بازارهاي هدف صادراتی قم و مراوداتی تجاري استان هستند. وي بیان

کرد: اقلام پایین...

محمود سیجانی روز یکشنبه در حاشیه سومین جلسه توسعه مدیریت صادرات در جمع خبرنگاران، افزود: کشورهاي عراق،

 
افغانستان، ترکیه،امارات، پاکستان و آلمان مهمترین بازارهاي هدف صادراتی قم و مراوداتی تجاري استان هستند. 

وي بیان کرد: اقلام پایین دست پتروشیمی، مواد پلاستیکی،صنایع فلزي، لوازم خانگی، صنعت کفش و صندل، دستگاه آب شیرین

 
کن، صنایع ریخته گري، مواد نفتی و شیمیایی مهمترین محصولات صادراتی قم هستند. 

سیجانی خاطرنشان کرد: رشد متوسط صادرات کشور طی 6 ماه نخست سالجاري 67 درصد برآورد می شود که استان قم با رشد 89

 
درصدي وضعیت مطلوب تري را تجربه کرده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: هدف گذاري کنونی استان قم در صادرات محصولات به کشورهاي خارجی عبور از

 
مرز 250 میلیون دلار طی سال است. 

سیجانی ابراز داشت: پیش بینی می شود با حل بحران کرونا و آغاز اجرایی شدن معاهدات بین المللی مانند قرارداد با چین و غیره به

 
زودي استان قم بتواند از صادرات 250 میلیون دلاري در سال عبور کند. 

وي با اشاره به مشوق هاي صادراتی سازمان توسعه تجارت، بیان کرد: استان قم سال گذشته براي براي پیشبرد پروژه نمایشگاه بین

 
المللی و تسهیل در امور صادرات از این مشوق ها استفاده کرده بود. 

سیجانی ادامه داد: امسال نیز از این مشوق ها براي دریافت تسهیلات بانکی و بازپرداخت اقساط توسط فعالان اقتصادي و تجار و

 
توسعه زیرساخت هاي صادراتی استان مانند تکمیل نمایشگاه بین المللی بهره خواهیم برد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم یادآور شد: توسعه زیرساخت هاي کشاورزي و راه اندازي سردخانه، اعزام و پذیرش هیات

 
هاي تجاري و حضور در نمایشگاه بین المللی قم از مهمترین موارد قابل استفاده از این قبیل مشوق هاي ملی است. 

حجم سرمایه گذاري انجام شده براي واحدهاي صنعتی قم فراتر از 77 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاري

 
صورت گرفته در حدود 2 هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدي استان براي بیش از 60 هزار تنَ فرصت اشتغال ایجاد شده است. 

قم داراي هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوري اطلاعات و ارتباطات (I.C.T) و
چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت ممتازي براي توسعه سرمایه گذاري، تولید و



آپلود عکس

 
اشتغال دارند./ 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



الزام انجام رویه ترانشیپمنت در گمرك آستارا

منبع: ایسناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري گیلان، گفت: انجام رویه ترانشیپمنت در گمرك آستارا از الزامات است.

آرش فرزام صفت، پس از پایان جلسه کارگروه توسعه
صادرات غیرنفتی استان گیلان در بندر مرزي آستارا که با
حضور مسئولان کشوري و استانی به مدت سه ساعت در
سالن اجتماعات فرمانداري این شهرستان برگزار شد، در
جمع خبرنگاران اظهار کرد: آستارا یکی از مرزهاي بسیار
فعال استان گیلان در حوزه صادرات و واردات کالاهاي

 
اساسی است. 

وي ادامه داد: پیش از این مرز آستارا در استان گیلان در
حوزه گمرك به لحاظ زیرساختی ایرادات و اشکالاتی داشت

 
که به همت مدیران شهرستان این مسایل در قالب انجام پروژه هاي عمرانی در حال مرتفع شدن است. 

فرزام صفت با اشاره به اینکه "ترانشیپمنت" هم یکی از رویه هاي قانونی گمرکی است، ادامه داد: این رویه در گمرك آستارا انجام می

 
شود و یک زنجیره اشتغال 200 نفره را در این شهرستان در پی دارد. 

وي افزود: همه تلاش ها بر این است که این رویه گمرکی با مدنظر قرار دادن ملاحظاتی که گمرك از نظر تعداد فرمول هاي ورودي و

 
مدت زمان رسوب کامیون ها در محوطه گمرك دارد، انجام شود. 

معاون استانداري گیلان، با تأکید بر اینکه در جلسه امروز، این مهم مصوب شد، تصریح کرد: امیدواریم با تحقق این هدف، خللی در

 
امر صادرات و واردات گمرك آستارا پیش نیاید. 

وي افزود: براي امر ترانشیپمنت، مقرر شد منطقه ویژه اقتصادي بندر آستارا، زمینی به وسعت دو هکتار را اختصاص دهد تا این رویه

 
در این محوطه انجام شود. 

به گزارش ایسنا، مسئولان استانی و کشوري حاضر، پیش از برگزاري این جلسه از زیرساخت هاي اقتصادي شهرستان در منطقه ویژه

 
اقتصادي بندر و گمرك زمینی بازدید کردند. 

انتهاي پیام



تصویب 100 میلیارد تومان براي رفع محرومیت استان فارس

منبع: تسنیمشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/07/25

گروه استان ها ـ استاندار فارس درباره رفع موانع سرمایه گذاري در استان گفت: در زمینه سرمایه گذاري و رفع موانع تولید
شخصا ورود می کنم و اگر دستگاهی مانع ایجاد کرد رسانه ها و مردم به ما اعلام کنند.

گروه استان ها ـ استاندار فارس درباره رفع موانع سرمایه
گذاري در استان گفت: در زمینه سرمایه گذاري و رفع
موانع تولید شخصا ورود می کنم و اگر دستگاهی مانع
ایجاد کرد رسانه ها و مردم به ما اعلام کنند. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شیراز، محمدهادي ایمانیه
عصر امروز در دومین نشست خبري با خبرنگاران از رسانه
ها درخواست کرد که از هر جناح و رسانه اي که هستند،
درگیر حواشی نشوند و براي پیشرفت استانی همه با هم

 
متحد باشند. 

وي خطاب به رسانه ها گفت: درددل هاي مردم را جمع کنید و به ما منعکس کنید البته مواردي را که واقعیت دارد، منعکس کنید

 
اگر کار درستی صورت گرفته کمک کنید تا امیدها افزایش پیدا کند و گره مشکلات باز شود. 

استاندار فارس در ارتباط با مسائل رفاهی خبرنگاران که در جلسه مطرح شد، افزود: مباحثی که درباره بیمه و تجهیزات مطرح شد، از

 
سوي مجموعه استانداري و روابط عمومی پیگیري شود. 

ایمانیه درباره گلایه برخی از خبرنگاران درباره پرسش سوال از رئیس جمهور در نشست خبري آیت االله رئیسی بیان کرد: آیت االله
رئیسی موافق هیچ گونه بداخلاقی نسبت به مردم و رسانه ها نیست؛ رئیس جمهور راضی به بی احترامی به رسانه ها نبوده و من نیز
نیستم اما دلایل مختلف از جمله تدابیر امنیتی و کرونا سبب ایجاد محدودیت در پرسش شد که به نیابت از مقصران عذرخواهی می

 
کنم. 

 
روایت تسنیم از همت صندوق هاي قرض الحسنه براي اشتغال زایی و محرومیت زدایی در روستاهاي استان فارس 

 
سردار سلیمانی: اجراي طرح هاي محرومیت زدایی بسیج در 1100 محله کشور اجرا می شود 

 
نمایشگاه "دستاوردهاي نهاد وقف" افتتاح شد / وزیر ارشاد: وقف یک مسأله مهم اقتصادي براي جلوگیري از محرومیت زدایی است 

وي در پاسخ به سوالات خبرنگاران درباره آزادراه شیراز ـ اصفهان و تکلیف این پروژه عنوان کرد: در سفر رئیس جمهور توافق شد که

 
تا قبل از نوروز 1401 این آزادراه زیر بار ترافیک برود. 



ایمانیه درباره حاشیه نشینی و مشکلاتی که براي کلانشهر شیراز ایجاد کرده است، گفت: با قرارگاه احمدبن موسی سپاه فجر جلساتی
برقرار شده و 100 میلیارد تومان اعتبار نیز براي قرارگاه کمک گرفتیم تا به محرومیت زدایی در مناطق محروم بپردازند که البته فقط
عمرانی نیست بلکه بحث سلامت، معیشت و غیره نیز پیگیري می شود؛ باید اشتغال در روستاها ایجاد کنیم تا مردم مجبور به

 
مهاجرت نشوند مقصر ما هستیم که زمینه ماندگاري در روستا فراهم نمی کنیم. 

وي درباره نرخ بیکاري نیز بیان کرد: آمار رسمی نرخ بیکاري در استان 7 درصد است اما معیارها متفاوت است ولی در هر صورت تعداد
بیکاران شایسته استان پهناور فارس نیست. در زمینه سرمایه گذاري و رفع موانع تولید شخصا ورود می کنم و اگر دستگاهی مانع

 
ایجاد کرد به ما اعلام کنید؛ شهروندان نیز به صورت مستند و منصفانه دستگاه هایی را که مانع تولید هستند، اطلاع بدهند. 

حمایت از تیم هاي فوتبال استان موضوع دیگري بود که خبرنگاران مطرح کردند و استاندار فارس قول حمایت از تیم فجر سپاسی و
قشقایی را داد. وي همچنین پیشنهاد احیاي شوراي روابط عمومی ها و رسانه ها را پذیرفت و گفت: به دلیل تغیبرات مدیریتی کارها

 
دچار رکود شده این را می دانیم اما براي تغییر مدیران استان عجله نمی کنیم. 

وي درباره انتخاب مدیران استانی افزود: مدیرانی پاك دست، جهادي و فعال انتخاب می شوند و نگاه سیاسی آخرین فاکتور است که

 
براي انتخاب مدیران لحاظ می شود هر چند برخی همفکري هاي سیاسی نیاز است اما دچار سیاسی کاري نمی شویم. 

ایمانیه درباره آبرسانی سیار به روستا نیز گریزي زد و گفت: تلاش می شود تا تیرماه سال آینده حتی یک روستا نیز با تانکر آبرسانی

 
نشود چراکه ابرسانی با تانکر براي ما خجالت آور است و تلاش می کنیم که این امر حل شود. 

استاندار فارس در ادامه عنوان کرد: یکی از مشکلات بالا رفتن توقعات در کنار منابع محدود است که باید نگاه ها تغییر کند و مسیر

 
درست پیش گرفته شود و رسانه ها باید کمک کنند تا صبر و حوصله مردم بیشتر شود. 

ایمانیه با بیان اینکه هر کسی در هر حوزه اي می خواهد سرمایه گذاري کند، استقبال می کنیم افزود: شوراي برنامه ریزي یکی از
گلایه هاي ما است، این شورا امروز تشریفاتی شده و تصمیم گیري ها از پیش تعیین شده است تلاش می شود که شوراي چابک و در

عین حال کوچک تشکیل شود و البته این موضوعی در سطح کشور است.



نشست هاي «جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» برگزار می شود

منبع: پاناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/07/25

تهران (پانا) - دانشگاه سوره با همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو، رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي سازمان
صداوسیما، سلسله نشست هاي «تحلیل ساختار محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» را برگزار می کند.

تهران (پانا) - دانشگاه سوره با همکاري اداره کل هنرهاي
نمایشی رادیو، رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي
سازمان صداوسیما، سلسله نشست هاي «تحلیل ساختار
محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» را برگزار می

 
کند. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه سوره، سلسله نشست
هاي پژوهشی «تحلیل ساختار، محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» به همت دانشگاه سوره، با همکاري اداره کل هنرهاي
نمایشی رادیو، رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي سازمان صدا و سیما، روزهاي 27 و 28 مهرماه 1400 به شکل برخط در سامانه

 
آموزشی دانشگاه سوره برگزار می شود. 

این برنامه به مناسبت یادکرد منویات مقام معظم رهبري در زمینه هنر نمایش که در سخنرانی هاي خود، بر کارایی هاي بسیار این
هنر تأکید ورزیده اند و از غفلت ها نسبت به این کارایی ها گله مند بوده اند، برگزار خواهد شد. همچنین به دلیل همزمانی این
نشست ها با ورود نودانشجویان دانشگاه سوره، بر شیوه هاي کارآفرینی هنر نمایش در رسانه هاي مختلف تأکید خواهد شد.

 
دانشجویان ضمن آشنایی با کارایی هاي هنر نمایش، زمینه هاي مختلف امکان بروز هنر خود را نیز خواهند شناخت. 

از سوي دیگر ادبیات نمایشی در رادیو که با اقبال عمومی مخاطبان رادیو روبه روست، مورد واکاوي قرار گرفته و ضمن آسیب شناسی،

 
کوشیده خواهد شد تا بسترهاي جدید این هنر براي علاقه مندان معرفی شود. 

دانشگاه سوره در راستاي وظایف آموزشی و پژوهشی خود سعی دارد تا با میزبانی این نشست ها، همنشینی مناسبی بین اهالی هنر،

 
رسانه و دانشگاه پدید آورد. 

در این برنامه، جمعی از اساتید دانشگاه و هنرمند با سابقه رادیو به ارائه سخنرانی خواهند پرداخت. نادر برهانی مرند، بهرام ابراهیمی،
شهرام گیل آبادي، جواد پیشگر، ایوب آقاخانی، فرشاد آذرنیا، محسن سوهانی، امین رهبر و رامتین شهبازي سخنرانان این برنامه بوده

 
و امیررضا نوري پرتو نیز میزبانی و دبیري جلسات را برعهده دارد. 

 
علاقه مندان می توانند براي حضور و استفاده از سخنرانی ها به سامانه آموزشی دانشگاه سوره 



جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو یادکرد منویات مقام معظم رهبري در زمینه هنر نمایش



سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: با اقتصادشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی
در کشور ایجاد شود.

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، به نقل از وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در سومین
نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال با بیان اینکه بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود، اظهار کرد: با توجه به
تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هر کدام از دستگاه ها در
تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این
موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق

 
نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد: در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را بر عهده داریم. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هر کدام از دستگاه ها تاکید کرد. 



وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی پ، مجوزهاي لازم به
وزارت امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد

 
اشتغال استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده مؤثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش مؤثر کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 



 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از
داشبورد اشتغال امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود، بیان کرد: در این داشبورد، خروجی ها و

 
دستاوردهاي اشتغالی مشخص شده است. 

منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار کرد: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



بازاریابی؛ حلقه مفقوده توسعه مشاغل خانگی در مرکزي

منبع: همشهريشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان مرکزي بازاریابی و اتصال به بازار را از مهم ترین مسائل
فعالان حوزه مشاغل خانگی در این استان دانست.

نگین براتی در گفت وگو با همشهري آنلاین اظهار کرد:
مشاغلی چون قالیبافی، خیاطی، صنایع دستی و بسته
بندي محصولات کشاورزي چون حبوبات و گیاهان دارویی
و همچنین دامداري روستایی از جمله فراگیرترین مشاغل

 
خانگی در استان مرکزي هستند. 

وي درباره وضعیت طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در
استان افزود: مجري این طرح جهاد دانشگاهی است، اما با
توجه به نظارت هایی که تاکنون داشته ایم آموزش هاي
عمومی و تخصصی افرادي که در این سامانه ثبت نام کرده

اند، انجام شده. همچنین اولویت هاي استان مرکزي در رسته هاي مختلف در هر شهرستانی از جمله گیاهان دارویی، پرورش عسل در

 
خمین و گیوه دوزي در اراك مشخص شده است و افراد تحت پوشش در حال گذراندن آموزش هاي تکمیلی هستند. 

براتی با بیان اینکه هر سال تسهیلاتی براي مشاغل خانگی در نظر گرفته می شود تا فعالان این حوزه به ایجاد و توسعه این گونه
مشاغل بپردازند، اظهار کرد: هر فردي که متقاضی استفاده از این تسهیلات باشد، باید مجوز کسب و کار خانگی را دریافت کند. این

 
مجوز به شکل مستقل و پشتیبان گرفته می شود. 

به گفته وي، ابلاغ این تسهیلات با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی چون جهاد کشاورزي، سازمان صنعت، معدن و تجارت، اداره کل
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان انجام می شود که این ادارات همکاري خوبی با

 
اداره کل تعاون داشته اند. 

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي تصریح کرد: افرادي که در هر کدام یکی از این زمینه ها
متقاضی دریافت تسهیلات هستند می توانند از طریق سامانه mashaghelkhanegi.ir ثبت نام خود را انجام دهند و با مراجعه به
دستگاه هاي اجرایی مورد نظر و دریافت تائیدیه آن دستگاه را براي اصلیت و توانمندي خود می توانند براي صدور مجوز به اداره کل

 
تعاون و سپس بر اساس اولویت بندي براي دریافت تسهیلات به بانک مراجعه کنند. 

وي بیشتر مشکلات فعالان حوزه مشاغل خانگی را اتصال به بازار دانست و گفت: فروش محصول و رقابت با دیگر کالاهاي بازار از
مشکلات این افراد است که با طرح ملی توسعه مشاغل خانگی و تنظیم تفاهم نامه بین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد
دانشگاهی این حلقه مفقوده به نوعی تکمیل شده است. اما متاسفانه در 2سال اخیر با توجه به شیوع ویروس کرونا، بازارهاي محلی و



بازارهاي روز از دسترس خارج و کسب و کارهاي خرد و کوچک با مشکلاتی مواجه شده اند و بنابراین فعالان این عرصه از طریق
سایت هاي مجازي به عرضه محصولات می پردازند.



توان افزایی زنان روستایی و عشایري سرپرست خانوار در تسهیل گري و

اشتغال محقق می شود

منبع: ایاناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي گفت: تفاهم نامه همکاري مشترك معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري با
موسسه آموزش و ترویج کشاورزي براي توان افزایی زنان روستایی و عشایري سرپرست خانوار در بخش تسهیل گري و اشتغال و

 
افزایش درآمد است. 

علی اکبر مؤیدي رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي در
حاشیه ي امضاي تفاهم نامه همکاري مشترك معاونت امور زنان
و خانواده ریاست جمهوري با موسسه آموزش و ترویج کشاورزي
در گفتگو با خبرنگار ایانا، گفت: این تفاهم نامه براي توان افزایی
زنان روستایی و عشایري سرپرست خانوار در بخش تسهیل گري

 
و اشتغال و افزایش درآمد است. 

وي ادامه داد: قطعاً با امضاي این تفاهم نامه یک حوزه فعالیت
جدید در موسسه آموزش ترویج کشاورزي تشکیل خواهد شد تا

ما بتوانیم از بین 10 میلیون نفر از زنان روستایی و عشایري تعدادي از آن ها را که در حوزه کشاورزي فعال بوده و همچنین سرپرست

 
خانوار نیز هستند شناسایی کنیم و با اجراي این تفاهم نامه اشتغال و درآمد آن ها را به سمت تأمین بیشتر پیش ببریم. 

 
مؤیدي ادامه داد: بالغ بر 10 میلیون نفر یعنی در حدود 12.4 درصد جمعیت کشور جمعیت زنان روستایی و عشایري است. 

وي با اشاره به اینکه 73 درصد از جمعیت زنان روستایی و عشایري باسواد هستند، تصریح کرد: فعالیت بسیار خوبی با توجه به سواد
این قشر از جامعه می توان انجام داد؛ البته وجود 6 میلیون نفر از این جمعیت در محدوده سنی 18 سال نیز می تواند کشاورزان آینده

 
را رقم بزند. 

به گفته رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي، آمارها نشان می دهد 70 درصد از فعالیت دام و طیور حوزه کشاورزي نیز بر عهده
زنان روستایی است؛ همچنین 40 درصد از فعالیت حوزه زراعت و 80 درصد از فرآوري محصولات کشاورزي به روش سنتی بر عهده

 
زنان روستایی و عشایري قرار دارد. 

وي با اشاره به این که یکی از مهم ترین فعالیت هاي انجام شده در دفتر توسعه زنان روستایی و عشایري در معاونت آموزش و ترویج
طرح «توان افزایی اشتغال محور زنان روستایی» است، گفت: این طرح در 4 محور از جمله ظرفیت سازي، نهادسازي، شبکه سازي و

 
کارآفرینی در حال اجرا است. 



رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي بابیان اینکه در حوزه ظرفیت سازي، پروژه انتخاب، آموزش و سازمان دهی زنان تسهیل گر
توسعه روستایی انجام می شود، یادآور شد: هدف ما در این حوزه وجود یک تسهیل گر زن روستایی در روستاها با جمعیتی بالغ بر 50
خانوار است؛ تاکنون 18 هزار نفر از زنان تسهیل گر روستایی را آموزش داده ایم که 68 درصد از روستاهاي با جمعیت بالاي پنجاه

 
خانوار را شامل می شود. 

وي با ابراز امیدواري در خصوص رسیدن به هدف هر روستا یک زن تسهیل گر توسعه روستایی با همراهی معاونت زنان و امور خانواده
ریاست جمهوري، تصریح کرد: در بحث نهادسازي در این طرح، توسعه صندوق هاي اعتبارات خرد زنان روستایی را طراحی کرده ایم و
هدف ما در این طرح آن است که هرکدام از روستاهاي بالا 100 خانوار حداقل یک صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی را داشته

 
باشند. 

به گفته مویدي؛ تاکنون توانسته ایم در 25 درصد از روستاهاي با جمعیت 100 خانوار صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی را ایجاد

 
کنیم و در حال حاضر بالغ بر 3 هزار و 600 صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی در کشور راه اندازي شده است. 

وي در پایان گفت: در بحث کارآفرینی زنان روستایی نیز آموزش، ترویج و هدفمندسازي کسب وکارهاي خرد مد نظر قرار داشته و
برنامه داریم تا در هر یک از 1430 مرکز جهاد کشاورزي یک کارآفرین را تربیت کنیم تا بتواند ترویج کننده کارآفرینی بین زنان
روستایی باشند؛ تاکنون در 458 مرکز جهاد کشاورزي این پروژه اجرایی شده که تحقق 34 درصد از هدفمان در این بخش را نشان

می دهد.



سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/07/25

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک
میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود.

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر
اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه

 
یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در سومین نشست ستاد
اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي

عالی اشتغال با بیان اینکه بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود،
اظهار کرد: با توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هر کدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این

 
موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد: در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را بر عهده داریم. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هر کدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 



وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی پ، مجوزهاي لازم به
وزارت امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد

 
اشتغال استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده مؤثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش مؤثر کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 

 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از
داشبورد اشتغال امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود، بیان کرد: در این داشبورد، خروجی ها و

 
دستاوردهاي اشتغالی مشخص شده است. 

منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار کرد: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



برنامه ریزي درسی به منزله یک سفر است

منبع: بازار کارشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، برنامه ریزي درسی را به منزله یک سفر دانست و گفت: برنامه ریزي درسی
یک مسافرت است لذا از زمانی که ما برنامه ریزي براي درس معینی را آغاز می کنیم، وارد این سفر می شویم.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، برنامه ریزي درسی را به منزله یک سفر دانست و گفت: برنامه ریزي درسی یک

 
مسافرت است لذا از زمانی که ما برنامه ریزي براي درس معینی را آغاز می کنیم، وارد این سفر می شویم. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، بخش دوم گزارش دفاتر سازمان
پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با حضور ریاست سازمان و مدیران، به ارائه گزارش دفتر تألیف کتاب هاي فنی وحرفه اي و کاردانش

 
سازمان اختصاص یافت. 

در ابتداي این جلسه، دکتر حسن ملکی، رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی به حدیثی از امام علی (ع) اشاره کرد و گفت:
مولا علی(ع) در نهج البلاغه به قاعده مهمی اشاره کرده است که در آن فرد هر کاري که انجام می دهد، باید بداند که منشاء کجاست،
در کجا قرار داریم و به کجا می رویم؟ این بیان یک ریشه فلسفی و هستی شناختی دارد که به خلقت انسان مربوط است اما ما در این
نشست بعد اجتماعی این حدیث را مد نظر داریم. در زندگی هر فرد و گروهی ضروري است که این سه سوال مقدس را مد نظر داشته

 
باشد زیرا پاسخ اینگونه سوالات انسان را به سمت تعالی و پیشرفت سوق می دهد. 

 
برنامه ریزي درسی یک کار گروهی است 

او افزود: ما در این جلسه به دنبال پاسخ به این سه سوال هستیم تا بدانیم که در کجاي کار هستیم، به کجا می رویم و قرار بود که به

 
چه نقطه اي دست پیدا کنیم زیرا این امر به پیشرفت ما در مسیر کمک شایانی می کند و باعث رفع نقاط ضعف خواهد شد. 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی از همکاران دفتر تألیف کتاب هاي فنی وحرفه اي و کاردانش تشکر کرد و گفت: تلاش

 
هاي صادقانه و خالصانه همکاران در این دفتر بر ما پوشیده نیست و بابت این امر نیز از یکایک همکاران سپاسگزارم. 

دکتر ملکی ادامه داد: برخی در ادبیات برنامه درسی، برنامه ریزي درسی را یک سفر می دانند زیرا انسان در یک سفر به دنبال هدفی
هست و راهی را براي دستیابی به هدف انتخاب می کند و در راه نیز منزلگاه هایی را بر اتراق انتخاب می کند. یک مسافر باید توشه
راه نیز داشته و نیازمند پیش بینی هایی نیز براي جلوگیري از صدمه راهزنان و یک راه بلد در راستاي نرفتن به کوره راه ها نیز هست.
یک مسافر باید به زمان نیز توجه کند زیرا دیر رسیدن یا خسته رسیدن هر دو مخرب است و متعادل و به موقع رسیدن، مهم است لذا
می توان گفت که برنامه ریزي درسی یک مسافرت است و ما از زمانی که برنامه ریزي براي درس معینی را آغاز می کنیم، وارد این

 
سفر می شویم. 

او تاکید کرد: همانطور که در مسافرت مقصد معین می شود، در برنامه ریزي درسی باید اهداف مشخص شود. همانگونه که راه را در
سفر دقیق انتخاب می کنیم، در برنامه ریزي درسی باید فرایند مشخص شود. همانگونه که در سفر راه بلد انتخاب می شود، در برنامه
ریزي درسی نیز نیازمند متخصصان و اهل نظر هستیم زیرا قرار دادن برنامه درسی به دست افراد غیر متخصص و نااهل به معناي
باختن است. همانگونه که در سفر از راهزنان دور می شویم باید در برنامه ریزي درسی نیز از راهزن هاي برنامه درسی دور شویم و از

 
فریب کوره راه ها نیز دوري کنیم و راه را به درستی بشناسیم. 



رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی بر لزوم توجه به کار گروهی تاکید کرد و گفت: در برنامه ریزي درسی نیازمند کار
گروهی هستیم و کار تک نفره و فردي راه به جایی نخواهد برد. ما در این جلسه به دنبال مواخذه، یا نمره دهی نیستیم بلکه به دنبال
فهم موقعیت در راستاي رفع موانع و ایجاد موقعیت پیشرفت هستیم لذا با نگاه تحلیلی به گزارش هاي این جلسه خواهیم پرداخت و

 
به دنبال چراها هستیم و بدانیم که مشکلات در کدام نقاط قرار دارند و نیازمند اصلاح در چه بخش هایی هستیم. 

بهنام نیک نژاد، مدیر طرح و برنامه سازمان نیز در ادامه جلسه به ارائه گزارش تحلیلی این دفتر پرداخت و گفت: به لطف خداوند،
اقدامات این دفتر در برخی از موارد بسیار بیشتر از حد انتظار بوده است البته آنچه که امروز ما در این برنامه ارائه خواهیم کرد کاملا

 
بر مبناي مستندات و مواردي است که به صورت ریز داده ها، ارائه شده است. 

او به ارائه گزارش جزئیات اقدامات انجام شده در دفتر تألیف کتاب هاي فنی وحرفه اي و کاردانش و میزان انتظارات در بخش هاي
پژوهش و تحقیق پرداخت. موضوعاتی چون تحلیل مشاغل بازار کار و رشته هاي فنی و حرفه اي، مطالعه تطبیقی الگوهاي برنامه
ریزي درسی، آسیب شناسی و طراحی نظام ارزشیابی فنی و حرفه اي و کاردانش، شناسایی مسائل اساسی گروه هاي درسی فنی و

 
حرفه اي از جمله این موضوعات بود. 

در ادامه، اقدامات اجرایی در بخش طراحی و تدوین، اجرا و ارزشیابی، غنی سازي کتاب هاي درسی و جزئیات مربوط به قراردادها،

 
بودجه بندي و پروژه هاي برون سپاري، از جمله مباحثی بود که در این گزارش ارائه شد. 

 
تولید 6 هزار دقیقه محتوا در بخش رمزینه هاي سریع پاسخ 

افشار بهمنی، مدیرکل دفتر تألیف کتاب هاي فنی وحرفه اي و کاردانش نیز در بخش دیگري از این جلسه به ارائه گزارش پرداخت و

 
گفت: ماهیت این جلسات به کیفیت بخشی و حل مسائل و مشکلات بسیار کمک می کند و در این عرصه موثر است. 

او ادامه داد: 11 مورد از پژوهش هایی که برون سپاري شده بود در کمیته پژوهش به پروپزال رسید اما هنوز براي شوراي پژوهشی

 
ارسال نشده است زیرا داراي چند اصلاحیه است. 

مدیرکل دفتر تألیف کتاب هاي فنی وحرفه اي و کاردانش تصریح کرد: چالش جدي ما در این عرصه پژوهشگرانی هستند که در حوزه
فنی و حرفه اي، بتوانند داراي فهم موقعیتی باشند. بر همین مبنا نیز، ما با دانشگاه شهید رجایی و دانشگاه فنی و حرفه اي مکاتباتی
داشتیم که متعاقب آن پژوهشگران معدودي آماده همکاري با ما شدند که البته در میانه راه رفت و برگشت هایی نیز داشت البته 10

 
مورد از پژوهش هایی که به گروه ها واگذار شد، به لطف خداوند انجام شد و مستندات آن نیز، قابل بهره برداري است. 

مدیرکل دفتر تألیف کتاب هاي فنی وحرفه اي و کاردانش گفت: به کارگیري بازنشسته ها و کارشناسان پاره وقت اندکی در این بخش
به ما کمک کرد تا بتوانیم بخشی از کمبود نیرو را پوشش دهیم اما متاسفانه تعطیلی هاي مربوط به کرونا و درگیري کارشناسان با این

 
بیماري، در برخی موارد واقعا ما را با چالش هایی رو به رو کرد. 

بهمنی ادامه داد: حجم بسیار بالاي رمزینه هاي سریع پاسخ بخش مهمی از اقدامات ما در این مدت بود و بیش از 6 هزار دقیقه
محتوا، در این بخش، تولید شد که کاري عظیم به شمار می رود. در این فرایند تلاش هاي بی دریغی بر عهده همکاران من قرار گرفت

 
که جاي تشکر دارد. 



در ادامه عبداالله زاده معاون دفتر، به ارائه گزارشی از روند اجراي رمزینه هاي سریع پاسخ پرداخت و گفت: تولید فیلم ها جزوء برنامه
هاي اصلی ما بوده است و طی 5 ماه، تنها دو مورد، وجود دارد که هنوز به تولید نهایی نرسیده است و احتمالا تا پایان هفته به اتمام

 
خواهد رسید. 

او افزود: در بخش رمزینه هاي سریع پاسخ، کار به صورت صد در صد به اتمام رسیده زیرا در بحث تولید، طی هیچ سالی سازمان بیش
از 20 فیلم تولید نکرده است اما ما طی 5 ماه، بالغ بر 53 فیلم تولید کرده ایم که 40 اثر بارگزاري شده و مابقی در حال بررسی
هستند. این در حالی است که ما به دلیل کرونا، امکان جلسات و حتی سفر را نداشتیم لذا باید محدودیت ها را نیز در مسیر مد نظر

 
قرار دهیم. 

آریانژاد نیز به توضیح درباره پژوهش در طراحی دوره تحصیلی فنی و حرفه اي و الگوي نیاز سنجی، تجزیه و تحلیل حرف و مشاغل
پیشنهادي، پرداخت و گفت: ما طی این مدت جلسات متعددي با اساتید و صاحب نظران در بخش نیازسنجی داشتیم البته اسنادي
نیز، در گذشته وجود داشت، لذا ما سعی کردیم که با نگاهی موشکافانه پیش برویم و تمامی این اسناد را مورد تحلیل قرار دهیم. در
این مسیر پس از مطالعه سه عنوان منابع نیاز سنجی، تکنیک هاي نیاز سنجی و امکان سنجی داشتیم که هر کدام در مقطع و مبانی
مختلفی مورد بررسی قرار گرفت و کارگروه موضوعات مختلفی را براي آن پیش بینی کرد و ما سعی کردیم که با خرد جمعی به
نیازسنجی و مباحثی دست پیدا کنیم که در گذر زمان نیز بتواند پاسخگوي ما باشد. در نهایت ما به جدولی رسیدیم که با دادن امتیاز
به تکنیک هاي مختلف به یک یا چند تکنیک براي برنامه ریزي درسی دست پیدا کردیم که باعث انعطاف این الگو نیز می شود. سعی
ما این است که طی سه ماهه سوم سال به جمع بندي دست پیدا کنیم و در رشته معماري داخلی به عنوان نخستین بخش از این الگو

 
استفاده کنیم. 

گل بخش نیز به توضیح فعالیت هاي راهبري زمینه هنر و ویژگی هاي رشته صنایع دستی در دو شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش
پرداخت و گفت: جلسات متعددي با شوراي پژوهشی صنایع دستی در این راستا برگزار شد ضمن اینکه در فضاي مجازي نیز مداوم

 
اساتید و صاحب نظران در حال تبادل نظرات هستند. 

او ادامه داد: همانطور که می دانید صنایع دستی به دلیل تنوع و هویت فرهنگی و استراتژیک و سهولت اشتغال، مواد اولیه بومی و
ارزان قیمت بودن آن به اشتغالزایی، بسیار شاخه خاصی است زیرا این بخش می تواند ارز آور باشد لذا سعی ما این بوده که به شکل
مناسبتري مشاغل مرتبط به این شاخه را ارائه کنیم. ما در حال تلاش هستیم که بتوانیم طی سه ماه آینده الگوي مربوط به این بخش

 
را ارائه دهیم. 

رضوانفر، به ارائه گزارشی در راستاي چالش هاي موجود در کاردانش پرداخت و گفت: یکی از چالش ها در این بخش، مربوط به رشته
هاي جدید است زیرا گاهی استانداردهاي تعریف شده، فاقد اصول و نیازسنجی بوده است. در این مسیر دو رشته حمل و نقل ریلی و

 
خط و سازه هاي فنی را، مورد بررسی قرار دادیم و راهنماي برنامه درسی آن نیز در دست تکمیل است. 

 
ضرورت توجه به ظرفیت هاي دفاتر در تدوین برنامه هاي مصوب 

دکتر علی محبی قائم مقام رئیس سازمان در ادامه از اقدامات انجام شده تشکر کرد و گفت: با توجه به حجم بالاي کار در بخش تولید
رمزینه هاي سریع پاسخ تدبیري اندیشیده شده که قرار شد براي هر کتاب یک محتوا بارگزاري شود. نکته دیگر این بود که در فنی و
حرفه اي از ابتداي آبان ماه محدودیت هر کتاب یک رمزینه برداشته می شود و ان شااالله تمام محتواها بارگذاري خواهد شد که طی



مدت باقیمانده انجام خواهد شد. ضروري است که بر روي زمان بندي کارها براي طراحی دوره نیز بیاندیشیم زیرا خروجی کارها زمانی

 
مفید است که بتوانیم در بدنه برنامه ریزي آن را اعمال کنیم. 

او افزود: پذیرش برنامه هاي بیش از ظرفیت در این دفتر نیز نمود دارد البته همه این موارد پیشنهاد خود دفاتر است اما ضروري است
که به ظرفیت نیز توجه کنند. ضعف ساختاري نیز نکته دیگري است که باید به آن توجه شود زیرا گروه پژوهش و تربیت معلم، نادیده
گرفته شده اند و متاسفانه گروه منحل شده است لذا لازم است که یک برش عملیاتی در این بخش داشته باشیم. استفاده از ظرفیت

 
هاي برون سازمانی در این دفتر نیز باید مد نظر قرار گیرد و باید با رعایت فرایندها از پتانسیل هاي بیرونی نیز بهره مند شویم. 

محمد علوي تبار معاون توسعه منابع و پشتیبانی سازمان نیز در این بخش، به روند بررسی عملکرد دفاتر اشاره کرد و گفت: قطعا باید
زمان بیشتري براي بررسی موارد مختلف کارهاي هر دفتر شامل برون سپاري، قراردادها و .... داشته باشیم و سپس بتوانیم درباره
درصدهاي کار قضاوت کنیم و این امر می تواند تاثیر بسیار زیادي در مفاهمه دو طرف داشته باشد. ان شااالله در دوره بعدي و با

 
تصمیمات پیش رو بتوانیم در بازه زمانی وسیع تري به مباحث بپردازیم. 

او افزود: ضروري است که دفاتر برنامه ها را متناسب با ظرفیت هاي اجرایی خود ارائه دهند زیرا در میانه سال با این مساله مواجه می
شویم که درصد میانگین دفتر با کاهش رو به رو خواهد شد و این اساساً خوشایند نیست. در این مسیر باید پتانسیل نیروهاي بیرونی

 
را مد نظر قرار دهیم تا در پایان سال با عملکردي متناسب رو به رو شویم. 

 
طراحی دوره تحصیلی یک ضرورت بی بدیل است 

در بخش پایانی این جلسه، دکتر حسن ملکی به جمع بندي مباحث مطرح شده پرداخت و گفت: در بخش فنی و حرفه اي، نخستین
آسیب مربوط به نبودن نقشه کلی یا طراحی دوره تحصیلی فنی وحرفه اي و کاردانش است البته این دغدغه مدتهاست که احساس

 
می شود و جلساتی نیز در این راستا تشکیل شد اما هنوز نتیجه اي حاصل نشده است. 

او افزود: طراحی دوره تحصیلی یک ضرورت بی بدیل است که جایگزینی ندارد. ما باید به نقص ساختاري و تشکیلاتی نیز توجه کنیم
البته ما نباید برون فکنی کنیم زیرا برخی اشکالات ربطی به تشکیلات ندارد بر همین مبنا نیازمند ساختار نوین سازمان و دفاتر

 
هستیم تا بتوانیم این بخش را نیز، به تصویب برسانیم. 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی تصریح کرد: سومین خلاء و آسیب در این بخش، مربوط به فقدان الگوي برنامه ریزي
درسی فنی و حرفه اي و کاردانش است. بدیهی است که فنی و حرفه اي با بخش نظري متفاوت است اما قطعاً تشابهاتی نیز بین این
دو بخش وجود دارد. به نظر من این تفاوت و تشابه در الگوي برنامه ریزي درسی، خود را نشان می دهد لذا ضروري است که در این

 
مسیر گام برداریم و بر روي آن تمرکز کنیم. 

دکتر ملکی ادامه داد: در اسناد تحولی راجع به فنی و حرفه اي و کاردانش دلالت هاي شفاف وجود ندارد و تنها اشاراتی به این بخش
شده که کافی نیست لذا ما باید طراحی دوره داشته باشیم تا این خلاء را پوشش دهیم. نکته دیگر این است که نسبت فنی و حرفه اي
با دنیاي کار به باز تعریف نیاز داریم البته طرح تحلیل حرف و مشاغل می تواند به این نیاز پاسخ دهد بنابراین لازم است که این الگو

 
پخته شود و رشته ها به زمینه هاي شغلی متصل شود زیرا مشاغل دائم در حال تغییر هستند. 

 
سازمان پژوهش یک درخت کهنسال است 



رئیس سازمان پژوهش به ضرورت هاي بخش فنی و حرفه اي اشاره کرد و گفت: ضروري است که طراحی دوره تا پایان آبان ماه به
اتمام برسد. نکته دیگر طراحی الگوي برنامه ریزي فنی و حرفه اي و کاردانش است که باید در مرکز توجه قرار گیرد و کار ویژه شامل
مطالعات خاص ادبیات فنی و حرفه اي را می طلبد. الگوي نیازسنجی و سایر الگوهاي ارائه شده، که در دست انجام است، باید در اسرع

 
وقت به اتمام برسد. 

دکتر ملکی تاکید کرد: ما نیازمند خوشه اي از مشاغل، و نه یک شغل هستیم زیرا در این صورت شایستگی هاي مشترك را می توان
تدوین کرد. امروز در شرایطی است که مشاغل در حال تغییر هستند و گاهی یک شغل زود می میرد، اما زمینه ها عمري طولانی
دارند. در این عرصه باید مهارت آموزي دانش آموزان را جدي تر بگیریم و به این سوال پاسخ دهیم که دانش آموز هنگام فارغ
التحصیلی در انجام یک مهارت، قابلیت داشته باشد؟ البته این مساله صرفا مختص به فنی و حرفه اي نیست و در بخش نظري نیز

 
کاربرد دارد لذا ضروري است که باید در این باره فکر کنیم. 

او عدم توجه به مهارت را عامل مهمی در مشکلات دانست و گفت: متاسفانه ما امروز، در سیستم آموزشی حجم بالایی از دانایی را، اما
بدون مهارت شاهد هستیم. به این معنا که دانشجویان یا دانش آموزان داراي تحلیل خوبی هستند اما در کار ناتوان ظاهر می شوند و
این امر گاهی در مسابقات بین المللی نیز نمود پیدا می کند لذا کمیته هاي پژوهشی در دفاتر باید جدي گرفته شود و به شوراي

 
پژوهشی سازمان متصل شود. 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی بیان کرد: بدیهی است که اگر سازمان ما به پژوهش نپردازد، اقداماتش سست خواهد
بود لذا باید به این مساله کاملا جدي نگاه کنیم و چاره اندیشی داشته باشیم. در این مسیر باید دفاتر موضوعات را در کمیته پژوهشی
مطرح کنند و سپس به شوراي پژوهشی سازمان ارائه دهند تا مصوب شود. سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، ریشه در سالیان
بسیار دور دارد و یک درخت کهنسال است بنابراین درست نیست که پژوهش در این سازمان، دیده نشود زیرا اگر در بدنه برنامه ریزي

 
پژوهش نباشد، کار، فاقد ارزش است. 

دکتر ملکی گفت: بسیاري از افراد خارج سازمان کار انجام داده اند بنابراین ما باید بتوانیم از این مباحث نیز استفاده کنیم و به نوعی
تتبع داشته باشیم و منابع اصلی را در عرصه پژوهش ها به دست آوریم. تتبع در این بخش، به معناي جستجوي منابع است لذا ما باید

 
یک بانک اطلاعاتی داشته باشیم و بتوانیم پژوهش هاي مربوط به کار خود را جمع آوري کنیم و پژوهشگران را بشناسیم. 

او افزود: ما نیازمند الگوي بهره وري از ظرفیت هاي بیرون از سازمان هستیم تا بدانیم که با چه قاعده و روشی می توانیم از پتانسیل
هاي خارج از سازمان بهره مند شویم زیرا تلاش ما این نیست که کاري را به دیگران بسپاریم بلکه مساله استفاده از اندیشه سایر افراد

و در بیرون سازمان است لذا باید بر روي نکات موجود در این بخش توجه ویژه داشته باشیم.



همکاري پارك علم و فناوري البرز و شرکت منطقه اي برق استان

منبع: بازار کارشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیرعامل شرکت منطقه اي توزیع برق استان و هیئت همراه از پارك علم و فناوري البرز بازدید کردند.

 
مدیرعامل شرکت منطقه اي توزیع برق استان و هیئت همراه از پارك علم و فناوري البرز بازدید کردند. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی پارك علم و فناوري البرز، دکتر حسن کریمی مدیرعامل شرکت توزیع منطقه اي برق
استان و هیئت همراه از پارك علم و فناوري البرز با همراهی مهندس مهدي عباسی از دستاوردها و توانمندي هاي پارك علم و

 
فناوري البرز بازدید کردند. 

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان البرز در این نشست صمیمی با اشاره به اینکه صنعت برق یک صنعت حیاتی براي کشور است
گفت: این صنعت در فرآیند تولید و توزیع و مصرف با موضوعات و تجهیزات مختلفی سروکار دارد و همواره نیازمند دستاوردهاي

 
مختلف در عرصه دانش بنیان است. 

دکتر حسن کریمی با اشاره به اینکه دستاوردهاي پارك هاي علم و فناوري در عرصه دانش بنیان و فناور براي ما از اهمیت ویژه اي
برخوردار است یادآور شد: یکی از اولویت هاي اصلی ما این است که برق مجموعه هاي تولیدي به ویژه در عرصه تولید دانش بنیان که

 
تولید و صادرات آن ها براي کشور حائز اهمیت بیشتري است قطع نگردد. 

وي از افزایش تولید برق در مجموعه با توجه به نیاز بخش هاي مختلف تولیدي و صنعتی خبر داد و اعلام کرد: تلاش ما این است که

 
تولید برق مجتمع تحقیقاتی را افزایش دهیم. 

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان البرز به لزوم همکاري هر چه بیشتر شرکت برق منطقه اي استان البرز با پارك علم و فناوري البرز
و شرکت هاي دانش بنیان این مجموعه اشاره کرد و گفت: از دستاوردها و فناوري هاي تولیدي این مجموعه براي رفع نیازهاي صنعت

 
برق استان و کشور استقبال می کنیم. 

وي به حضور استارت آپ در صنعت برق اشاره کرد و گفت: حضور استارت آپ و توجه به نوآوري ها در صنعت برق ازجمله اپلیکیشن
هاي کاربردي در این بخش از سوي این شرکت موردتوجه و حمایت قرار می گیرد و ما از ایده هاي خوب در این حوزه استقبال می

 
کنیم. 

در ابتداي این نشست مهندس مهدي عباسی به تشریح توانمندي ها و ظرفیت هاي پارك علم و فناوري البرز اشاره کرد و گفت: استان
البرز قطب اقتصاد دانش بنیان و فناور کشور است و پارك علم و فناوري استان البرز در اکوسیستم نوآوري و کارآفرینی استان نقش

 
مهم و سازنده اي دارد. 

رئیس پارك علم و فناوري البرز و رئیس مجتمع تحقیقاتی جهاددانشگاهی با اشاره به مشکلات قطعی برق براي شرکت هاي تولیدي،
صنعتی و دانش بنیان استان البرز گفت: لزوم بیش ازپیش سرمایه گذاري در صنعت برق در راستاي رفع نیاز شرکت ها احساس می

 
شود. 

مهندس عباسی با اشاره به تجاري سازي و صادرات هفت میلیون یورویی شرکت هاي فناور و دانش بنیان پارك علم و فناوري البرز

 
خواستار توسعه و تقویت زیرساخت هاي این برق از سوي شرکت برق منطقه اي استان البرز شد. 

رئیس پارك علم و فناوري البرز و رئیس مجتمع علمی و تحقیقاتی جهاددانشگاهی در این بازدید از ایجاد اولین شهرك دانش بنیان
کشور در استان البرز خبر داد و اعلام کرد: این شهرك با حمایت دستگاه هاي مختلف از جمله معاونت علمی و فناوري ریاست

 
جمهوري ایجاد خواهد شد. 

در این بازدید که معاونین مهندسی و نظارت، امور مشترکین، بهره وري و منابع انسانی و مالی شرکت منطقه اي برق استان البرز و



معاونان و مدیران پارك علم و فناوري البرز نیز حضور داشتند چالش هاي قطعی برق در استان و همچنین لزوم توسعه زیرساخت هاي
موردنیاز در تولید و توزیع برق مورد بحث و بررسی قرار گفت.



ارز 4200 تومانی به سفره مردم نرسید/ حمایت از اقشار کم درآمد با پرداخت

یارانه مستقیم

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/07/25

یک نماینده مجلس با بیان اینکه به جاي پرداخت ارز ترجیحی باید با پرداخت مستقیم یارانه از اقشار کم درآمد حمایت کرد،
گفت: باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و در ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز

بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب بیشتري به مردم وارد ...

به گزارش دیار آفتاب؛ معین الدین سعیدي، نماینده مردم
چابهار در مجلس شوراي اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی
بر اینکه هدف دولت از پیاده سازي ارز ترجیحی چه بود،

اظهارداشت: به نظر می رسد در ارتباط با موضوع ارز ترجیحی، سیاستی را که دولت هاي قبلی داشتند نیز دولت سیزدهم را هم

 
مجبور به ادامه این ماجرا کرده است. 

وي تصریح کرد: آن ها تصور می کردند با این سیاست بتوانند اقشار ضعیف جامعه را با ارز مرجع یا ارز 4200 تومانی حمایت کنند، اما
تجربه در کشورمان و حتی کشورهاي دیگر نشان داده است که این سبک حمایت ها به دلیل ایجاد سازوکارهاي فسادزا هیچ خیري به

 
مردم نخواهند رساند. 

سعیدي ادامه داد: یارانه پرداختی کشور براي سوخت و حتی درمان نیز بسیار بالاست و بین این یارانه ها با یارانه ارزي فعلی، تفاوت
هاي فراوانی وجود دارد، به همین دلیل است که ما باید تلاش کنیم عدالت را در بین همه مردم برقرار کنیم. عدالت بدین معنی است
که مردم با مدیریت درست از سهمیه بیت المالشان به طور مساوي بهره بگیرند. در حال حاضر اما متاسفانه ثروتمندان بیشتر از مردم
عادي از یارانه ها استفاده می کنند که نمونه اصلی آن در مصرف بسیار متفاوت دهک هاي بالاي درآمدي از این یارانه ارزي بوده

 
است. 

 وي تصریح کرد: به طور مثال در بحث یارانه انرژي نیز یک نفر ممکن است چند وسیله نقلیه داشته باشد، از طرفی یک نفر ممکن
است یک وسیله نقلیه یا بعضا هیچ وسیله ي نقلیه اي نداشته باشد و همه این ها از یارانه آشکار و پنهان سوخت بهره می برند اما آن
کسی که وسیله نقلیه بیشتري دارد، از یارانه انرژي نیز استفاده بیشتري می کند. اگر ما نتوانیم این موضوع را به طور صحیح مدیریت
و کنترل کنیم، به سمت بی عدالتی حرکت کرده ایم؛ اتفاقی که عینا در ارز 4200 تومانی افتاد، به نام مردم ارز 4200 تومانی را دادند

 
ولی به سفره مردم نرسید. 

نماینده مردم چابهار افزود: به اعتقاد بنده دولت سیزدهم همین عقیده را دارد و به سمتی پیش می رود که بتواند شرایط استفاده
بهینه از منابع بسیار زیاد ارز 4200 تومانی را براي همه مردم مهیا کند. اما موضوع مهم تر این است که نحوه اقدام و مسیر انتخابی

 
باید به گونه اي باشد که این جراحی موجب آسیب دیدن اقشار ضعیف جامعه نشود. 

وي همچنین در پاسخ به این سوال که چرا سیاست پرداخت ارز 4200 تومانی با شکست روبه رو شده است، گفت: سیاست ارز



ترجیحی موجب بی عدالتی در کشور شده است و شکاف در جامعه را افزایش می دهد. اگر ما نگاهی به جامعه داشته باشیم، متوجه
می شویم که همه افراد درحال تلاش هستند اما تفاوت طبقاتی در جامعه روزبه روز درحال بیشتر شدن است و اتخاذ تدابیري مانند
ارز چندنرخی نه تنها به بخش مولد اقتصاد کمکی نمی کند بلکه به سوداگري در جامعه دامن می زند و همه این ها نشان دهنده این

 
موضوع است که ما در مسیر درستی قرار نگرفته ایم. 

سعیدي در پاسخ به این سوال که علاوه براینکه این سیاست محقق نشد، چه پیامدهاي منفی دیگري براي اشتغال و اقتصاد کشور
داشت، گفت: مهمترین مسئله این است که افراد به جاي بها دادن به تولید به سمت راه هاي پرسود و فسادزا می رفتند، یعنی اگر
کسی هم به سمت تولید می رفت، یکی از علت ها این بود که در این مسیر قرار بگیرد که ارز 4200 تومانی بگیرد یا از منافع رانتی
این ارز بهره مند شود و متاسفانه این موضوع پیامد منفی جدي براي فعالان واقعی و دلسوز بخش مولد اقتصاد را داشت و متاسفانه با

 
اتخاذ این سیاست ارزي به جاي تولید، به واردات یارانه دادیم. 

نماینده مجلس افزود: امروزه بخش قابل توجهی از تولیدات ما تولیدات پوششی هستند، بدین معنی که کارخانه اي که قبلا در خط
تولید بوده است، امروز بخشی از تولید خود را کاهش داده و اقلام را به صورت فله اي وارد می کند و در بسته بندي داخلی به بازار می
آورد که این موضوع نیز متاسفانه در نوع خودش فسادي است که دلیل آن دقیقا به ارز ترجیحی برمی گردد و در فرد این توجیه را

 
ایجاد می کند که هزینه هاي تولید در داخل به صرفه نیست لذا این مواردي است که باعث کاهش تولید واقعی می شود. 

نماینده مردم چابهار در پایان در مورد راهکارهاي جایگزین این سیاست گفت: ما باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و در
ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب بیشتري

 
به مردم وارد نکند. از طرفی با پرداخت مستقیم نیز از اقشار کم درآمد جامعه دفاع کرد. 

انتهاي پیام/



طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان
جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بی...

وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که در
راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت ها و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و
فعالسازي آنها براي ایجاد جهش در پیشرفت مادي و معنوي کشور ایجاد شده است، اجراي این طرح را در استفاده بهتر از ظرفیتها و
فرصتهاي عظیم موجود در کشور و توسعه و طراحی برنامه هاي دقیق سرمایه گذاري موثر دانست و گفت: عملیاتی شدن این طرح

 
نویدبخش سرمایه گذاري در حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، سیدرضا فاطمی امین در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و
اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که به صورت ویدوئوکنفرانسی و با حضور مقامات کشوري و ملی برگزار شد با تاکید بر
ظرفیت هاي معدنی استان خراسان جنوبی، این پروژه را یکی از پروژه هاي بزرگ در حوزه زمین شناسی و معدن توصیف کرد و گفت:
با اجراي این پروژه حدود 15 هزار کیلومتر مربع تحت عملیات اکتشافی قرار می گیرد که می تواند سرمنشاء اتفاقات خوبی در بخش

 
زمین شناسی و معدنی این منطقه باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت شناسایی و احصاء ذخایر معدنی در استان خراسان جنوبی و کاهش چشمگیر مخاطرات سرمایه گذاري
در این حوزه را از جمله دستاوردهاي اجراي این پروژه در منطقه خواند و افزود: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه گذاري در

 
حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

فاطمی امین با بیان اینکه خراسان جنوبی داراي ذخایر مناسبی در بخش معدن است، اجراي پروژه تحول در بخش زمین شناسی و
اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی را در تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی این منطقه موثر دانست و گفت: اجراي این

 
برنامه ما را در تدوین، طراحی و پیش برد برنامه هاي دقیق در حوزه سرمایه گذاري کمک می کند. 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود، اجراي این پروژه را در راستاي برنامه آمایش سرزمین حوزه صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد و
بیان داشت: یکی از اقدامات مهم وزارت صمت که از 2 ماه پیش آغاز شده، برنامه آمایش سرزمین این حوزه است که در راستاي
شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي سرمایه گذاري و تعیین اولویت ها در تمامی استان ها اجرا می شود و بر مبناي آن برنامه هاي

 
عملیاتی طراحی خواهد شد. 

وزیر صمت در پایان ضمن تشکر از مقامات استانی، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور و ایمیدرو ، نسبت به اجراي موفق

 
و اثرگذار این پروژه ابراز امیدواري کرد. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در این مراسم ضمن تشکر از اقدامات وزارت صمت در حوزه معدن، اجراي این پروژه را یک اقدام اساسی و



 
اثرگذار در جهت توسعه بخش معدن دانست. 

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی در راستاي تحقق اهداف گام دوم انقلاب 

گفتنی است پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی در خراسان جنوبی، در راستاي منویات مقام معظم رهبري (مدظله
العالی) در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی درخصوص لزوم رسیدن به اقتصادي مستقل، بهره گیري مناسب از منابع طبیعی و انسانی
کشور و توزیع عادلانه آن طراحی و عملیات اجرایی آن آغاز شد و با تمرکز بر بهره برداري از این ظرفیت ها و بر اساس تاکید رئیس
جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت در ضرورت ایجاد تحول بنیادین در بخش علوم زمین و معدن کشور در قالب توافقنامه و برنامه
اي مشارکتی با سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران(ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت،
معدن و تجارت اجرا می شود و استان خراسان جنوبی به عنوان اولین هدف اجراي این برنامه در سال 1400 معرفی و برنامه ریزي

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی براي آن طراحی شد. 

تولید و تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشافی، کشف ذخایر جدید معدنی، کاهش موثر زمان تبدیل کانسار به معدن، کاهش
ریسک سرمایه گذاري، افزایش میزان اشتغال در منطقه و و توسعه عدالت محور استان از جمله اهداف کلان این پروژه عنوان شده

است.



توانمندسازي زنان روستایی مهاجرت به شهرها را کاهش می دهد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور با بیان اینکه زنان در اقتصاد روستا سهم قابل توجهی دارند،گفت: توانمندسازي زنان
روستایی موجب کاهش مهاجرت به شهرها ...

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور با بیان اینکه زنان در اقتصاد روستا سهم قابل توجهی دارند،گفت: توانمندسازي زنان روستایی

 
موجب کاهش مهاجرت به شهرها می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر انسیه خزعلی ظهر امروز یکشنبه در آیین امضاي 2 سند همکاري با وزارت جهادکشاورزي
و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري با هدف ارتقاي توانمندي ها و حمایت از زنان روستایی، افزود: حمایت و

 
توانمندسازي زنان باعث رونق و شکوفایی بیشتر اقتصادي روستاها و در نتیجه پایداري و دوام سکونت در روستاها می شود. 

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با بیان اینکه زنان روستایی توانمندي هاي بالایی براي کارآفرینی دارند، گفت: با بهبود
شرایط پرداخت تسهیلات در روستاها، زنان روستایی می توانند با کمک این تسهیلات، سهم روستاها در تولید و رونق اقتصادي را

 
افزایش دهند. 

دکتر خزعلی همچنین تسهیل اعطاي تسهیلات ازدواج در روستاها را خواستار شد و گفت: اگر چه در موضوع ترغیب جوانان به ازدواج
باید روي فرهنگ سازي و اصلاح سبک زندگی افراد تمرکز کرد، اما اعطاي آسان تر تسهیلات ازدواج نیز می تواند در این زمینه موثر

 
باشد. 

در این آیین 2 سند همکاري در زمینه توانمندسازي زنان روستایی و مناطق محروم میان معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري

 
با وزارت جهادکشاورزي و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري مبادله و امضا شد. 

همچنین در این مراسم زنان روستایی و عشایر کارآفرین نیز تجلیل شدند.



وقتی که هلدینگ آرش یک تنه بار اشتغال زایی در گیلان را به دوش می

کشد/ اشتغال 200 نفر بصورت مستقیم در آرش مارکت زیباکنار بدون دریافت

تسهیلات دولتی

منبع: تدبیر شرقشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/07/25

هلدینگ آرش منطقه آزاد انزلی یکی از مجموعه هاي فعال اقتصادي در سطح استان گیلان است که با 15 سال سابقه اجرایی
در محدوده منطقه آزاد انزلی و زیباکنار در زمینه انبوه سازي در حال فعالیت میباشد. به گزارش تدبیرشرق، هلدینگ آرش

منطقه آزاد انزلی یکی از مجموعه هاي فعال اقتصادي در سطح استان گیلان ... نوشته ...

هلدینگ آرش منطقه آزاد انزلی یکی از مجموعه هاي فعال اقتصادي در سطح استان گیلان است که با 15 سال سابقه اجرایی

 
در محدوده منطقه آزاد انزلی و زیباکنار در زمینه انبوه سازي در حال فعالیت میباشد. 

به گزارش تدبیرشرق، هلدینگ آرش منطقه آزاد انزلی یکی از مجموعه هاي فعال اقتصادي در سطح استان گیلان است که با 15 سال
سابقه اجرایی در محدوده منطقه آزاد انزلی و زیباکنار در زمینه انبوه سازي در حال فعالیت بوده که بدون دریافت هیچگونه تسهیلات
دولتی توانسته است تاکنون و در طول سالهاي ماضی هم سهم قابل توجه اي در زمینه ایجاد اشتغال ایفا کرده و هم در زمینه توسعه

 
اقتصادي منطقه نقش آفرین باشد. 

با توجه به نزدیک بودن افتتاح پروژه آرش مارکت زیباکنار که بعنوان یکی از مراکز خرید مدرن در استان گیلان محسوب شده و در
دو بخش فروش حضوري و آنلاین فعالیت خواهد نمود و با توجه به بخش هاي گوناگون خدماتی این مارکت بزرگ و مدرن که از
جمله آن رستوران، فودکورت، کافی شاپ، پارك بازي کودکان، سالن همایش هاي 400نفره، آتلیه عکس لباس، پست اکسپرس و
پشتیبانی آنلاین است 200 نفر از جوانان تحصیل کرده این استان را بصورت مستقیم در یک شغل و درآمد پایدار بدون هیچگونه
دریافت تسهیلات دولتی مشغول بکار خواهد کرد که این مهم در رکود اقتصادي و پاندمی کرونا و سالی که مقام معظم رهبري به نام
تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نام گذاري کرده است یک اقدام جهادي قابل تحسین در این عرصه و جنگ اقتصادي محسوب می
گردد که تمامی مسئولان استان باید قدردان مدیران این هلدینگ، یعنی امین و آرش تقی پور باشند که از این کشور عزیمت نکرده و
در کشورهاي خارجی سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال نکردند، بلکه با وجود تمامی مشکلات و سختی ها در این کشور ماندند و در

 
استان و زادگاه خود به سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پرداختند. 

 
بنا به گفته مدیران این هلدینگ در ایام پیش رو خبرهاي خوشی را براي مردم گیلان و گردشگران خواهند داشت. 

25 مهر, 14000 خواندن این مطلب 1 دقیقه زمان می برد



تحقق رشد اقتصادي هشت درصدي نیازمند هم افزایی است

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي آذربایجان شرقی با اشاره به ابلاغ بخشنامه برنامه و بودجه 1401 کل کشور از سوي
رئیس جمهور، تحقق رشد هشت درصدي اقتصاد را از جمله جهت گیري هاي اساسی دولت در تدوین بودجه سال آینده

اعلام کرد و گفت: تحقق این مهم نیازمند هم افزایی همه سازمان ها و نهادهاست.

به گزارش جام جم آنلاین آذربایجان شرقی ، داود بهبودي
در جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه آذربایجان شرقی به
تحلیل آسیب هاي اقتصاد کلان پرداخت و اظهار کرد:
دولت در شرایطی اولین لایحه بودجه خود را تدوین می

 
کند که اقتصاد کشور با آسیب هاي جدي روبه رو است. 

وي افزود: در اقتصاد کلان، مهمترین معیار، رشد اقتصادي
بلندمدت است؛ اگرچه تاکنون سرمایه گذاري هاي عظیمی
در بخش هاي مختلف کشور انجام شده است، لیکن به
تعبیر مقام معظم رهبري، خطاي در محاسبات در چند

سال اخیر و تمرکز صرف بر مذاکرات به جاي پرداختن به ظرفیت هاي کشور، رشدهاي متوسط با روند کاهنده و پرنوسان همراه با

 
نااطمینانی را رقم زده و زمینه را براي مشارکت جدي مردم در اقتصاد فراهم نکرده است. 

بهبودي اضافه کرد: کسري بودجه سنواتی و جبران آن از محل افزایش پایه پولی، کاهش ارزش پول ملی و افزایش مستمر نرخ ارز و
ایجاد تورم هاي انتظاري و بی انضباطی در نظام پولی و بانکی در کنار تحریم هاي ظالمانه، باعث شده است که اقتصاد کشور از ثبات

 
کافی برخوردار نباشد. 

وي گفت: شرایط بی ثباتی اقتصاد ناشی از جهش نرخ ارز و افزایش فزاینده تورم، شرایط نامساعدي را براي تولیدکنندگان و سرمایه

 
گذاران اقتصادي به وجود آورده است و این نوسانات باعث کاهش انگیزه مشارکت مردم در اقتصاد می شود. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي آذربایجان شرقی همچنین به مواردي مثل کاهش شدید میزان فروش نفت و برگشت درآمدهاي
نفتی، محدود شدن مقاصد صادراتی کشور، عوارض ناشی از شیوع کرونا و خشکسالی، ناقص بودن بانک هاي اطلاعاتی فضاي کسب و

 
کار، بهره وري منفی و عدم تعادل هاي بخشی و فضائی اشاره کرد. 

وي ادامه داد: کاهش رشد اقتصادي ناشی از سهم پایین و حتی منفی بهره وري و عدم تشکیل سرمایه ثابت ناخالص که باعث کاهش
شدید حجم اقتصاد کشور شده است، شرایط اقتصادي کشور را بسیار پایین تر از ظرفیت ها و استعدادهاي ملی در مقیاس جهانی قرار

 
داده است. 

بهبودي ادامه داد: رشد اقتصادي بین استان هاي مختلف، نامتوازن و میان بخش هاي مختلف نیز فاقد روند مستمر و تعادلی بلندمدت



است؛ در این شرایط دستگاه هاي ملی و استانی و حتی شهرستان ها می توانند نقش موثري براي تقویت تولید، جلب مشارکت مردم،

 
بهبود بهره وري و پیشبرد اهداف رشد اقتصاد کشور ایفا کنند. 

وي اضافه کرد: بر این اساس لازم است تمام دستگاه ها با محوریت سازمان برنامه و بودجه کشور با اهتمام جدي و تلاشی فراگیر و

 
منضبط، کشور را براي رشد اقتصادي هشت درصد و تحقق جهش اقتصادي در سال آینده مهیا کنند. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي آذربایجان شرقی رشد اقتصادي با تمرکز بر ارتقاء بهره وري، ثبات اقتصادي، عدالت محوري و

 
تغییر ساختار بودجه و تامین مالی اقتصاد را جهت گیري هاي اساسی دولت در تدوین بودجه سال 1401 اعلام کرد. 

 
10 گروه کاري ذیل کارگروه تخصصی اشتغال در آذربایجان شرقی تشکیل شد 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان شرقی نیز در این جلسه از تشکیل 10 گروه کاري ذیل کارگروه تخصصی اشتغال و
سرمایه گذاري استان خبر داد و گفت: تشکیل این کارگروه ها ابتکار استانی است که بنا به شرایط، نیازها، مشکلات، توانمندي ها و

 
اولویت هاي استان، امور حوزه اقتصادي را پیگیري می کنند. 

علی جهانگیري افزود: در اواخر سال 1398 برنامه اي را در حوزه اقتصادي استان تهیه کردیم و مسئولان گروه هاي کاري موظف شده

 
بودند تا برنامه اي فرادستگاهی تدوین کنند. 

وي با اشاره به اینکه این برنامه اقتصادي، تحت تأثیر کرونا قرار گرفت، افزود: با وجود شرایط ناشی از کرونا، عملکرد گروه هاي کاري

 
در حد انتظار نبود؛ اما با این وجود بیش از 170 موضوع در جلسات این گروه ها بررسی شد. 

جهانگیري همچنین از سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان خواست تا از سازمان برنامه و بودجه کشور پیگیري کند که هر استان
بتواند مسائلی را که نیاز به تصویب و ابلاغ ندارد و با هماهنگی بین دستگاهی حل می شود، از طریق تشکیل گروه هاي کاري حل و

 
فصل کند. 

به گزارش ایرنا،در این جلسه گزارش عملکرد کارگروه اقتصادي و صنعتی ذیل شوراي برنامه ریزي مطرح و عملکرد این شورا و
سیاست هایی که در حوزه صنعت، معدن، اشتغال، گردشگري، خدمات و اقتصاد که طی سال گذشته و سال جاري انجام گرفته بررسی

 
شد. 

همچنین بخشنامه بودجه 1401 نیز در این جلسه مطرح شد و هدف گذاري دولت براي سال آینده که تحقق رشد 8 درصدي مورد

 
بحث و بررسی قرار گرفت. 

19 مورد از مصوبات کارگروه امور زیربنایی، توسعه شهري و روستایی، آمایش سرزمین و محیط زیست استان نیز مورد تایید قرار
گرفت که به دستگاه هاي اجرایی ابلاغ خواهد شد.



حمام حاج شهبازخان کرمانشاه تبدیل به خانه خلاق صنایع دستی می شود

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/07/25

«جبار گوهري»با بیان اینکه کارهاي باقی مانده حمام حاج شهبازخان به عنوان خانه خلاق در حال انجام است، افزود: شرایط
هم براي انجام این کار فراهم شده است.

به گزارش جام جم آنلاین کرمانشاه؛ به نقل از
ایرنا،سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی استان کرمانشاه با اعلام اینکه به دنبال حل
مشکلات حقوقی حمام حاج شهبازخان کرمانشاه هستیم،
گفت: با حل مشکلات مالکیتی به زودي شاهد بهره برداري
بهینه از این اثر تاریخی به عنوان خانه خلاق صنایع دستی

 
خواهیم بود. 

وي اضافه کرد: با توجه به اینکه در مجموعه بسترهایی
براي انجام فعالیت هاي دانش بنیان فراهم است، گفت: به

 
زودي از سازمان هاي مردم نهاد مرتبط با صنایع دستی براي پیشبرد بحث صنایع دستی استان استفاده خواهیم کرد. 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمانشاه در ادامه گفت: در شهر کرمانشاه یک بازارچه صنایع
دستی هم اکنون در خیابان دبیراعظم و یک بازارچه تازه تاسیس در بوستان شاهد دایر است و برنامه این است 2 نمایشگاه ثابت دیگر

 
نیز به شهر کرمانشاه اضافه شود. 

وي در پایان گفت: چهار نمایشگاه صنایع دستی نیز در شهرهاي صحنه، اسلام آبادغرب و روانسر به زودي در دست اقدام قرار خواهد

 
گرفت. 

 
حمام حاج شهباز خان میراثی از دوران قاجار 

حمام حاج شهبازخان قرار است با واگذاري به بخش خصوصی به عنوان یک مرکز خلاق صنایع دستی با هدف آموزش، توسعه، ترویج
و صادرات محصولات بومی مجموعه هاي تاریخی، در راستاي اشتغال پایدار حوزه هاي میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

 
فعالیت کند. 

 
این حمام که مربوط به دوره قاجار است و در بازار سنتی شهر کرمانشاه قرار دارد، در سال 1386 به عنوان یک اثر ملی ثبت شد. 

حاج شهبازخان کلهر که از بنیان گذاران طایف حاجی زادگان بود، در دوران قاجار بناهایی را با نام خود احداث کرد که از جمله آنان

 
می توان به مسجد و حمام حاج شهبازخان اشاره کرد که از آثار تاریخی و جاذبه هاي گردشگري استان کرمانشاه محسوب می شود. 



مرحله اول مرمت و بازسازي حمام حاج شهبازخان در سال 81 اجرا شد و تا سال 86 به طول انجامید، خرداد سال 86 هم مرحله دوم

 
مرمت و بازسازي این بنا با اعتبار سه میلیارد ریال آغاز و در دي ماه همان سال به پایان رسید. 

اجراي تاسیسات برقی، مکانیکی، نقاشی و تزیینات آهک بري، آجر فرش پشت بام بنا، دفع رطوبت در فضاي بیرونی و سردر چوبی از

 
جمله اقدامات انجام شده در این اثر تاریخی بوده است. 

 
کرمانشاه با چهار هزار اثر تاریخی مقصد گردشگري غرب کشور 

وجود چهار هزار و 200 اثر ثبت شده ملی، یک اثر ثبت شده جهانی و ده ها اثر گردشگري که هنوز به ثبت نرسیده اند حاکی از

 
استعداد بالاي کرمانشاه در بخش گردشگري است. 

بیستون و طاق بستان، معبد آناهیتا، طاق گرا، گور دخمه اسحاق وند، تکایاي بیگلربیگی و معاون الملک، بوستان کوهستان، بازار
سنتی، سراب هاي نیلوفر، هرسین، صحنه، روانسر، غار قوري قلعه، غار پراو، کاروانسراهاي شاه عباسی و ماهیدشت و آبشار پیران از

 
مهمترین آثار تاریخی و طبیعی گردشگري در استان کرمانشاه است. 

27 هتل، سه هتل آپارتمان، 19 مهمانپذیر، هفت سفره خانه، 15 واحد پذیرایی بین راهی منفرد، 17 رستوران بین راهی، 14 مجتمع

 
گردشگري، حدود 20 اقامتگاه بوم گردي، 50 خانه مسافر داراي مجوز موقت در استان کرمانشاه وجود دارد. 

استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت ساکن در 2 هزار و 595 روستا و 34 شهر دارد.



37 واحد تولیدي در شهرستان دهلران فعال هستند

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس اداره صمت شهرستان دهلران گفت: 55 واحد تولیدي در شهرستان وجود دارد که از این تعداد 37 واحد فعال هستند.

به گزارش جام جم آنلاین ایلام ؛ مرتضی مهدوي ادامه داد: در حال حاضر
تعداد 200 نفر در 37 واحد فعال شهرستان مشغول به کار هستند این در
حالی است که اگر همه واحدها فعال شوند زمینه اشتغال چهار هزار نفر به

 
صورت مستقیم و غیر مستقیم فراهم خواهد شد. 

وي افزود: مهمترین مشکلات تولیدي شهرستان تغییرات نرخ ارز، سرمایه در
گردش، عدم نقدیندگی براي خرید مواد اولیه، تجهیز نوسازي و همچنین

 
بازپرداخت بدهی بانک ها است. 

رئیس اداره صمت شهرستان دهلران عنوان کرد: شهرستان دهلران داراي پتانسیل هاي فراوانی براي سرمایه گذاري در موضوعات

 
مختلف در حوزه هاي مشترك صنعت، معدن و کشاورزي است. 

مهدوي به موقعیت خاص شهرستان دهلران از جمله 220 کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق و بازارچه هاي مرزي چیلات اشاره کرد
و گفت: منابع غنی در حوزه کشاورزي، نفت و گاز در شهرستان می توان ظرفیت هاي بسیار بالایی براي تولید محصولات تولیدي
کشاورزي ایجاد صنایع تبدیلی، ایجاد صنایع پایین دستی در حوزه نفت گاز و یا ایجاد شهرك صنعتی تخصصی نفت و گاز در دستور

 
مسئولان و بخش خصوصی قرارداد تا علاوه بر افزایش تولید و صادرات زمینه اشتغال جوانان بیکار منطقه فراهم شود. 

وي به عدم راه اندازي کارخانه سیمان دهلران اشاره کرد و بیان کرد: متاسفانه این کارخانه با پیشرفت فیزیکی 90 درصد به یکی از
مطالبات مردم منطقه شده است.



صادرات 7 میلیون یورویی شرکتهاي دانش بنیان پارك علم و فناوري استان

البرز

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/07/25

مهدي عباسی رئیس پارك علم و فناوري البرزدر جریان بازدید معاون امور حقوقی و مجلس وزارت اقتصاد و دارایی از
توانمندي ها و دستاوردهاي پارك علم و فناوري البرز با تشریح برخی از دستاوردها و توانمندي هاي این پارك گفت: پارك

علم و فناوري البرز از نظر شاخص هاي ارزیابی یکی از استان هاي موفق کشور است و در ...

به گزارش جام جم آنلاین البرز، وي با اشاره به شرایط اشتغال زایی در این مجموعه تصریح کرد: در این مرکز براي بیش از دو
هزار نفر اشتغال ایجاد شده است. وي افزود: تلاش ما در این پارك و مجتمع در راستاي همکاري و انجام پروژه هاي مشترك با بخش

 
خصوصی است. 

مهدي عباسی با اشاره به راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري استان خاطرنشان کرد: صندوق پژوهش و فناوري استان نیز با اعتباري

 
بالغ بر 100 میلیارد تومان در براي ارائه تسهیلات لازم به فناوران و پژوهشگران استان فعال است. 

وي با انتقاد از تخصیص بودجه به این مجموعه واشاره به اینکه پارك علم و فناوري البرز در رتبه آخر تخصیص بودجه قرار دارد گفت:
از همه نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی انتظار داریم بودجه پارك علم و فناوري البرز براساس شاخص ها و ارزیابی هاي

 
تخصصی در سال 1401 به رقم قابل قبول ارتقاء یابد. 

هادي قوامی معاون امور حقوقی و مجلس وزارت اقتصاد و دارایی در بازدید از پارك علم و فناوري البرز با اشاره به اینکه نمایندگان
مجلس نگاه حمایتی از حوزه فناوري، تجاري سازي و به طور کلی اقتصاد دانش بنیان دارند گفت: پارك علم و فناوري البرز علاوه
براستان البرز، می تواند به اقتصاد دانش بنیان سایر استان ها از جمله تهران کمک ، و اقتصاد دانش بنیان البرز و تهران را متحول کند.
وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اهمیت استفاده از گیاهان دارویی و جایگزینی آن بجاي داروهاي شیمایی ،خاطرنشان

 
کرد: تغییرجهت ازتولید داروهاي شیمیایی به داروهاي گیاهی بدون شک یکی از مهمترین رسالتهاي مجلس شوراي اسلامی است. 

معاون امور حقوقی و مجلس وزارت اقتصاد و دارایی با تاکید بر حمایت از استان ها در قالب آمایش سرزمینی گفت: در اصل 48 قانون
اساسی نیز بر رشد دادن هر منطقه به فراخور پتانسیل و استعداد آن تاکید شده است. وي افزود:ما گیاهان نادر و کم نظیري در مناطق

 
مختلف کشور داریم و باید بتوانیم از آن ها در راستاي تولید و تجاري سازي استفاده کنیم. 

قوامی بر لزوم مدیریت صحیح منابع مالی تاکید کرد و گفت:با تعیین محل مصرف اعتبارات مشخص شده ، می توان بسیاري از
مشکلات شرکت هاي دانش بنیان فعال در این حوزه را برطرف کرد و در این زمینه تلاش می کنیم مشکل شرکت هاي دانش بنیان و

 
فناور پارك علم و فناوري البرز نیز با حمایت لازم برطرف شود. 

معاون وزیر اقتصاد و دارایی با تاکید بر اهمیت محافظت از دانش و علم استفاده از گیاهان دارویی بر حمایت از فعالیت هاي پژوهشکده
گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی اشاره کرد و افزود: بسیاري از گیاهان دارویی و کاربرد و روش استفاده از آنها نسل به نسل بین مردم
بومی منتقل شده است .وي گفت:چالش فعلی ما این است که این دانش در حال از بین رفتن است و ما باید با تخصیص اعتبار براي
آن ، این اطلاعات و دانش را ثبت و ضبط کنیم . وي ادامه داد:باید به تجاري سازي گیاهان دارویی توجه شود و در یک برنامه بلند
مدت بسیاري از داروهاي شیمیایی جاي خود را به گیاهان دارویی بدهند؛ انتظار داریم این ماموریت مهم در جهاد دانشگاهی و پارك

 
علم و فناوري البرز مورد توجه جدي قرار بگیرد. 

قوامی همچنین بر لزوم عدم تمرکز سرمایه در پایتخت اشاره کرد و ادامه داد: در حال حاضر 62 درصد از نقدینگی کشور در استان
تهران است. مجلس می تواند با برقراري توازن منطقی میان مناطق کم برخوردار و کم درآمد با شهرهاي بزرگ و صنعتی، شرایط



پیشرفت و توسعه در این مناطق را براي آنها فراهم کند.وي افزود: وقتی پولی نباشد که بتوان با آن چرخ اشتغال و تولید را بچرخاند،

 
نمی توان انتظار کارهاي بزرگ در مناطق محروم داشت. 

وي در پایان با تاکید بر آموزش صحیح و لزوم آگاه سازي فعالان حوزه کشاورزي گفت: باید تلاش کنیم تا افراد شاغل و فعالان و
تولیدکنندگان حوزه کشاورزي در استانها را با پتانسیل و توانایی هاي خود و زمین کشاورزي خود آشنا کنیم. افراد متخصص و دانش
آموخته می توانند با بررسی و تشخیص ویژگی هاي خاص و منحصر به فرد هر منطقه، نقشه راهی براي کشت محصول طراحی کنند و
اجراي آن را به دست مردمی که در این مناطق زندگی می کنند بسپارند. این شیوه اي است که می توان از طریق افزایش بهره وري

 
به رشد اقتصادي رسید. 

در این بازدید دکتر غفارزادگان رئیس پژوهشکده گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی نیز دستاوردهاي این پژوهشکده را تشریح کرد.



نکات مهم قرارداد کار

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/07/25

آشنا نبودن کارگران با حقوق حقه خود در تمام سال هایی که مشغول به کار هستند باعث بروز تنش ها و خسارت هاي مالی
و معنوي بسیاري براي خود و خانواده آن ها می شود.

به گزارش گروه وب گردي خبرگزاري صدا و سیما، در
ایران تنها یک قانون قرارداد شفاهی را به رسمیت شناخته
آنهم ماده 7 قانون کار ایران است که در جهت حمایت از
کارگران بدون قرارداد کتبی، برآمده است. اما قرارداد
شفاهی تنها می تواند حداقل ها را به دنبال داشته باشد در
حالیکه قرارداد کتبی ثابت کننده تمام حقوق و مزایاي
بالاتر از حداقل مزد است. بر طبق ماده 10 قانون کار
قرارداد کتبی باید حاوي موارد ذیل باشد: 1- نوع کار 2-
حقوق یا مزد 3- ساعات کار 4- محل انجام کار 5- تاریخ

 
انعقاد قرارداد 6- مدت قرارداد 7- مواردي که عرف و عادت شغل یا محل ایجاب میکند 8- شرایط و نحوه فسخ قرارداد 

 
تعریف مفاهیم مهم قرارداد کار 

عدم آشنایی کارگران با حقوق حقه خود در تمام سال هایی که مشغول به کار هستند باعث بروز تنش ها و خسارت هاي مالی و

 
معنوي بسیاري براي خود و خانواده آن ها می شود. کارفرماي محترم نیز در این موضوع گاهی نقش اصلی را بازي می کند. 

فرایندي که طی چند سال گذشته شاهد آن بودیم و آن اینکه قرارداد از طرف کارگر امضاء شده و کارفرما بدون اینکه قرارداد امضا
کند نسخه دوم که مربوط به کارگر است را از او دریغ می نماید در نتیجه کارگري که در تمام سال هاي کاري خود با این روند
کارکرده هیچ اشراف و آگاهی به قراردادي که امضاء کرده ندارد، براي آگاهی از مفاد قرارداد و تفسیر مفاد قراردادي که کارفرما در

 
اختیار شما قرارداده با وکلاي دفتر ما در ارتباط و تماس باشید. 

 
آشنایی با مفاد قرارداد کار 

 
 

 
1- نوع کار یا حرفه یا وظیفه اي که کارگر باید سر آن اشتغال داشته باشد 



نوع کار یا حرفه اي که کارگر می بایست طبق قرارداد به آن پرداخته و در مقابل مزد دریافت نماید باید به صورت مشخص و صریح در

 
قرارداد کـار ذکـر شود. نوع فعالیت و وظیفه کارگر به هیچ عنوان نباید به صورت کلی یا مجهول قید گردد. 

کار ارجاعی و یا وظایف مشخص شده کارگران می بایست با حرفه و توانایی جسمی او تناسب داشته و کارگر باید از پس آن کار برآید.

 
2- حقوق یا مزد مبنا 

با توجه به این که قرارداد کار عقدي است معوض و کارگر به ازاي دریافت حق السعی و مزد براي کارفرما فعالیت بدنی یا فکري انجام
می دهد بنابراین مزد ازجمله شرایط کار است و این موضوع از موارد مهم محدودیت اراده و تنظیم قرارداد کار می باشد، چرا که به
هیچ عنوان طرفین نمی توانند در خصوص تعیین میزان مزد کمتر از حداقل قانونی توافق نمایند و اگر این توافق صورت پذیرد این

 
توافق معتبر نبوده و جاي خود را به حداقل قانونی مبنا خواهد داد. 

 
3- حق عائله مندي 

کمک عائله مندي بدون محدودیت تعداد فرزند به بیمه شده پرداخت می شود مشروط برآنکه بیمه شده حداقل سابقه پرداخت حق
بیمه 720 روز کار را داشته باشد و سن فرزندان او از هجده سال کمتر باشد و یا منحصراً به تحصیل اشتغال داشته باشند و تا پایان

 
تحصیل یا در اثر بیماري یا نقض عضو طبق گواهی کمیسیون هاي پزشکی قادر به کار نباشند. 

 
4- حق السعی 

اجزاي تشکیل دهنده حق السعی لزوماً و تنها اقلامی که در قرارداد کار پرداخت آن ها مورد توافق طرفین قرار گرفته است را شامل
نمی شود بلکه پرداخت هایی که در کارگاه خارج از الزامات قانونی و مفاد قرارداد از طرف کارفرما به کارگران پرداخت می شود نیز

 
جزء حق السعی محسوب می گردد مانند آنچه کارگران به صورت نقدي و غیرنقدي در قالب عرف و رویه کارگاهی دریافت می کنند. 

 
5- ساعات کار، تعطیلات و مرخصی ها 

ساعات کار برابر قانون مدت زمانی است که کارگر نیرو یا وقت خود را به منظور انجام کار در اختیار کارفرما قرار می دهد، ساعات کار

 
کارگران در شبانه روز نباید از 8 ساعت تجاوز نماید. 

یعنی مادامی که انجام ندادن کار ناشی از اراده کارگر نباشد کارگر در حال کار محسوب می شود، بدین ترتیب زمانی که کارگر خود را
آماده انجام کار می کند مانند وقتی که براي تغییر لباس یا آماده سازي ماشین و ابزار کار صرف می کند جزو ساعات کار محسوب
خواهد شد. ساعات صرف صبحانه و ناهار جزو ساعات کار به حساب نمی آید، چنانچه در کارگاهی از قبل رویه مورد عمل بر این قرار
گرفته باشد که ساعت صرف صبحانه یا ناهار و یا شام جزء ساعت کار به حساب آید استمرار آن به عنوان عرف مستقر در کارگاه

 
محسوب و کماکان باید اجرا گردد. 

ساعت کاري که در این ماده قانونی پیش بینی شده است حداکثر ساعات کار قانونی روزانه می باشد، حال چنانچه کارگاهی در بدو
تأسیس و شروع فعالیت کارگاه و یا بعد باز آن اقدام به تعیین ساعت کار به میزان کمتر از ساعت کار قانونی نموده باشد این امر
مخالفتی با قانون نداشته، لذا اجراي آن جزو شرایط کار کارگران حساب می گردد و تغییر آن نیاز به جلب موافقت افراد ذینفع دارد
مگر آن که در گذشته به هنگام تقلیل ساعت کار قید موقت بودن این کاهش شرط شده باشد که شرطی نافذ و براي طرفین لازم

 
الاجرا است. 

همچنین مرخصی عبارت است از حقی که به موجب قانون یا قرارداد کار براي کارگر در (ترك کار) براي روز هاي غیرتعطیل در نظر

 
گرفته شده است. 



"اگر ترك کار به سبب اموري غیر از بیماري باشد نوع مرخصی استحقاقی و چنانچه به دلیل بیماري باشد نوع مرخصی استعلاجی

 
نامیده می شود. " 

مرخصی استحقاقی کارگران کارمزد در نحوه احتساب مزد آن تابع ماده 43 موضوع مواد 18، 27، 29 الی 32 قانون کار در مورد آن ها
بوده و میانگین پرداختی ها در آخرین 90 روز کارکردشان خواهد بود. ایام تعطیل هفتگی و یا تعطیل رسمی که بین روز هاي
مرخصی استحقاقی کارگران واقع می شود جزء مرخصی موضوع ماده 64 قانون کار محاسبه نمی شود. قانونگذار به جز 4 جمعه سایر
جمعه ها و تعطیلات رسمی را که در میان مرخصی هاي استحقاقی به هنگام اسـتفاده از آن واقـع می شـود جزء مرخصی به حساب

 
نیاورده است. 

 
6- محل انجام کار 

محل کار کارگر می بایست به صورت کامل و دقیق در قرارداد کار قید گردد. مـنظور از مـحل کـار همان شرکتی بوده که کارگران

 
ساعات موظف به کار یعنی همان 8 ساعت هر روز را در آن جا به خدمت مشغول هستند. 

 
7- تاریخ انعقاد قرارداد 

تاریخ انعقاد قرارداد، تاریخ شروع به کار کارگر است و زمان تنظیم قرارداد در ذیل قرارداد کار و یا در بند جداگان هاي ذکر می گردد.
کارگران باید دقت داشته باشند که ممکن است تاریخ تنظیم قرارداد اواسط ماه در سال و شروع به کار و امضاء آن از ابتداي ماه آینده

 
باشد، با این وجود تاریخ دقیق انعقاد قرارداد همان تاریخ شروع کار و امضاء یعنی ابتداي ماه می باشد. 

 
8- مدت قرارداد، چنانچه کار براي مدت معینی باشد. 

 
9- موارد دیگر که عرف و عادت شغل یا محل، ایجاب می نماید. 

در کارگاه ها و شرکت ها و یا کارخانجات مختلف نسبت به نوع موقعیت جغرافیایی و با شرایط حاکم بر طـبیعـت و ماهیت شغلی
عرف و عادات خاصی خارج از شرایط و موارد قانونی قرارداد کار وجود دارد که می بایست آن موارد در هنگام تنظیم و تدوین قرارداد
کار به صورت کامل و مشخص در قرارداد قید گردیده تا کارگر با اطلاع از آن عرف و عادات نسبت به امضاء قرارداد و شروع به
همکاري اقدام نماید. این موضوع به دلیل جلوگیري از تضییع حقوق کارفرما در هنگام اجرا و رعایت نکردن و نادیده گرفتن عرف

کارگاه از سوي کارگر است.



کُند شدن نبض حیات گیلان/ کوه خواري و جنگل خواري در سایه بی نظارتی

منبع: گیلانستانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/07/25

 
 

طی سال هاي اخیر کوه خواري و جنگل خواري و سبز شدن ویلاهاي لاکچري در مناطق جنگلی گیلان در سایه بی نظارتی، حیات

 
این استان را به خطر انداخته است. 

به گزارش گیلانستان، وقتی زیر سایه سار درختان یا کنار ساحل آرام و در پس موج هاي پریشان، نفس می کشیم و اکسیژن آزاد و
سالم به ریه هاي خسته ما جان دوباره می بخشد و زندگی را براي ما رقم می زند شاید کمتر قدر این نعمت الهی را می دانیم یا اصلاً
به چگونگی پدید آمدن آن نمی اندیشیم، اما در مقابل وقتی در زیر ابرهاي سمی آسمان پایتخت و یا دیگر شهرهاي آلوده تن به نفس

 
کشیدن می دهید آن وقت است پی به ارزش و اهمیت جنگل هاي سر به فلک کشیده شمال کشور می برید. 

به راستی منابع طبیعی گوهر نایاب و میراث ارزشمند و ماندگار زمین است که خداوند به ما ارزانی داده و حفظ، حراست و امانت داري
از این میراث ارزشمند براي همه ما یک وظیفه و تکلیف است چرا که اگر حیات جنگل و منابع طبیعی به مخاطره بیافتد حیات انسان

 
و سایر موجودات هم در معرض خطر قرار خواهد گرفت و این کنش و واکنش همانند زنجیره اي محکم به هم وصل هستند. 

 
نبض حیات گیلان کُند می زند 

جنگل ها، کوه ها، چشمه ها، سواحل و دریا سرمایه هاي عظیمی و ارزشمندي هستند که استان هاي شمالی به ویژه گیلان همیشه
سبز، همه این مواهب را یک جا باهم دارد. ثروتی ملی که از دیرباز، توجه ویژه اي براي حفظ حیات آنان وجود داشت. اما مدتی است
که خبرهاي خوشی از انفال و اموال عمومی این استان عزیز به گوش نمی رسد. در حالی بخشی از کوه ها، جنگل ها و سواحل گیلان
محل تاخت و تاز برخی سودجویان و منفعت طلبان قرار گرفته که مکرر از تریبون هاي مختلف نسبت به کوه خواري و جنگل خواري

 
هشدار داده شده ولی گوش شنوایی براي آن نبوده است. 

پدیده شوم کوه خواري و جنگل خواري در سال هاي اخیر، نبض حیات این دیار سبز را دچار اختلال کرده و این نبض کند می
زندپدیده شوم کوه خواري و جنگل خواري در سال هاي اخیر، نبض حیات این دیار سبز را دچار اختلال کرده و این نبض کند می

 
زند. کوه هاي سر به فلک کشیده، مدتی می شود که جلوي چشمان همه، توسط عده اي سودجو در حال ناپدید شدن هستند. 

جنگل، این نبض تنفس زمین، مدت ها است که به یکباره نقطه اي از آنکه انسانی گذر نمی کند، توسط عده اي خاص بلعیده شده،
ویلاهایی عظیم و با امکانات، جایگزین می شوند. برخی معادن بلاي جان کوه هایمان شده اند. با هر انفجار و لرزشی از استخراج،



بخشی از کوه می میرد و جانی به ثروت نظام سرمایه داري می بخشد. مافیاي قدرت در پس پرده این تخریب ها و آسیب به منابع
ملی، تنها نظاره گر خسارتی هستند که براي منافع خود، بر جان زمین وارد می سازند. ضعف نظارتی و گاهاً نبود نظارت، باعث شده

 
میدان براي سوداگران منابع ملی خالی شود. 

 
 

 
روستانشینان حافظان واقعی جنگل ها 

گذشتگان و نیاکان ما با جنگل خاطره ها دارند، آنها با جنگل زندگی می کردند و به نوعی با ادبیات جنگل خو گرفته بودند. بدون
شک آنها را باید حافظان واقعی جنگل ها و منابع طبیعی بدانیم چرا که این روستانشینان و جنگل نشینان زحمت کش بعد از گذشت
سال ها زندگی در جنگل، نه تنها ذره اي از جنگل نکاستند بلکه موجب بارور شدن جنگل ها و مراتع و منابع طبیعی شدند و همزاد
پنداري منابع طبیعی و انسان ها با رفتار جنگل نشینان و روستاییان رنگ واقعیت گرفته بود اما با تصویب و اجرایی شدن طرح خروج
دام و جنگل نشینان از جنگل، نه تنها جنگل ها و منابع طبیعی حفظ و حراست نشد بلکه راه را براي سودجویان و منفعت طلبان باز

 
کردند. 

عضو هیئت علمی دانشگاه گیلان، با بیان اینکه پدیده کوه خواري و جنگل خواري در گیلان کاملاً مشهود است، اظهار کرد: وجود
طبیعت کم نظیر، جنگل ها و داشتن آب و هواي مناسب در نقاط مختلف گیلان سبب شده تا مورد توجه بومیان و غیربومیان قرار

 
گیرد و در نتیجه به کوه خواري و جنگل خواري منتج شود. 

ابراهیم قاسمی روشن با بیان اینکه روستاهاي گیلان بیشتر مورد توجه کوه خواران و جنگل خواران قرار گرفته است، گفت: وجود

 
مناظر زیبا در دامنه کوه ها و جنگل ها سبب شده تا مورد دستبرد، تعدي و تجاوز افراد قرار گیرد. 

وي ادامه داد: براي مشاهده پدیده کوه خواري و جنگل خواري کافی است از شهر خارج شده و به حاشیه شهرها و روستاها بروید یقیناً

 
با صحنه هاي شوم کوه خواري و جنگل خواري مواجه خواهید شد که موجب رنجش و نگرانی است. 

این استاد دانشگاه با اشاره به ساخت ویلاها و آپارتمان ها در دامنه کوه ها و جنگل هاي گیلان، این اقدامات را نمونه بارز کوه خواري
و جنگل خواري برشمرد و تصریح کرد: ترویج فرهنگ حفظ و حراست از منابع طبیعی، کوه ها و جنگل ها اولین و مهم ترین راهکار
مبارزه با کوه خواري و جنگل خواري است .ترویج فرهنگ حفظ و حراست از منابع طبیعی، کوه ها و جنگل ها اولین و مهم ترین

 
راهکار مبارزه با کوه خواري و جنگل خواري است 



قاسمی روشن با بیان اینکه جنگل نشینان و ساکنین روستاها بهترین حافظان منابع طبیعی هستند، گفت: نهادینه شدن فرهنگ حفظ

 
و حراست از منابع طبیعی در روستاها راهکار اثربخشی در مقابله با کوه خواري و جنگل خواري است. 

وي اضافه کرد: اگر براي یک روستانشین اهمیت جنگل ها و منابع طبیعی به خوبی تبیین شود آنها مصمم تر در مقابل کوه خواري و

 
جنگل خواري خواهند ایستاد. 

 
نظارت ها جدي تر شود 

عضو هیئت علمی دانشگاه گیلان با تاکید بر رصد جدي نهادهاي نظارتی بر حفظ و صیانت از منابع طبیعی و انفال عمومی، تصریح
کرد: نهادهاي نظارتی می بایست به گونه اي عمل کنند که پدیده شوم جنگل خواري و کوه خواري از چشمان تیزبین آنها مخفی

 
نماند. 

قاسمی روشن ادامه داد: رابطه مستقیمی بین گسترش پدیده کوه خواري و جنگل خواري با بی توجهی نهادهاي نظارتی وجود دارد،

 
اگر متولیان امر نظارت جدي بر این مسئله داشته باشند یقیناً نفس هاي این پدیده شوم به شماره خواهد افتاد. 

وي با بیان اینکه جنگل خواري لزوماً فقط تصاحب و مالکیت جنگل و کوه نیست، اضافه کرد: بریدن درختان، سرقت و قاچاق چوب از

 
جنگل نیز به نوعی جنگل خواري محسوب می شود چرا که موجب نابودي فضاي سبز و از بین رفتن جنگل ها می شود. 

 
 

 
پدیده جنگل خواري و کوه خواري چهره جنگل هاي گیلان را کچل کرده است 

این استاد دانشگاه با بیان اینکه پدیده جنگل خواري و کوه خواري چهره جنگل هاي گیلان را کچل کرده است، گفت: وقتی وارد
برخی نقاط جنگلی گیلان می شوید خالی بودن جنگل از درخت به وضوح دیده می شود و جایگزینی براي درختان بریده شده تعریف

 
نشده و همین موضوع نشان دهنده عدم توجه متولیان امر به منابع طبیعی و حراست از آن است. 

قاسمی روشن، جنگل هاي گیلان را ریه هاي تنفسی و حیات استان برشمرد و بیان کرد: نابودي جنگل ها و منابع طبیعی به منزله
نابودي آب و هوا و طبیعت کم نظیر گیلان است که اگر اقدام پیشگیرانه اي صورت نگیرد اتفاقات ناخوشایندي در انتظار طبیعت

گیلان خواهد بود. 



ویتخریب جنگل ها و منابع طبیعی گیلان زنگ خطري براي به چالش کشیدن اقتصاد و معیشت استان است تخریب جنگل ها و
منابع طبیعی گیلان را زنگ خطري براي به چالش کشیدن اقتصاد و معیشت استان دانست و اضافه کرد: وقتی طبیعت زیباي گیلان

 
دستخوش تغییر شود بدون شک به اقتصاد گردشگري و همچنین اشتغال و معیشت اثر منفی خواهد گذاشت. 

عضو هیئت علمی دانشگاه گیلان با بیان اینکه جنگل خواري و کوه خواري موجب تشدید حاشیه نشینی در شهرها می شود گفت:
جنگل خواري و کوه خواري و به تبع آن حاشیه نشینی در شهرها می تواند چالش هاي زیادي براي شهرها ایجاد کند که این موضوع

 
در بسیاري از شهرها بویژه در استان گیلان دیده می شود. 

قاسمی روشن با اشاره به آسیب هاي کوه خواري و جنگل خواري در ابعاد مختلف، تصریح کرد: جنگل خواري و کوه خواري موجب

 
اعتماد خواري مردم از مسئولان و دست اندرکاران نظام می شود و موجب هدر رفت سرمایه اجتماعی می شود. 

وي ادامه داد: تشدید پدیده کوه خواري و جنگل خواري موجب تغییرات آب و هوایی و در نتیجه وقوع سیلاب هاي سهمگین می

 
شود. 

 
قانونی که به نفع روستانشینان نیست 

جنگل هاي گیلان قربانی سودجویی عده اي از کاخ نشین ها شده و کوه هایمان در حال محو شدن در پس منافع انسانی هستند.
ناگهان در عمق جنگل که حتی بومیان گذرشان هم به آنجا نخورده، درختانی می میرند تا ویلایی سر به فلک بکشد و خودنمایی کند
در حالی که در همان حوالی ساکنین و بومیان منطقه براي تملیک و ساخت و ساز زمین هاي آبا و اجدادي خود با مشکلات قانونی

 
مواجه هستند انگار قانون به نفع کوه خواران و جنگل خواران وضع شده نه روستانشینان. 

تاخت و تاز معادن هم رنج دیگري است که بر دوش طبیعت زخمی گیلان سنگینی می کند و تاکنون هم مرحمی براي این رنج
نامبارك پیدا نشده است و روز به روز هم شکاف این زخم کهنه، عمیق تر می شود. اگر سفري کوتاه به جنوب گیلان داشته باشید

 
چهره خدشه دار طبیعت کوهپایه اي آن مناطق را خواهید دید که از دور و نزدیک خودنمایی می کند. 

بحران کوه خواري، عمر و هیبت طبیعت بی جان را تهدید می کند و مسلماً براي آینده زمین زیان بار خواهد بود و چرخه حیات دچار
تغییرات منفی جبران ناپذیر خواهد شد. نبود نظارت کافی، سهل انگاري در صدور مجوز و ضعف متولیان امر در نگهداري و حفظ و
صیانت از منابع طبیعی و محیط زیست سبب شده تا شاهد زره زره آب شدن و نابودي تدریجی منافع طبیعی باشیم، که می طلبد
براي حفظ این منابع ارزشمند و بی بدیل چاره اي عملی و کارشناسانه اندیشید و تا دیر نشده براي نجات جان زمین از شر طمع

 
انسانی، وارد عمل شد. 

print /انتهاي پیام



نماینده کانون زنان بازرگان استان هرمزگان در جزیره کیش معرفی شد

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/07/25

نماینده کانون زنان بازرگان استان هرمزگان در جزیره کیش معرفی شد.

به گزارش جام جم آنلاین هرمزگان،نماینده کانون زنان

 
بازرگان استان هرمزگان در جزیره کیش معرفی شد. 

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی هرمزگان، در این
نشستی با حضور علوي رییس کانون زنان بازرگان استان
هرمزگان و مدیران کل فنی و حرفه اي و امور بانوان و
خانواده استانداري هرمزگان همراه بود، سرکار خانم نازنین
فاتحی به عنوان نماینده کانون زنان بازرگان استان در

 
جزیره کیش معرفی شد. 

فرحناز علوي رییس کانون زنان بازرگان استان هرمزگان در این نشست اظهار داشت: تلاش براي بهبود فضاي کسب و کار بانوان در

 
راستاي توسعه و ارتقا کارآفرینی در این حوزه و پیگیري جهت رفع موانع موجود از اهداف بسیار مهم این کانون است. 

وي افزود: در حال حاضر پیگیري مشکلات بانوان فعال در عرصه هاي اقتصادي در ایام کرونا و شناسایی راهکارهاي اجرایی در دوران

 
پساکرونا و ارائه آن به دستگاه هاي ذیربط جزء اولویت هاي کانون قرار گرفته است. 

علوي حمایت و تشویق بانوان در امور اقتصادي، هم سو کردن فعالیت بانوان در راستاي توسعه اقتصادي استان، فراهم ساختن زمینه
فعالیت بانوان در عرصه تولید و تجارت، ارائه مشاوره هاي تخصصی و حقوقی به آنان و پشتیبانی از تجاري سازي فعالیت هاي نوآورانه

 
زنان را از اولویت هاي کاري این کانون عنوان کرد. 

وي بیان داشت: استفاده از ظرفیت هاي تجاري و گردشگري جزیره کیش و فراهم آوردن عرصه براي گسترش فعالیت بانوان در عرصه
هاي اقتصادي دستاوردهاي بسیار خوبی به همراه دارد و امید داریم کانون زنان بازرگان استان بتواند گام هاي موثري در این راستا بر

 
دارد. 

بنا بر این گزارش این مراسم در جزیره کیش با حضور اعضا هیات مدیره اتحادیه کانون زنان بازرگان استان، مدیر کل آموزش فنی و
حرفه اي و مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان همراه و جمعی از زنان بازرگان جزیره کیش همراه بود.



افتتاح خانه همکارستان اتاق بازرگانی اصفهان

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/07/25

«خانه همکارستان» اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان با حضورنایب رئیس اتاق ایران و اعضاي هیئت رئیسه اتاق

 
بازرگانی اصفهان افتتاح شد. 

خانه همکارستان، پاتوق جوانان مستعد و نخبه حوزه کسب و کار و محل تخصصی کتاب، فیلم، پادکست، جزوات آموزشی و میزهاي

 
گفت وگو در حوزه کارآفرینی و کسب و کاراست. 

کتابخانه تخصصی حوزه کسب و کار و کارآفرینی، چهارشنبه هاي کارآفرینی شامل دورهمی با حضور کارآفرینان برتر و فعالان حوزه
کسب و کار، تشکیل کارگروه هاي نخبگانی در همکارستان با هفت کارگروه حل مسئله، تعالی بازرگانی، طراحی بازي آموزشی، رسانه

 
کسب وکار، میزهاي گفت وگو، آموزش و توانمندسازي و هسته مرکزي جوانان، از برنامه هاي خانه همکارستان می باشد. 

لازم به ذکر است نایب رئیس اتاق ایران و هیئت رئیسه اتاق بازرگانی اصفهان در پایان این مراسم از دوره بازرگان کوچک پارلمان
بخش خصوصی اصفهان نیز دیدن کردند.



خزعلی: توانمندسازي زنان روستایی سبب کاهش مهاجرت به شهرها می شود

منبع: شفقناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/07/25

شفقنا- معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور با بیان اینکه زنان در اقتصاد روستا سهم قابل توجهی دارند، گفت:
توانمندسازي زنان روستایی موجب کاهش مهاجرت به شهرها می شود. به گزارش شفقنا، دکتر انسیه خزعلی ظهر امروز

یکشنبه در آیین امضاي 2 سند همکاري با وزارت جهادکشاورزي و معاونت توسعه روستایی و مناطق ...

شفقنا- معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور با بیان اینکه زنان در اقتصاد روستا سهم قابل توجهی دارند، گفت: توانمندسازي زنان

 
روستایی موجب کاهش مهاجرت به شهرها می شود. 

به گزارش شفقنا، دکتر انسیه خزعلی ظهر امروز یکشنبه در آیین امضاي 2 سند همکاري با وزارت جهادکشاورزي و معاونت توسعه
روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري با هدف ارتقاي توانمندي ها و حمایت از زنان روستایی، افزود: حمایت و توانمندسازي زنان

 
باعث رونق و شکوفایی بیشتر اقتصادي روستاها و در نتیجه پایداري و دوام سکونت در روستاها می شود. 

او با بیان اینکه زنان روستایی توانمندي هاي بالایی براي کارآفرینی دارند، گفت: با بهبود شرایط پرداخت تسهیلات در روستاها، زنان

 
روستایی می توانند با کمک این تسهیلات، سهم روستاها در تولید و رونق اقتصادي را افزایش دهند. 

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده همچنین تسهیل اعطاي تسهیلات ازدواج در روستاها را خواستار شد و گفت: اگر چه در
موضوع ترغیب جوانان به ازدواج باید روي فرهنگ سازي و اصلاح سبک زندگی افراد تمرکز کرد، اما اعطاي آسان تر تسهیلات ازدواج

 
نیز می تواند در این زمینه موثر باشد. 

در این آیین 2 سند همکاري در زمینه توانمندسازي زنان روستایی و مناطق محروم میان معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري

 
با وزارت جهادکشاورزي و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري مبادله و امضا شد. 

 
انتهاي پیام 
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مجوز مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در جهاددانشگاهی چهارمحال

وبختیاري صادر شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/07/25

مجوز راه اندازي مرکز مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در سه حوزه تخصصی صنعت، کشاورزي و خدمات با تأیید
هیئت فنی و موافقت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهارمحال و بختیاري در جهاددانشگاهی استان صادر شد.

مجوز راه اندازي مرکز مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در سه حوزه تخصصی صنعت، کشاورزي و خدمات با تأیید

 
هیئت فنی و موافقت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهارمحال و بختیاري در جهاددانشگاهی استان صادر شد. 

به گزارش ایکنا از چهارمحال وبختیاري به نقل از روابط عمومی
جهاددانشگاهی، با تأیید هیئت فنی و موافقت اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان، مجوز راه اندازي مرکز مشاوره، اطلاع
رسانی و خدمات کارآفرینی در جهاددانشگاهی استان در سه
حوزه تخصصی صنعت، کشاورزي و خدمات صادر شد، در این
مرکز که با هدف افزایش ضریب موفقیت کسب و کارهاي نوپا،
کارآفرینان و تعاون گران و کمک به بهبود فضاي کسب و کار

 
استان شکل گرفته است، فعالیت هاي زیر صورت می پذیرد: 

 
- شبکه سازي کسب و کارهاي یک رسته تخصصی؛ 

،(BP) طرح کسب و کار ،(FS) ارائه مشاوره هاي تخصصی به صاحبان ایده هاي نوآورانه از جمله: تهیه و اجراي طرح امکان سنجی -

 
مدل کسب و کار (BM)؛ 

 
- هدایت صاحبان سرمایه و ایده در چارچوب طرح هاي نوآورانه و بازارپذیر کسب و کار؛ 

- ارائه مشاوره هاي تخصصی به کارآفرینان و کسب و کارهاي نوپا و کسب و کارهاي تعاون محور با رویکرد افزایش توان رقابت پذیري

 
در بازارهاي هدف؛ 

 
- ارائه مشاوره به متقاضیان در خصوص مباحث قانونی و حقوقی و ارائه راهکارهاي تأمین مالی طرح هاي نوآورانه؛ 

 
- عارضه یابی کسب و کارهاي تعاونی و کسب و کارهاي نوپا و ارائه راهکارهاي تخصصی؛ 

 
- ارزیابی همه جانبه (فنی- اقتصادي) طرح هاي نوآورانه، شاخص هاي سودآوري و تبیین فرآیندها؛ 

- ارائه مشاوره به منظور جذب فناوري هاي نوین، به کارگیري تکنولوژي هاي مدرن و افزایش دانش فنی بنگاه هاي اقتصادي، تعاونی

 
ها و بنگاه هاي اجتماعی؛ 

 
- ارائه خدمات مشاوره آموزشی، برنامه ریزي و مدیریتی به کسب و کارها و تعاونی ها؛ 

 
- ارائه مشاوره در افزایش بهره وري، مدیریت جامع کیفیت به کسب و کار و انواع تعاونی هاي توایدي، توزیعی و خدماتی؛ 

 
- برگزاري رویدادهاي ترویجی کارآفرینی از جمله: اردوها، تورهاي کارآفرینی، باشگاه هاي کارآفرینی و نظایر آن؛ 

 
- برگزاري رویدادها و کارگاه هاي آموزشی تخصصی کارآفرینی؛ 



 
- ارائه خدمات تجاري سازي و ارزش گذاري فناوري ؛ 

 
- ارائه خدمات صادرات و بین المللی سازي کالا و خدمات؛ 

گفتنی است، به زودي این مرکز آمادگی دارد خدمات تخصصی ذکر شده را به کسب و کارهاي نوپا، تعاونی ها، کارآفرینان و صاحبان

 
ایده هاي نوآورانه، در حوزه هاي صنعت، کشاورزي و خدمات ارائه دهد. 

 
آدرس مرکز: شهرکرد، میرآباد شرقی، بلوار امام خمینی (ره)، میدان جهاددانشگاهی، جهاددانشگاهی استان، طبقه دوم 

 
تلفن: 33380890-(038) 
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نشست هاي «جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» برگزار می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/07/25

دانشگاه سوره با همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو، رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي سازمان صداوسیما، سلسله
نشست هاي «تحلیل ساختار محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» را برگزار می کند.

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی دانشگاه سوره،
سلسله نشست هاي پژوهشی «تحلیل ساختار، محتوا و
جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» به همت دانشگاه سوره، با
همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو، رادیو نمایش و
معاونت فضاي مجازي سازمان صدا و سیما، روزهاي 27 و
28 مهرماه 1400 به شکل برخط در سامانه آموزشی

 
دانشگاه سوره برگزار می شود. 

این برنامه به مناسبت یادکرد منویات مقام معظم رهبري
در زمینه هنر نمایش که در سخنرانی هاي خود، بر کارایی
هاي بسیار این هنر تأکید ورزیده اند و از غفلت ها نسبت
به این کارایی ها گله مند بوده اند، برگزار خواهد شد.
همچنین به دلیل همزمانی این نشست ها با ورود
نودانشجویان دانشگاه سوره، بر شیوه هاي کارآفرینی هنر
نمایش در رسانه هاي مختلف تأکید خواهد شد. دانشجویان
ضمن آشنایی با کارایی هاي هنر نمایش، زمینه هاي

 
مختلف امکان بروز هنر خود را نیز خواهند شناخت. 

از سوي دیگر ادبیات نمایشی در رادیو که با اقبال عمومی
مخاطبان رادیو روبه روست، مورد واکاوي قرار گرفته و

 
ضمن آسیب شناسی، کوشیده خواهد شد تا بسترهاي جدید این هنر براي علاقه مندان معرفی شود. 

دانشگاه سوره در راستاي وظایف آموزشی و پژوهشی خود سعی دارد تا با میزبانی این نشست ها، همنشینی مناسبی بین اهالی هنر،

 
رسانه و دانشگاه پدید آورد. 

در این برنامه، جمعی از اساتید دانشگاه و هنرمند با سابقه رادیو به ارائه سخنرانی خواهند پرداخت. نادر برهانی مرند، بهرام ابراهیمی،
شهرام گیل آبادي، جواد پیشگر، ایوب آقاخانی، فرشاد آذرنیا، محسن سوهانی، امین رهبر و رامتین شهبازي سخنرانان این برنامه بوده

 
و امیررضا نوري پرتو نیز میزبانی و دبیري جلسات را برعهده دارد. 



علاقه مندان می توانند براي حضور و استفاده از سخنرانی ها به سامانه آموزشی دانشگاه سوره به آدرس زیر مراجعه کنند. ضمناً ورود

 
به سامانه مجازي برگزاري برنامه، براي عموم علاقه مندان آزاد خواهد بود. 

 
 https://sibad.soore.ac.ir/v/show/radiotheater
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197 میلیارد تومان وام خسارت کرونا در لرستان پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/07/25

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: حدود 197 میلیارد تومان وام جبران خسارت کرونا به
مشاغل و کسب و کارهاي آسیب دیده در استان پرداخت شد.

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
لرستان گفت: حدود 197 میلیارد تومان وام جبران
خسارت کرونا به مشاغل و کسب و کارهاي آسیب دیده در

 
استان پرداخت شد. 

به گزارش ایرنا علی آشتاب روز یکشنبه در جلسه کارگروه
اشتغال و کارآفرینی افزود: تاکنون 28 هزار و 786 پرونده
کسب کارهاي آسیب دیده از کرونا به سیستم بانکی استان

 
معرفی شده است. 

وي اظهار داشت: تاکنون مبلغ 196میلیارد و 979 میلیون تومان به تعداد 21 هزار و 71 پرونده پرداخت شده که زمینه تثبیت اشتغال

 
24 هزار و 694 نفر را ایجاد کرده است. 

آشتاب به مشمولیت 12 رسته شغلی صنفی و غیر صنفی مصوبه ستاد ملی کرونا براي دریافت تسهیلات اشاره و تصریح کرد: به
واحدهاي شغلی آسیب دیده از کرونا به تعداد کارکنان خود، اعم از بیمه شده و بیمه نشده، 12 تا 16 میلیون تومان وام 12 درصد با

 
بازپرداخت 22 ماهه و 2 ماه تنفس تعلق می گیرد. 

وي ادامه داد: متقاضیان می توانند با مراجعه به سامانه کارا به نشانی kara.mcls.gov.ir نسبت به ثبت نام این تسهیلات اقدام و از
مراجعه حضوري به ادارات خودداري کنند و با توجه به فرصت باقیمانده، بانک ها شرایط را جهت پرداخت تسهیلات کرونا تسهیل و

 
تسریع نمایند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: ثبت نام کسب کارهاي آسیب دیده از کرونا تا پایان آذر ماه سالجاري تمدید شده

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- ویروس کرونا 

- لرستان



کارآفرینی با تار و پودهاي رنگی در بیرجند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/07/25

حکایت یک جوان بیرجندي که با راه اندازي کارگاههاي قالی بافی، جمعی از بانوان هنرمند را به تولید و کسب درآمد مشغول
کرده است.

 
به گزارش خبرگزاري صداوسیماي خراسان جنوبی، چراغ این کارگاه ده سال پیش با همت آقاي محمدپور روشن شده است. 

 
حالا او توانسته با همت و تلاش 5 کارگاه تجمیعی قالیبافی را در سطح استان راه اندازي کند و دست خیلی ها را بگیرد. 

 
افرادي که برخی نیازمندند و برخی به دنبال علاقه در این کارگاه ها کار می کنند. 

 
علاوه بر این کارگاه ها براي 70 نفر در خانه هایشان کارآفرینی کرده است. 

 
تولیداتی که سر از بازار کشورهاي خارجی همچون آلمان هم درآورده اند. 

{sepehr_media_7125640_400_300$}



بانک ها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل کنند

منبع: رکناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/07/25

رکنا: مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت :با توجه به فرصت باقیمانده بانکها شرایط را جهت پرداخت تسهیلات
کرونا تسهیل و تسریع نمایند.

 
 

 
 

به گزارش رکنا از لرستان، علی آشتاب صبح امروز یکشنبه در جلسه کارگروه اشتغال و کارآفرینی لرستان با بیان اینکه ثبت نام کسب
کارهاي آسیب دیده از کرونا تا پایان آذر ماه سالجاري تمدید شده است اظهار داشت:دستگاههاي اجرایی استان با هماهنگی و هم
افزایی بیشتر با صنفهاي اقتصادي در خصوص دریافت تسهیلات کرونا به واحدهاي متضرر شده از این بیماري جهت ثبت نام در
سامانه کارا اطلاع رسانی لازم را انجام داده و بانکهاي عامل هم در خصوص پرونده هایی که به آنها براي دریافت تسهیلات معرفی شده

 
اند زمینه را تسهیل و تسریع نمایند. 

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان لرستان به معرفی تعداد 28 هزار و 786 پرونده کسب کارهاي آسیب دیده از کرونا به سیتم
یانکی استان اشاره کرد و افزود : از این تعدا پرونده متقاضی تسهیلات کرونا با همکاري دستگاههاي اجرایی و بانکهاي عامل تاکنون
مبلغ 196 میلیارد و 979 میلیون تومان به تعداد 21 هزار و 71 پرونده پرداخت شده که زمینه تثبیت اشتغال 24 هزار و 694 مفر را

 
ایجاد کرده است . 

آشتاب به 12 رسته شغلی صنفی و غیر صنفی مصوبه ستاد ملی کرونا براي دریافت تسهیلات اشاره کرد و تصریح کرد : واحدههاي
شغلی آسیب دیده از کرونا به تعداد کارکنان واحدهاي ثبت نام شده، اعم از بیمه شده و بیمه نشده، 12 تا 16 میلیون تومان وام 12
درصد با بازپرداخت 22 ماهه و 2 ماه تنفس تعلق می گیرد که متقاضیان می توانند با مراجعه به سامانه کارا به

 
نشانی kara.mcls.gov.ir  نسبت به ثبت نام این تسهیلات اقدام و از مراجعه حضوري به ادارات خودداري کنند. 



مهدي زکی پور/ لرستان



بررسی وضعیت اعتبارات وزارت کار با حضور عبدالملکی/درآمدهاي صندوق

بازنشستگی جوابگوي پرداخت حقوق تامین اجتماعی و کشوري نیست

منبع: خانه ملتشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/07/25

سخنگوي کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: این کمیسیون در نشست امروز خود با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و رئیس سازمان تامین اجتماعی برنامه ها و وضعیت اعتبارات این وزارتخانه را بررسی کرد.

محمدمهدي مفتح سخنگوي کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، در
تشریح نشست کمیسیون متبوع خود گفت: عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه رئیس سازمان تامین اجتماعی و
رئیس سازمان بازنشستگی کشوري در نشست امروز این کمیسیون حضور یافتند و در خصوص فعالیت ها و برنامه ها و وضعیت

 
اعتبارات این وزارتخانه گزارشی را ارائه کردند. 

نماینده مردم تویسرکان در مجلس تصریح کرد: براساس گزارش هایی که روساي این دو سازمان مطرح کردند، در پرداخت حقوق به
بازنشستگان دچار مشکل هستند و درآمدهاي صندوق از طریق بیمه پردازان جوابگوي پرداخت حقوق و پاداش بازنشستگان تامین

 
اجتماعی و کشوري نیست. 

مفتح اظهار کرد: اعضاي کمیسیون در ادامه نشست نقطه نظرات خود را که بیشتر در خصوص وضعیت صندوق هاي بازنشستگی،
ایجاد اشتغال در استان هاي محروم، افزایش حقوق مستمري بگیران تامین اجتماعی، شرکت هاي زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی و ...مطرح کردند. 

وي تاکید کرد: عبدالملکی در این جلسه در مورد استفاده از تجربه بسیاري از کشورها براي انجام اصلاحات پارامتریک در صندوق هاي
بازنشستگی یعنی تغییر سن بازنشستگی و مدت زمان اشتغال یک فرد توضیحاتی را ارائه و اعلام کرد، با توجه به اینکه وظیفه
حاکمیت در کنار ایجاد امنیت و آموزش، سلامت نیز هست افراد ذي نفع سازمان تامین اجتماعی اگرچه درصدي را براي درمان
پرداخت می کنند اما پیشنهاد بازنگري در این موضوع داده شده تا در صورت وارد شدن بار زیادي به سازمان تامین اجتماعی براي

 
درمان، این موضوع اصلاح شود./ 

پایان پیام



سران سه قوه تکلیف اصفهان را مشخص کنند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس کمیسیون اقتصادي، حقوقی و گردشگري شوراي اسلامی شهر با بیان اینکه بیست سال است راجع به زاینده رود حرف
زده می شود، گفت: لازم است سران سه قوه تکلیف اصفهان را مشخص کنند.

عضو شوراي اسلامی شهر اصفهان: سران سه قوه تکلیف
اصفهان را مشخص کنند رئیس کمیسیون اقتصادي،
حقوقی و گردشگري شوراي اسلامی شهر با بیان اینکه
بیست سال است راجع به زاینده رود حرف زده می شود،
گفت: لازم است سران سه قوه تکلیف اصفهان را مشخص

 
کنند. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ عباس حاج رسولی ها
امروز یکشنبه (25 مهرماه) در چهاردهمین صحن علنی

شوراي اسلامی شهر اصفهان پیرامون مسائل و معضلات اصلی کنونی موجود در کشور و شهر اصفهان اظهار داشت: روي سخنم با
دولت محترم و عزیزان شورا است که در شرایط حاد کنونی کشور ما در سه موضوع ازدواج، اشتغال و مسکن با مشکل جدي مواجه
هستیم. اکنون یکی از دلایل عمده ازدواج نکردن جوانان اشتغال است که این بحث به ویژه براي جوانان تحصیلکرده به گره اي کور

 
تبدیل شده است که در این راستا از آقاي استاندار و رئیس جمهور می خواهم که در برنامه اي بلند مدت براي آن چاره اي اندیشند. 

وي افزود: مسکن از دیگر معضلات کنونی کشور است که مدتها پیش گفتم که دیگر صدسال طول می کشد که کسی بتواند صاحب
مسکن شود، باید در حوزه مسکن نیز فکري کرد چرا که قابل حل است. قصد نداریم که همه این کار را بر دوش دولت بگذاریم چرا که
با کمک شهرداري ها و خیرین در کنار دولت شعار رئیس جمهور که ساخت سالانه یک میلیون مسکن بود نیز عملی می شود و باید

 
گفت آینده اي که در حوزه مسکن دیده می شود بسیار نگران کننده است. 

عضو شوراي اسلامی شهر اصفهان با بیان آنکه در بحث تکریم ارباب رجوع خواستارم که همه کارکنان در مدیریت شهري و شهرداري

 
ها موازین اخلاقی را با مردم در نظر گیرند، بیان کرد: با رعایت این موضوع بسیاري از مسائل و مشکلات ما حل خواهد شد. 

وي یکی از دلایل کاهش ساخت مسکن را مشکلات موجود در دریافت پروانه ساخت دانست و تصریح کرد: نباید با وجود این حجم از

 
نیروي متخصص در شهرداري انجام این فرایند به بیش از یک ماه به طول انجامد. 

حاج رسولی ها پیرامون بحث فرونشست در اصفهان، گفت: از دیگر مشکلات کلیدي موجود مبحث فرونشست زمین در اصفهان است.
حتما باید منارجنبان، عالی قاپو و بناهاي تاریخی از میان رود تا همگی جدي گیرند؟! به ریشه این موضوع که بازگردیم به آب می

 
رسیم. بحث آب موجود در بهشت آباد تاکنون در نه در مجلس شوراي اسلامی و نه در دولت حل نشده است. 



وي افزود: همفکري سران سه قوه راه حل این موضوع است. استاندار پیشین بسیار پیگیرموضوع آب شد اما به نتیجه اي نرسید و
اکنون نگرانیم که استاندار کنونی هم نتواند بحث آب را حل کند. تنها جایی که می توان امیدوار بود مصوبه سران سه قوه است که با

 
در دستور کار خود گذاشتن تکلیف اصفهان را مشخص کنند. 

عضو شوراي اسلامی شهر اصفهان خاطر نشان کرد: اگر آب جاري شود فرونشست، اشتغال، گردشگري که بسیار در اقتصاد موثر است
حل می شود. خواهشمندم که استاندار بخواهند بحث آب در دستور کار سران سه قوه قرار گیرد و به نوعی تکلیف اصفهان پس از 20

سال مشخص شود.



نمایشگاه ملی جام هنر در کیش گشایش یافت

منبع: تابناكشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/07/25

 
نمایشگاه ملی جام هنر در کیش گشایش یافت 

 
نمایشگاه ملی جام هنر در مرکز فن آوري هاي نرم و صنایع خلاق شنبه شب کیش گشایش یافت. 

مدیرعامل موسسه سوخته نگاري ایران با بیان اینکه تقویم
برگزاري این نمایشگاه از 24 تا 28 مهرماه است اظهار داشت:
ایجاد بازار جدید و پویا در راستاي حمایت از کسب وکار و
اشتغال هنرمندان از نقاط مختلف کشور از اهداف برپایی این

 
جشنواره و نمایشگاه است. 

مرتضی نداف افزود: با تدوین طرح ها، ایده هاي جدید و کارآمد،
می توانیم در حوزه اقتصاد هنر و اشتغالزایی صنایع مختلف گام
هاي موثري برداریم و با اولویت قراردادن صادرات فرهنگ و هنر

 
اصیل ایرانی می توان نقش تاثیر گذاري در مانع زدایی ها ایفا کرد. 

وي گفت: در طول برگزاري نمایشگاه ورك شاپ و اجراي زنده هنرمندان سوخته نگاري، نقاشی و اساتید انجمن خوش نویشان کیش
برقرار است و علاقمندان با مراجعه و نام نویسی در دوره هاي حرفه اي آموزشی می توانند از جشنواره طلایی تخفیفات ویژه این

 
رویداد بهره مند شوند. 

وي افزود: با گرد آوري آثار موجود در نمایشگاه جام هنر از 15 استان و به مناسبت ایام مبارك و اعیاد ماه ربیع، جشنواره فروش با

 
تخفیف عالی براي گردشگران، علاقمندان، سازمان ها و ادارات در نظر گرفته شده است. 

علاقمندان می توانند صبح ها از ساعت 10 تا 13 و عصر از ساعت 17 تا 20 از این نمایشگاه بازدید کنند.



بخش خصوصی خواستار کاهش هزینه هاي مبادله است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس به نقل از
اتاق بازرگانی ایران، غلامحسین شافعی امروز در هفدهمین
نشست دوره نهم هیات نمایندگان اتاق ایران  درباره
عضویت ایران در سازمان همکاري شانگهاي گفت: عضویت
دائمی ایران در این سازمان مهم ترین رخداد سیاسی
خارجی کشورهاي در ماه هاي اخیر و پس از توافق
مشارکت راهبردي جامع با چین است. ایران پس از 15

 
سال کوشش بالاخره به این سازمان راه یافت. 

شافعی گفت: نکته قابل تأمل در این خصوص آن است که در حوزه اقتصادي تمام اعضایی سازمان همکاري شانگهاي در سازمان
تجارت جهانی عضویت دارند و نظام هاي بین المللی را پذیرفته اند. چالش اصلی ایران براي بهره گیري از فرصت هاي اقتصادي ناشی
از عضویت در این نهاد، وضعیت پیچیده روابط این کشورها با هسته اقتصادي، سیاسی و بین المللی است، ایران تحت شدیدترین نظام

 
تحریم تاریخی قرارگرفته است. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران بیان داشت: نظام هاي بین المللی تقریباً براي آن بسته شده و مشخص نیست که آیا اراده اي جدي براي
الحاق به سازمان تجارت جهانی هم وجود دارد یا خیر؟ از سوي دیگر وضعیت پرونده هسته اي ایران هنوز مبهم است. براي بهره گیري

 
از فرصت الحاق به سازمان همکاري هاي شانگهاي باید راهبردهاي کشور در حوزه هاي فوق به روشنی توسط دولت تعیین شود. 

وي گفت: در صورت تغییر راهبردهاي کشور در حوزه فوق در چند قالب توانایی بهره گیري از فرصت هاي موجود در این سازمان را
دارد . پهنه اي که در آن چهار کانون قدرت: روسیه در شمال، چین در شرق، هند در جنوب و اروپا در غرب حضور دارد. اگر روابط
نرمال ایران با اقتصاد جهانی به طور نسبی احیا شود، ایران با توجه به موقعیت ژئواکونومیک خود می تواند نقش یک حلقه وصل را
بین چهار اقتصاد کلیدي در اوراسیا، در قالب ایده کریدور شمال- جنوب ایفا کند. این ایده نمایانگر پتانسیل نقش آفرینی ایران به
عنوان حلقه وصل روسیه و هند و به عنوان دو اقتصاد بزرگ اوراسیایی و حلقه وصل جنوب شرقی آسیا و شمال اروپاست. اجرایی
شدن کریدور شمال و جنوب و افزایش ظرفیت آن می تواند در کوتاه مدت در کانون دیپلماسی اقتصاد ایران در سازمان همکاري

 
شانگهاي قرار گیرد. ایران می تواند با بهره گیري از منابع مالی این سازمان زمینه را براي اجراي کامل این کریدور فراهم آورد. 

وي افزود: علاوه بر پیشبرد کریدور شمال جنوب در سازمان همکاري هاي شانگهاي پیوند زدن کشور با دو طرح کلان دیگر در اوراسیا
یعنی اتحادیه اقتصادي اوراسیا و ابتکار کمربند- راه چین را نیز می توان در قالب این سازمان پیگیري کرد. این پیمان فرصتی است

 
که ایران از مسیر سازمان همکاري هاي شانگهاي و گفت وگوي مؤثر با چین می تواند این کریدور را اجرایی کند. 



 شافعی گفت: حوزه تأمین مالی و همکاري بانکی از اندك حوزه هاي همکاري اقتصادي در سازمان همکاري شانگهاي است که در
سال هاي اخیر نتایج علمی به همراه داشته است. در این حوزه حدود 60 پروژه در قالب وام و اعتباراتی بالغ بر 10 میلیارد دلار تأمین
شده اند. ازآنجاکه همکاري در حوزه بانکی این سازمان بسیار پیچیده تر از حوزه هاي دیگر است ایران نیازمند دسترسی به اسناد

 
همکاري هاي بانکی و جزئیات آن است تا زمینه براي تصمیم گیري در مورد و نحوه و میزان مشارکت در این حوزه فراهم آید. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران بیان داشت: اقتصادهاي عضو این سازمان دولت محورند و دولت بازیگر مسلط در این اقتصادها محسوب می
شود ولی شوراي فعالان اقتصادي یا شوراي کسب وکارهاي این نهاد از ظرفیت و نظر بخش خصوصی استفاده می کنند. ارائه ایده ها و
تدوین طرح ها براي تصویب در شوراي سران واجد اهمیت است که بر عهده فعالان اقتصادي است. عضویت اتاق ایران در این شورا و

 
ایفاي نقش فعال در ارائه ایده ها و طرح ها می تواند در راستاي پیشبرد منافع بخش خصوصی مؤثر واقع شود. 

وي گفت: کلوپ انرژي این سازمان هنوز فعالیت چندانی نداشته است اما به عنوان یک مکانیسم در راستاي منافع ایران قرار دارد.
نقش فعال ایران در این کلوپ و کوشش براي اجرایی کردن مصوبات آن می تواند بخشی از اولویت هاي دیپلماسی اقتصادي در ایران

 
باشد. 

شافعی در بخش دوم سخنانش  به معضل اصلی اقتصاد به نام ابرتورم در بخش تولید و مصرف اشاره کرد و گفت: این موضوع به نوعی
فعالان اقتصادي را با محدودیت هاي جدي مواجه کرده است. بر آثار منتشر شده از سوي مرکز آمار ایران در شهریورماه سال جاري
تورم نقطه به نقطه مصرف کننده 43,7 درصد اعلام شده درحالی که متوسط تورم نقطه به نقطه در سال هاي پس از جنگ حدود 20
درصد بوده است. بر اساس گزارش اخیر بانک جهانی نیز درحالی که رشد اقتصادي کشور در سال 2021 به نسبت خوش بینانه 3.4
درصد پیش بینی شده اما همچنان این نهاد بین المللی نرخ تورم براي سال 2021 را 36.4 درصد تورم هاي بالاي 40 درصد براي سه

 
سال آتی پیش بینی کرده است. 

وي افزود: تورم تولیدکننده بخش صنعت نیز بر اساس برآوردهاي مرکز آمار ایران در چهار فصل منتهی به بهار 1400 نسبت به مدت
مشابه سال قبل به 78,5 درصد رسیده که در این بالاترین تورم از سال 1380 به حساب می آید. این شاخص معیاري از تغییرات
هزینه تولید است که به آن تورم پیش نگر هم گفته می شود. لذا افزایش آن هشدار براي تشدید تورم مصرف کننده در ماه هاي آتی

 
محسوب می شود. 

شافعی بیان داشت: بر اساس گزارش شامخ منتشر شده در شهریورماه سال جاري توسط اتاق ایران شاخص قیمت مواد اولیه بخش
صنعت با تأثیرپذیري از افزایش نرخ ارز و افزایش شدید قیمت مواد اولیه داخلی همچنان به شدت در حال افزایش است. این در حالی
است که تولیدکنندگان قیمت فروش محصولات تولید شده را به علت کاهش سطح عمومی تقاضا و هم چنین در مواردي محدودیت
هاي قیمت گذاري متناسب با افزایش قیمت مواد اولیه افزایش نداده اند. آیا می شود تمام نهاده هاي تولید افزایش قیمت داشته باشد

 
ولی قیمت محصول نهایی ثابت باشد؟ عاقبت تولید به کجا خواهد رفت؟ 

وي افزود: دراین بین نکته قابل تأمل آن است که بر اساس گزارش پایش ملی محیط کسب وکار اتاق ایران همواره طی 15 فصل از
پایه 96 تا بهار 1400 غیرقابل پیش بینی بودن و تغییرات مکرر در قیمت اولیه و محصولات مانع اول پیش روي فعالان اقتصادي

 
کشور بوده است. 

وي خطاب به وزیر صنعت اظها رداشت: جناب آقاي وزیر تا زمانی که تورم تولیدکننده به نحو بایسته اي کنترل نشود نمی توان تورم

 
مصرف کننده را مدیریت کرد و عدم توجه به این نکته کلیدي هزینه هاي جبران ناپذیري را براي حاکمیت به همراه خواهد داشت. 



شافعی افزود: دولت هاي گذشته به جاي اتخاذ یک رویکرد علمی براي ریشه یابی تورم با برخوردهاي تعزیراتی و شبه امنیتی براي
کنترل قیمت ها تلاش داشته اند مقابله با تورم از طریق سرکوب و تا زمانی که ریشه هاي اصلی تورم خشکانده نشود اثربخش نخواهد

 
بود و تولیدکننده و صنعت گر از فعالیت در بخش مولد فراري می دهد. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت:  انتظار فعالان بخش خصوصی در دولت جدید آن است که هزینه هاي مبادله که به اشکال
مختلف به این بخش تحمیل می شود، کاهش یابد. هم اکنون فشارهاي مختلفی که به بخش تولید وارد می شود، باعث شده قیمت ها

 
قیمت هاي رقابتی نباشد و سرمایه در گردش تولیدکنندگان ما را نیز با محدودیت هاي جدي مواجه کند. 

وي افزود: جلوگیري از تصمیمات غیرکارشناسی و بدون مشورت با اهل فن و بخش خصوصی ممانعت از تصمیمات خلق الساعه و یک
شبه و تسهیل در امور تولید در راستاي کاهش هزینه هاي مبادله از راهکارهایی است که بخش خصوصی انتظار دارد در این دولت

 
موردتوجه قرار گیرد. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: درست است که برآوردهاي بانک مرکزي از رشد 8,1 درصدي بخش صنعت در سال 1399
حکایت دارد اما باید توجه داشت که به دلیل فضاي نااطمینانی حاکم شده بر حوزه مولد اقتصاد و رشدهاي منفی در تشکیل سرمایه

 
ثابت ناخالص در ماشین آلات در سال هاي اخیر پایداري در این رشد با اماواگر همراه است. 

وي خطاب به وزیر صمت بیان داشت: از مواردي که می توان به عنوان نمونه خدمت جنابعالی عرض کنم اغتشاش فکري در حوزه
تصمیم گیري در خصوص امور فعالان بخش خصوصی را نشان می دهد و اثرات خود را روي قیمت ها نشان خواهد داد. طرح جرم
انگاري وارد نکردن ارز حاصل از صادرات، طرح مجلس براي نحوه بازگشت ارز حاصل از صادرات است؛ یعنی طرح مجلس براي نحوه
بازگشت ارز صادراتی با رویکرد دولت جدید در این خصوص 180 درصد تفاوت دارد و این ناهماهنگی میان دولت و مجلس و تداوم
نگاه تهدیدآمیز به صادرکنندگان در بدنه حاکمیت باعث خواهد شد که تولیدکنندگان و صادرکنندگان علاوه بر اینکه دچار سردرگمی
شوند از فعالیت خود منصرف و سرمایه خود را وارد حوزه غیرمولد می کند. حل وفصل مسئله بازگشت ارزهاي صادراتی با توجه به
محدودیت هایی که در بازگشت ارز به دلیل تحریم ها وجود دارد. باید تعامل منصفانه و منطقی با بخش خصوصی صورت گیرد و

 
چنین طرح هایی بدون در نظر گرفتن مسائل فنی می تواند آسیب هاي جدي به همراه داشته باشد. 

وي اظهار داشت: آقاي وزیر، صنعتی شدن زیربناي تحریکات توسعه اي در هر کشوري است اگر واقع بینانه نگاه کنیم صنعت و تولید
ایرانی نتوانسته است همپاي رشد و توسعه تکنولوژي در جهان به برقرار ارتباط با آن بپردازد در نهایت در بسیاري موارد ما توانایی
تولید محصولات و خدماتی را داریم که اقتصاد جهانی در حال دور ریخت و یا بهینه کردن آن هستند. ازاین رو قدرت رقابتی کشور در

 
محصولات به شدت در حال کاهش است. 

شافعی گفت: ما مدام به جاي آنکه به مفهوم توسعه بپردازیم خواهان رشد تعداد واحدهاي تولیدي بدون آنکه سرانجامی براي آنها
متصور باشیم، هستیم. با رشد تقلیدي محصولات مشابه با این شیوه نمی توان مشکل تولید و اشتغال را برطرف کرد. باید جامعه
صنعتی وارد پذیرش الگوهاي جدید فکر و تولیدي شود و نباید تعریف رقابت را تنها در تکثر واحدها ببینیم و به مفهوم و عملکرد

 
جهانی آن فکر نکنیم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران بیان داشت: آنچه در ارتباط با سرمایه گذاري در تمام دنیا مهم است، ایجاد بستر مناسب براي سرمایه
گذاري و نظام انگیزشی مترتب با آن براي صاحبان سرمایه است. جهت رشد و توسعه صنعتی در هر جامعه اي می بایستی قوانین و



 
نظام حقوقی مربوط به سرمایه گذاري با ثبات و هم شفاف و عاري از نقض و تفسیر هاي متعدد باشد. 

وي افزود: تولید باید اقتصادي باشد، ما هم اکنون شاهد تفاوت فاحش نرخ هاي بازدهی بین صنعت و بخش هاي واسطه گري مالی
هستیم؛ تا این مشکل حل نشود تزریق منابع مالی هم باعث رشد صنعت نمی شود. سیستم نیز بانکی خارج از این موضوع نیست و
قبل از اینکه ورشکستگی اقتصاد ما را در برگیرد باید به سمت ادغام بانک ها رفت. اندازه اقتصاد ایران توجیه کننده این همه بانک و

 
مؤسسات مالی نیست. 

شافعی گفت: عملکرد نظام اداري قابل اندازه گیري نیست و متأسفانه در چنین وضعیتی پاسخگویی یا وجود ندارد یا بسیار ضعیف
است. همواره این سؤال مطرح است که تصمیمات اشتباه صورت گرفته را چه کسی پاسخگو است؟ این بسیار دردناك است که تصور

 
شود مقصران اصلی پشت دیوار امنیت نشسته باشند. 

وي افزود: آقاي وزیر شما قبلا از دغدغه اي صحبت کرده اید که بسیار مهم است و حرف دل بخش خصوصی است؛ ما چه چیزي صادر
می کنیم و آیا صادرات ما مزیت دارد؟ ما باید به سمت صادرات دانش بنیان حرکت کنیم. بازار عراق و افغانستان و بازار آسیاي میانه
را ما کشف نکرده ایم؛ این نتیجه شرایط بوده و ما هنري در این زمینه نداشته ایم. باد آورده را باد می برد. باید مزیت هاي صادراتی و

 
کشف و حفظ بازار رقابتی دغدغه اصلی دولت باشد. 

انتهاي پیام/ب



آشنایی دهیاران استان قم با وظایف و جایگاه قانونی دهیاري ها

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از روابط عمومی جهاد
دانشگاهی واحد استان قم این دوره آموزشی در راستاي
ارتقاي سطح دانش و آگاهی متولیان روستایی با رعایت
شیوه نامه هاي بهداشتی مقابله با کرونا و به استناد تفاهم
نامه همکاري پژوهشی، آموزشی، فرهنگی، کارآفرینی و
اشتغال استانداري قم با جهاد دانشگاهی استان به مدت 16
ساعت در حال برگزاري در تمامی بخش هاي استان قم

 
است. 

 
  

در این دوره آموزشی تشکیلات، انتخابات، وظایف و اختیارات شوراھا، ترتیب رسیدگی به تخلفات و سایر مقررات شوراھاي اسلامی

 
کشور بیان می شود. 

 
  

سید مسلم حسینی، معاون دفتر امور روستایی و شوراهاي استان قم در ارائه مطالب آموزشی این دوره با اشاره به تعداد اعضاي شوراي
اسلامی روستاھا گفت: نفرات شوراي روستاهاي تا 1500 نفر جمعیت سه نفر و روستاھاي بیش از 1500 نفر جمعیت و بخش پنج

 
نفر خواھد بود. 

 
  

وي در ادامه مطالب خود به انتخابات شوراهاي روستا پرداخت و گفت: انتخاب اعضاي شوراي روستا و شھر به صورت مستقیم،
عمومی، با رأي مخفی و اکثریت نسبی آراء خواھد بود و در صورتی که آراء دو یا چند نفر از داوطلبان مساوي باشد اولویت با
ایثارگران میباشد و در صورت نبودن افراد مذکور اولویت با فرد یا افرادي است که داراي مدرك تحصیلی بالاتر ھستند و در صورت

 
یکسان بودن مدرك تحصیلی ملاك انتخاب قرعه است. 

 
  

حسینی همچنین به بیان وظایف و اختیارات شوراي اسلامی روستا پرداخت و گفت: نظارت و پیگیري بر حسن اجراي مصوبات شوراي



اسلامی روستا، ارائه پیشنھاد جھت رفع کمبودھا، نارساییھا و نیازھا به مقامات ذیربط، تشکیل گردھمایی عمومی جھت ارائه
گزارش کار و دریافت پیشنھادھا و پاسخ به سؤالات و جلب مشارکت و خودیاري مردم براي پیشبرد امور روستا حداقل دو بار درسال
و با پانزده روز اعلام قبلی، تبیین و توجیه سیاستھاي دولت و تشویق و ترغیب روستائیان جھت اجراي سیاستھاي مذکور و نظارت و

 
پیگیري اجراي طرحھا و پروژهھاي عمرانی اختصاص یافته به روستا از جمله وظایف این شورا است. 

 
  

معاون دفتر امور روستایی و شوراهاي استان قم همچنین ھمکاري با مسئولان ذیربط براي احداث، اداره، نگھداري و بھره برداري از
تأسیسات عمومی، اقتصادي، اجتماعی و رفاھی مورد نیاز روستا، کمک رسانی و امداد در مواقع بحرانی و اضطراري مانند جنگ و
وقوع حوادث غیرمترقبه و نیز کمک به مستمندان و خانواده ھاي بی سرپرست با استفاده از خودیاري ھاي محلی تلاش براي رفع
اختلافات افراد و محلات و حکمیت میان آنھا، و پیگیري شکایات اھالی روستا از ادارات حوزه مربوط از طریق مقامات مسئول را از

 
دیگر وظایف شوراي اسلامی روستا بر شمرد. 

 
  

حسینی در ادامه به شرح کامل وظایف و اختیارات شوراي اسلامی روستا پرداخت و افزود: ھمکاري با نیروھاي انتظامی جھت
برقراري امنیت و نظم عمومی حسب درخواست بخشدار،  ایجاد زمینه مناسب و جلب مشارکت عمومی در جھت اجراي فعالیتھاي
تولیدي وزارتخانه ھا و سازمانھاي دولتی، فراھم نمودن زمینه مشارکت و جلب ھمکاري مردم در جھت ایجاد و توسعه نھادھاي
مدنی، کتابخانه و مراکز فرھنگی، بھبود و ارتقاء فرھنگی اقشار مختلف به ویژه جوانان و بانوان و برنامهریزي در انجام خدمات
اجتماعی، اقتصادي، عمرانی، بھداشتی، فرھنگی، آموزشی، سوادآموزي، تھیه جغرافیاي تاریخی و شناسنامه روستا و دانش بومی و
سایر امور با ھماھنگی مراجع ذي ربط و انتخاب فردي ذیصلاح به سمت دھیار براي مدت چھار سال بر اساس آیین نامه مربوط و

 
معرفی به بخشدار جھت صدور حکم نیز از وظایف و اختیارات شوراهاي روستا است. 

 
  

گفتنی است این دوره آموزشی روز پنجشنبه 22 مهرماه در شهرستان کهک و روز شنبه 24 مهرماه در قم آغاز شد و طبق برنامه قبلی

 
روز دوشنبه 26 مهرماه در کهک و روز یکشنبه 25 مهرماه در قم به پایان خواهد رسید. 

 
  

همچنین این دوره آموزشی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 27 و 28 مهرماه در بخش خلجستان، پنجشنبه و شنبه 29 مهرماه و 1
آبان ماه در بخش سلفچگان، یکشنبه و دوشنبه 2 و 3 آبان ماه در بخش جعفرآباد و سه شنبه و چهارشنبه 4 و 5 آبان ماه در بخش

 
قاهان برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام/78023



11 هزار دانشجو در دانشگاه فنی و حرفه اي یزد تحصیل می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/07/25

یزد - ایرنا - رییس دانشگاه فنی و حرفه اي یزد تعداد دانشجویان مشغول به تحصیل در این واحد دانشگاه را 11 هزار نفر
بیان کرد و گفت: از این تعداد چهار هزار و 500 نفر دختر هستند.

 یزد - ایرنا - رییس دانشگاه فنی و حرفه اي یزد تعداد
دانشجویان مشغول به تحصیل در این واحد دانشگاه را 11 هزار نفر بیان کرد و گفت: از این تعداد چهار هزار و 500 نفر دختر هستند.

به گزارش ایرنا داود عندلیب اردکانی روز یکشنبه در جمع خبرنگاران افزود: این تعداد دانشجویان در 91 رشته کاردانی و 58 رشته

 
کارشناسی تحصیل می کنند. 

وي با بیان اینکه در سال تحصیلی جاري 30 درصد دانشجو نسبت به سال قبل جذب شد، اظهار کرد: همچنان 20 درصد ظرفیت

 
پذیرش این مرکز آموزشی خالی است. 

وي خاطرنشان کرد: دانش آموزان همه رشته ها اعم از تجربی، ریاضی، هنر، علوم انسانی و سایر رشته ها می توانند در این دانشگاه

 
پذیرش و جذب شوند. 



 
 

وي با بیان اینکه پذیرش دانشجو در این دانشگاه فقط از طریق آزمون سراسري امکان پذیر است، گفت: البته در یکی ، 2 رشته بدون

 
آزمون دانشجو جذب می شود. 

عندلیب اردکانی خاطرنشان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي یزد 10 آموزشکده دارد، که سه مورد در شهرستان یزد، 2 آموزشکده در

 
میبد و بقیه در شهرهاي ابرکوه، بافق، اردکان و تفت مستقر است. 

 
به گفته رییس دانشگاه فنی و حرفه اي یزد این واحد دانشگاهی مجهز به 60 آزمایشگاه و 118 کارگاه آموزشی است. 

عندلیب اردکانی با اشاره به سهم 30 درصد آموزش هاي مهارتی در نظام آموزش عالی در برنامه ششم توسعه خاطرنشان کرد: فاصله

 
زیادي تا تحقق این مهم فاصله وجود دارد و در این زمینه نیازمند عزم همگانی هستیم. 

وي با بیان اینکه 95 درصد فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي جذب بازار کار در رشته مهارتی خود می شوند ،تصریح کرد:

 
دانش آموختگان این دانشگاه علاوه بر ایجاد اشتغال براي خود، براي افراد دیگر کارآفرینی می کنند. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي یزد از برگزاري رویداد ملی استارتاپی ترمه به صورت مجازي و در بستر پلتفرم( طرح ) ادوبی کانکت

 
در این استان خبر داد و گفت: این رویداد به مناسبت هفته جهانی کارآفرینی از 20 تا 26 آبان ماه آینده برگزار می شود. 

عندلیب اردکانی افزود: این رویداد با هدف حمایت از صنعت ترمه استان و ارایه ایده هاي نو در جهت توسعه محصول این صنعت برپا

 
می شود 

وي با اشاره به اینکه تاکنون 45 ایده پرداز براي حضور در این رویداد ثبت نام کرده اند، اظهار کرد: در حاشیه رویداد یادد شده

 
نمایشگاهی از پارچه هاي سنتی یزد به ویژه ترمه برگزارمی شود. 

عندلیب اردکانی افزود: در این رویداد علاوه بر تجلیل از صاحبان ایده هاي برتر جوایز سه تا هفت میلیون تومانی، ایده هاي منتخب با

 
حفظ حق مالکیت فکري در معرض سرمایه گذاري صنایع و فعالان این بخش قرار می گیرد. 

وي همچنین از برگزاري رویداد «کاجی نو» در آموزشکده اردکان امسال خبر داد و گفت: این رویداد با هدف ایده پردازي جهت
استفاده از درختان کاج جهت حوزه هایی مانند ساخت المان هاي شهري، دکوراسیون داخلی و حتی کاربردهاي دارویی برگزار می



 
شود. 

هم اکنون در 67 مرکز آموزش عالی و دانشگاه هاي استان یزد حدود 70 هزار دانشجو از طریق فضاي مجازي و حضوري مشغول

 
تحصیل هستند. 

استان یزد یک میلیون و 200 هزار نفر جمعیت دارد که 87 درصد در 24 شهر و بقیه در روستاها، آبادي ها و مناطق عشایري زندگی

 
می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- یزد 

 
- دانشگاه 

- دانشگاه فنی وحرفه اي



برگزاري پنجمین جشنواره حساب هاي پس انداز قرض الحسنه بانک سینا

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/07/25

پنجمین جشنواره قرعه کشی حساب هاي پس انداز قرض الحسنه بانک سینا روز شنبه 24 مهرماه برگزار شد. به گزارش
اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک سینا؛ قرعه کشی این دوره از جشنواره حساب هاي قرض الحسنه با حضور اعضاي

هیات نظارت متشکل از نماینده دادستانی کل کشور، نمایندگان بانک مرکزي جمهوري اسلامی، ...

پنجمین جشنواره قرعه کشی حساب هاي پس انداز قرض الحسنه بانک سینا روز شنبه 24 مهرماه برگزار شد. به گزارش
اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک سینا؛ قرعه کشی این دوره از جشنواره حساب هاي قرض الحسنه با حضور اعضاي هیات

 
نظارت متشکل از نماینده دادستانی کل کشور، نمایندگان بانک مرکزي جمهوري اسلامی، رییس (...) 

 
پنجمین جشنواره قرعه کشی حساب هاي پس انداز قرض الحسنه بانک سینا روز شنبه 24 مهرماه برگزار شد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک سینا؛ قرعه کشی این دوره از جشنواره حساب هاي قرض الحسنه با حضور
اعضاي هیات نظارت متشکل از نماینده دادستانی کل کشور، نمایندگان بانک مرکزي جمهوري اسلامی، رییس هیات مدیره وجمعی از

 
اعضاي هیات عامل، روسا و معاونین ادارات برگزار شد. 

صفایی مزید رییس هیات مدیره بانک سینا ضمن تبریک فرا رسیدن هفته وحدت و آغاز امامت امام عصر (عج) گفت: قرض الحسنه از
روش هاي تامین مالی مورد تاکید اسلام در برآوردن نیاز هاي مسلمانان است و از لحاظ کارکردي آثار اجتماعی عمیقی را در جامعه

 
به همراه دارد. 

وي در ادامه افزود: بانک سینا همواره حامی این سنت نیک بوده و سهم مناسبی از سپرده هاي حساب هاي قرض الحسنه را در اختیار
دارد و به یمن برکات قرض الحسنه در سالجاري و شروع طرح رشد 170درصدي را تجربه کرده است که عمده این منابع صرف

 
دستگیري از اقشار نیازمند و کم برخوردار جامعه در اموري مانند ازدواج اشتغال، رفع نیاز هاي ضروري درمان و نظیر آن می شود. 

مدیرامور بانکداري اسلامی نیز ضمن قدردانی از مشارکت هموطنان در جشنواره حساب هاي قرض الحسنه و تلاش و همت همکاران
در مجموعه ستاد وصف بانک، گفت: بانک سینا با برگزاري جشنواره حساب هاي قرض الحسنه و ترویج سنت الهی سعی در فرهنگ

 
سازي و حمایت از آقشار آسیب پذیر جامعه را دارد. 

مهرابی بانک سینا را بانک نمونه و الگوي موفق در تجهیز و تخصیص منابع قرض الحسنه در مناطق محروم کشور معرفی و خاطرنشان
کرد: در جذب منابع و مصرف منابع قرض الحسنه، دستورالعمل بانک مرکزي سر لوحه کار قرار داده شده و به یمن تلاش همکاران،

 
اقدامات و عملکرد مناسبی رقم خورده است. 

گفتنی است اسامی برندگان این دوره جشنواره پس از تایید نهایی هیات نظارت، به زودي در سایت بانک سینا به نشانی
https://www.sinabank.ir قابل مشاهده خواهد بود. کمک هزینه خرید خودرو ایرانی هر یک به ارزش 1،000،000،000 ریال،
کمک هزینه تهیه جهیزیه هر یک به مبلغ 500،000،000 ریال، کمک هزینه خرید صنایع دستی هر یک به مبلغ 100،000،000
ریال، سکه نیم بهار آزادي و جایزه نقدي 5 میلیون ریالی، جمعاً به تعداد 16٫748 فقره جوایز این دوره از حساب هاي قرض الحسنه

پس انداز بانک سینا بود.



مدیرعامل ملی مس در تشریح عملکرد 6 ماهه شرکت مطرح کرد؛ از رشد

تولید و فروش تا ثبت رکورد حفر عمیق ترین گمانه اکتشافی

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/07/25

به گفته اردشیر سعدمحمدي، شرکت ملی صنایع مس ایران در شش ماهه نخست امسال تمامی برنامه هاي توسعه اي
تولیدي و اقتصادي را مطابق برنامه پیش برده به طوري که شاهد رشد 116 درصدي در فروش، افزایش 5 درصدي تولید کاتد

و آند و رشد 38 درصدي در برنامه هاي حفاري اکتشافی بود. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از (...)

به گفته اردشیر سعدمحمدي، شرکت ملی صنایع مس ایران در شش ماهه نخست امسال تمامی برنامه هاي توسعه اي تولیدي و
اقتصادي را مطابق برنامه پیش برده به طوري که شاهد رشد 116 درصدي در فروش، افزایش 5 درصدي تولید کاتد و آند و رشد 38

 
درصدي در برنامه هاي حفاري اکتشافی بود. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از (...) 

به گفته اردشیر سعدمحمدي، شرکت ملی صنایع مس ایران در شش ماهه نخست امسال تمامی برنامه هاي توسعه اي تولیدي و
اقتصادي را مطابق برنامه پیش برده به طوري که شاهد رشد 116 درصدي در فروش، افزایش 5 درصدي تولید کاتد و آند و رشد 38

 
درصدي در برنامه هاي حفاري اکتشافی بود. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از «کالاخبر» به نقل از مس پرس، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران با اشاره به گزارش عملکرد
شش ماهه ابتدایی سال جاري شرکت ملی صنایع مس گفت: طی شش ماهه نخست سال جاري عملکرد استخراجی شرکت مس 103

 
میلیون و 272 هزار تن بوده است که نسبت به برنامه 94 میلیون و 715 هزار تنی 9 درصد رشد نشان می دهد. 

وي عملکرد تولید سنگ سولفوري شرکت مس طی شش ماهه نخست سال جاري را 27 میلیون و 100 هزار تن اعلام و تآکید کرد:

 
این در حالی است که برنامه شرکت 26 میلیون و 745 هزار تن بوده است. 

مدیرعامل شرکت مس همچنین کنسانتره تولیدي حاصل از ارسال سنگ سولفوري به کارخانجات تغلیظ در هر سه مجتمع را در

 
مجموع 606 هزار و 407 تن برشمرد که نسبت به برنامه 586 هزار و 601 تنی؛ 3 درصد رشد داشته است. 

 
وي خاطرنشان کرد: شرکت مس طی این بازه زمانی با تولید 3976 تن مولیبدن رشد 114 درصدي را نسبت به برنامه قم زد. 

مدیرعامل شرکت مس عملکرد این شرکت را در بخش آند تولیدي 178 هزار و 782 تن عنوان کرد که نسبت به برنامه 169 هزار و

 
652 تنی؛ 5 درصد رشد داشته است. 

به گفته وي شرکت مس در بخش کاتد نیز با تولید 143 هزار و 328 تن در شش ماهه نخست سال جاري رشد 5 درصدي را نسبت
به برنامه و رشد 2،37 درصدي را نسبت به مدت مشابه سال قبل عملی کرده است. همچنین تولید مس محتوي معدنی طی این مدت

 
با 3 درصد رشد به 147 هزار و 943 تن رسید. 

سعدمحمدي در ادامه به بحث قطع برق اشاره کرد و گفت: با توجه به افزایش دما و فشارهایی که بر روي سیستم برق و تأمین انرژي



وجود داشت؛ خوشبختانه با تمهیداتی که درخصوص افزایش بهره وري انجام داده بودیم نه تنها از برنامه عقب نماندیم بلکه مشارکت

 
زیادي در تأمین برق منطقه نیز داشتیم. 

به گفته مدیرعامل فملی، مدیریت کرونا، مدیریت ساعت کاري و مدیریت اورهال همگی نشان دهنده این است که نه تنها مطابق

 
برنامه از پیش تعیین شده عمل کردیم بلکه از برنامه نیز جلوتر حرکت کردیم. 

 
رشد 38 درصدي حفاري اکتشافی 

سعدمحمدي در ادامه به حوزه اکتشاف اشاره کرد و گفت: در بخش اکتشاف براي اولین بار در تاریخ شرکت مس طی نیمه نخست

 
سالجاري، موفق به ثبت رکورد حفر عمیق ترین گمانه تا عمق بیش از 1211 متر در سایت سریدون در منطقه استان کرمان شدیم. 

وي تأکید کرد: همچنین در حوزه حفاري هاي اکتشافی در شهریورماه 1400 رشد 38 درصدي را ثبت کردیم؛ به طوري که در
شهریورماه 99 معادل 9 هزار و 159 متر حفاري اکتشافی انجام دادیم و در شهریور سالجاري 12 هزار و 656 متر حفاري اکتشافی

 
ثبت شد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران گفت: همچنین پیشرفت فیزیکی کل عملیات اکتشافی شامل اکتشاف سطحی و زیرسطحی

 
در شهریور 1400 طبق برنامه پیش بینی شده 42.86 درصد بوده که با 45.89 درصد انجام شده و 3.3 درصد از برنامه جلوتر است. 

سعدمحمدي تأکید کرد: در حوزه اکتشاف همچنین مطالعات معدن مس سریدون و نتایج ذخایر اکتشافی آن در حال قطعی شدن
است. این معدن یک ونیم میلیارد تن ذخیره قطعی دارد که جدا از یک میلیارد تن ذخیره جدید مس است که سال گذشته کشف
شده است. این رقم و رقم هایی که بعداً به این میزان اضافه می شود؛ قطعاً رتبه ما را به رتبه ششم ذخایر معدنی مس در جهان ارتقا

 
خواهد داد. 

وي افزود: با توجه به اینکه به روزرسانی و بحث ذخایر اکتشافی اهمیت ویژه اي در پیشبرد برنامه هاي توسعه اي شرکت ملی صنایع

 
مس دارد، خرید 15 دستگاه حفاري جدید قطعی شده و در حال ورود به کشور است. 

مدیرعامل شرکت مس به اقدامات انجام شده در حوزه توسعه و اکتشافات اشاره و تأکید کرد: برنامه هاي توسعه ما در استان آذربایجان
شرقی و کرمان مطابق برنامه پیش می رود. در همین راستا طی نیمه نخست سالجاري با همراهی تمامی مسوولان و با اعتقاد به توان
داخلی و بومی سازي، با عقد قراردادي با قرارگاه خاتم الانبیاء ثابت کردیم که توان راه اندازي پروژه چرخه تولیدي مس کاتدي در

 
مجتمع مس سونگون وجود دارد. 

سعدمحمدي ادامه داد: بر این اساس قرارگاه خاتم الانبیا متولی راه اندازي کارخانجات ذوب و کارخانجات وابسته در مجتمع مس

 
سونگون شد که این اتفاق مهمی در تاریخ صنعت مس ایران محسوب می شود. 

وي تأکید کرد: خوشحالیم که این اتفاق در استان آذربایجان شرقی روي داد؛ چراکه با این راه اندازي شاهد اشتغال زایی 3500 نفري
مستقیم و غیرمستقیم براي مردم بومی منطقه خواهیم بود. اعتقاد داریم با این کار منطقه ورزقان استان آذربایجان شرقی شاهد

 
تحولی عظیم خواهد بود و مصمم هستیم که این اتفاق هر چه زودتر انجام شود. 



مدیرعامل شرکت مس با اشاره به اینکه پیشرفت معدن مس درآلو مطابق برنامه بوده، ابراز امیدواري کرد تا اوایل سال آینده مرحله
بهره برداري این پروژه نیز انجام شود و یک مجتمع دیگر وارد چرخه تولید کنسانتره در کشور شود که گردش مالی خیلی خوبی را

 
براي منطقه جنوب غرب استان کرمان ایجاد خواهد کرد. 

وي در ادامه به برگزاري مجمع عمومی عادي سالیانه اشاره کرد و گفت: عملکرد شرکت ملی مس با وجود افزایش تولید، افزایش
فروش و پیشبرد طرح هاي توسعه کاملاً شفاف بوده است که این افتخاري براي شرکت ملی مس و مجموعه کارکنان و نظام مقدس

 
جمهوري اسلامی ایران است. 

سعدمحمدي در خصوص افزایش سرمایه شرکت مس گفت: مقدمات افزایش سرمایه در مجمع عمومی مطرح شد که خوشبختانه
حسابرس افزایش سرمایه را تأیید کرد و هم اکنون به سازمان بورس ارسال شده است. بر همین اساس سرمایه ثبتی شرکت با افزایش

 
100 درصدي به 40 هزار میلیارد تومان ارتقاء می یابد که این 40 هزار میلیارد تومان براي تأمین طرح هاي توسعه شرکت است. 

وي در ادامه افزود: شرکت ملی صنایع مس بارها اعلام کرده است که براي پیشبرد طرح هاي توسعه از هیچ منابع مالی به غیر از منابع
مالی خود شرکت استفاده نخواهد کرد و هیچ فشاري را براي طرح هاي توسعه به نظام بانکی و یا منابع مالی در استان ها تحمیل نمی

 
کند. 

مدیرعامل شرکت مس همچنین تأکید کرد: در بخش توسعه همسو با تغییر و تحولات جهانی حرکت خواهیم کرد. در سال هاي آینده
شاهد افزایش تقاضا خواهیم بود به همین دلیل براي اینکه از گردونه رقابت ها و تحولات جهانی باز نمانیم، پروژه هاي تولید کنسانتره

 
و کاتد را پیش می بریم و می خواهیم سهم مس در GDP کشور را افزایش دهیم. 

سعدمحمدي گفت: مصمم هستیم تمام کارها را مطابق برنامه پیش ببریم. در همین راستا 110 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري
براي صنعت مس در کشور تعریف شده است که با بهره برداري از آن ها هم در اقتصاد کشور و GDP تأثیرگذار خواهد بود و هم اینکه

 
ما را جزو 10 شرکت برتر دنیا در تولید مس تبدیل خواهد کرد. 

 
رشد 116 درصدي فروش 

سعدمحمدي با اشاره به رشد 116 درصدي فروش شرکت نسبت به مدت مشابه سال قبل گفت: در شش ماهه نخست سالجاري موفق

 
به ثبت فروش حدود 34 هزار و 981 میلیارد تومانی شدیم. 

وي همچنین گفت: در نیمه اول امسال به طور متوسط 5830 میلیارد تومان فروش داشتیم و در شهریورماه با فروش 8700 میلیارد
تومان رکورد فروش ماهانه تاریخی شرکت ملی صنایع مس شکسته شده است.



وضعیت اعتبارات وزارت کار با حضور عبدالملکی بررسی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/07/25

تهران- ایرنا-سخنگوي کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شوراي اسلامی از حضور وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در جلسه
امروز کمیسیون متبوع خود خبر داد و گفت: در نشست امروز برنامه ها و وضعیت اعتبارات وزارت تعاون بررسی شد.

تهران- ایرنا-سخنگوي کمیسیون برنامه و بودجه مجلس
شوراي اسلامی از حضور وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در
جلسه امروز کمیسیون متبوع خود خبر داد و گفت: در
نشست امروز برنامه ها و وضعیت اعتبارات وزارت تعاون

 
بررسی شد. 

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا،محمدمهدي مفتح در گفت
وگویی در تشریح نشست کمیسیون متبوع خود گفت:
«حجت االله عبدالملکی» وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به
همراه رئیس سازمان تامین اجتماعی و رئیس سازمان

بازنشستگی کشوري در نشست امروز این کمیسیون حضور یافتند و در خصوص فعالیت ها و برنامه ها و وضعیت اعتبارات این

 
وزارتخانه گزارشی را ارائه کردند. 

نماینده مردم تویسرکان در مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: براساس گزارش هایی که روساي این دو سازمان مطرح کردند، در
پرداخت حقوق به بازنشستگان دچار مشکل هستند و درآمدهاي صندوق از طریق بیمه پردازان جوابگوي پرداخت حقوق و پاداش

 
بازنشستگان تامین اجتماعی و کشوري نیست. 

سخنگوي کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس اظهار کرد: اعضاي کمیسیون در ادامه نشست نقطه نظرات خود را که بیشتر در
خصوص وضعیت صندوق هاي بازنشستگی، ایجاد اشتغال در استان هاي محروم، افزایش حقوق مستمري بگیران تامین اجتماعی،

 
شرکت هاي زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را مطرح کردند. 

وي تاکید کرد: عبدالملکی در این جلسه در مورد استفاده از تجربه بسیاري از کشورها براي انجام اصلاحات پارامتریک در صندوق هاي

 
بازنشستگی یعنی تغییر سن بازنشستگی و مدت زمان اشتغال یک فرد توضیحاتی را ارائه کرد. 

مفتح خاطرنشان کرد: بر اساس اظهارات وزیر تعاون با توجه به اینکه وظیفه حاکمیت در کنار ایجاد امنیت و آموزش، سلامت نیز
هست افراد ذي نفع سازمان تامین اجتماعی اگرچه درصدي را براي درمان پرداخت می کنند اما پیشنهاد بازنگري در این موضوع داده

 
شده تا در صورت وارد شدن بار زیادي به سازمان تامین اجتماعی در بخش درمان، این موضوع اصلاح شود. 

برچسب ها 



 
- تویسرکان 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- حجت االله عبد الملکی



تحلیل مرکز پژوهش ها بر عملکرد بخش خارجی اقتصاد در سال 1399

منبع: ایرناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/07/25

تهران- ایرنا- مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در گزارشی به تحلیل عملکرد بخش خارجی اقتصاد ایران در سال
گذشته پرداخت.

تهران- ایرنا- مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در
گزارشی به تحلیل عملکرد بخش خارجی اقتصاد ایران در

 
سال گذشته پرداخت. 

به گزارش عصر یکشنبه از روابط عمومی مرکز پژوهش
هاي مجلس شوراي اسلامی، معاونت مطالعات اقتصادي
مرکز پژوهش ها هدف اصلی ارائه گزارش عملکرد سال
گذشته بخش خارجی اقتصاد ایران را تبیین و تحلیل
عملکرد بخش خارجی اقتصاد (تجارت خارجی، تراز
پرداخت ها و برخی از اجزاي آن، قاچاق کالا و ارز و مناطق

 
آزاد) عنوان کرد و براي این منظور وضعیت کلی بخش تجارت خارجی اقتصاد و اجزاي آن مورد بررسی قرار داده است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی افزود: با خروج یکجانبه دولت آمریکا از توافق برنامه جامع اقدام مشترك
(برجام) و اجرایی شدن تحریم هاي مالی و اقتصادي طی سال 1397، فضاي بازرگانی خارجی کشور شرایط متفاوتی را تجربه نکرد و

 
بر این اساس در سال 1398 حجم و ارزش تجارت خارجی کاهش یافته و در سال 1399 نیز این روند ادامه یافته است. 

این گزارش ادامه داد: در این راستا ارزش دلاري حجم تجارت خارجی در سال 1399 نسبت به سال 1398 حدود 13 درصد کاهش
یافته و از حدود 85 میلیارد دلار به حدود 8/73 میلیارد دلار رسیده است. از طرفی با بررسی سهم تجارت کشور از سهم تجارت
جهانی، می توان دریافت که طی سال هاي مورد بررسی (1395-1399) همواره سهم ایران از تجارت جهانی کمتر از 5/0 درصد بوده
و علی رغم اینکه حجم تجارت جهانی از حدود 32 هزار میلیارد دلار در سال 1395 به حدود 35 هزار میلیارد دلار در سال 1399
افزایش یافته است، اما وضعیت تجارت خارجی کشور بدتر شده و سهم آن از تجارت جهانی از 3/0 درصد در سال 1395 به 2/0 درصد

 
در سال 1399 کاهش یافته است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: این امر بیانگر روند ضد ادواري تجارت خارجی کشور در
مقایسه با تجارت جهانی بوده و نشان دهنده ضعف زیرساخت هاي بازرگانی (لجستیک، ترانزیت، بیمه، بازاریابی، حفظ ماندگاري در
بازار و...)، فقدان استراتژي توسعه تجاري، ضعف دیپلماسی فعال اقتصادي و تجاري و همچنین توجه ناکافی به اهمیت بازرگانی

 
خارجی در اقتصاد ایران است. 

این گزارش یادآور شد: از طرفی دیگر، یکی از دلایل اصلی افُت جایگاه تجارت خارجی طی سال هاي مورد بررسی علاوه بر مشکلات



تحریم، تضعیف بنیان هاي تولیدي و به خصوص سرمایه گذاري داخلی و خارجی به دلیل استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی و سرکوب
توان تولید داخلی، خروج سرمایه و جهش هاي ارزي سال هاي 1390 و 1397 و ادامه آن تا پایان نیمه اول سال 1399 و همچنین

 
تأثیر سیاستهاي بازار داخلی بر بازار خارجی، بدهی بنگاهها به بانکها و... بوده است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: جهش هاي نرخ ارز از طرفی موجب افزایش فزاینده هزینه
مبادله و افزایش هزینه تأمین مواد اولیه، واسطه اي و سرمایه اي تولیدشده و با توجه به وابستگی بالاي تولید داخلی کشور به واردات،
قدرت رقابت تولید داخلی بیشتر کاهش یافته و موجب از دست رفتن بازارهاي صادراتی نیز شده است؛ از طرف دیگر جهش هاي ارزي
با ایجاد نااطمینانی در وضعیت بازارها موجب بی نظمی در واردات نیز شده است (عدم تحقق شرط مارشال لرنر در اقتصاد ایران. این
شرط می گوید که اگر مجموع کشش هاي صادرات و واردات براي کشوري بزرگتر از واحد باشد، افزایش نرخ ارز سبب بهبود تراز
تجاري خواهد شد). این امر در بلندمدت منجر به بدتر شدن رابطه مبادله و تضعیف بازرگانی خارجی ایران در سطح منطقه و بین

 
المللی شده است. 

این گزارش ادامه داد: صاحبان سرمایه در دوره مورد بررسی، ترجیح داده اند بخشی از دارایی و درآمد خود را، با هدف حفظ و انباشت
سرمایه در جایی سرمایه گذاري یا پس انداز کنند که ثبات و امنیت حاکم باشد و چشم انداز روشنی از فضاي رشد و سرمایه گذاري
پیش رو باشد. در واقع آمار ورود یا خروج سرمایه ارزي به کشور، نه فقط یک متغیر اقتصادي، بلکه انعکاسی از ارزیابی فعالان اقتصادي

 
در مورد ظرفیت رشد و توسعه سرمایه گذاري در کشور هم است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی افزود: وضعیت همواره منفی حساب خدمات هم نشان می دهد در
مراودات تجاري، طرف مقابل تجارت با جمهوري اسلامی ایران همواره از محل ارائه خدمات (حمل ونقل، بیمه، انبارداري و تخلیه و
بارگیري) منافع بیشتري کسب کرده و به عبارتی ایران از خدمات طرف تجاري بیشتر استفاده کرده است. این گونه نیز می توان
تفسیر کرد در مراودات و تفاهمنامه هاي همکاري متقابل تجاري، طرف مقابل همکاري تجاري با ایران توانسته است همواره امتیازات
بیشتري را درباره ارائه خدمات تجاري به نفع خود اخذ کند و یا شرایط ارائه خدمات تجاري در داخل کشور کیفیت پایینی دارد و
بازرگانان ترجیح می دهند از خدمات کشور خارجی بیشتر استفاده کنند. بنابراین در چنین وضعیتی توجه به اهمیت دیپلماسی

 
تجاري و ارتقاي کیفیت خدمات بازرگانی، بیش از پیش نمود عینی می یابد. 

این گزارش تاکید کرد: منفی بودن وضعیت موازنه کل کشور نیز عمدتاً ریشه در منفی بودن حساب جاري دارد (شامل خالص حساب
سرمایه، خالص حساب خدمات، خالص صادرات، خالص حساب درآمد و خالص انتقالات رسمی است). در این میان وضعیت بد خالص
صادرات، خالص حساب سرمایه و خالص حساب خدمات بیش از سایر عوامل در کاهش موازنه کل یا منفی بودن آن نقش داشته اند؛
آنچه در این زمینه نمایان است، اینکه بخش ترازپرداخت ها یا موازنه کل کشور (تغییر در ذخایر بین المللی) نه تنها بیانگر بالا بودن
اهمیت توجه به بخش خارجی اقتصاد است، بلکه بیانگر لزوم تدبیر بهبود آن از طریق طراحی استراتژي توسعه صنعتی، استراتژي
توسعه بازرگانی و استراتژي سیاستگذاري پولی (ارزي) (به مفهوم حفظ ثبات قیمت ها) و هماهنگ سازي این استراتژي ها با یکدیگر

 
است. 

این مرکز اعلام کرد: باید عنوان کرد که عوامل مختلف اقتصادي نظیر کسري بودجه دولت، استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی در اقتصاد و

 
سرکوب مالی (سرکوب نرخ سود بانکی) نیز از عواملی هستند که بر کسري تراز تجاري اثرگذار هستند. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: از طرفی کاهش ارزش هر کیلو کالاي صادراتی و افزایش
ارزش هر کیلو کالاي وارداتی کشور طی سال هاي اخیر، نشان می دهد که صادرات ایران بر کالاهایی متمرکز شده که ارزش افزوده



کمتر داشته اند و بنابراین فناوري کمتري در آنها نهفته و به تبع آن تجارت خارجی کشور، ارزآوري کمتر و ارزبري بیشتري براي

 
اقتصاد کشور در پی داشته است. 

این گزارش یادآور شد: استمرار رابطه مبادله کمتر از 1 و کاهش آن نسبت به میانگین سال هاي 1390 تا 1394، به معناي صادرات
کالاهاي خام و داراي ارزش افزوده پایین در مقابل واردات کالاهاي داراي ارزش افزوده بیشتر است. نکته قابل توجه در این زمینه این
است که به رغم بهبود شاخص باز بودن اقتصاد طی دوره مورد بررسی، استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی و اصرار بر تثبیت نرخ ارز اسمی
به جاي تثبیت نرخ ارز حقیقی، موجب تقویت بخش رانتی اقتصاد، کاهش اشتغال، عدم بازگشت ارزهاي صادراتی به کشور و خروج
سرمایه شده و بخش خارجی آنچنانکه بایسته است، نتوانسته در اقتصاد ایران نقش آفرینی مؤثر و مثبتی ایفا کند. همچنین بررسی
شاخص تعرفه و شاخص آزادي تجاري ایران در مقایسه با سایر کشورهاي جهان نشان می دهد که ایران در ردیف بالاترین کشورها در

 
وضع محدودیت هاي تعرفه اي و غیرتعرفه اي قرار دارد. 

در بخش بررسی وضعیت واردات و صادرات این گزارش آمده است: آمار ارائه شده از سوي گمرك حکایت از درجه بالاي تمرکز واردات
کشور و سهم بالاي 50 درصد کالاهاي واسطه اي از کل واردات طی سال هاي 1399-1390 دارد که پیش نیاز تولید هم است. در
نتیجه لزوم توجه به مدیریت واردات دوچندان می شود. روند کاهشی واردات کالاهاي سرمایه اي و روند نسبی افزایشی کالاهاي
مصرفی طی سال هاي 1399-1390، می تواند زنگ خطري براي کاهش تمایل به سرمایه گذاري در بخش تولید باشد که یکی از

 
دلایل آن نیز تثبیت نرخ ارز اسمی بدون هدف مشخص و تضعیف بنیان هاي اقتصادي کشور طی سال هاي مورد بررسی بوده است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: عدم تمایل برخی از فروشندگان خارجی به علت فشار تحریم
ها در این مورد بدون تأثیر نبوده است. براي اثبات این ادعا می توان به آمار سرمایه گذاري خارجی استناد کرد که رقم آن از حدود
3/4 میلیارد دلار در سال 1390 به رقم یک میلیارد دلار در سال 1398 کاهش یافته است. به عبارتی دیگر در شرایط تثبیت نرخ ارز
اسمی، اولاً خالص جریان سرمایه منفی بوده و ثانیاً انگیزه هاي سرمایه گذاري در کشور به دلیل تقویت بخش هاي رانتی و دلالی، از

 
بین رفته است. 

این گزارش تصریح کرد: در سال هاي اخیر به دلیل تشدید تحریم هاي اقتصادي و محدودیت تجاري ایجادشده براي صادرکنندگان و
همچنین شیوع ویروس کرونا روند صادرات غیرنفتی نزولی شده است. بر این اساس اگرچه دولت در قالب بسته حمایت از صادرات
غیرنفتی در سال 1399 اقدام به مقررات گذاري و حمایت از صادرکنندگان غیرنفتی کرده است، اما برآیند اقدامات انجام شده

 
نتوانسته روند نزولی صادرات غیرنفتی را در سال هاي اخیر متوقف کند. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی افزود: نسبت صادرات غیرنفتی به تولید داخلی از 6/25 درصد در سال
1390 به حدود 15 درصد در سال 1399 رسیده است که بیانگر کاهش نقش و اهمیت صادرات غیرنفتی در تولید کشور است. از
طرفی طی سال هاي مورد بررسی، به رغم روند نزولی شاخص تمرکز صادراتی (شاخص از 0132/0 در سال 1390 به 0087/0 در
سال 1399 رسیده است)، این شاخص با نوسان زیادي مواجه بوده و روند تمرکز کالاهاي صادراتی به طور مستمر کاهش نیافته است.

 
این امر بیانگر فقدان راهبرد مشخص در تمرکززدایی از محصولات در صادرات غیرنفتی است. 

در این گزارش آمده است: اگرچه در اقتصاد ایران محصولات متنوعی تولید می شود، اما مقیاس صادراتی نیز در این میان مهم است و
بررسی هاي این تحقیق نیز نشان می دهد متأسفانه چنین مقیاسی براي این تولیدات وجود ندارد؛ بلکه بسیاري از کالاها فقط براي
تأمین نیاز داخل تولید می شود. براي نمونه در سال 1399 علی رغم وجود 4062 نوع محصول صادراتی، میزان صادرات اغلب کالاها
ناچیز و زیر 10 هزار دلار بوده است. روند تمرکزگرایی در صادرات ایران در بازارهاي هدف نیز طی دوره مورد بررسی رو به افزایش



بوده است و از 0/136 در سال 1390 به 0/153 در سال 1398 رسیده است. این روند نشان دهنده عملکرد ضعیف نهادهاي متولی

 
تجارت خارجی و فقدان دیپلماسی فعال تجاري جهت گسترش مناسبات اقتصادي با کشورهاي مختلف دنیا است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در بررسی وضعیت مناطق آزاد افزود: آمارها نشان دهنده عملکرد ضعیف
این مناطق در افزایش حجم تجارت خارجی کشور است. از طرفی میانگین رشد سالیانه تجارت در مناطق آزاد نیز 0/8- بوده است.
بررسی آمار دوره 1399-1392 نشان می دهد، تراز تجاري در مناطق آزاد منفی بوده است. یکی از علت هاي اصلی این موضوع آن
است که درآمدهاي این مناطق براي تأمین زیرساخت ها، از محل واردات تأمین می شود و این مناطق اساساً براي توسعه خود به

 
چنین درآمدهایی نیاز دارند. 

در این گزارش با استناد به آمار بانک جهانی آمده است: براساس آمارهاي بانک جهانی در سال 1399 حجم تولید ناخالص داخلی
ایران حدوداً 8/191 میلیارد دلار و حجم تجارت در همین سال در مناطق آزاد کشور 1/5 میلیارد دلار بوده است که سهم تولید
مناطق آزاد در کل تولید داخلی کشور برابر با 8 /0 نشان می دهد مناطق آزاد سهم ناچیزي در اقتصاد داشته اند. حجم سرمایه گذاري
خارجی تحققیافته در مناطق آزاد نیز طی سال هاي 1399-1390 بهطور متوسط سالیانه حدود 192 میلیون دلار و این رقم براي
سرزمین اصلی حدود 1/8 میلیارد دلار بوده است؛ به عبارتی نسبت متوسط سرمایه گذاري خارجی در مناطق آزاد به کل سرمایه
گذاري انجام شده در سرزمین اصلی طی دوره مورد بررسی، حدود 11 درصد بوده است که این مسئله نشان می دهد این مناطق نقش

 
چندانی در جذب سرمایه هاي خارجی بهعنوان یکی از اهداف اصلی تأسیس این مناطق در اقتصاد ایران نداشته اند. 

در بخش پایانی این گزارش به وضعیت قاچاق کالا و ارز پرداخته شده و آمده است: نسبت کل قاچاق به تولید داخلی از 4/5 درصد در
سال 1392 به 9 درصد در سال 1398 و 2/ 10 درصد در سال 1399 رسیده و طی این دوره به طور متوسط سالیانه حدود 5/9
درصد رشد داشته است. از طرفی نسبت ارزش کل قاچاق به تجارت رسمی کشور از 31 درصد در سال 1392 به 16 درصد در سال

 
1399 رسیده و به طور متوسط سالیانه حدود 9 درصد کاهش یافته است. 

معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی آمده است: نسبت هاي مزبور بیانگر این واقعیت است که اولاً به دلیل
افزایش نرخ ارز طی دوره مورد بررسی و گران شدن کالاهاي خارجی میزان قاچاق ورودي به کل واردات کاهش یافته و از 35 درصد
در سال 1392 به حدود 32 درصد در سال 1399 رسیده است و ثانیاً در سال هایی که تولید ناخالص داخلی به دلیل ضعف بنیان
هاي اقتصادي و تحریم روندي کاهشی داشته و همچنین به دلیل افزایش نرخ ارز و افزایش قاچاق خروجی (کاهش خالص صادرات

 
کشور)، سهم قاچاق از تولید داخلی افزایشی بوده است. 

در گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس تصریح شده است: از طرفی به دلیل کامل نبودن سامانه هاي مربوط به تجارت خارجی، عدم
ارتباط سامانه هاي گمرك، بانک مرکزي و برخی دستگاه هاي متولی تجارت خارجی با سامانه جامع تجارت و فراهم نشدن بستر
مناسب براي شفافیت در نقل وانتقال ارز و تراکنش هاي مالی، اجراي کامل قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز محقق نشده است و
رسیدن به اهداف قانونگذار در این حوزه با چالش هاي جدي مواجه است. از طرفی برخی ملاحظات معیشتی به دلیل عدم توسعه

 
یافتگی و اشتغال پایدار در مناطق مرزي سبب انحراف معافیت هاي قانونی در اجرا شده¬است. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- برجام 

 
- نرخ سود بانکی 



 
- جمهوري اسلامی ایران 

 
- بانک جهانی 

 
- بانک مرکزي 

- سامانه جامع تجارت



بانک ها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل و تسریع کنند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان لرستان گفت: با توجه به فرصت باقیمانده بانک ها شرایط را جهت پرداخت
تسهیلات کرونا تسهیل و تسریع کنند.

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان لرستان گفت: با توجه به فرصت باقیمانده بانک ها شرایط را جهت پرداخت تسهیلات

 
کرونا تسهیل و تسریع کنند. 

علی آشتاب صبح امروز یکشنبه در جلسه کارگروه اشتغال و کارآفرینی لرستان با بیان اینکه ثبت نام کسب کار هاي آسیب دیده از
کرونا تا پایان آذر ماه سالجاري تمدید شده است اظهار داشت: دستگاه هاي اجرایی استان با هماهنگی و هم افزایی بیشتر با صنف
هاي اقتصادي در خصوص دریافت تسهیلات کرونا به واحد هاي متضرر شده از این بیماري جهت ثبت نام در سامانه کارا اطلاع رسانی
لازم را انجام داده و بانک هاي عامل هم در خصوص پرونده هایی که به آن ها براي دریافت تسهیلات معرفی شده اند زمینه را تسهیل

 
و تسریع کنند. 

برچسب ها: بانک ، تسهیلات کرونایی ، وام



به همت امام محله بیرم 2 میلیارد و 700 میلیون تومان کمک فراهم شد

منبع: رساشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/07/25

سرپرست اداره تبلیغات بیرم استان فارس از تخصیص 2 میلیارد و 700 میلیون کمک هزینه نقدي و غیر نقدي براي کمک به
نیازمندان خبر داد.

سرپرست اداره تبلیغات بیرم استان فارس از تخصیص 2 میلیارد و 700 میلیون

 
کمک هزینه نقدي و غیر نقدي براي کمک به نیازمندان خبر داد. 

به گزارش سرویس حوزه و روحانیت خبرگزاري رسا، حجت الاسلام محمد
غلامی در گفت وگویی به معرفی فعالیت هاي مسجد النبی(ص) بیرم استان
فارس پرداخت و اظهار کرد: با توجه به فراخوان و اعلام نیازي که براي کمک به
نیازمندان منطقه ارائه شد حدود 2 میلیارد در قالب وسایل و لوازم خانگی دست

 
دوم تهیه و 700 میلیون تومان نیز کمک هاي نقدي از سوي مردم و خیرین از طریق فراخوان و اعلام نیاز جمع آوري شده است. 

وي به اقداماتی که براي ایجاد اشتغال انجام شده است، اشاره کرد و گفت: با راه اندازي تولیدي لباس تا حدي مشکل اشتغال محله
مرتفع شد؛ همچنین ایجاد یک واحد تولیدي دیگر نیز یکی از طرح هاي مهم است. امید داریم بتوانیم از ظرفیت لازم در جهت

 
اشتغال زایی و کارآفرینی استفاده کنیم. 

امام محله بیرم استان فارس در زمینه کمک هاي مؤمنانه و تهیه بسته هاي معیشتی ابراز داشت: از طریق کمک هاي مردمی قریب به

 
یک هزار بسته معیشتی براي کمک به نیازمندان تهیه و توزیع شد. 

این شرکت کننده در مهرواره اوج گفت: یکی از تلاش هاي صورت گرفته اعطاي جهیزیه به نوعروسان است و براي حل مسائل و

 
مشکلات نوعروسان نیازمند اقدام به تهیه 5 مورد جهیزیه کامل کرده ایم که با همت مردم به نحو مطلوبی انجام شد. 

حجت الاسلام غلامی یادآور شد: همکاري با 30 کانون و پایگاه گوناگون در مساجد، محوریت برنامه ها است و براي ارتقاء و پیشرفت
فعالیت مساجد برنامه هاي مختلف و متنوع فرهنگی، علمی، هنري،عمرانی و اقتصادي را باید توسعه داد تا محوریت فعالیت هاي

مساجد در اوج قرار گیرد.



سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در

 
کشور ایجاد شود. 

به گزارش آرمان اقتصادي به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه
رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال با بیان اینکه بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک
میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود، اظهار کرد: با توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هر کدام از دستگاه ها در تحقق

 
یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد: در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را بر عهده داریم. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هر کدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري



 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی پ، مجوزهاي لازم به
وزارت امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد

 
اشتغال استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده مؤثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش مؤثر کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 

 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از
داشبورد اشتغال امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود، بیان کرد: در این داشبورد، خروجی ها و

 
دستاوردهاي اشتغالی مشخص شده است. 



منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار کرد: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



7 سرمایه مطمئن براي تبدیل ایده به کسب وکار

منبع: تیتر 1شماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/07/25

نکاتی که باید پیش از اقدام براي تأمین سرمایه کسب وکارتان در نظر بگیرید.

 
نکاتی که باید پیش از اقدام براي تأمین سرمایه کسب وکارتان در نظر بگیرید. 

گروه سبک زندگی "تیتریک"؛ راه اندازي کسب وکار شخصی
فراز و نشیب هاي زیادي دارد و اگر از هر کارآفرینی در خصوص
مسیر کارآفرینی بپرسید، بدون شک خواهد گفت اگر روحیه اي
جنگجو و قوي ندارید، اصلا به فکر راه اندازي کسب وکار خودتان
نباشید. یکی از اولیه ترین چالش هاي راه اندازي کسب وکار
زمانی است که ایده درخشان و قابل اجرایی را پرورانده اید، طرح

کسب وکارتان را تنظیم کرده اید، اما براي اجراي آن منابع مالی کافی در اختیار ندارید. باتوجه به نوع کسب وکاري که ایده اش را در
سر دارید میزان هزینه مورد نیاز براي شروع کسب و کار متفاوت است؛ ممکن است فقط براي شروع به هزینه مورد نیاز براي طراحی
یک وبسایت حرفه اي نیاز داشته باشید، ممکن است از همان ابتدا مجبور باشید یک تیم حرفه اي براي انجام کار هاي مختلف کسب
وکارتان استخدام کنید. چیزي که مهم است این که در هر شرایطی تأمین سرمایه یکی از ارکان مهم براي عملیاتی کردن ایده ها و
پرورش آن ها تا رسیدن به موفقیت است. پس بهتر است گزینه هاي مختلف تأمین سرمایه مورد نیازتان را بررسی کنید و بر اساس

 
اولویت ها براي به دست آوردن منابع مالی مورد نیازتان سراغ شان بروید. 

 
براي راه اندازي از صفر شروع کنید 

راه اندازي از صفر (Bootstrapping) اصطلاحی است که صاحبان کسب وکار از آن استفاده می کنند و به ایجاد یک شرکت از
صفر بدون سرمایه ویژه و فقط بر مبناي پس انداز شخصی و پول نقدي که از فروش اولیه به دست می آید، اشاره می کند. در این
روش اگر احیانا سرمایه خارجی هم وارد کسب وکار شود، میزان خیلی خیلی محدود خواهدبود. راه اندازي از صفر به معنی تأمین

 
سرمایه از طریق برداشتن از حساب پس انداز و استفاده از کارت هاي اعتباري یا هر نوع سرمایه گذاري هاي شخصی است. 

راه اندازي از صفر به دلایل متعددي یکی از بهترین روش هاي راه اندازي کسب و کار به شمار می رود که مهم ترین شان این است
که می توانید طرح کسب وکارتان را که هنوز مشخص نیست موفق خواهدبود یا نه، بدون این که خود را در وام هاي بانکی و اقساط
آن ها غرق کنید، اجرایی کنید. علاوه بر این، شما در این روش نیازي ندارید هیچ گونه سهام و حقی را از ابتداي کارتان به افراد دیگر
واگذار کنید که براي هر صاحب کسب وکاري یک امتیاز بزرگ محسوب می شود. اما نکته اي که در این روش وجود دارد این است
که قاعدتا منابع محدودي براي قدم هاي اولیه کسب وکار در اختیار خواهیدداشت؛ بنابراین اگر به دنبال توسعه سریع تر کسب

 
وکارتان هستید شاید بهتر باشد به فکر تأمین سرمایه از منابع خارجی باشید. 

 
خانواده، دوستان و سرمایه گذاري جمعی 

ممکن است تماس با خانواده و دوستان براي تأمین سرمایه براي کسب وکارتان خیلی برایتان مطلوب و خوشایند نباشد، اما حمایت
آن ها می تواند به شما در شروع کار کمک کند. شاید از این طریق نتوانید بودجه زیادي را تأمین کنید، ولی هر کمک کوچکی نیز در



شرایطی که با مشکل روبه رو هستید، کمک کننده و مؤثر است. پیش از این که از عزیزان خود کمک بخواهید، باید طرح کسب وکار
کاملی را آماده کرده باشید. شما باید بتوانید براي همه توضیح دهید به دنبال انجام چه کاري هستید، چگونه سودآور خواهیدبود و

 
مشخص کنید می خواهید از آن ها پول قرض بگیرید، درخواست سرمایه گذاري دارید یا می خواهید مبلغی را به شما هدیه کنند؟ 

سرمایه گذاري جمعی یا تأمین سرمایه جمعی از روش هاي جدید تأمین منابع مالی است که این روز ها متداول شده است. در روش
سرمایه گذاري جمعی افراد از طریق بستر هاي اینترنتی موجود براي این کار می توانند سرمایه هاي کوچک شخصی شان را براي
مشارکت در راه اندازي یا توسعه یک کسب وکار وارد چرخه اقتصادي کنند؛ لذا این روش می تواند فرصت خوبی براي تأمین سرمایه
اولیه مورد نیازتان باشد. خانواده، دوستان و افراد کاملا غریبه می توانند کمک هاي نقدي خود را اغلب در ازاي دارایی هاي شرکت به
شکل سود یا سهام در مسیر هدف شما اهدا کنند. همچنین شروع با چنین روش هاي جذب سرمایه اي فرصت خوبی براي تمرین
است که در ادامه بتوانید ایده خود را براي گروه وسیع تري از سرمایه گذاران ارائه کنید و از طرف دیگر سرمایه اولیه اي را که بتوانید

 
با آن کمی سر و صدا در بین مشتریان بالقوه خود ایجاد کنید، در اختیارتان خواهدگذاشت. 

 
وام هاي بانکی 

نرخ هاي سود بالا به طور بالقوه بسیاري از صاحبان کسب وکار را از مراجعه به بانک براي دریافت وام باز می دارد و این موضوع کاملا
قابل درك است، اما نهاد هایی مانند صندوق نوآوري و شکوفایی، برنامه هایی براي ارائه تسهیلات با نرخ سود مناسب تر به صاحبان
مشاغل کوچک، دانش بنیان، خلاق و استارت آپ ها دارند. پیش از این که بخواهید سراغ چنین نهاد هایی بروید باید اول از همه طرح
کسب وکار کامل و جامعی را براي راه اندازي ایده اي که در سر دارید آماده کنید که بتواند به صورت شفاف نشان دهد قرار است چه
میزان سرمایه براي انجام چه کاري در کسب وکارتان هزینه شود و به چه ترتیبی قرار است این کسب وکار به سودآوري برسد تا نهاد
هاي سرمایه گذاري بتوانند میزان خطرپذیري سرمایه و مبلغ تسهیلات مورد نیاز را ارزیابی کنند. پس از تأمین سرمایه، تا حدي
انعطاف پذیري بیشتري براي ایجاد تغییراتی در برنامه هاي خود خواهیدداشت، البته نه به اندازه اي که کلا کسب وکار دیگري را به
جاي کسب وکاري که ارائه کرده اید، پیش ببرید. براي نهاد هاي سرمایه گذاري، سودآوري و بازپرداخت به موقع اقساط از سوي شما

 
اولویت بیشتري نسبت به جزئیات پیشبرد کسب وکارتان خواهدداشت. 

مهم ترین مزیت دریافت تسهیلات این است که شما کل سهام شرکت را حفظ می کنید در حالی که معمولا مبلغ خوبی براي شروع و
پیاده سازي ایده هایتان خواهیدداشت. با وجود این هر نوع تسهیلات بالاخره کم یا زیاد نرخ سود و کارمزد خواهدداشت و اگر اوضاع
آن طوري که ابتدا پیش بینی می کنید جلو نرود، ممکن است در ادامه با ورشکستگی و مشکلاتی در بازپرداخت اقساط روبه رو شوید.

 
حواستان به امکانات اطرافتان باشد 

براي راه اندازي اولیه و روز هاي شروع یک کسب وکار جدید در بسیاري از موارد مراکز حمایت کننده اي مانند مراکز رشد، مراکز
نوآوري و شتاب دهنده ها و... که در شهرتان در حال فعالیت هستند، گزینه هاي بسیار مناسبی است. این مراکز می توانند به شما
کمک کنند تا با کارآفرینان دیگري که در حوزه شما فعال هستند شبکه ارتباطی برقرار کنید، حمایت ها و وام هایی را که با شرایط
شما همخوانی دارد، معرفی کنند و در صورت نیاز در تسهیل دریافت شان حمایت تان کنند، و علاوه بر ارائه مشاوره در زمینه هاي
مختلف کسب و کارتان، اگر بخواهید درخواستی براي تأمین مالی به مراکز و نهاد هاي دولتی و بالادستی بفرستید در تنظیم آن کمک
تان کنند. علاوه بر این، بسیاري از نهاد هاي حمایتی از کارآفرینان از جمله معاونت علمی و فناوري، پارك هاي علم وفناوري و
کارخانه هاي نوآوري برنامه هاي متنوعی را براي راه اندازي کسب وکار در شهر هاي کوچک تر و حمایت از کسب وکار هاي بومی

 
دارند که در صورت احراز شرایط مورد نیاز براي آن ها از این حمایت ها نیز برخوردار می شوید. 

 
استفاده از سرمایه گذاري خُرد 

استفاده از وام هاي بانکی و تسهیلات صندوق نوآوري و شکوفایی نیاز به احراز شرایط خاصی دارد که در برخی موارد ممکن است براي



همه کسب وکار ها فراهم نباشد. براي مثال شرکت هایی که دانش بنیان نباشند نمی توانند به صورت مستقیم از تسهیلات صندوق
نوآوري و شکوفایی استفاده کنند. به همین دلیل اگر به هر دلیلی نتوانستید از طریق نهاد هاي اصلی تأمین سرمایه براي دریافت
سرمایه یا تسهیلات موردنظرتان اقدام کنید، می توانید از مسیر سرمایه گذاري خُرد (Microfinacing options) براي تأمین

 
مالی استفاده کنید. 

صندوق هاي مالی و اعتباري به ویژه صندوق هاي پژوهش و فناوري از گزینه هاي خوبی است که معمولا شرایط ارائه تسهیلات براي
شرکت هایی را که نمی توانند از تسهیلات صندوق نوآوري و شکوفایی استفاده کنند، فراهم می کنند. ممکن است تسهیلات چنین

 
موسساتی کمتر از وام هاي معمول بانکی یا نهاد هاي اصلی باشد به همین دلیل این روش، تأمین سرمایه خُرد نامیده می شود. 

 
به دنبال سرمایه گذاران فرشته باشید 

سرمایه گذاران فرشته معمولا متخصصان تجاري معتبر با دارایی خالص بالا هستند که به دنبال سرمایه گذاري در استارت آپ هاي
آینده دار هستند. می توانید با درخواست از کارآفرینان دیگر در شبکه خود یا بررسی انجمن سرمایه گذاري خطرپذیر، نهاد هاي مالی

 
مرتبط در حوزه کسب وکارتان یا شرکت در رویداد هاي استارت آپی مختلف با این سرمایه گذاران ارتباط برقرار کنید. 

چالش در این روش جذب سرمایه، متقاعد کردن سرمایه گذاران فرشته است. باید بتوانید نشان دهید کسب وکار شما دقیقا همان
جایی است که می تواند بهترین بازدهی را براي سرمایه شان داشته باشد. استارت آپ هاي زیادي در پی جذب سرمایه هستند و هر
یک از آن ها به روشی نشان می دهند قرار است کسب وکارشان تا چه حد رشد کند، پس کمی کارتان سخت خواهد بود، اما به خاطر
داشته باشید اگر بتوانید یک سرمایه گذار فرشته را جذب کنید، فقط پول نقد آن ها را دریافت نمی کنید. یک سرمایه گذار فرشته
همچنین می تواند راهنمایی و بینش ارزشمندي ارائه کند. بیشتر آن ها یا کسب و کار هاي موفقی راه اندازي کرده اند یا با استارت

 
آپ هاي دیگر کار کرده اند و تجربه اي دارند که ممکن است فاقد آن باشید. 

 
صندوق سرمایه گذاري جسورانه 

سرمایه گذاري خطرپذیر (VC) نوعی تأمین مالی براي کسب وکار ها و استارت آپ هایی است که رشد بالایی را پیش بینی می کنند
بنابراین براي حفظ پایداري این رشد نیاز به تغییرات خوبی دارند. اگر به دنبال بودجه میلیاردي هستید، باید به صندوق هاي سرمایه
گذاري خطرپذیر مراجعه کنید. وي سی ها معمولا در چند شرکت مختلف سرمایه گذاري می کنند، بنابراین باید بتوانید شاخصه هایی
از کسب وکارتان ارائه کنید که بیانگر ظرفیت بالاي آن براي رشد ناگهانی و سودآوري جهشی است تا احتمال انتخاب شدن تان
افزایش یابد. آن ها همچنین به دنبال بازده نسبتا بالایی براي سرمایه گذاري خود هستند، بنابراین شما باید استراتژي خروج سرمایه
قابل قبولی را در ذهن داشته باشید. همچنین براي این که بتوانید طرح خود را بهتر ارائه کنید، مدل کسب و کار شما باید محکم و

 
آماده مقیاس بندي باشد. 

وقتی صحبت از تأمین هر نوع وام یا بودجه می شود، باید دقت لازم را داشته باشید و تک تک گزینه ها را به طور کامل بررسی کنید.
ترکیبی از چند مدل تأمین مالی ممکن است براي شما بهترین گزینه باشد، اما مهم ترین چیز در اینجا انتخاب گزینه اي است که

 
براي موقعیت منحصر به فرد شما مناسب تر است. 

 
منبع: روزنامه جام جم 

انتهاي پیام/



1000 مقام دولتی داروخانه دارند!

منبع: شعار سالشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/07/25

شعار سال: طبق بررسی هاي دیوان محاسبات از وضعیت تعارض منافع در صدور مجوزها، در موارد متعددي اشخاص موثر در
صدور مجوز ها و شاغل در پست هاي حاکمیتی از رانت و منافع ویژه برخوردار شده اند. براي نمونه در بررسی داروخانه هاي

سراسر کشور ملاحظه شد که از حدود 13 هزار داروخانه فعال در سراسر کشور، موسس 812 ...

شعار سال: طبق بررسی هاي دیوان محاسبات از وضعیت تعارض منافع در صدور مجوزها، در موارد متعددي اشخاص موثر در

 
صدور مجوز ها و شاغل در پست هاي حاکمیتی از رانت و منافع ویژه برخوردار شده اند. 

براي نمونه در بررسی داروخانه هاي سراسر کشور ملاحظه شد که از حدود 13 هزار داروخانه فعال در سراسر کشور، موسس 812
داروخانه از کارکنان بخش دولتی و نهاد هاي عمومی غیردولتی بودند و موسس 221 داروخانه نیز از کارمندان شاغل در پست هاي
حاکمیتی سیاست گذاري، صدور مجوز و نظارت بر امور دارو هستند. همچنین تعداد 177 نفر از شاغلان بخش دولتی نیز به عنوان
مسئول فنی در دیگر داروخانه ها اشتغال دارند که 66 نفر از آن ها از کارکنان شاغل در دستگاه هاي حاکمیتی هستند. این گزارش

 
خبر از تعارض منافع در صدور مجوز ها دارد که به نظر می رسد قانون گذار براي حل آن باید اقدام کند. 
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شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از فارس، تاریخ انتشار: 22 مهر 1400، کدخبر: 14000722000312،
www.farsnews.ir



تحلیلی بر عملکرد بخش خارجی اقتصاد در سال 1399

منبع: عصر بازارشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/07/25

عصر بازار- معاونت مطالعات اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی طی گزارشی به تحلیل عملکرد بخش
خارجی اقتصاد ایران در سال گذشته پرداخت.

عصر بازار- معاونت مطالعات اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی طی گزارشی به تحلیل عملکرد بخش خارجی

 
اقتصاد ایران در سال گذشته پرداخت. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی، در این گزارش بیان شده: تبیین و تحلیل
عملکرد بخش خارجی اقتصاد (تجارت خارجی، تراز پرداخت ها و برخی از اجزاي آن، قاچاق کالا و ارز و مناطق آزاد) با تأکید بر سال
1399 هدف اصلی متن پیش رو است. براي این منظور وضعیت کلی بخش تجارت خارجی اقتصاد و اجزاي آن مورد بررسی قرار گرفته

 
است. 

گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در تحلیل وضعیت کلی بخش خارجی اقتصاد ایران آورده: با خروج یکجانبه دولت
آمریکا از توافق برنامه جامع اقدام مشترك (برجام) و اجرایی شدن تحریم هاي مالی و اقتصادي طی سال 1397، فضاي بازرگانی
خارجی کشور شرایط متفاوتی را تجربه نمود. بر این اساس در سال 1398 حجم و ارزش تجارت خارجی کاهش یافته و در سال

 
1399 نیز این روند ادامه یافته است. 

در این گزارش ذکر شده: در این راستا ارزش دلاري حجم تجارت خارجی در سال 1399 نسبت به سال 1398 حدود 13 درصد
کاهش یافته و از حدود 85 میلیارد دلار به حدود 8/73 میلیارد دلار رسیده است. از طرفی با بررسی سهم تجارت کشور از سهم
تجارت جهانی، می توان دریافت که طی سال هاي مورد بررسی (1395-1399) همواره سهم ایران از تجارت جهانی کمتر از 5/0
درصد بوده و علی رغم اینکه حجم تجارت جهانی از حدود 32 هزار میلیارد دلار در سال 1395 به حدود 35 هزار میلیارد دلار در
سال 1399 افزایش یافته است، اما وضعیت تجارت خارجی کشور بدتر شده و سهم آن از تجارت جهانی از 3/0 درصد در سال 1395
به 2/0 درصد در سال 1399 کاهش یافته است. این امر بیانگر روند ضد ادواري تجارت خارجی کشور در مقایسه با تجارت جهانی بوده
و نشان دهنده ضعف زیرساخت هاي بازرگانی (لجستیک، ترانزیت، بیمه، بازاریابی، حفظ ماندگاري در بازار و...)، فقدان استراتژي

 
توسعه تجاري، ضعف دیپلماسی فعال اقتصادي و تجاري و همچنین توجه ناکافی به اهمیت بازرگانی خارجی در اقتصاد ایران است. 

در این گزارش تصریح شده: از طرفی دیگر، یکی از دلایل اصلی افت جایگاه تجارت خارجی طی سال هاي مورد بررسی علاوه بر
مشکلات تحریم، تضعیف بنیان هاي تولیدي و به خصوص سرمایه گذاري داخلی و خارجی به دلیل استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی و
سرکوب توان تولید داخلی، خروج سرمایه و جهش هاي ارزي سال هاي 1390 و 1397 و ادامه آن تا پایان نیمه اول سال 1399 و
همچنین تأثیر سیاستهاي بازار داخلی بر بازار خارجی، بدهی بنگاهها به بانکها و... بوده است. شایان ذکر است جهش هاي نرخ ارز از
طرفی موجب افزایش فزاینده هزینه مبادله و افزایش هزینه تأمین مواد اولیه، واسطه اي و سرمایه اي تولیدشده و با توجه به وابستگی
بالاي تولید داخلی کشور به واردات، قدرت رقابت تولید داخلی بیشتر کاهش یافته و موجب از دست رفتن بازارهاي صادراتی نیز شده
است؛ از طرف دیگر جهش هاي ارزي با ایجاد نااطمینانی در وضعیت بازارها موجب بی نظمی در واردات نیز شده است (عدم تحقق
شرط مارشال لرنر در اقتصاد ایران). این امر در بلندمدت منجربه بدتر شدن رابطه مبادله و تضعیف بازرگانی خارجی ایران در سطح

 
منطقه و بین المللی شده است. 



در بخش دیگري از این گزارش ذکر شده: همچنین صاحبان سرمایه در دوره مورد بررسی، ترجیح داده اند بخشی از دارایی و درآمد
خود را، با هدف حفظ و انباشت سرمایه در جایی سرمایه گذاري یا پس انداز نمایند که ثبات و امنیت حاکم باشد و چشم انداز روشنی
از فضاي رشد و سرمایه گذاري پیش رو باشد. درواقع آمار ورود یا خروج سرمایه ارزي به کشور، نه فقط یک متغیر اقتصادي، بلکه

 
انعکاسی از ارزیابی فعالان اقتصادي در مورد ظرفیت رشد و توسعه سرمایه گذاري در کشور نیز می باشد. 

وضعیت همواره منفی حساب خدمات نیز نشان می دهد در مراودات تجاري، طرف مقابل تجارت با جمهوري اسلامی ایران همواره از
محل ارائه خدمات (حمل ونقل، بیمه، انبارداري و تخلیه و بارگیري) منافع بیشتري کسب کرده و به عبارتی ایران از خدمات طرف
تجاري بیشتر استفاده کرده است. این گونه نیز می توان تفسیر نمود در مراودات و تفاهمنامه هاي همکاري متقابل تجاري، طرف
مقابل همکاري تجاري با ایران توانسته است همواره امتیازات بیشتري را درخصوص ارائه خدمات تجاري به نفع خود اخذ کند و یا
شرایط ارائه خدمات تجاري در داخل کشور کیفیت پایینی دارد و بازرگانان ترجیح می دهند از خدمات کشور خارجی بیشتر استفاده

 
نمایند. لذا در چنین وضعیتی توجه به اهمیت دیپلماسی تجاري و ارتقاي کیفیت خدمات بازرگانی، بیش از پیش نمود عینی می یابد. 

در این گزارش تصریح شده: منفی بودن وضعیت موازنه کل کشور نیز عمدتاً ریشه در منفی بودن حساب جاري دارد (شامل خالص
حساب سرمایه، خالص حساب خدمات، خالص صادرات، خالص حساب درآمد و خالص انتقالات رسمی است). در این میان وضعیت بد
خالص صادرات، خالص حساب سرمایه و خالص حساب خدمات بیش از سایر عوامل در کاهش موازنه کل یا منفی بودن آن نقش
داشته اند؛ آنچه در این زمینه نمایان است، اینکه بخش ترازپرداخت ها یا موازنه کل کشور (تغییر در ذخایر بین المللی) نه تنها بیانگر
بالا بودن اهمیت توجه به بخش خارجی اقتصاد است، بلکه بیانگر لزوم تدبیر بهبود آن از طریق طراحی استراتژي توسعه صنعتی،
استراتژي توسعه بازرگانی و استراتژي سیاستگذاري پولی (ارزي) (به مفهوم حفظ ثبات قیمت ها) و هماهنگ سازي این استراتژي ها
با یکدیگر است. البته باید عنوان نمود که عوامل مختلف اقتصادي نظیر کسري بودجه دولت، استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی در اقتصاد

 
و سرکوب مالی (سرکوب نرخ سود بانکی) نیز از عواملی هستند که بر کسري تراز تجاري اثرگذار هستند. 

در گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس با تاکید براین نکته که از طرفی، کاهش ارزش هر کیلو کالاي صادراتی و افزایش ارزش هر کیلو
کالاي وارداتی کشور طی سال هاي اخیر، نشان می دهد که صادرات ایران بر کالاهایی متمرکز شده که ارزش افزوده کمتر داشته اند و
بنابراین فناوري کمتري در آنها نهفته و به تبع آن تجارت خارجی کشور، ارزآوري کمتر و ارزبري بیشتري براي اقتصاد کشور در پی
داشته است، آمده: استمرار رابطه مبادله کمتر از 1 و کاهش آن نسبت به میانگین سال هاي 1390 تا 1394، به معناي صادرات
کالاهاي خام و داراي ارزش افزوده پایین در مقابل واردات کالاهاي داراي ارزش افزوده بیشتر است. نکته قابل توجه در این زمینه این
است که علی رغم بهبود شاخص باز بودن اقتصاد طی دوره مورد بررسی، استفاده از لنگر نرخ ارز اسمی و اصرار بر تثبیت نرخ ارز
اسمی به جاي تثبیت نرخ ارز حقیقی، موجب تقویت بخش رانتی اقتصاد، کاهش اشتغال، عدم بازگشت ارزهاي صادراتی به کشور و
خروج سرمایه شده و بخش خارجی آنچنانکه بایسته است، نتوانسته در اقتصاد ایران نقش آفرینی مؤثر و مثبتی ایفا نماید. همچنین
بررسی شاخص تعرفه و شاخص آزادي تجاري ایران در مقایسه با سایر کشورهاي جهان نشان می دهد که ایران در ردیف بالاترین

 
کشورها در وضع محدودیت هاي تعرفه اي و غیرتعرفه اي قرار دارد. 

در بخش بررسی وضعیت واردات و صادرات بیان شده: آمار ارائه شده ازسوي گمرك حکایت از درجه بالاي تمرکز واردات کشور و سهم
بالاي 50 درصد کالاهاي واسطه اي از کل واردات طی سال هاي 1399-1390 دارد که پیش نیاز تولید نیز می باشد. درنتیجه لزوم
توجه به مدیریت واردات دوچندان می شود. روند کاهشی واردات کالاهاي سرمایه اي و روند نسبی افزایشی کالاهاي مصرفی طی سال
هاي 1399-1390، می تواند زنگ خطري براي کاهش تمایل به سرمایه گذاري در بخش تولید باشد که یکی از دلایل آن نیز تثبیت
نرخ ارز اسمی بدون هدف مشخص و تضعیف بنیان هاي اقتصادي کشور طی سال هاي مورد بررسی بوده است. البته عدم تمایل برخی
از فروشندگان خارجی نیز بهعلت فشار تحریم ها در این مورد بدون تأثیر نبوده است. براي اثبات این ادعا می توان به آمار سرمایه



گذاري خارجی استناد کرد که رقم آن از حدود 3/4 میلیارد دلار در سال 1390 به رقم یک میلیارد دلار در سال 1398 کاهش یافته
است. به عبارتی دیگر در شرایط تثبیت نرخ ارز اسمی، اولاً خالص جریان سرمایه منفی بوده و ثانیاً انگیزه هاي سرمایه گذاري در

 
کشور به دلیل تقویت بخش هاي رانتی و دلالی، از بین رفته است. 

معاونت مطالعات اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس در این گزارش تصریح کرده: در سال هاي اخیر به دلیل تشدید تحریم هاي
اقتصادي و محدودیت تجاري ایجادشده براي صادرکنندگان و همچنین شیوع ویروس کرونا روند صادرات غیرنفتی نزولی شده است. بر
این اساس اگرچه دولت در قالب بسته حمایت از صادرات غیرنفتی در سال 1399 اقدام به مقرراتگذاري و حمایت از صادرکنندگان

 
غیرنفتی کرده است، اما برآیند اقدامات انجام شده نتوانسته روند نزولی صادرات غیرنفتی را در سال هاي اخیر متوقف کند. 

در ادامه این گزارش آمده: نسبت صادرات غیرنفتی به تولید داخلی از 6/25 درصد در سال 1390 به حدود 15 درصد در سال 1399
رسیده است که بیانگر کاهش نقش و اهمیت صادرات غیرنفتی در تولید کشور است. از طرفی طی سال هاي مورد بررسی، علی رغم
روند نزولی شاخص تمرکز صادراتی (شاخص از 0132/0 در سال 1390 به 0087/0 در سال 1399 رسیده است)، این شاخص با
نوسان زیادي مواجه بوده و روند تمرکز کالاهاي صادراتی به طور مستمر کاهش نیافته است. این امر بیانگر فقدان راهبرد مشخص در

 
تمرکززدایی از محصولات در صادرات غیرنفتی است. 

در این گزارش ذکر شده: اگرچه در اقتصاد ایران محصولات متنوعی تولید می شود، اما مقیاس صادراتی نیز در این میان مهم است و
بررسی هاي این تحقیق نیز نشان می دهد متأسفانه چنین مقیاسی براي این تولیدات وجود ندارد؛ بلکه بسیاري از کالاها فقط براي
تأمین نیاز داخل تولید می شود. براي نمونه در سال 1399 علی رغم وجود 4062 نوع محصول صادراتی، میزان صادرات اغلب کالاها
ناچیز و زیر 10 هزار دلار بوده است. روند تمرکزگرایی در صادرات ایران در بازارهاي هدف نیز طی دوره مورد بررسی رو به افزایش
بوده است و از 136/0 در سال 1390 به 153/0 در سال 1398 رسیده است. این روند نشان دهنده عملکرد ضعیف نهادهاي متولی

 
تجارت خارجی و فقدان دیپلماسی فعال تجاري جهت گسترش مناسبات اقتصادي با کشورهاي مختلف دنیاست. 

بررسی وضعیت مناطق آزاد بخش دیگري از گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس را تشکیل می دهد. در این بخش آمده: آمارها نشان
دهنده عملکرد ضعیف این مناطق در افزایش حجم تجارت خارجی کشور است. از طرفی میانگین رشد سالیانه تجارت در مناطق آزاد
نیز 8/0- بوده است. بررسی آمار دوره 1399-1392 نشان می دهد، تراز تجاري در مناطق آزاد منفی بوده است. یکی از علت هاي
اصلی این موضوع آن است که درآمدهاي این مناطق براي تأمین زیرساخت ها، از محل واردات تأمین می شود و این مناطق اساساً

 
براي توسعه خود به چنین درآمدهایی نیاز دارند. 

در این گزارش با استناد به آمار بانک جهانی بیان شده: براساس آمارهاي بانک جهانی در سال 1399 حجم تولید ناخالص داخلی ایران
حدوداً 8/191 میلیارد دلار و حجم تجارت در همین سال در مناطق آزاد کشور 5/1 میلیارد دلار بوده است که سهم تولید مناطق آزاد
در کل تولید داخلی کشور برابر با 8/0 بوده و نشان می دهد مناطق آزاد سهم ناچیزي در اقتصاد داشته اند. حجم سرمایه گذاري
خارجی تحققیافته در مناطق آزاد نیز طی سال هاي 1399-1390 بهطور متوسط سالیانه حدود 192 میلیون دلار و این رقم براي
سرزمین اصلی حدود 8/1 میلیارد دلار بوده است؛ به عبارتی نسبت متوسط سرمایه گذاري خارجی در مناطق آزاد به کل سرمایه
گذاري انجام شده در سرزمین اصلی طی دوره مورد بررسی، حدود 11 درصد بوده است که این مسئله نشان می دهد این مناطق نقش

 
چندانی در جذب سرمایه هاي خارجی بهعنوان یکی از اهداف اصلی تأسیس این مناطق در اقتصاد ایران نداشته اند. 

در بخش پایانی این گزارش به وضعیت قاچاق کالا و ارز پرداخته شده و تصریح شده: نسبت کل قاچاق به تولید داخلی از 4/5 درصد
در سال 1392 به 9 درصد در سال 1398 و 2/10 درصد در سال 1399 رسیده و طی این دوره به طور متوسط سالیانه حدود 5/9



درصد رشد داشته است. از طرفی نسبت ارزش کل قاچاق به تجارت رسمی کشور از 31 درصد در سال 1392 به 16 درصد در سال

 
1399 رسیده و به طور متوسط سالیانه حدود 9 درصد کاهش یافته است. 

نسبت هاي مزبور بیانگر این واقعیت است که اولاً به دلیل افزایش نرخ ارز طی دوره مورد بررسی و گران شدن کالاهاي خارجی میزان
قاچاق ورودي به کل واردات کاهش یافته و از 35 درصد در سال 1392 به حدود 32 درصد در سال 1399 رسیده است و ثانیاً در
سال هایی که تولید ناخالص داخلی به دلیل ضعف بنیان هاي اقتصادي و تحریم روندي کاهشی داشته و همچنین به دلیل افزایش

 
نرخ ارز و افزایش قاچاق خروجی (کاهش خالص صادرات کشور)، سهم قاچاق از تولید داخلی افزایشی بوده است. 

در گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس تصریح شده: از طرفی به دلیل کامل نبودن سامانه هاي مربوط به تجارت خارجی، عدم ارتباط
سامانه هاي گمرك، بانک مرکزي و برخی دستگاه هاي متولی تجارت خارجی با سامانه جامع تجارت و فراهم نشدن بستر مناسب
براي شفافیت در نقل وانتقال ارز و تراکنش هاي مالی، اجراي کامل قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز محقق نشده است و رسیدن به
اهداف قانونگذار در این حوزه با چالش هاي جدي مواجه است. از طرفی برخی ملاحظات معیشتی به دلیل عدم توسعه یافتگی و

اشتغال پایدار در مناطق مرزي سبب انحراف معافیت هاي قانونی در اجرا شده¬است.



سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: داناشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی
در کشور ایجاد شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون

 
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در
سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال با بیان اینکه بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود، اظهار کرد: با توجه به
تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هر کدام از دستگاه ها در
تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این

 
موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد: در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را بر عهده داریم. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هر کدام از دستگاه ها تاکید کرد. 



وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی پ، مجوزهاي لازم به
وزارت امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد

 
اشتغال استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده مؤثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش مؤثر کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 



 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از
داشبورد اشتغال امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود، بیان کرد: در این داشبورد، خروجی ها و

 
دستاوردهاي اشتغالی مشخص شده است. 

منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار کرد: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

 
منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است. 

انتهاي پیام



سرمایه گذاري؛ حرکت به سمت درهاي بسته

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/07/25

اتاق بازرگانی تهران در جدیدترین گزارش خود به بررسی روند سرمایه گذاري هاي جدید در اقتصاد ایران پرداخته که نشان
می دهد این شاخص در سال 1399 شرایط مطلوبی را تجربه نکرده است.

تجارت آنلاین: سرمایه گذاري؛ الفباي توسعه است که در
ایران همواره با مشکلات بسیاري مواجه بوده و حالا اتاق
بازرگانی آماري خطرناك از روند سرمایه گذاري در ایران را
منتشر کرده است. اتاق بازرگانی تهران در جدیدترین
گزارش خود به بررسی روند سرمایه گذاري هاي جدید در
اقتصاد ایران پرداخته که نشان می دهد این شاخص در

سال 1399 شرایط مطلوبی را تجربه نکرده است. بر اساس اطلاعات ارائه شده در این گزارش، در 10 سال منتهی به سال 1399، روند
عمومی سرمایه گذاري در کشور نزولی بوده و میانگین آن در سال گذشته منفی 4.79 درصد را نشان می دهد. کمترین رقم سرمایه
گذاري کشور به 1399 با عدد 100 هزار میلیارد تومان باز می گردد که در مقایسه با رقم ثابت سال 1390، کاهشی محسوس را نشان
می دهد. هر چند در این سال میزان سرمایه گذاري در اقتصاد ایران دو هزار میلیارد تومان افزایش یافته اما این عدد براي جبران
کاهش سرمایه گذاري کفایت نمی کند. براوردها نشان می دهد که در صورت رشد سالانه پنج درصدي سرمایه گذاري از سال 1400
به بعد، در سال 1413 سرمایه گذاري واقعی کشور به رقم سال 1390 خواهد رسید. اگر این رشد سالانه 10 درصد باشد، در سال
1406 بازگشت به ابتداي دهه90 ممکن خواهد شد. بررسی ها نشان می دهد که در سال 1399 براي دومین سال متوالی، نرخ
استهلاك از نرخ سرمایه گذاري در ایران بالاتر رفته است. این به معناي آن است که اگر این روند ادامه پیدا کند، عملا به جاي سرمایه
جدید، سرمایه گذاري هاي گذشته نیز در حال از دست رفتن هستند و هرچه این روند طولانی تر شود، شکاف میان سرمایه گذاري
هاي جدید و استهلاك افزایش خواهد یافت. در حوزه هاي مختلف اقتصادي، در دهه 90، سرمایه گذاري در حوزه ماشین آلات به طور
میانگین منفی 7.3 و در حوزه ساختمان منفی 3.6 درصد بوده است. بدترین عملکرد در این دو حوزه به سال 1398 بازمی گردد و
هرچند این عدد در سال 1399 بهبودي نسبی پیدا کرده اما همچنان فاصله اي قابل توجه با ابتداي دهه 90 دارد. میانگین رشد
سرمایه گذاري بخش خصوصی نیز در این سال ها منفی 3.7 درصد بوده است. این عدد در سال 1397 به 75 هزار میلیارد تومان
رسیده و هر چند در دو سال گذشته قدري بهبود یافته اما همچنان فاصله اي قابل توجه با ابتداي دهه 90 و عدد 126 هزار میلیارد

 
تومان دارد. 

این تمام ماجرا نیست، در شرایطی که بیشتر کشورها حساب اساسی روي سرمایه گذاري خارجی باز کرده اند، این مورد هم تیک
قبولی نمی گیرد و آنگونه که بررسی ها نشان می دهد، سرمایه گذاري خارجی هم در ایران طی چند سال اخیر تقریبا صفر بوده است.
با توجه به آماري که در بالا رفت حالا دو مساله را می توان بررسی کرد؛ چه اقداماتی باید صورت بگیرد که سرمایه گذار ترغیب به

 
سرمایه گذاري شود؟ سرمایه گذاري در چه حوزه هایی صورت بگیرد که بیشترین بازده را داشته باشد؟ 

 
حمایت از سرمایه گذار یک طبل توخالی 



براي رسیدن به پاسخ سوال اول باید موانع سرمایه گذاري در کشور را مورد بررسی قرار داد؛ اگر دولتمردان عزم جزمی براي توسعه
اقتصادي کشور دارند باید به رشد سرمایه گذاري به عنوان یکی از اصلی ترین شاخص هاي توسعه بنگرند. حال این سرمایه منشا
داخلی داشته باشد یا منشا خارجی، براي جذب سرمایه گذاري خارجی باید مشوقهاي جذاب طراحی شود به عنوان نمونه امارات
متحده عربی سرمایه گذاران خارجی را از مالیات معاف کرده و با چنین روش هایی سعی در تشویق خارجی ها دارد. و یا چین همواره
پذیراي سرمایه گذاران است و برایشان فرش قرمز پهن کرده و خود را با شرایط سرمایه گذار تظبیق می دهد. در این میان آنچه در
کشور ما رخ داده است سراسر شعار بوده، از شعار حمایت از تولید داخل گرفته تا شعار تسهیل فضاي کسب و کار، اما همین سیستم
همواره تولید کنندگان را با مشکلات جدي مواجه کرده است. آنچه عزمی براي ان دیده نمی شود اصلاح سیاست هاي اقتصادي است
و آنچه به راحتی به چشم می آید عدم هماهنگی میان تیم اقتصادي است که این موارد در کنار مسائلی همچون تحریم هاي اقتصادي
آمریکا و محدودیت هاي بانکی ایران در نهایت سبب می شود که حتی فکر سرمایه گذاري در ایران به ذهن سرمایه گذار خارجی
نرسد. از سوي دیگر قوانین دست و پا گیر و تاریخ گذشته را داریم؛ به شکلی که وقتی سرمایه گذار تصمیم قطعی می گیرد در یکی از
حوزه هاي اقتصادي و تولیدي سرمایه گذاري انجام دهد بعد از دو سال دوندگی و استهلاك سرمایه از خواسته خود منصرف می شود.
به این مشکلات نبود بسترسازي مناسب، موانع بسیار، بعضا عجیب و غریب، نبود پتانسیل رشد در حوزه تولیدي به دلیل عدم حمایت
دولت از آن محصول یا کالاي تولید شده، در نظر نگرفتن اشتغال ایجاد شده در پس سرمایه گذاري، اهمیت ندادن به تاثیرات سرمایه

 
گذاري در شاخص هاي اقتصاد کلان همچون رشد اقتصادي، رونق، تورم و .... را هم باید اضافه کنیم. 

سالها پیش با هدف جذب سرمایه گذاري و گشودن درهاي کشور به روي دنیا مناطق آزاد ایجاد شد، مناطقی که همواره با حواشی
مواجه بوده و از آن به عنوان حیاط خلوت دولتها یاد می شود. این مناطق هم چندان وضعیت خوشی در بخش سرمایه گذاري ندارد.
آنگونه که از گزارش ها بر می آید میانگین رشد ارزش تولیدات در مناطق آزاد 11.5 درصد بوده. همچنین جذب 1.9 میلیارد دلار
سرمایه گذاري معادل 10 درصد از کل سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در کشور در مناطق آزاد تجاري صورت گرفته که در مقایسه

 
با مناطق آزاد اقتصادي در سایر کشورها رقم بسیار ناچیزي است. 

طبق اعلام شوراي عالی مناطق آزاد، الگوي مناطق آزاد در مانع زدایی و حمایت از تولید جایگزینی حمایت تسهیل گرانه با حمایت
نفتی، اساس پیشرفت پایدار و عدالت محور فعالیت هاي اقتصادي در اکوسیستم مناطق آزاد بود. اساس حمایت نفتی نیز تامین منابع
و کمک به جبران هزینه هاي فعالیتهاي اقتصادي به وسیله سوبسید، از محل درآمدها و ثروت هاي ملی و طبیعی، یا مقررات حفاظت
از بازار، با پرداخت هزینه هاي از جیب مصرف کننده نهایی، بود. همچنین بر اساس اظهارات شوراي عالی مناطق آزاد، اساس حمایت
تسهیل گرانه از بنگاه هاي تولیدي در مناطق آزاد در واقع بر مواردي تکیه دارد که عبارتند از: تامین زیرساخت هاي نرم افزاري و
سخت افزاري مورد نیاز براي ارتباطات جهانی حمایت از توسعه و تکمیل زنجیره ارزش ارائه خدمات حکمرانی اقتصادي کارآمد با
توجه به اینکه مناطق آزاد در توسعه زیرساخت هاي خود نیز از منابع ملی و عمومی استفاه نمی کنند و اعتبارات مورد نیاز براي
توسعه زیرساخت هاي تولید و تجارت در مناطق نیز از درآمدهاي مناطق تامین می شود که تجهیز آن عمیقا وابسته به جذابیت
خدمات مناطق براي بخش خصوصی است، می توان ادعا کرد بخش مهمی از حمایت تسهیل گرانه از تولید و تجارت در این مناطق بر
اساس ارتقاي کارایی حکمرانی اقتصادي بنا شده است. با این وجود اما به اعتقاد کارشناسان مناطق آزاد نتوانستند به اهداف اولیه در
بدو ایجاد برسند و نتوانستند انتظارات را برآروده کنند آنها نه سکوي صادراتی کشور بلکه مکانی براي واردات و حتی قاچاق شده و
کارنامه قابل قبولی در اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، نگاه صادرات محور، رقابت پذیري بنگاه هاي اقتصادي کشور و سازگاري

 
آنها با بازارهاي جهانی نداشته است. 

 
دنیا به سمت سرمایه گذاري در صنایع دانش بنیان می رود 



اما براي پاسخ به این سوال که سرمایه گذاري در چه حوزه هایی صورت بگیرد که بیشترین بازده را داشته باشد؟ باید ببنیم در دنیا
سرمایه گذاري بیشتر در چه سمت و سویی صورت می گیرد تا با الهام از آنها و نوشتن یک طرح بومی از عملکرد آنها، سرمایه گذار را
ترغیب به حضور در آن بخش کنیم. بررسی ها نشان می دهد که در دو دهه اخیر تحولات بسیاري در بازارهاي جهانی رخ داده و

 
ماهیت کسب و کارها تغییر کرده است. بیشتر کسب و کارهاي موفق جهان دانش بنیان هستند و تکنولوژي محور. 

براي شروع به فعالیت اقتصادي دانش بنیان بیش از آنکه به سرمایه گذاري مالی نیاز باشد به سرمایه گذاري معنوي _مغزافزار_ نیاز
است. در کسب و کارهاي دانش بنیان هزینه هاي پایین، پایداري بیشتر، نوآوري، سودآوري و درآمدزایی سبب شده اقتصادهاي توسعه
یافته و نوظهور در سایه کسب و کارهاي دانش بنیان به بهره وري و رشد و پویایی بالایی برسند. لذا به نظر می رسد جذب سرمایه
گذار باید در حوزه هایی صورت بگیرد که در بستر اینترنت هستند، همچنین حوزه هاي کارآفرینی، نوآوري، صنایع پویا، مواردي

 
هستند که به سرعت در بازارهاي جهانی جا بازخواهد کرد و نیز سود ده خواهند بود. 

از مزیت هاي دیگر سرمایه گذاري در این حوزه ها کوچک مقیاس بودن آنهاست که با وجود ایجاد اشتغال به سرمایه هاي چندانی
وابسته نیستند، متکی به تکنولوژي هستند و مزیهاي بسیاري براي اقتصاد کشورها دارند. نگاهی به شرکتهاي بزرگ دنیا نشان می
دهد عمده آنها دانش محور بوده بر اساس تکنولوژي و در بستر وب توانسته اند به این ثروت عظیم دست پیدا کنند، لذا بسیار ضروري
است که از سرمایه هاي کوچک در حوزه فناوري و صنایع فن آورانه حمایت شود؛ از دیگر نکات بارز و مثبت این نوع سرمایه گذاري
هاي اقتصادي می توان به جذابیت آن براي بخش خصوصی کوچک و متوسط اشاره کرد که می توانند با سرمایه کم شروع کرده و به
تدریج کسب و کار خود را گسترش دهند. از سوي دیگر سرمایه گذاري در این حوزه ها نیازمند شهرکهاي صنعتی عظیم و هزینه هاي
جانبی زیاد نیست. تنها مساله اي که باید براي جذب سرمایه در این حوزه اتفاق بیفتد باور کردن طرحهاي فناورانه و ایجاد فضایی
براي آزمون و خطاي این نوع از کسب و کارهاست که در آینده بسیار نزدیک به سوداورترین صنایع تبدیل خواهند شد. مزیت ایران در
این نوع از کسب و کارها منابع انسانی است؛ در حال حاضر کشور ما پر از جوانان خوش فکري است که به بیشتر نرم افزارهاي روز دنیا
مسلط هستند و نیاز به حمایت دارند تا با سرمایه کم کسب و کار خود را شروع کنند. و در آخر اینکه سرمایه گذاري ولو بسیار کم و
کوچک بهتر از عدم سرمایه گذاري است، این مساله باید دقیق بررسی شده و مورد پذیرش قرار بگیرد چرا که بسیاري از سرمایه

گذاران از اینکه سرمایه آنها جدي گرفته نمی شود و در پروسه هاي اداري طولانی مدت انگیزشان نابود می شود، شکایت دارند.



مهار تورم یکی از اولویت هاي اصلی اقتصاد هر کشوري است

منبع: پول نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/07/25

شناخت تورم و مطالعه در مورد آن چند قرن است که توجه اقتصاددانان جهان را به خود جلب کرده است. عمومی ترین
تعریفی که از تورم مقبول همه پژوهشگران است، اعتقاد دارد که تورم افزایش بی رویه و مداوم سطح قیمت ها و نابرابري

عرضه و تقاضاي کل جامعه است.

شناخت تورم و مطالعه در مورد آن چند قرن است که توجه اقتصاددانان جهان را به خود جلب کرده است. عمومی ترین تعریفی
که از تورم مقبول همه پژوهشگران است، اعتقاد دارد که تورم افزایش بی رویه و مداوم سطح قیمت ها و نابرابري عرضه و تقاضاي کل

 
جامعه است. 

بسیاري از کارشناسان و خبرگان اقتصادي کشور بر این باورند که
شرایط کنونی بسیار حساس و مهم است، چرا که اگر تورم مهار
نشود و نسبت به کاهش آن اقدامی صورت نگیرد، شاهد سیل
مخرب تورمی و همچنین جهش شدید انتظارات تورمی و به
دنبال آن کاهش ارزش پولی ملی و رشد منفی اقتصاد خواهیم

 
بود. 

در حال حاضر با تکمیل تیم اقتصادي دولت سیزدهم و آغاز به
کار بخش هاي مختلف اقتصادي و از همه مهم تر تعیین رییس

کل بانک مرکزي، مهم ترین اولویت و برنامه اقتصادي کنترل تورم است که باید با تصمیمی سخت در این روزها، در راستاي ریشه کن

 
شدن تورم و اصلاح دیگر شاخص هاي اقتصادي گام برداشت. 

این تصمیم سخت از آن جهت مهم و اساسی جلوه می کند که باید براي نیمه دوم سال نتیجه بخش باشد نه اینکه هدف بلندمدت
صرفا مدنظر باشد. اولین مشکل اساسی اقتصاد کشور در حال حاضر تورم فزاینده است که همه اقتصاددانان کاربلد کشور بر آن اتفاق
نظر دارند و معتقدند که باید ابتدا راه حل هاي کوتاه مدت براي این امر اندیشیده شود و بعد از آن هم به اهداف بلندمدت دست یافت.

متاسفانه تورم کشور حتی تا حدودي وابسته به شرایط بین المللی ما و تحریم ها و محدودیت ها دارد که شاید براي آن هم باید
سازوکاري اندیشید. سازوکاري که دستگاه دیپلماسی دولت سیزدهم نیز از شروع به کار خود آن را در دستور کار قرار داده به نحوي
که سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهوري اسلامی ایران در اولین گفت وگوي تلویزیونی خود اعلام کرده بود مذاکراتی را قبول داریم که

 
نتیجه بخش بوده و به تحریم ها علیه ملت ایران پایان دهد. 

به هر حال لغو تحریم ها و افزایش درآمد هاي نفتی به طور قطع بر شاخص هاي مهم اقتصادي از جمله تورم و همچنین انتظارات

 
تورمی اثرگذار خواهد بود و نباید از آن غافل شد. 



از سوي دیگر، صندوق بین المللی پول بر این باور است که تورم در اکثر کشور هاي جهان طی سال آینده میلادي به نرخ پیش از همه

 
گیري کاهش می یابد، با این حال همچنان چشم انداز روشنی از آن وجود ندارد. 

 
بیشتر بخوانید: راهکار افزایش درآمد دولت به غیر از منابع نفتی 

همچنین در جدیدترین گزارش چشم انداز اقتصادي جهان خود نوشت: نرخ تورم ایران در سال 2021 برابر با 39.3 درصد پیش بینی
شده و رقم تورم ایران در سال 2020 نیز 36.4 درصد اعلام شده است. ضمن اینکه این نهاد بین المللی از کاهش نرخ تورم ایران در

 
سال آینده میلادي (2020) به 27.5 درصد خبر داده است. 

این گزارش در حالی منتشر شد که تیم اقتصادي دولت سیزدهم تصمیم دارد با اتخاذ سیاست هاي انقباضی، تورم را مهار کند و بانک
مرکزي نیز به عنوان متولی اصلی در تلاش است تا به اهداف مدنظر در کاهش رشد فزاینده نرخ تورم دست یابد. همانطور که رئیس

 
کل جدید بانک مرکزي می گوید، مهار تورم یکی از مهم ترین اولویت هاي بانک مرکزي در دولت جدید است. 

در همین رابطه علی سعدوندي کارشناس مسائل اقتصادي در گفتگو با پول نیوز اظهار کرد: دولت رئیسی در مقایسه با دولت هاي
پیشین، وعده هاي انتخاباتی و تبلیغاتی کمتري مطرح کرده است که از این جهت در موقعیت مناسبی قرار دارد، اما برخی از وعده
هاي دولت فعلی با کنترل تورم در تضاد است. به عنوان مثال، دولت قول ایجاد و تولید واحد هاي مسکونی و خودرو را داده است که

 
اگر با ساختار فعلی به ثمر برسند با کمبود بودجه مواجه می شوند و در تضاد با سیاست کنترل تورم خواهد بود. 

وي افزود: تا زمانی که تورم کنترل نشود، به رشد اقتصادي و اشتغال نخواهیم رسید که یکی از ملزومات آن استقلال بانک مرکزي و
سپردن ریاست آن برعهده فردي مستقل از دولت است، زیرا اعتبار بانک مرکزي نزد مردم کنترل تورم را محقق می کند و شخصیت و

 
اعتبار رئیس کل بانک مرکزي از تیم اقتصادي نیز مهم تر است که در انتخاب آن باید احتیاط بیشتري صورت گیرد. 

این کارشناس اقتصادي عنوان کرد: دیگر ملزومات مهار تورم تفکیک بودجه ارزي و ریالی از یکدیگر، اجراي درست عملیات بازار باز و
تامین کسري بودجه از محل انتشار اوراق است که با انتشار اوراق از جهت خود تنظیم گري آن و برابر شدن نرخ بهره با نرخ تورم

 
اسمی، تورم از دو جهت کنترل خواهد شد. 

سعدوندي خاطر نشان کرد: اگر تامین کسري بودجه از محل انتشار اوراق، استقلال بانک مرکزي، تفکیک بودجه ارزي و ریالی و اجراي
درست عملیات بازار باز محقق شود و در حد حرف و شعار باقی نماند، اعتقاد من بر این است که با این ابزار ها ظرف سه سال آینده

می توان تورم را به زیر پنج درصد رساند، اما سیاست هاي قیمت گذاري و تعزیراتی اثر معکوس داشته و به تشدید تورم می انجامد.



هدف دولت از پیاده سازي ارز ترجیحی چه بود؟

منبع: پول نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/07/25

یک نماینده مجلس با بیان کرد به جاي پرداخت ارز ترجیحی باید با پرداخت مستقیم یارانه از اقشار کم درآمد حمایت کرد.

 
یک نماینده مجلس با بیان کرد به جاي پرداخت ارز ترجیحی باید با پرداخت مستقیم یارانه از اقشار کم درآمد حمایت کرد. 

یک نماینده مجلس با بیان اینکه به جاي پرداخت ارز ترجیحی
باید با پرداخت مستقیم یارانه از اقشار کم درآمد حمایت کرد،
گفت: باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و در
ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز
بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب

 
بیشتري به مردم وارد نکند. 

معین الدین سعیدي، نماینده مردم چابهار در مجلس شوراي
اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه هدف دولت از پیاده

سازي ارز ترجیحی چه بود، اظهارداشت: به نظر می رسد در ارتباط با موضوع ارز ترجیحی، سیاستی را که دولت هاي قبلی داشتند نیز

 
دولت سیزدهم را هم مجبور به ادامه این ماجرا کرده است. 

وي تصریح کرد: آن ها تصور می کردند با این سیاست بتوانند اقشار ضعیف جامعه را با ارز مرجع یا ارز 4200 تومانی حمایت کنند، اما
تجربه در کشورمان و حتی کشور هاي دیگر نشان داده است که این سبک حمایت ها به دلیل ایجاد سازوکار هاي فسادزا هیچ خیري

 
به مردم نخواهند رساند. 

سعیدي ادامه داد: یارانه پرداختی کشور براي سوخت و حتی درمان نیز بسیار بالاست و بین این یارانه ها با یارانه ارزي فعلی، تفاوت
هاي فراوانی وجود دارد، به همین دلیل است که ما باید تلاش کنیم عدالت را در بین همه مردم برقرار کنیم. عدالت بدین معنی است
که مردم با مدیریت درست از سهمیه بیت المالشان به طور مساوي بهره بگیرند. در حال حاضر، اما متاسفانه ثروتمندان بیشتر از مردم
عادي از یارانه ها استفاده می کنند که نمونه اصلی آن در مصرف بسیار متفاوت دهک هاي بالاي درآمدي از این یارانه ارزي بوده

 
است. 

وي تصریح کرد: به طور مثال در بحث یارانه انرژي نیز یک نفر ممکن است چند وسیله نقلیه داشته باشد، از طرفی یک نفر ممکن
است یک وسیله نقلیه یا بعضا هیچ وسیله ي نقلیه اي نداشته باشد و همه این ها از یارانه آشکار و پنهان سوخت بهره می برند، اما آن
کسی که وسیله نقلیه بیشتري دارد، از یارانه انرژي نیز استفاده بیشتري می کند. اگر ما نتوانیم این موضوع را به طور صحیح مدیریت
و کنترل کنیم، به سمت بی عدالتی حرکت کرده ایم؛ اتفاقی که عینا در ارز 4200 تومانی افتاد، به نام مردم ارز 4200 تومانی را

 
دادند، ولی به سفره مردم نرسید. 



نماینده مردم چابهار افزود: به اعتقاد بنده دولت سیزدهم همین عقیده را دارد و به سمتی پیش می رود که بتواند شرایط استفاده
بهینه از منابع بسیار زیاد ارز 4200 تومانی را براي همه مردم مهیا کند. اما موضوع مهم تر این است که نحوه اقدام و مسیر انتخابی

 
باید به گونه اي باشد که این جراحی موجب آسیب دیدن اقشار ضعیف جامعه نشود. 

وي همچنین در پاسخ به این سوال که چرا سیاست پرداخت ارز 4200 تومانی با شکست روبه رو شده است، گفت: سیاست ارز
ترجیحی موجب بی عدالتی در کشور شده است و شکاف در جامعه را افزایش می دهد. اگر ما نگاهی به جامعه داشته باشیم، متوجه
می شویم که همه افراد درحال تلاش هستند، اما تفاوت طبقاتی در جامعه روزبه روز درحال بیشتر شدن است و اتخاذ تدابیري مانند
ارز چندنرخی نه تنها به بخش مولد اقتصاد کمکی نمی کند بلکه به سوداگري در جامعه دامن می زند و همه این ها نشان دهنده این

 
موضوع است که ما در مسیر درستی قرار نگرفته ایم. 

سعیدي در پاسخ به این سوال که علاوه براینکه این سیاست محقق نشد، چه پیامد هاي منفی دیگري براي اشتغال و اقتصاد کشور
داشت، گفت: مهمترین مسئله این است که افراد به جاي بها دادن به تولید به سمت راه هاي پرسود و فسادزا می رفتند، یعنی اگر
کسی هم به سمت تولید می رفت، یکی از علت ها این بود که در این مسیر قرار بگیرد که ارز 42000 تومانی بگیرد یا از منافع رانتی
این ارز بهره مند شود و متاسفانه این موضوع پیامد منفی جدي براي فعالان واقعی و دلسوز بخش مولد اقتصاد را داشت و متاسفانه با

 
اتخاذ این سیاست ارزي به جاي تولید، به واردات یارانه دادیم. 

نماینده مجلس افزود: امروزه بخش قابل توجهی از تولیدات ما تولیدات پوششی هستند، بدین معنی که کارخانه اي که قبلا در خط
تولید بوده است، امروز بخشی از تولید خود را کاهش داده و اقلام را به صورت فله اي وارد می کند و در بسته بندي داخلی به بازار می
آورد که این موضوع نیز متاسفانه در نوع خودش فسادي است که دلیل آن دقیقا به ارز ترجیحی برمی گردد و در فرد این توجیه را

 
ایجاد می کند که هزینه هاي تولید در داخل به صرفه نیست لذا این مواردي است که باعث کاهش تولید واقعی می شود. 

نماینده مردم چابهار در پایان در مورد راهکار هاي جایگزین این سیاست گفت: ما باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و
در ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب

بیشتري به مردم وارد نکند. از طرفی با پرداخت مستقیم نیز از اقشار کم درآمد جامعه دفاع کرد.



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/07/25

همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست
بوم شده است. معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار کرد: شرکت شتاب

دهنده کارآفرینی اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و ...

 
هزینه نوشت افزار در مناطق مختلف چقدر است؟ 

همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست بوم شده

 
است. 

معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی

 
اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر ایرانی شده است. 

هادي جوهري افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی، ایجاد شبکه فروش و

 
تسهیل گري باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار ایرانی شده است. 

وي با تاکید بر احیاي واحدهاي تولیدي نوشت افزار ایرانی گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید

 
نوشت افزار ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد. 

جوهري ادامه داد: بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام به مشارکت با شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این

 
شرکت همچنین با بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم همکاري هایی دارد. 

به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی اجتماعی را از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف دنبال می

 
کند. 

وي تاکید کرد: برگزاري رویدادهایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 



جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت: همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت
احیا شده اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي منطقه کرده اند.



6 توصیه استاد ایرانی دانشگاهی در آمریکا به مردم در ارتباط با رمزارزها/

لزوم تشکیل اداره ویژه ارزهاي دیجیتال در بانک مرکزي

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/07/25

استاد افتخاري (Emeritus) اقتصاد دانشگاه ایالتی میسوري غربی آمریکا در خصوص رمز ارزها و فعالیت در این حوزه، 6
توصیه براي مردم دارد و بر لزوم ایجاد اداره اي ویژه ارزهاي دیجیتال در بانک مرکزي و قانونگذاري در ارتباط با رمز ارزها

تأکید دارد.

استاد افتخاري (Emeritus) اقتصاد دانشگاه ایالتی میسوري غربی آمریکا
در خصوص رمز ارزها و فعالیت در این حوزه، 6 توصیه براي مردم دارد و بر
لزوم ایجاد اداره اي ویژه ارزهاي دیجیتال در بانک مرکزي و قانونگذاري در

 
ارتباط با رمز ارزها تأکید دارد. 

به گزارش قدس آنلاین، رضا حمزه اي استاد ایرانی دانشگاه ایالتی
میسوري غربی آمریکا است. وي طی سالهاي 1990 تا 1991 رئیس
دانشکده مدیریت و اقتصاد دانشگاه ایالتی میسوري غربی بوده و طی

سالهاي حضورش در این دانشگاه 7 جایزه بهترین تدریس و تحقیق و نیز دو جایزه استاد برتر (در سالهاي 2003 و 2004) را از آن

 
خود کرده است. 

وي در سال هاي 2003 و 2008 از سوي هیأت مدیره دانشگاه مذکور به عنوان استاد ممتاز، دو بار به رتبه فوق پروفسور انتخاب شده
است. او از سال 1992 تا 2014 همزمان با اشتغال نخست، دربرنامه دکتراي مدیریت کاربردي و علوم تصمیم گیري در دانشگاه والدن

 
فعالیت کرده است. 

حمزه اي که به عنوان استاد مهمان در موسسات بین المللی بسیاري از جمله دانشگاه بوردو در فرانسه، دانشگاه آپسالا در سوئد،
سازمان مدیریت صنعتی ایران و هم چنین بانک هاي ایرانی و بانک مرکزي فعالیت داشته، با اشاره به اسامی کشورهایی که بزرگترین
صاحبان رمز ارزها هستند همچون هندوستان، آمریکا، نیجریه، ویتنام و انگلیس، معتقد است که آمریکا و چین هردو در صدد

 
جلوگیري از غافلگیري نسبت به آینده غیر شفاف تاثیر و نقش رمز ارزها در اقتصاد دو کشور و اقتصاد جهانی هستند. 

وي داراي بیش از 115 مقاله علمی تحقیقی و دو کتاب در زمینه سیاستهاي مالی و پولی: چشم اندازي بین المللی (در مورد 7 کشور
صنعتی جهان) است، با ابراز نگرانی نسبت به عدم کنترل بحرانهاي سونامی وار رمز ارزها، از احتمال تکرار تجربه سالهاي سقوط

 
سیستم مالی و اقتصادي 2009-2007 خبر می دهد. 

Iranian) «او در حال حاضر عضو هیئت تحریریه سه ژورنال علمی درامریکا و چین و نیز ژورنال علمی «بازنگري اقتصادي ایران
Contemporary است که از طرف دانشگاه تهران به چاپ می رسد و همزمان داور مجله تحقیقی(Economic Review

 
Economic Policy است که به وسیله انجمن بین المللی اقتصاد غرب منتشر می شود. 



حوزه هاي پژوهشی او عبارتند از: قیمت گذاري، ارزش گذاري بانک، پول و بانکداري، اقتصاد بین الملل، اقتصاد کلان (تئوري و
کاربردي)، اقتصاد خرد (تئوري و کاربردي)، اقتصادسنجی کاربردي، مهندسی اقتصادي، سیاست هاي مالی و پولی، بازارهاي سرمایه
،(MIS)گذاري و مالی، اقتصاد مدیریتی، اقتصاد حقوقی، روش هاي کمی و کیفی اعمال شده در کسب و کار، علوم بازاریابی و مدیریت
روش تحقیق و علاوه بر آن واحدهاي اطلاعات عمومی (KAM) در دانشگاه والدن. (WU) وي بر این باور است که باید بیشتر بر
سیاست هاي پولی تکیه کرد و سیاست هاي مالی (تغییرات مالیات و مخارج دولت) را با توجه به اهداف سیاست هاي پولی تنظیم

 
کرد. 

نظر این اقتصاددان را در خصوص رمز ارزها، فرصتها و تهدیدها، آینده این ارزها، توصیه به مردم ودولت و... را در گفت وگو با خبرنگار

 
ما در ادامه می خوانید: 

 
از اشکال مختلف پول در گذشته بگویید. 

از انواعی از پولها در این خصوص می توان یاد کرد، پولهاي کالایی، پولهاي متکی به کالاها، پولهاي متکی به سلامت اقتصادي و اعتبار

 
دولتها و رمز ارزها و کریپتوکارنسی ها. 

پولهاي کالایی - پولهایی است که ارزش ذاتی هر واحد آنها (به عنوان کالایی معین) مساوي ارزششان در نقش واسطه مبادله (و یا

 
پول) است. مثالهاي تاریخی این نوع پولها، گالن هاي شیر، تکه هاي چرم و تکه هاي نقره و یا طلا قابل اشاره هستند. 

پولهاي متکی به کالاها؛ در سیستمهاي پولی استاندارد طلا و یا نقره (فلزات قیمتی) که در چنین سیستمهایی دولتها از نظر قانونی
موظف به قبول مبادله دو جانبه فلز قیمتی تعیین شده (مانند طلا و یا نقره) با قیمت روز حاکم در بازار بودند. این سیستم تا اوایل
سالهاي 1970 در کشورهاي جهان حا کم بود. میزان عرضه متعادل پول توسط بانک مرکزي را ذخایر طلاي تحت تملک بانک مرکزي

 
و خزانه دولت هر مملکت تعیین می کرد که بعد از آن سیستم پولی متکی به سلامت اقتصادي جاي آن را گرفت. 

 
پولهاي متکی به سلامت اقتصادي و اعتبار دولتها کهسیستمهاي پولی فائق درتمامی ممالک (کم و بیش) از همین نوع هستند. 

 
جهت تسهیل درك مسأله ارزش این نوع سوم پولهاي مدرن امروز جهان - با مثال ساده اي آغاز میکنم: 

افراد و تجاري که از موفقیت و اعتبار مالی بیشتري برخوردارند می توانند چکهاي بزرگتر و با مبالغ بیشتر و قابلیت پذیرش بیشتري

 
در هر جامعه اي در مبادلات ارائه دهند. به عبارت دیگر نقدینگی و اعتبار آن چکها بالاتر است. 

پول هر مملکت که همانند چکهایی است که توسط بانک مرکزي که نمایندگی بانکی و ما لی وزارت خزانه داري هر دولت را به عهده
دارد - با اتکاي به اعتبارات سیاسی، اجتماعی، مالی و اقتصادي آن در بازارهاي مالی جهانی ارزیابی می شود (همان حکم چکهایی را
دارد که بسته به سطح اعتبارات دولت و اقتصاد آن مملکت از نقدینگی) اعتبار و در نتیجه قابلیت پذیرش کمتر و یا بیشتري در
مبادلات جاري در بازارهاي درونی و خارجی برخوردارند. دولت هایی که از سابقه مدیریت ممتاز متمادي (نسبت به سطوح میانگیر
ممالک دیگر برخوردار بوده اند) از پاداش مرغوبیت ممتاز، متعادل و قابل دوام پول ملی نیز بر خوردار بوده اند. به عنوان مثال اگر به

 
نمودار ارزش دلار آمریکا و پوند انگلیس در طی نیم قرن گذشته توجه شود نوعی تعادل با دوام به چشم می خورد. 

بعد از این دوره ها، آغاز ظهور رمز ارزها و یا کریپتو کورنسی ها را شاهد هستیم. آغاز ظهور رمز ارزها و یا کریپتوکورنسی را در



السالوادر و ژاپن ذکر کرده اند. در ابتدا نوعی اعتبار میان چندي از تجار و با اتکاء به مبالغ مشترکی بود که هر یک می پرداختند و
تجارت فی مابین را تسهیل می کردند و به تدریج بدون دخالت زیاده از حد بانکها و پی بردن به سرعت نسبی معاملات آنها (آن
اعتبارات نوشته شده رایج تر شده و در اثر رشد و تکامل الکترونیکی) با تمهیدات رمز گذاري جهت تأمین ایمنی و حفظ منافع افراد
ذینفع به پدیده هاي جدید و پیچیده تر و پر چالش امروزي تبدیل شده است. کشور السالوادر امروز رمز ارز را به تمامی به پول رایج

 
در معاملات و اقتصاد خود به کار گرفته است. موجودیت کلیه رمز ارزها به شکل نرم افزار است. 

 
شما میتوانید از طریق اینترنت با بلاگ زیرین قیمت لحظه به لحظه بیتکوین را چک کنید: 

 
 https://www.investopedia.com/markets/quote?tvwidgetsymbol=btcusd

 
بیشتر چه کشورهایی به حوزه تولید و استفاده از رمز ارز ورود کرده اند؟ 

 
پنج کشور هندوستان، آمریکا، نیجریه، ویتنام و انگلیس به ترتیب بزرگترین صاحبان رمز ارزها هستند. 

بیتکوینز یکی از انواع کریپتو کورنسی است. بیتکوینز یا رمز ارزها از سال 2008 که در روي کاغذ سفید معرفی و عرضه شد، موجب
بروز تضادهاي خبر ساز شده است. طرفداران ظهور آن معتقدند که یک نوع سیستم پولی جدید و منصفانه است. از طرف دیگر،
منتقدان و مخالفان - از جمله این نویسنده - بر نقش رمز ارزها در تسهیل و ارتقاي فعالیتهاي جنایی و عدم وجود هر گونه رسمیت
قانونی تأکید می کنند. به زعم جیمز مک وینی، واقعیت احتمالاً ترکیبی میانی از این دو موضع است. جدول 3 و نمودار 7 جهت پاسخ

 
کامل تر به این سئوال و سئوالات بعدي در فضاي زیرین منظور گشته اند. 

 
مطالعه مقاله زیرین را مفید خواهید یافت: 

 
 ”?Why Governments Are Wary of Bitcoin“ (21 سپتامبر - McWhinney, James..(1 202

 
در دوره زمانی 9 ساله بین 2012 و 2021 - قیمت بیتکوین بیش از 540,000 در صد افزایش داشت 

 
جهان ناظر یک رشد سالانه 274 درصدي در سال 2020 بود. 

 
 Source: Deutsche Bank Research, and

 
 Triple A- Cryptocurrency across the world, 2021

 
از هر 100 نفر 11 نفر صاحب رمز ارز است 

 
علت ورود فزاینده مردم به بازار رمز ارزها چیست؟ 

مردم با روند فزاینده اي وارد بازار رمز ارزها می شوند و دلیل عمده آنها سهولت معامله است. در یک مقیاس کلی از هر صد نفر 11
نفر صاحب رمز ارز است. قیمت بیتکوین به واسطه تقاضاي بالا به بالا ترین سطح خود 63 هزار دلار در ماه آوریل رسید و پس از



نوسانات و تنزل شدید دوباره به سطح 50 هزار دلار اخیراً رسید. پاسخ کامل تري را به این سئوال از طریق نمودارهاي 2,3,4,5 و 7

 
ارائه مینمایم. 

 
رمز ارز براي کشورهایی مانند ایران که با تحریم روبروست چه مضرات و مزایایی دارد؟ 

 
چالش ها و ریسک ها و خطرات موجود را ابتدا مورد اشاره قرار می دهم. از این چالشها به این شکل می توان یاد کرد. 

1) به واسطه آن که کریپتوکرنسی ها و یا رمز ارز ها در ماهیت خود نوعی پول مجازي و نرم افزار هستند، تنها شرط خریداري و
نگهداري آنها از طریق کد رمزي است که صاحب می شوید و چنان که اگر آن را فراموش کنید و یا مورد سرقت قرار گیرد کل

 
موجودي خود را از دست خواهید داد. وقوع این امر به کرات گزارش شده است. 

2) در صورتی که یک دولت تصمیم به قبول یک چنین نرم افزاري که رمز ارز می نامیم به عنوان بخشی از پول ملی بگیرد، می توانید
تصور کنید که چند نفر در درون هر دولت قابلیت اعتما د کامل را دارا هستند که از این ذخایر به کرات برداشت کرده و نیز به آن
بیافزایند؟ در صورت تعدد افراد مجاز آیا کنترل شخصی هر کدام آنها ساده است؟ در صورت تمرکز کنترل و مدیریت در دست یکنفر
ذیصلاح، کلیه فعل و انفعالات مالی به حد اقل سرعت و اشد بی سامانی سازمانی مبدل خواهد شد. و هنوز چالش اعتماد سدي است
سنگین در آن راه پر مخاطره مالی، مشکلات پولی جدید و کم آشنا - اگر نه نا آشنا - براي دولت مستغرق در مسائل پولی و تورم

 
حاصله ایجاد خواهد شد. 

3) دزدي و جنایات، به ویژه به واسطه عدم کنترل دولتی و هر گونه قوانین دولتی لازم در حال حاضر و شاید آینده به نحو انفجاري

 
رشد خواهد کرد. 

4) خرید و فروش رمز ارزها نوعی قمار الکترونیکی مدرن نیز است. دامنه تغییرات و نوسانات قیمتها بسیار عظیم است. یک مطالعه
ساده قیمتهاي رمز ارزها نمایانگر آن است که با ازدیاد نرخ دسترسی به اینترنت، نرخ تملک و خریداري رمز ارزها به طریق متشابه

 
افزایش می یابند. به نمودار (1) توجه کنید. 

5) سئوالات عدیده اي براي دولتها، تجار و افراد علاقمند براي اتخاذ تصمیم گیریهاي سودمند و مفید اقتصادي در سراسر جهان

 
موجود است. سئوالاتی از قبیل: 

- در مقایسه با پول رسمی، آیا بیتکوین پولی است که در مبادلات روزمره بتوان از آن استفاده کرد؟ آیا می تواند به عنوان ذخیره

 
ارزش که عمدتاً براي سرمایه گذاري باشد به کار گرفته شود؟ 

- آیا بیتکوین در زمانهاي هرج و مرج اقتصادي جهانی می تواند رل ایمن و قابل اعتمادي را ایفا کند؟ هنوز به نظر نمی رسد که نه

 
متخصصان و نه سرمایه گذاران معمولی پاسخی مطمئن داشته باشند. 

6) قدرت کنترل پول ملی توسط بانک مرکزي یکی از واجبات سیاستهاي پولی براي مبارزه با اغتشاشات اقتصادي از قبیل تورم
قیمتها، کنترل نرخ بهره و حتی به طریق موقتی و مبارزه با رکود اقتصادي است. تزریق رمز ارزها در هر مملکت، موجب تنزل و حتی
خنثی کردن تمهیدات سیاستهاي پولی خواهد بود. این امر بانکهاي مرکزي جهان را کاملأ مضطرب و دولتها را در تنگناي مجهولات

 
مربوط به عواقب ورود گسترده رمز ارزها بدون هیچگونه تجربیات عملی تاریخی به سیستم هاي پولی و تجاري قرار داده است. 



از این که سیاستهاي پولی که تقریبأ در کلیه ممالک از جمله ایران، تحت سلطه بانک مرکزي و سیاستهاي مالی که تحت کنترل
وزارت خزانه داري هستند تا به درجه کمال در کنترل تعادل اقتصادي برسند، شاید عمر نوح لازم باشد. ولی بنا به شدت و حدت تعهد
عملی هر کشور به نیاز استحکام مراحل هرم وا ر مشروحه می توان توقع منطقی دا شت که برخی در آن طیف، پیروزمند تر و برخی
دیگر در هر لایه و مرحله، در حال در جا زدن باشند. تئوري شماتیک من، اساس کاربردي دارد که توسط تحقیقات اقتصاد سنجی

 
شخصیم و اقتصاد دانان دیگر با اتکاء به آمار و ارقام ممالک بسیاري زیادي تأیید شده است. 

با وارد شدن به استفاده بیشتر از رمز ارزها - ممالک جهان با چالشهاي بیشتري در تغییر حجم پول جهت کنترل قیمتها و رشد
اقتصادي مواجه خواهند بود. پول رسمی ممالک که حجم آن - به عنوان مثال براي مبارزه با تورم، توسط بانکهاي مرکزي تنزل داده
می شود، با موجودیت پول دیگري در سیستم، مثلأ بیتکوین که خارج از کنترل دولتی است، قوه خرید مردم به سادگی کنترل

 
نخواهد شد. 

 
از وجوه جذاب و مثبت رمز ارزها نیز بگویید. 

 
از بعد وجوه جذاب و مثبت رمز ارزها به ویژه نزد علاقمندان آنها هبه این گونه موارد می توان اشاره کرد. 

 
- پتانسیل بالا و بالقوه افزایش و کاهش قیمتهاي آنها جهت خرید و فروش مناسب با قیمتهاي متغیر 

 
- گریز از مالیات تا زمانی که دولتها تمهیدات نوینی جهت گسترش درآمد خود اکتشاف کنند. 

- کنترل خروج رمز ارزها هنوز میسر نیست: در نتیجه با خرید رمز ارزها افراد می توانند آنها را در هر کشور مورد نظر خود تبدیل به
ارز خارجی غیر رمزي تبدیل کنند. خروج ارز هاي خارجی بدون کنترل هر کشور مربوطه، به طور غیر مستقیم تسهیل خواهد شد. که

 
البته ریسک هاي حاصل از تغییرات ارزش رمز ارزها در بازارهاي بین المللی باید هنوز در نظر گرفته شوند. 

- سرما یه گذاري روي رمز ارزها می تواند بازدهی بیشتري در برداشته باشد. در دوره زمانی 9 ساله بین 2012 و 2021 - قیمت

 
بیتکوین بیش از 540,000 در صد افزایش داشت!! جهان ناظر یک رشد سالانه 274 درصد در سال 2020 بود. 

بنا بر پیش بینی برخی از تحلیلگران- بین سالهاي 2019 تا 2025 بازار رمز ارزها با نرخ مرکب سالانه - رشدي معادل 4/56 درصد

 
نشان خواد داد. 

- گسترش خرید و فروش دارایی هاي ثابت از قبیل املاك مسکونی بین ایرانیان خارج و داخل کشور توسط ارز سوم که همان رمز

 
ارزها با شد. رمز ارزها می توانند به هردو پول خارجی و داخلی تبدیل شوند. 

- نظر به اینکه سرمایه گذاري روي رمز ارزها می تواند پتانسیل بازدهی بیشتري در برداشته باشد دولت هم مثل افراد عادي میتواند از

 
تغییرات ارزش رمز ارزها استفاده بیشتري برده و ذ خایر خود را در فراهم نمودن بودجه جهت مخارج خود تسهیل کند. 

- گسترش خرید و فروش دارایی هاي ثابت از قبیل املاك تجاري و مسکونی توسط رمز ارزها می تواند به پیشرفت اقتصادي بیشتري

 
کمک شود. 



دولتها مجبور به انجام فعالیتهاي مبتکرانه براي قانونگذاریهاي مناسب و هوشیارانه براي جلوگیري از سوء استفاده هاي ضربه آفرین بر

 
سیستم خواهند بود. 

 
هنوز هیچ فرد و یا مملکتی مطمئن نیست که دقیقأ دولت چه باید بکند. 

مساله مالیات بر روي سودهاي حاصل از خرید و فروش رمز ارزها مثال دیگري است از چالشهاي دولتها چرا که تنها دارندگان رمز

 
ارزها با استفاده از کلمه ورودي که همان کد ورود به رمز ارز است، دسترسی به حجم و اندازه موجودي آن رمزارز خواهند دا شت. 

بر اساس گزارش کپلینجر در امریکا کلیه صرافان و مؤسساتی که رمز ارز خرید و فروش میکنند - موظف هستند که سود و زیان
مشتریان و معامله کنندگان خودرا به اداره دارایی گزارش کنند. برخورد مالیاتی این اداره به سود و زیان حاصل از معاملات رمز ارزها و

 
سهام و دارایی هاي مشابه یکسان است. 

آمریکا و چین هردو در صدد جلوگیري از غافلگیري نسبت به آینده غیر شفاف تاثیر و نقش رمز ارزها در اقتصاد دو کشور و اقتصاد

 
جهانی هستند 

احتمال تکرار تجربه سالهاي سقوط سیستم مالی و اقتصادي 2009-2007 متأثر بحرانهاي سونامی وار کنترل نشده ناشی از آثار رمز

 
ارزها 

گفته می شود چین و آمریکا نیز به سمت ارز دیجیتال حرکت کرده و یوان و دلار دیجیتال را عرضه خواهند کرد و برخی از حرکت

 
هاي اقتصادي و جنگهاي صوري با همین نگاه رخ می دهد نظر شما چیست؟ آینده این تحولات را چطور ارزیابی می کنید؟ 

درتاریخ 21 ماه اوت CNBC 2021 گزارش داد که حدود 50 ملیارد کریپتو کرنسی از چین خارج گردید که این فرار سرمایه از چین
موجب نگرانی دولت بوده است. مردم چین مجاز هستند که حد اکثر تا معادل 50,000 دلار آمریکایی در سال ارز خارجی از مؤِسسات

 
مالی خریداري کنند. 

CNBC. Report Finds $50 Billion of Cryptocurrency Moved Out of China. Accessed Sep. 21,

 
 .2021

آمریکا و چین هردو در صدد جلوگیري از غافلگیري نسبت به آینده غیر شفاف تاثیر و نقش رمز ارزها در اقتصاد دو کشور و اقتصاد
جهانی هستند. آنچه کمتر مبهم است آن است که مرزهاي نفوذ اینترنت و دیجیتال تکنولوژي در زندگی بشر به سادگی قابل پیش
بینی به نظر نمی رسد. حتی سیستم پولی جهان را این اعجاب بشریت خلاق تحت کنترل غیر مستقیم خود قرار داده و قبل از آنکه
ذکاوت دولتها جهت قانونگذاریهاي مناسب و جلوگیري از تلفات مالی و سودجویی هاي غیرعادي و حتی شاید بحرانهاي سونامی مانند
به میزان لازم در مقابل مبتکران تکنیکهاي مالی دیجیتال قد علم کنند، ممکن است تجربه سالهاي سقوط سیستم مالی و اقتصادي

 
2009-2007 تکرار شود. 

 
 The Economist Intelligence Unit Limited 2021 بر اساس مقاله بسیار جالب تحقیقی در اکونومیست لندن بخش



 
در سال جاري 2021 «ذهنیت گرایش دیجیتالی 2021- پول دیجیتال از هراس تا نقطه عطف» 

 
 ((Digital currency from fear to inflection Digimentality-2021

توسط پرسشنامه تحقیقی که در میان 3053 نفر مصرف کننده در ماههاي فوریه و مارس 2021 توزیع شد. حدود نیمی از پاسخ
دهندگان ازکشورهاي پیشرفته اقتصادي آمریکا، انگلیس، فرانسه، کره جنوبی، استرالیا و سنگاپور بوده و نیم دیگر از کشورهاي در حال
توسعه برزیل، ترکیه، ویتنام، آفریقاي جنوبی و فیلیپین بودند. 70 در صد کلیه آنها در سنین 38-18 و باقی در سنین 39 و بالاتر
بودند. تقریبأ 46 درصد آنها مرد و 54 درصد زن بودند. همه آنها در سطوح تحصیلاتی متفاوت می گنجیدند: 50 درصد داراي مدرك
دانشگاهی و یا حرفه اي بودند. کلیه پا سخ دهندگان حداقل یک کالاي ملموس و یا از نوع خدمات و از طریق نوعی پرداخت دیجیتال

 
خریداري کرده بودند. 

آنها معاملات دیجیتال را ترجیح می دادند. 46 درصد آنها توافق نظر داشتند که رمزارزها درزمینه پولها و دارائیهاي دیجیتال به واسطه

 
بروز پاندمی کووید، بیشتر از همه برایشان ارجحیت دارد. 

 
به نظر شما وقت آن نشده ایران نیز به استخراج رمز ارز ورود رسمی کند و پولی دیجیتال به خود اختصاص دهد؟ 

امید وارم که پاسخ به این سئوالتان را در جواب سئوال قبلی شما: "رمز ارز براي کشورهایی مانند ایران که با تحریم روبروست چه
مضرات و مزایایی دارد؟ " ارا ئه داده باشم. در مورد استخراج رمز ارزها شاید به اختصار تو ضیحاتی لازم باشد. اصطلاح ماینینگ و یا
استخراج رمز ارزها و یا کریپتوکورنسی ها به عمل ایجاد یک نرم افزار و برنامه ریزي کامپیوتري اطلاق می شود که جهت مهیا کردن
سوخت کارخانه تولیدي رمز ارزها نوشته شده که از آن طریق نوعی پول غیر حقیقی مثل بیتکوین تولید شده و به کامپیوترهاي که
مبادلات بلوکه زنجیره اي اضافه می کنند اعطا می شود. استخراج کنندگان و یا ماینرز نوعی سخت افزار مخصوص و جمعیتی را که
رمز ارزها را معامله می کنند- و نیز نرم افزار ویژه و عاري از کنترل مرکزي که خود نیز مبادلات به بلوکه زنجیره اي اضافه می کنند -

 
مورد استفاده قرار می دهند. 

یک مثال ساده براي سهولت درك این فراگرد - تصور کنید که شما یکی از افرادي که از طریق بلوکه زنجیره اي معامله کننده
بیتکوین که توسط یک ماینر و یا استخراج کننده اي که در فرانسه مستقر است – می خواهید بیتکون بخرید. استخراج کننده
فرانسوي با استفاده از شش عامل خواسته شما را برآورده می کند: مقداربیتکوین مورد نظر شما که با استفاده از یک نرم افزار و یک
سخت افزار متعلق به استخراج کننده که ضمنأ به کامپوتر شما - که در بلوکه زنجیره اي فوق الذکر ثبت شده است وصل میباشد.
ایشان نیز به شما در آن بلوکه اجازه وصل می دهد. عامل پنجم نیز همان کارخانه تولید بیتکوین - رمز ارز مورد نظرتان میباشد. عا
مل ششم واسطه پرداختی شماست که یا از طریق کارت اعتباري و یا انواع پولهاي دیجیتال و یا نمایندگی شما - از قبیل شرکتهاي
مالی واسطه که شما با آنها حساب دارد - که به نوعی شبیه دلالان و یا کارگزاران سهام وساطت میکنند و خود نیز از شما کارمزد

 
دریافت می کنند. 

 
مطالعه مقاله زیرین را مفید خواهید یافت: 

 
 ”?Why Governments Are Wary of Bitcoin“ (21 سپتامبر - McWhinney, James..(1 202

سئوالات عدیده اي براي دولتها، تجار و افراد علاقمند براي اتخاذ تصمیم گیریهاي سودمند و مفید اقتصادي در سراسر جهان موجود



 
است. سئوالاتی از قبیل: 

- در مقایسه با پول رسمی، آیا بیتکوین پولی است که در مبادلات روزمره بتوان از آن استفاده کرد؟ آیا می تواند به عنوان ذخیره

 
ارزش که عمدتاً براي سرمایه گذاري باشد به کار گرفته شود؟ 

- آیا بیتکوین در زمانهاي هرج و مرج اقتصادي جهانی می تواند رل ایمن و قابل اعتمادي را ایفا کند؟ هنوز به نظر نمی رسد که نه

 
متخصصان و نه سرمایه گذاران معمولی پاسخی مطمئن داشته باشند. 

 
6 توصیه به مردم در ارتباط با رمز ارزها و ورود به این بازار 

 
توصیه اي هم به مردم در خصوص رمز ارزها دارید؟ 

باید اذعان کنم که این سئوال شما را از همه سئوالهاي دیگرتان بیشتر دوست دارم، اگر چه برایم و به جهت عشق عمیقم به مردم

 
ایران عزیز مشکل تر است! 

من در طی کلیه 47 سالی که در آمریکا به سر برده ام و به دعوت روزنامه ها - خبر گزاریها و بیش از 35 مؤِسسات و سامانه هاي
ایران در ایران و خارج از ایران براي ایران کار کرده ام و در مورد وطنم نوشته ام - همواره بدون توجه به کدام دولت حاکم که احتمالأ
مورد علاقه ام بوده و یا خیر - مردم ایران در ذهن پر جوش و خروشم بوده اند. با این سئوال شما خود را با احساس مسؤلیتی بسیار
خطیر و حساس در مقابل کلیه فرزندان عزیز ایران همانند تنها فرزندم درامریکا وبرادران و خواهران - پدران و مادران قهرمان آن خطه

 
پر آوازه می یابم. 

مهمترین درسی که هر شخص می تواند در زندگی گرفته و در کلیه چالش ها و فرصتهاي موجود در مقابل خود به کار ببرد، در این
ضرب المثل می گنجد که فرق متمایز مابین افراد عاقل، هوشمند و کم عقل در آن است که سومی هرگز از تجربیات گذشته پند
نگرفته و آنها را اگر هم فراموش نکند در تصمیم گیریهاي مربوطه به کار نمی گیرد. دومی همواره از تجربیات خود به نحو احسن
استفاده می کند. سومی را عقل حکم می کند که از تجربیات نه تنها خود، بلکه دیگران حداکثر استفاده را برده و آنها را به دقت به

 
کار گیرد. 

ابتدا اینکه تلاش کنیم که قربانی گفت وگوهاي روز مره تفریحی میان دوستان و افراد مختلف نشویم. در حفظ سرمایه از مخاطرات
نالازم و قابل کنترل با بکار گرفتن بزرگترین احتیاط هاي لازم پیشگیري باید کرد. در غیراین صورت سرمایه خود و آسایش روحی

 
خویش را به دست قمار و عقل خود را به دست رؤیاهاي گهگاه مهلک زندگی خواهیم سپرد. 

باید به خاطر داشته باشیم که سرمایه گذاري همیشه با ریسک مواجه است. ریسک مربوطه را باید با کند و کاو شناخت و مطالعه کرد.
مورد سرمایه گذاري را - مثلأ بیتکوین - باید با مطالعه کامل شناخت و از ورود قایق کوچک شکننده خود که با خون دل در اقتصادي
پر تلاطم ساخته شده بدون مطالعه وآگاهی ازشرایط جوي به اقیانوسی که ممکن است پر طوفان و شکننده باشد پرهیز کرد. پیوسته

 
با مبلغی اندك و بی خطر آغاز کنیم تا به تدریج آن نوع سرمایه گذاري را با حداقل ریسک بیاموزیم. 

حتی وقتی که آمادگی بیشتري براي اختصاص مبالغ بزرگتري به سرمایه گذاري مورد نظر خود داریم، از خود بپرسیم چنانچه اگر با
بدترین نتیجه در آینده مواجه شدیم آیا چنان ضرري را می توانیم براحتی متحمل باشیم. از فجایع گزارش شده در دنیا و ایران می



توان به کلیه مواردي همچون طلاق هاي فراوان، خودکشیهاي بسیار، اعتیادهاي فراوان، جنایات و آدمکشی هاي متفاوت، افسردگیهاي

 
مزمن و حتی موا رد بروز جنون و حبسهاي اسف انگیز اشاره کرد. 

با این مقدمه و با کمال اضطراب به عواقب هرآنچه که بگویم، خوانندگان عزیز را به آنچه عوامل شناخته شده در گروه هاي مثبت و
منفی است و باید توجه کرد دعوت می کنم و نیز از دیدگاه احتیاط، همگان را به تفکر و تفحص بیشتر در مورد پند دانشمندان بزرگ
که همواره تأکید کرده و می کنند تشویق می نمایم. ایمان آوردن (به هرکس و هرایده اي) راحت تر از فکر کردن است. ازاینرو تعداد

 
مومنان بسیار بیشتراز متفکران است. البته مومنان متفکر را از این طبقه بندي مستثنی می کنم. 

السالوادور هم بیت کوین را به رسمیت شناخته هم از انرژي آتشفشان براي استخراج رمز ارزها کمک می گیرد، اینگونه رویکردها در

 
حال و آینده را چطور ارزیابی می کنید؟ 

السالوادور اولین کشوري است که در تاریخ 7 سپتامبر 2021 کریپتوکورنسی بیتکوین و یا رمز ارز را جایگزین پول رسمی مملکت
کرد. از مهمترین دلایل حمایت از این تصمیم دولت از طرف هوا داران چنین سیاست پولی مهمی می توان سهولت ارسال پول را
توسط مردم در سفر و یا مهاجرین به کشور السالوادور برشمرد. این رقم، بر اساس گزارش بانک جهانی که در هفتم سپتامبر 2021

 
گزارش شد بالغ بر 24 درصد درآمد ملی السالوادور است. 

دولت السالوادور این اقدام تاریخی را با نیت اصلی سیاستهاي تقویت و توسعه اقتصادي و رشد اشتغال پیگیري کرده است. نتیجه
آزمایش عملی یک چنین گزینه اي بدیهی است که هنوز موجود نیست. دولت به مردم در همان روز سه شنبه -هفتم سپتامبر- وعده

 
عرضه خدمات بانکی را براي اولین بار داد. 

 
در روز قبل از آن - 6 سپتامبر - بازار رمز ارزها شدیدأ متزلزل بود؛ بیتکوین به 45 هزار دلار و نیز Ether 15% تنزل کرد. 

اقتصاد السالوادور و رسیدگی سریع دولت به مبارزه با کوید نتایج بسیار برتري را نسبت به ایران داشته است. رشد اقتصادي آن مملکت
در دهه هاي اخیر نسبتأ متعادل و مختصر بوده است و تنها بین سالهاي 2020 و 2021 در حدود 3 درصد در سال بوده، ولی نرخ

 
هاي فقر و نابرابري هاي اقتصادي تنزل قا بل ملاحظه اي را نشان دادند. 

السالوادور کوچکترین کشور آمریکاي مرکزي است و با جمعیت 6/5 میلیونی در رده سومین از6 کشور موجود در آمریکاي مرکزي قرار
دارد. از نظر سنگینی تمرکز جمعیت - رتبه اول (بدترین) را در آمریکاي مرکزي و رتبه 83 را در جهان دا را ست. خط فقر در این
کشور 5/50 دلار آمریکایی در روز و براي هر نفر تعریف شده که از حدود 39 درصد در 2007 به 3 /22 در صد در سال 2019 تنزل
کرد. تنزل سطح فقر بیشتر بواسطه ازدیاد درآمد نیروي کار بوده است که از بخش کشاورزي به کارهاي شهري انتقال یافته بودند. هر

 
چند درآمدهاي روستایی نیز رشد (کمتر) نشان می دادند. 

 
قانونگذاریهاي مناسب در ارتباط با رمز ارزها، لازمه جلوگیري از فجایع پولی و مالی احتمالی آینده است 

 
اداره اي ویژه ارزهاي دیجیتال در بانک مرکزي ایجاد شود 

 
از نقش رمز ارزها در اقتصاد حال و آینده جهان بگویید. توصیه مشخصی در این خصوص به دولت دارید؟ 



ورود فزاینده رمرز ارزها در سیستمهاي تجاري و صنایع مالی جهان با تکیه به روندهاي روبه رشد مشهود در طی چندین ساله اخیر به
نظر غیرقابل تصور نیست. اگر پول رایج جهان براي هر یک از کشورها عمدتأ شامل دو گروه ارزهاي خارجی و پول داخلی باشد، انتظار
قوي آن است که رمز ارزها به دلایل عدیده مذکور جاي به تدریج رشد یابنده اي را در گروه سوم پول هاي رایج جهانی به خود
اختصاص دهند. تجار و سوداگران مبتکر در ژاپن و بعد سایر کشورها، جدا از رضایت و یا ترجیح دول مختلف جهان ابداع ظاهرأ مفید
و جذاب خودرا به دولتها و افراد - چه موافق و چه مخالف - دیکته کرده اند. به نظر می رسد که این امر و تئوري به مصداق آن که
تئوري و نظریه درست آن است که در عمل قابلیت کاربردي مستقیم و مفید داشته باشد، می تواند مورد توجه جدي دولتها، افراد،

 
بانکها و تجار قرار گیرد. 

هر چند همچون هر پدیده و نوآوري دیگر، وضع قوانین مناسب - لازمه کارکرد اهرمی این ابزار پولی خواهد بود. از طرف دیگر کنترل
و قانون گذاریهاي دیگر مدنی و تجاري که موجب جلوگیري از فجایع پولی و مالی احتمالی آینده شود، اضطراراً لازم خواهد بود. در
نتیجه هرچه زودتر مراجع قانونگذاري باید به استخدام مجدانه متخصصان و با تعهد ملموس به اصل اجتناب ناپذیر شایسته سالاري
مبادرت کنند. هر نوع سهل انگاري و گرایش گروه گرایی در چنین امر اضطراري، موجب آن خواهد شد که در جوار اقیانوس پر تلاطم
پولی، ارزي و اقتصادي که دولت در مقابل خود می بیند، اقیانوس سونامی ساز جدیدي را در حال گرویدن مخرب به اولی بیابد. امید
من و مردمان بی شمار دیگر آن است که هر چه زودتر علم و عقل و آینده نگري، ماوراي یکسال تا چها ر سال، بر تمهیدات اتخاذ شده
جمعی متخصصین - و نه لزومأ متقربین - راهگشایی و نور افشانی کند. مهمتر از هر مهم دیگري، روش علمی است که خود خطا را

 
جایز ولی متصلأ قابل تقلیل و نهایتآ تصحیح می کند. 

پیشنهاد مشخص من بر آن است که در بانک مرکزي - چنانکه اگر صدور و تجویز هر نوعی از رمز ارزها به مورد اجابت و مصوبات
قانونی راه یافت - باید اداره ویژه اي با تمرکز اختصاصی و تخصصی بر رمز ارزها تاسیس شود. دوره هاي آموزشی انواع پول، ارز و رمز
ارزها در ایجاد شناسایی بیشتر متخصصین و نیز سیاستگذاران و قانونگذاران مربوطه - از اهمیت حیاتی برخوردار خواهد بود. مراحل
قانونگذاري به منظور بستر سازي محاسباتی عناصر لازم براي کارکرد صحیح و سیستماتیک رمز ارزها در کنار سیستمهاي پولی جاري
در مملکت و سیستمهاي پولی و رمز- ارزي جهانی اکیدأ و اظطرارأ باید مورد بررسی و تدقیق قرار گرفته و نهایتأ قوانین لازم در
مالیات بندي ها، حفظ حقوق افراد، سامانه ها، بانکها و دولت و محدودیات و نیز حدود اختیارات مبادله کنندگان همه و همه تعیین

 
شود. دانشگاهها و مراکز تحقیقآتی رسالت خطیري در مقابل خود خواهند داشت. 

می توان گفت اگر چه زشتی جهان مادي ونقش پول بیشترو زشتخویی بیشتر می شود، ولی با این حال مجهولات جاري رمز ارزها،

 
تحقیقات اقتصادي را جالب و جذابتر می کند. 

 
منبع: تسنیم 

انتهاي پیام/



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري فارس،هادي
جوهري،معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي
بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب که همکاري بنیاد برکت
ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق
تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست بوم شده
است، اظهار داشت: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی
اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت
باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر

 
ایرانی شده است. 

وي افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی، ایجاد شبکه فروش و تسهیل گري

 
باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار ایرانی شده است. 

جوهري با تاکید بر احیاي واحدهاي تولیدي نوشت افزار ایرانی،گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید

 
نوشت افزار ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد. 

جوهري ادامه داد:بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام به مشارکت با شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این

 
شرکت همچنین با بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم همکاري هایی دارد. 

به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی اجتماعی را از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف دنبال می

 
کند. 

وي تاکید کرد: برگزاري رویدادهایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 



جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت:همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است.  

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت احیا شده

 
اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي منطقه کرده اند. 

انتهاي پیام/



گردش مالی 7 هزار میلیاردي طرح اقدام ملی مسکن در زنجان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان گفت: اجراي طرح اقدام ملی مسکن در استان زنجان بیش از 7 هزار
میلیارد تومان گردش مالی خواهد داشت.

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صداوسیماي مرکز زنجان؛ معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان گفت: :
در این استان 29 هزار و 432 نفر در این طرح ثبت نام کرده بودند که از این تعداد 23 هزار و 921 نفر در شهر زنجان، یک هزار و 41

 
نفر براي شهر ابهر و 4 هزار و 470 نفر براي سایر شهرهاي با جمعیت زیر 100 هزار نفر بوده است. 

سعید شاهین فر تعداد تایید نفرات نهایی شده طرح اقدام ملی مسکن در شهر زنجان را 12 هزار و 513 نفر اعلام کرد و افزود: در

 
استان 14 هزار و 64 نفر تایید نهایی شدند. 

وي واریزي هاي استان به اجراي این طرح را 12 هزار و 355 نفر اعلام کرد و

 
گفت: در شهر زنجان 12 هزار و 497 نفر واریزي داشتند. 

شاهین فر با بیان اینکه تخصیص پروژه براي همه واریزي ها انجام شده است،
تاکید کرد: زمین براي 100 درصد پروژه ها در طرح اقدام ملی تخصیص یافته

 
است. 

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان با بیان اینکه تفاهم نامه هایی با برخی از ادارات استان داشتیم، افزود: این
ارگان ها زمین لازم براي اجراي طرح اقدام ملی مسکن را اعلام نکردند و شرط تفاهم نامه با وزارت راه و شهرسازي این بود که خود
ادارات باید زمین داشته باشند و گرنه همه جزو متقاضیان طرح اقدام ملی هستند و بودند و به صورت کلی در قرعه کشی هاي انتخاب

 
پروژه ها می توانستند شرکت کنند و پروژه تخصیص داده می شد. 

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان ابراز داشت: جهاد کشاورزي، صدا سیما، وزارت ارشاد و فرهنگ اسلامی، وزارت
کشور، کار و امور اجتماعی و صنف رانندگان ارگان هایی بودند که تفاهم نامه هایی با وزارت راه و شهرسازي داشتند ولی زمین معرفی

 
نکردند. 

شاهین فر گفت: براي آموزش و پرورش تامین زمین در شهرك الهیه انجام گرفته است و نصف فرهنگیان متقاضی طرح اقدام ملی
متقاضی ما بودند ولی بعداً به سامانه خود وزارت آموزش و پرورش منتقل شدند و با فرض اینکه زمین دارند انتقال انجام گرفت ولی

 
این مهم محقق نشد و زمین معرفی نکردند. 

وي با بیان اینکه براي 12 هزار و 926 واحد قرار داد با پیمانکاران بسته شده است ،گفت: 12 هزار و 700 واحد تجهیز کار گاه انجام

 
گرفته و اتمام فونداسیون یا پی ساختمان 4 هزار و 256 واحد بوده و اتمام اسکلت و سقف هم بیش از هزار و 500 واحد است. 



معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان گفت: تعداد اشتغال مستقیم و غیر مستقیم در اجراي این طرح در استان از
شروع تا خاتمه را نزدیک 40 هزار نفر اعلام کرد و ابراز کرد: به ازاي هر واحد به طور متوسط براي 2.5 نفر در سال اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم ایجاد می شود. 

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان با بیان اینکه اجراي این طرح در استان زنجان بیش از 7 هزار میلیارد تومان
گردش مالی خواهد داشت، گفت: تاکنون هزار میلیارد تومان آورده مردم در این طرح بوده که 60 درصد آن به اجزاي سازه تبدیل

 
شده و مابقی هم در حال برداشت است که به پروژه تزریق خواهد شد. 

وي با بیان این مطلب که این استان در واریزي ها نسبت به جمعیت، تخصیص پروژه نسبت به جمعیت و تایید شده ها نسبت به
جمعیت رتبه اول کشوري را از آن خود کرده است ، افزود: در شروع پروژه هم رتبه اول کشوري را دارد.



لزوم فعال سازي و آموزش سمن ها در امر پیشگیري از وقوع جرم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/07/25

در دوران تحول و تعالی قضایی باید نقش آفرینی آحاد مردم در پیشگیري از وقوع جرم و آسیب هاي اجتماعی پر رنگ تر
شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس،رئیس کل
دادگستري استان فارس با تأکید بر استفاده از ظرفیت هاي
مردمی گفت: شناسایی، فعال سازي و آموزش سمن ها در

 
امر پیشگیري از وقوع جرم، امري ضروري است. 

حجت الاسلام و المسلمین سید کاظم موسوي در نشست
تخصصی هم اندیشی با تأثیرگذاران و فعالان اجتماعی و
نماینده برخی سازمان هاي مردم نهاد اجتماعی با بیان
اینکه ایجاد زمینه مناسب براي مطالعات اجتماعی، و
شناسایی آسیب هاي اجتماعی با همکاري متخصصان در

دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی و انجام طرح هاي پژوهشی و تحقیقاتی می تواند دستگاه قضایی را در ورود هدفمند به پیگیري مشکلات
عمومی و احیاي حقوق عامه یاري کند گفت: تعامل و مشارکت مناسب تمامی دستگاه هاي دولتی و غیردولتی در اجراي طرح هاي

 
پیشگیري از وقوع جرم و همچنین درك مشترك از اهمیت موضوع و فرا قوه اي بودن آن در میان مردم و مسئولین بسیار مهم است. 

نماینده عالی قوه قضائیه در استان فارس ورود هدفمند علمی و برنامه ریزي شده به حوزه پیشگیري از وقوع جرم و آسیب هاي
اجتماعی را زمینه ساز کاهش تشکیل پرونده و ورود پرونده به مراجع قضایی دانست و تصریح کرد: این فعالیت ها براي صیانت از
حقوق عامه، حمایت از حقوق شهروندي، پیشگیري و مقابله با فساد، میانجیگري، صلح و سازش، معاضدت حقوقی و روان شناختی
مددکاري اجتماعی، کارآفرینی اجتماعی، سلامت، زنان، خانواده، اطفال و نوجوانان، محیط زیست، میراث فرهنگی، منابع طبیعی، امر
به معروف و نهی از منکر و حمایت از بزه دیدگان و خانواده آن ها با نظارت مدیریت مشارکت هاي مردمی و سرمایه هاي اجتماعی

 
است. 

حجت الاسلام و المسلمین موسوي در ادامه به استماع دیدگاه نمایندگان سمن هاي شرکت کننده و یاوران شورا ها از محلات مختلف
شیراز پرداخت و وعده داد در اسرع وقت ضمن بررسی مشکلات بیان شده براي حل معضلات با مسئولان ذیربط بازدید هاي میدانی از

نقاط مختلف شیراز از جمله مناطق جنوبی شیراز در جهت بررسی منشاء بوي فاضلاب در این منطقه داشته باشند.



شهردار شهرکرد :دولت سیزدهم ظرفیت مطلوبی براي بهبود شرایط اقتصادي

دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/07/25

شهرکرد- ایرنا-شهردار جدید شهرکرد با اشاره به تلاش هاي دولت تصریح کرد: در دولت سیزدهم نقاط قوت مطلوبی براي
بهبود وضعیت اشتغال و اقتصاد وجود دارد.

شهرکرد- ایرنا-شهردار جدید شهرکرد با اشاره به تلاش
هاي دولت تصریح کرد: در دولت سیزدهم نقاط قوت

 
مطلوبی براي بهبود وضعیت اشتغال و اقتصاد وجود دارد. 

محمدتقی جاپَلَقی که روز یکشنبه به عنوان شهردار جدید
شهرکرد مرکز چهارمحال و بختیاري با حضور مسوولان
استانی معرفی شد، در این آیین افزود: مرکز چهارمحال و
بختیاري نشاط و پویایی لازم را ندارد اما از پتانسیل هاي

 
مطلوب، طبیعت و جغرافیاي زیبا برخوردار است. 

وي یادآور شد: شهرداري شهرکرد از این پس تعطیلات ندارد و از مسوولان دستگاه هاي اجرایی مختلف تقاضا می شود براي باز کردن

 
گره ها و مانع هاي موجود در مسیر توسعه مرکز استان و اجراي طرح هاي در شأن شهروندان مرکز استان کمک کنند. 

جاپَلَقی اظهار داشت: ارتقاي کمی و کیفی المان ها، برندها و نمادهاي شهري باید به طور خاص مورد توجه مجموعه مدیریت شهري

 
باشد. 

رییس شوراي اسلامی شهرکرد نیز در این آیین گفت: شناسایی مشکلات و بررسی گزینه هاي داوطلب تصدي شهرداري مرکز

 
چهارمحال و بختیاري یک روز پس از اعلام نتایج انتخابات شوراهاي اسلامی آغاز شد. 

محمدرضا بیاتی روز یکشنبه در آیین معارفه شهردار شهرکرد تاکید کرد: برنامه محوري، محله محوري، جلب مشارکت هاي مردمی،
شورایاري، توجه به طرح هاي جامع شهري و ترافیک، شفافیت، تخصص محوري و اصلاح ساختار اداري از مهم ترین برنامه هاي

 
اعضاي ششمین دوره شوراي اسلامی شهرکرد به شمار می رود. 

بیاتی تصریح کرد: بهبود وضعیت حمل و نقل، رونق گردشگري، قانون مداري، بهره گیري از ظرفیت بخش خصوصی، برون سپاري
برخی امور، جلوگیري از خام فروشی سرمایه هاي شهرداري و برندسازي در حوزه صنایع دستی و گردشگري شهرکرد جزو مهم ترین

 
برنامه هاي اولویت دار مجموعه مدیریت شهري در مرکز چهارمحال و بختیاري است. 

وي یادآور شد: جلوگیري از تبعیض در خدمات رسانی، توجه به توسعه متوازن، توجه به تاب آوري شهر، برنامه ریزي براي دوران
پساکرونا در شهرسازي نوین و نگاه ویژه به مدیریت بحران باید از سوي مدیریت شهري در مرکز چهارمحال و بختیاري در دستور کار



 
قرار گیرد. 

بیاتی ایجاد زیرساخت هاي هوشمند و بهبود وضعیت مبلمان شهري را از مهم ترین نیازهاي کنونی مرکز چهارمحال و بختیاري
دانست و اظهار داشت: اعضاي ششمین دوره شوراي اسلامی شهرکرد براي رونق و توسعه بخش ها و حوزه هاي مختلف در مرکز

 
استان از تمامی ظرفیت هاي قانونی استفاده خواهد کرد. 

شهردار سابق شهرکرد نیز گفت: پرداخت جریمه 110 میلیارد ریالی شهرداري مرکز چهارمحال و بختیاري به بانک شهر و بازگرداندن

 
330 میلیارد ریال از املاك این شهرداري جزو اقدامات مهم مدیریت شهري در 18 ماه گذشته به شمار می رود. 

بهادر عبدالغنی تاکید کرد: در این مدت راه اندازي کارخانه پسماند، تبدیل وضعیت نیروهاي شهرداري و تخصیص 500 میلیارد ریال

 
اعتبار از محل اوراق صکوك براي ارتقاي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرکرد به سرانجام رسید. 

وي با اشاره به شرایط نامطلوب درآمد پایدار شهرداري شهرکرد افزود: با این حال اقدامات گسترده اي براي توسعه همه جانبه و پویا

 
در مرکز چهارمحال و بختیاري انجام شد. 

به گزارش ایرنا، در این آیین از خدمات بهادر عبدالغنی شهردار و سرپرست پیشین شهرداري مرکز چهارمحال و بختیاري قدردانی و

 
محمدتقی جاپَلَقی به عنوان شهردار شهرکرد معرفی شد. 

محمدتقی جاپَلَقی داراي مدرك معادل دکتري در رشته برنامه ریزي شهري و آمایش شهري، کارشناسی ارشد و کارشناسی رشته

 
برنامه ریزي و آمایش شهري از دانشگاه شهید بهشتی است. 

وي مدتی به عنوان مشاور استاندار و مدیرکل مدیریت بحران استانداري تهران، شهردار شمشک و شهردار نسیم شهر فعالیت کرده
است و سابقه شهردار برتر استان تهران در توسعه و ایجاد فضاي سبز شهري و شهردار برتر شهرستان رباط کریم را در کارنامه کاري

 
خود دارد. 

 
شهرکرد به عنوان مرکز چهارمحال و بختیاري 200 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- شهرداري شهرکرد 

- شوراي اسلامی شهر شهرکرد



ارز 4200تومانی به سفره مردم نرسید

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/07/25

نماینده مجلس با بیان اینکه به جاي پرداخت ارز ترجیحی باید با پرداخت مستقیم یارانه از اقشار کم درآمد حمایت کرد،
گفت: باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و در ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز

بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب بیش تري به مردم وارد نکند.

نماینده مجلس با بیان اینکه به جاي پرداخت ارز ترجیحی
باید با پرداخت مستقیم یارانه از اقشار کم درآمد حمایت
کرد، گفت: باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي
کنیم و در ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی
کردن ارز نیز بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که

 
این جراحت آسیب بیش تري به مردم وارد نکند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از فارس، معین الدین
سعیدي، نماینده مردم چابهار در مجلس شوراي اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه هدف دولت از پیاده سازي ارز ترجیحی چه
بود، اظهارداشت: به نظر می رسد در ارتباط با موضوع ارز ترجیحی، سیاستی را که دولت هاي قبلی داشتند نیز دولت سیزدهم را هم

 
مجبور به ادامه این ماجرا کرده است. 

وي تصریح کرد: آن ها تصور می کردند با این سیاست بتوانند اقشار ضعیف جامعه را با ارز مرجع یا ارز 4200 تومانی حمایت کنند، اما
تجربه در کشورمان و حتی کشورهاي دیگر نشان داده است که این سبک حمایت ها به دلیل ایجاد سازوکارهاي فسادزا هیچ خیري به

 
مردم نخواهند رساند. 

سعیدي ادامه داد: یارانه پرداختی کشور براي سوخت و حتی درمان نیز بسیار بالاست و بین این یارانه ها با یارانه ارزي فعلی، تفاوت
هاي فراوانی وجود دارد، به همین دلیل است که ما باید تلاش کنیم عدالت را در بین همه مردم برقرار کنیم. عدالت بدین معنی است
که مردم با مدیریت درست از سهمیه بیت المالشان به طور مساوي بهره بگیرند. در حال حاضر اما متاسفانه ثروتمندان بیشتر از مردم
عادي از یارانه ها استفاده می کنند که نمونه اصلی آن در مصرف بسیار متفاوت دهک هاي بالاي درآمدي از این یارانه ارزي بوده

 
است. 

وي تصریح کرد: به طور مثال در بحث یارانه انرژي نیز یک نفر ممکن است چند وسیله نقلیه داشته باشد، از طرفی یک نفر ممکن
است یک وسیله نقلیه یا بعضا هیچ وسیله ي نقلیه اي نداشته باشد و همه این ها از یارانه آشکار و پنهان سوخت بهره می برند اما آن
کسی که وسیله نقلیه بیشتري دارد، از یارانه انرژي نیز استفاده بیشتري می کند. اگر ما نتوانیم این موضوع را به طور صحیح مدیریت
و کنترل کنیم، به سمت بی عدالتی حرکت کرده ایم؛ اتفاقی که عینا در ارز 4200 تومانی افتاد، به نام مردم ارز 4200 تومانی را دادند

 
ولی به سفره مردم نرسید. 



نماینده مردم چابهار افزود: به اعتقاد بنده دولت سیزدهم همین عقیده را دارد و به سمتی پیش می رود که بتواند شرایط استفاده
بهینه از منابع بسیار زیاد ارز 4200 تومانی را براي همه مردم مهیا کند. اما موضوع مهم تر این است که نحوه اقدام و مسیر انتخابی

 
باید به گونه اي باشد که این جراحی موجب آسیب دیدن اقشار ضعیف جامعه نشود. 

وي همچنین در پاسخ به این سوال که چرا سیاست پرداخت ارز 4200 تومانی با شکست روبه رو شده است، گفت: سیاست ارز
ترجیحی موجب بی عدالتی در کشور شده است و شکاف در جامعه را افزایش می دهد. اگر ما نگاهی به جامعه داشته باشیم، متوجه
می شویم که همه افراد درحال تلاش هستند اما تفاوت طبقاتی در جامعه روزبه روز درحال بیشتر شدن است و اتخاذ تدابیري مانند
ارز چندنرخی نه تنها به بخش مولد اقتصاد کمکی نمی کند بلکه به سوداگري در جامعه دامن می زند و همه این ها نشان دهنده این

 
موضوع است که ما در مسیر درستی قرار نگرفته ایم. 

سعیدي در پاسخ به این سوال که علاوه براینکه این سیاست محقق نشد، چه پیامدهاي منفی دیگري براي اشتغال و اقتصاد کشور
داشت، گفت: مهمترین مسئله این است که افراد به جاي بها دادن به تولید به سمت راه هاي پرسود و فسادزا می رفتند، یعنی اگر
کسی هم به سمت تولید می رفت، یکی از علت ها این بود که در این مسیر قرار بگیرد که ارز 4200 تومانی بگیرد یا از منافع رانتی
این ارز بهره مند شود و متاسفانه این موضوع پیامد منفی جدي براي فعالان واقعی و دلسوز بخش مولد اقتصاد را داشت و متاسفانه با

 
اتخاذ این سیاست ارزي به جاي تولید، به واردات یارانه دادیم. 

نماینده مجلس افزود: امروزه بخش قابل توجهی از تولیدات ما تولیدات پوششی هستند، بدین معنی که کارخانه اي که قبلا در خط
تولید بوده است، امروز بخشی از تولید خود را کاهش داده و اقلام را به صورت فله اي وارد می کند و در بسته بندي داخلی به بازار می
آورد که این موضوع نیز متاسفانه در نوع خودش فسادي است که دلیل آن دقیقا به ارز ترجیحی برمی گردد و در فرد این توجیه را

 
ایجاد می کند که هزینه هاي تولید در داخل به صرفه نیست لذا این مواردي است که باعث کاهش تولید واقعی می شود. 

نماینده مردم چابهار در پایان در مورد راهکارهاي جایگزین این سیاست گفت: ما باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و در
ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب بیشتري

 
به مردم وارد نکند. از طرفی با پرداخت مستقیم نیز از اقشار کم درآمد جامعه دفاع کرد. 

پربیننده ترین اخلال در روند صادرات به روسیه توسط آذربایجان / زیان تجار در دوران پیک کاري دنیا تشنه فرش دستباف ایرانی / از
ممنوعیت واردات تا فروش فرش هاي 70 هزار دلاري در واشنگتن روي خوش مردم به خرید لوازم خانگی ایرانی با وجود فراوانی
نمونه خارجی به دنبال خارج کردن دلار از اقتصاد هستیم / سال آینده قرعه کشی خودرو نخواهیم داشت حجره ها سوت و کور،

انبارها پر از کالا / حال و هواي بازار فرش دستباف در اولین سال از قرن جدید



ملاقات حضوري با مردم شهرستانهاي بهشهر ، نکا و گلوگاه

ملاقات حضوري با مردم شهرستانهاي بهشهر ، نکا و گلوگاه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان مازندران صبح امروز ملاقات حضوري مدیر صندوق استان با مردم شهرستان

 
هاي نکا ، بهشهر و گلوگاه در صندوق شهرستان بهشهر برگزار شد . 

براي تسهیل امور و مشکلات متقاضیان ، مقررات زدایی و رفع موانع و همچنین بررسی وضعیت پرونده هاي تسهیلاتی محمدرضا

 
حاتمی مدیر صندوق مازندران ملاقات حضوري این هفته خود را در صندوق شهرستان بهشهر برگزار کرد. 

در این دیدار ضمن ملاقات با متقاضیان ، دستورات لازم براي رفع مشکلات آنها صادر گردید .



وعده ي ایجاد یک میلیون شغل در سال!

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/07/25

حجت االله عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی دولت سیزدهم گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال،
باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. به گزارش ایرنا، عبدالملکی با بیان این مطلب در سومین نشست

ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار داشت: ...

 
 

حجت االله عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی دولت سیزدهم گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید

 
سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش ایرنا، عبدالملکی با بیان این مطلب در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی
اشتغال اظهار داشت: با توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص

 
شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها به طور کامل مشخص شود. 



 
ضرورت شناسایی جغرافیاي اشتغال و اصناف 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت

 
ها،کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی ،شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود : لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود،گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود :

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی ، مجوزهاي لازم به وزارت



امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 

 
اعطاي وام به تنهایی به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسوولین فراهم می شود، بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی

 
مشخص شده است. 

عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار داشت: اشتغال
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد در حالی که در حال حاضر، سهم بهره

 
وري در کشور کمتر از 6 درصد است. 

 
انتهاي پیام 

کلیک کنید



عبدالملکی: اشتغال بدون تولید معنا ندارد

منبع: دانشجوشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در سومین
نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال با بیان اینکه بر اساس برنامه ریزي ها و

سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود، اظهار ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو به نقل از
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در
سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال با بیان اینکه بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود، اظهار کرد: با توجه به
تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هر کدام از دستگاه ها در
تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این
موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق

 
نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد: در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهاد ها در کشور

 
است، گفت: ما وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را بر عهده داریم. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هر کدام از دستگاه ها تاکید کرد. 



وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به آن

 
ها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبرد ها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیاد ها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کار هایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی پ، مجوز هاي لازم به
وزارت امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشور هاي همسایه براي ایجاد

 
اشتغال استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده مؤثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش مؤثر کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 



 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از
داشبورد اشتغال امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود، بیان کرد: در این داشبورد، خروجی ها و

 
دستاورد هاي اشتغالی مشخص شده است. 

منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار کرد: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: ایلناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/07/25

همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست
بوم شده است.

 
 

همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست بوم شده

 
است. 

به گزارش ایلنا، معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: شرکت شتاب دهنده
کارآفرینی اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر ایرانی

 
شده است. 

هادي جوهري افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی، ایجاد شبکه فروش و

 
تسهیل گري باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار ایرانی شده است. 

وي با تاکید بر احیاي واحدهاي تولیدي نوشت افزار ایرانی گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید

 
نوشت افزار ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد. 



 
 

جوهري ادامه داد: بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام به مشارکت با شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این

 
شرکت همچنین با بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم همکاري هایی دارد. 

به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی اجتماعی را از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف دنبال می

 
کند. 

وي تاکید کرد: برگزاري رویدادهایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 

جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت: همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت احیا شده

 
اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي منطقه کرده اند. 

انتهاي پیام/



کاشان/'' ''زنان، مدیریت سلامت، مهار کرونا'' شعار هفته سلامت بانوان

ایرانی نامگذاري شده است.

منبع: وب داشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش وب دا، معاون بهداشتی دانشگاه، با اعلام این مطلب و اشاره به برگزاري هفته ملی سلامت بانوان ایران (سبا) همه
ساله در آخرین هفته مهر ماه گفت: در سال جاري با توجه به اینکه مانند سال گذشته با همه گیري کووید 19 مواجه هستیم

موضوع اصلی، مدیریت این بحران توسط زنان در جامعه و خانواده در نظر گرفته ...

"زنان، مدیریت سلامت، مهار کرونا" شعار هفته سلامت بانوان کاشان/" "زنان، مدیریت سلامت، مهار کرونا" شعار هفته سلامت

 
بانوان ایرانی نامگذاري شده است. 

به گزارش وب دا، معاون بهداشتی دانشگاه، با اعلام این مطلب و اشاره به برگزاري هفته ملی سلامت بانوان ایران (سبا) همه ساله در
آخرین هفته مهر ماه گفت: در سال جاري با توجه به اینکه مانند سال گذشته با همه گیري کووید 19 مواجه هستیم موضوع اصلی،

 
مدیریت این بحران توسط زنان در جامعه و خانواده در نظر گرفته شده است.... 

به گزارش وب دا، معاون بهداشتی دانشگاه، با اعلام این مطلب و
اشاره به برگزاري هفته ملی سلامت بانوان ایران (سبا) همه ساله
در آخرین هفته مهر ماه گفت: در سال جاري با توجه به اینکه
مانند سال گذشته با همه گیري کووید 19 مواجه هستیم موضوع
اصلی، مدیریت این بحران توسط زنان در جامعه و خانواده در نظر

 
گرفته شده است. 

وي با بیان این که از گذشته تا به امروز، زنان نقش تاثیرگذاري
در مواجهه با بحران ها داشته اند، افزود: وظایف و مسئولیت هاي زنان در مدیریت سلامت جسم و روان اعضاي خانواده و توانمندي آن
ها در برقراري ارتباط و تبادل اطلاعات سبب می شود تا نقش بسزایی در فرهنگ سازي، مقابله با باورهاي غلط و ترویج باورهاي

 
صحیح در سطح جامعه و اعضاي خانواده و آموزش خودمراقبتی ایفا کنند. 

این گزارش حاکیست: برگزاري نشست بانوان ادارات به مناسبت هفته سلامت بانوان در مرکز بهداشت شهرستان کاشان و آیین
گرامیداشتی در شهر نیاسر، انجام مصاحبه هاي رادیویی، اطلاع رسانی در فضاهاي محیطی و شهري و ... از جمله اقدامات به مناسبت

 
این هفته بود. 

 
روز شمار این هفته به شرح زیر می باشد: 

شنبه 24 مهر : زنان، مدیریت اطلاعات و ارتقاي سواد سلامت در بحران کرونا (دریافت اطلاعات از منابع معتبر، تشخیص منابع معتبر

 
از غیر معتبر، استفاده صحیح و انتشار اطلاعات در شبکه هاي مجازي) 



یکشنبه 25 مهر: زنان، مدیریت سلامت روان خود و خانواده در بحران کرونا (مدیریت سوگ ، مدیریت استرس، خشونت خانگی، روابط

 
خانوادگی سالم، تقویت مهارت هاي ارتباطی، حمایت همسران از یکدیگر) 

 
دوشنبه 26 مهر: زنان و مدیریت زندگی سالم در بحران کرونا ( تغذیه سالم، فعالیت بدنی در منزل) 

سه شنبه 27 مهر: زنان و سلامت اجتماعی در بحران کرونا (فقر، بیکاري، از دست دادن سرپرست خانواده، زنان سرپرست خانواده،

 
فرصت کارآفرینی، آموزش راه اندازي کسب و کار در فضاي مجازي براي زنان) 

 
چهارشنبه 28 مهر: زنان و سلامت باروري در بحران کرونا (روابط زناشویی ایمن و سالم، بارداري، زایمان، شیردهی) 

پنجشنبه 29 مهر: زنان و واکسیناسیون بیماري کووید 19(اهمیت واکسیناسیون و رفع باورهاي غلط، دریافت اطلاعات صحیح درباره
عوارض واکسیناسیون و مدیریت آن، واکسیناسیون زنان باردار، واکسیناسیون نوجوانان و جوانان، مشاغل پرخطر و واکسیناسیون

 
کرونا) 

جمعه 30 مهر: زنان و مدیریت سلامت خانواده (حمایت از همسر و فرزندان، پیشگیري از انتقال کووید در بین افراد خانواده)



وزیر تعاون: باید سالانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد؛ بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت
شغلی در کشور ایجاد شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد؛ بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون

 
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، دکتر حجت االله عبدالملکی، با بیان
این مطلب در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه
مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار
داشت: با توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هر
کدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال

 
مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهاد ها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به آن



 
ها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبرد ها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیاد ها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود:اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کار هایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی، مجوز هاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشور هاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است محقق شود./ صدا و سیما



مدیرکل جدید کمیته امداد استان سمنان معارفه شد

منبع: تابناكشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/07/25

 
مدیرکل جدید کمیته امداد استان سمنان معارفه شد 

در آیینی با حضور مصطفی خاکسار قائم مقام کمیته امداد امام خمینی ره، سید محمد رضا هاشمی استاندار سمنان و حجت الاسلام

 
مطیعی نماینده ولی فقیه در استان سمنان، مدیرکل کمیته امداد استان سمنان معارفه شد. 

به گزارش تابناك سمنان در این آیین ضمن تجلیل از خدمات
مسعودیان راد مدیر کل سابق کمیته امداد امام خمینی(ره)
استان علی بحیرایی به عنوان مدیر کل جدید کمیته امداد استان

 
معارفه شد. 

سید محمد رضا هاشمی ، استاندار سمنان در این آیین بر لزوم
کمک به مددجویان این نهاد تاکید کرد و گفت :با محوریت
نماینده مقام معظم رهبري در استان ، براي خدمت به مردم و

 
بویژه خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد گام برخواهیم داشت. 

وي از کمیته امداد به عنوان مولود انقلاب نام برد و افزود: کار و تلاش براي خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی

 
(ره)عبادت است. 

استاندار سمنان تصریح کرد: تکریم ارباب رجوع ، ایجاد اشتغال و تامین مسکن براي خانواده هاي تحت پوشش، سه رکن اصلی

 
اقدامات کمیته امداد است. 

هاشمی با بیان اینکه به حکم دین و شریعت ، ما مکلف به تکریم ارباب رجوع هستیم ادامه داد: یکی از نهادهایی که به معناي واقعی

 
بمنظور اشتعال زایی اقدامات مثبت و سازنده اي را به انجام رسانده ، کمیته امداد است. 

وي با بیان اینکه بی تردید خدمت به زائران حضرت علی ابن موسی الرضا (ع) ، ثواب و بهره ي خادمی آن آستان مقدس و آن امام

 
همام را دارد افزود: باید تلاش کرد تا امنیت ، سلامت و آرامش زائران در حفظ شود. 

علی بحیرایی ، مدیر کل جدید کمیته امداد امام خمینی(ره) استان نیز گفت: تلاش خواهیم کرد تا خانواده هاي تحت پوشش این نهاد

 
را بیش از پیش توانمند سازیم. 

 
مدیرکل جدید کمیته امداد استان با بیان اینکه 



بهره وري سازمانی را با مشارکت همکاران افزایش خواهیم داد افزود: از این پس خود را شهروند استان سمنان میدانم و تلاش خواهم

 
کرد تا با بهره گیري از ظرفیت نیروي انسانی موجود در استان ، اقدامات شایسته اي را به انجام رسانم. 

 
لطفا مارا در شبکه هاي اجتماعی یاري کنید: 

 
اینستاگرام تابناك سمنان 

 
 Email: semnantabnak@gmail.com

yjc :منبع



ارز 4200 تومانی به سفره مردم نرسید/ حمایت از اقشار کم درآمد با پرداخت

یارانه مستقیم

منبع: تابناكشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/07/25

نماینده مجلس با بیان اینکه به جاي پرداخت ارز ترجیحی باید با پرداخت مستقیم یارانه از اقشار کم درآمد حمایت کرد،
گفت: باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و در ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز

بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب بیش تري به مردم وارد نکند.

معین الدین سعیدي، نماینده مردم چابهار در مجلس
شوراي اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه هدف
دولت از پیاده سازي ارز ترجیحی چه بود، اظهارداشت: به
نظر می رسد در ارتباط با موضوع ارز ترجیحی، سیاستی را
که دولت هاي قبلی داشتند نیز دولت سیزدهم را هم

 
مجبور به ادامه این ماجرا کرده است. 

وي تصریح کرد: آن ها تصور می کردند با این سیاست بتوانند اقشار ضعیف جامعه را با ارز مرجع یا ارز 4200 تومانی حمایت کنند، اما
تجربه در کشورمان و حتی کشورهاي دیگر نشان داده است که این سبک حمایت ها به دلیل ایجاد سازوکارهاي فسادزا هیچ خیري به

 
مردم نخواهند رساند. 

سعیدي ادامه داد: یارانه پرداختی کشور براي سوخت و حتی درمان نیز بسیار بالاست و بین این یارانه ها با یارانه ارزي فعلی، تفاوت
هاي فراوانی وجود دارد، به همین دلیل است که ما باید تلاش کنیم عدالت را در بین همه مردم برقرار کنیم. عدالت بدین معنی است
که مردم با مدیریت درست از سهمیه بیت المالشان به طور مساوي بهره بگیرند. در حال حاضر اما متاسفانه ثروتمندان بیشتر از مردم
عادي از یارانه ها استفاده می کنند که نمونه اصلی آن در مصرف بسیار متفاوت دهک هاي بالاي درآمدي از این یارانه ارزي بوده

 
است. 

وي تصریح کرد: به طور مثال در بحث یارانه انرژي نیز یک نفر ممکن است چند وسیله نقلیه داشته باشد، از طرفی یک نفر ممکن
است یک وسیله نقلیه یا بعضا هیچ وسیله ي نقلیه اي نداشته باشد و همه این ها از یارانه آشکار و پنهان سوخت بهره می برند اما آن
کسی که وسیله نقلیه بیشتري دارد، از یارانه انرژي نیز استفاده بیشتري می کند. اگر ما نتوانیم این موضوع را به طور صحیح مدیریت
و کنترل کنیم، به سمت بی عدالتی حرکت کرده ایم؛ اتفاقی که عینا در ارز 4200 تومانی افتاد، به نام مردم ارز 4200 تومانی را دادند

 
ولی به سفره مردم نرسید. 

نماینده مردم چابهار افزود: به اعتقاد بنده دولت سیزدهم همین عقیده را دارد و به سمتی پیش می رود که بتواند شرایط استفاده
بهینه از منابع بسیار زیاد ارز 4200 تومانی را براي همه مردم مهیا کند. اما موضوع مهم تر این است که نحوه اقدام و مسیر انتخابی

 
باید به گونه اي باشد که این جراحی موجب آسیب دیدن اقشار ضعیف جامعه نشود. 



وي همچنین در پاسخ به این سوال که چرا سیاست پرداخت ارز 4200 تومانی با شکست روبه رو شده است، گفت: سیاست ارز
ترجیحی موجب بی عدالتی در کشور شده است و شکاف در جامعه را افزایش می دهد. اگر ما نگاهی به جامعه داشته باشیم، متوجه
می شویم که همه افراد درحال تلاش هستند اما تفاوت طبقاتی در جامعه روزبه روز درحال بیشتر شدن است و اتخاذ تدابیري مانند
ارز چندنرخی نه تنها به بخش مولد اقتصاد کمکی نمی کند بلکه به سوداگري در جامعه دامن می زند و همه این ها نشان دهنده این

 
موضوع است که ما در مسیر درستی قرار نگرفته ایم. 

سعیدي در پاسخ به این سوال که علاوه براینکه این سیاست محقق نشد، چه پیامدهاي منفی دیگري براي اشتغال و اقتصاد کشور
داشت، گفت: مهمترین مسئله این است که افراد به جاي بها دادن به تولید به سمت راه هاي پرسود و فسادزا می رفتند، یعنی اگر
کسی هم به سمت تولید می رفت، یکی از علت ها این بود که در این مسیر قرار بگیرد که ارز 4200 تومانی بگیرد یا از منافع رانتی
این ارز بهره مند شود و متاسفانه این موضوع پیامد منفی جدي براي فعالان واقعی و دلسوز بخش مولد اقتصاد را داشت و متاسفانه با

 
اتخاذ این سیاست ارزي به جاي تولید، به واردات یارانه دادیم. 

نماینده مجلس افزود: امروزه بخش قابل توجهی از تولیدات ما تولیدات پوششی هستند، بدین معنی که کارخانه اي که قبلا در خط
تولید بوده است، امروز بخشی از تولید خود را کاهش داده و اقلام را به صورت فله اي وارد می کند و در بسته بندي داخلی به بازار می
آورد که این موضوع نیز متاسفانه در نوع خودش فسادي است که دلیل آن دقیقا به ارز ترجیحی برمی گردد و در فرد این توجیه را

 
ایجاد می کند که هزینه هاي تولید در داخل به صرفه نیست لذا این مواردي است که باعث کاهش تولید واقعی می شود. 

نماینده مردم چابهار در پایان در مورد راهکارهاي جایگزین این سیاست گفت: ما باید قیمت ارز را تک نرخی و واقعی سازي کنیم و در
ارتباط با این موضوع نحوه اجرایی و تک نرخی کردن ارز نیز بسیار مهم است و باید به گونه اي باشد که این جراحت آسیب بیشتري

به مردم وارد نکند. از طرفی با پرداخت مستقیم نیز از اقشار کم درآمد جامعه دفاع کرد.



متأسفانه حقوق معلولان در جامعه نادیده گرفته می شود

منبع: رساشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/07/25

چهارمحال و بختیاري ـ حجت الاسلام والمسلمین نکونام گفت: هم اکنون حقوق معلولان مغفول مانده و باید از سوي
مسؤولان و برنامه ریزان این حقوق قرار گرفته شود.

چهارمحال و بختیاري ـ حجت الاسلام والمسلمین نکونام گفت: هم اکنون
حقوق معلولان مغفول مانده و باید از سوي مسؤولان و برنامه ریزان این حقوق

 
قرار گرفته شود. 

به گزارش خبرگزاري رسا در چهارمحال و بختیاري، حجت الاسلام والمسلمین
محمدعلی نکونام امروز در آیین تجلیل از فعالان قرآنی جامعه هدف بهزیستی
استان افزود: معلولان نیازمند ترحم نیستند و نیازمند اداي حق و حقوق خود

 
هستند که این حقوق گاهی در جامعه نادیده گرفته شده است. 

وي اظهار داشت: هم اکنون حقوق معلولان مغفول مانده و باید از سوي مسوولان و برنامه ریزان این حقوق از جمله مناسب سازي،

 
اشتغال، مسکن مدنظر قرار گرفته شود. 

امام جمعه شهرکرد تاکید کرد، در راستاي رفع مشکلات این قشر توانمند، تمام خواسته و حقوق این قشر را مسوولان انتقال خواهیم

 
داد و رفع این مشکلات مطالبه جدي خواهد بود تا میدان براي فعالیت این قشر فراهم شود. 

مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري با اشاره به اینکه 32 هزار معلول در استان زیرپوشش بهزیستی قرار دارند، گفت: در راستاي
توسعه فعالیت هاي قرآنی براي مددجویان از سال 1385، شوراي فرهنگی سازمان و کانون قرآن و عترت نیز از پارسال در استان در

 
راستاي آگاه سازي کارمندان و جامعه هدف بهزیستی فعال شد. 

نرگس عسگري با اشاره به روز 23 مهرماه و روز عصاي سفید گفت:هم اکنون چهار هزار و 495 نفر نابینا و نیمه بینا در استان

 
زیرپوشش قرا دارند که یکهزار و 654 نفر از این تعداد نابینا و 2هزار و 841 نفر نیمه بینا هستند. 

به گفته وي، 71 معلول نابینا در استان مشغول تحصیل در دانشگاه هستند که از این تعداد پنج نفر در مقطع دکترا، 9 نفر در سطح

 
کارشناسی ارشد، 45 نفر در سطح کارشناسی و 9 نفر در رشته کاردانی به تحصیل اشتغال دارند. 

وي اظهار داشت: اشتغال و مناسب سازي معابر از جمله مشکلات مهم این قشر توانمند و به خصوص نابینایان تحصیل کرده در استان

 
که اجراي قوانین براي حمایت از این قشر ضعیف است. 

به گفته وي، فرهیختگان جامعه هدف بهزیستی در بخش منابع فرهنگی و نشریات الکترونیکی با مشکل مواجه هستند و باید مسوولان
فرهنگی استان در این حوزه دغدغه مندتر باشند تا مشکلات این قشر رفع شود. 



مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري گفت: نابینایان و به خصوص نابینایان تحصیل کرده بیشترین سهم بیکاري را در بین معلولان
دارند و دستگاه ها و نهادهاي عمومی باید در اجراي قانون سهمیه سه درصد استخدام معلولان طبق ماده 15 قانون جامع حمایت از

 
حقوق افرادي داراي معلولیت و اختصاص 30 درصد از پستهاي سازمانی به افراد کم بینا و نابینا زبق ماده 11 بند "ت" اجرا کنند. 

وي اظهارداشت: نامناسب بودن محیط شهري و وسایل عمومی ، نبود رویه و سیاست خاص در تولید و توزیع منابع اطلاعاتی از
مهمترین مشکلات این فشر است./د101/



چراغ سبز بی سر و صداي دولت روحانی به خودروساز ورشکسته کره جنوبی

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/07/25

چراغ سبز بی سر و صداي دولت روحانی به خودروساز ورشکسته کره جنوبی علی رغم خلف وعده هاي متعدد دولت کره جنوبی
براي آزادسازي پولهاي بلوکه شده ایران در آن کشور، دولت قبل اقدام به صدور مجوز براي مونتاژ خودروهاي لوکس یک برند

 
ورشکسته کره اي در کشورمان کرده است. 

به گزارش حلقه وصل، موضوع پول هاي بلوکه شده کشورمان در
کره جنوبی یکی از موضوعات مهمی است که طی هفته هاي
اخیر در دستور کار دستگاه دیپلماسی قرار داشته و در آخرین
موضع گیري، علی باقري معاون سیاسی وزیر امور خارجه ایران
طی روزهاي اخیر در توئیتر نوشت: «در تماس تلفنی آقاي چوي
جونگ کان قائم مقام وزارت خارجه کره جنوبی، به وي
خاطرنشان کردم تنها اقدام موثر و سریع در رفع محدودیت منابع
ایران در کره جنوبی و جبران خسارات وارده است که می تواند
نقش مؤثري در ترمیم وجهه آسیب دیده این کشور نزد مردم

 
ایران داشته باشد.» 

پیش از آن نیز، چانگ یو یانگ وزیر خارجه کره جنوبی در پاسخ به درخواست امیرعبداللهیان همتاي ایرانی خود که خواستار مضاعف
شدن تلاش ها جهت حل و فصل مسائل پیرامون پول هاي بلوکه شده ایران شده بود، گفته بود سئول تمامی تلاش هاي ممکن از

 
جمله پرداخت بخشی از بدهی هاي خود در قالب اقلام بشردوستانه را به کار بسته است. 

اما در کنار پیگیري ها و رایزنی هاي مسئولان دولت رئیسی براي پایان گروگان گیري پولهاي کشورمان در کره جنوبی، این سوال
مطرح است که چرا با گذشت چند سال از این اقدام غیرقانونی کشور فوق، مسئولان دولت روحانی پیگیري و جدیت لازم را براي حل
این مشکل انجام نداده بودند و از سوي دیگر، کره اي ها نیز بر خلاف چند هفته اخیر، قول ها و پیگیري هاي مشخصی را در این

 
خصوص بیان نمی کردند؟ 

به نظر می رسد پاسخ این موضوع را باید در برخی مجوزها و همکاري هاي مسئولان اجرایی دولت روحانی با طرف کره اي جستجو
کرد. طبیعتا تا زمانی که کره اي ها احساس نکردند که عزم دولت براي بازپس گیري این اموال -که برآوردها، آن را حداقل 7 میلیارد

 
دلار تخمین می زنند- جدي است، ترجیح می دادند از زیر بار این مسئولیت شانه خالی کنند. 

 
کاهش تولید و افزایش قاچاق؛ تاکتیک کره اي در ایران 

سال 1398 و در اوج رفتارهاي خصمانه دولت آمریکا علیه کشورمان، مشخص شد شرکت هاي کره اي فعال در صنعت لوازم خانگی،
ترجیح می دهند به جاي همکاري با کشوري همچون ایران که بازار بزرگ خود را در اختیار آنها قرار داده، ضمن حمایت رسمی از
تحریم هاي آمریکا، به صورت مخفیانه و قاچاق برندهاي خود را وارد کشورمان کنند. با این اوصاف، آنها ضمن فرار از تحریم ها و



فشارهاي آمریکا، از دادن تعرفه هاي قانونی همچون گمرك، به کشورمان نیز خودداري کرده اما درصد خود را از بازار ایران حفظ می

 
کنند. 

در همان زمان، حمیدرضا غزنوي سخنگوي انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی هم گفته بود: دو سال است که شرکت هاي کره
اي مواد اولیه، قطعات و حتی اجازه استفاده از لایسنس را به شرکت هایی که بر اساس قرارداد با شرکت هاي کره اي ال جی و

 
سامسونگ در بخش لوازم خانگی سرمایه گذاري کرده بودند، ندادند. 

وي افزوده بود: شرکت هاي کره اي علاوه بر هزینه کردن براي تبلیغات، به صورت سازمان یافته از طریق قاچاق، بازار ایران را تأمین
می کردند که این مساله باعث شده بود در رقابت نابرابر، تولیدکنندگان ایرانی را زمین گیر کنند و حقوق دولتی و گمرکی دولت را نیز

 
پرداخت نکنند. 

اما علی رغم این افشاگري ها و تذکرات، خبري از برخورد جدي مسئولان دولت قبل در حوزه هایی چون وزارت صنعت، ستاد مبارزه با
قاچاق کالا و حتی وزارت امور خارجه براي تنبیه و برخورد با برندهاي کره اي که اینگونه مردم و کشورمان را تنها گذاشتند اما به

 
دنبال قاچاق سازمان یافته به کشورمان بودند، نبود. 

 
مجوز بی سر و صدا به خودروساز ورشکسته کره جنوبی 

اما لوازم خانگی، تنها بازاري نبود که با بی تدبیري و مسامحه دولت روحانی، به دست کره جنوبی افتاد. طی سالهاي گذشته و از زمان
دولت احمدي نژاد، موضوع واردات گسترده خودروهاي کره جنوبی به کشورمان با برندهایی چون کیا و هیوندا، در معرض دید همگان

 
بود و آنها درصد قابل توجهی از این بازار را در اختیار داشتند. 

البته پس از ممنوعیت واردات خودرو به دلیل تلاطمات ارزي، این روند متوقف شد اما کره اي ها علی رغم سال ها بهره بردن از این
بازار چند میلیارد دلاري، هیچگاه سرمایه گذاري مناسبی در صنعت خودرو کشورمان نکردند و ترجیح دادند تاکتیک لوازم خانگی را

 
در این بازار بزرگ نیز تکرار کنند. 

در کنار این اقدامات کره اي ها، باید موضوع کمک مسئولان وزارت صنعت و برخی دستگاه هاي دیگر دولتی در زمان کابینه قبلی را

 
نیز به اقدامات و تصمیمات نادرست و البته مشکوك اضافه کرد. 

ماجرا از این قرارست که علی رغم خبرهاي متعدد رسانه هاي کره جنوبی در ماه هاي گذشته، مبنی بر احتمال ورشکستگی کامل یک
کمپانی خودروسازي در این کشور به نام "سانگ یانگ" بررسی ها حاکی از آن است که این برند، بدون سر و صدا و جلب توجه در

 
حال مونتاژ خودروهاي لوکس، در یک منطقه نزدیک پایتخت است. 

آنطور که رسانه هاي معتبر کره جنوبی همچون خبرگزاري یونهاپ اعلام کرده اند، اگرچه بخشی از سهام «سانگ یانگ موتور» در
ساله هاي اخیر توسط شرکت خودروسازي «ماهیندرا» هندوستان خریداري شده، اما به علت وضعیت نامناسب مالی، زیان فراوان و
احتمال انحلال، دادگاه تخصصی امور ورشکستگی در کره جنوبی تصمیم گرفته یک مدیر ارشد براي نظارت بر وضعیت این
خودروسازي منصوب کند و ضرب الاجلی را براي اتخاذ تصمیمات فوري در زمینه فروش کامل سهام یا ورشکستگی شرکت تعیین

 
کرده است. 



این دومین بار طی 10 سال اخیر است که خودروسازي «سانگ یانگ» دچار مشکلات جدي مالی می شود و 4700 نفر از کارگران
«سانگ یانگ» به دلیل همین وضعیت، واجد دو سال مرخصی بدون حقوق شدند، اما بخش دیگري از کارکنان آن، زیر بار این تعدیل

 
نرفته و ضمن تحصن در داخل کارخانه این خودروسازي، با پلیس ضدشورش کره درگیر شدند. 

اما در همین اوضاع نامناسب مالی و اداري کمپانی مذکور، سانگ یانگ در کشورمان اقدام به مونتاژ خودروي لوکس و گمنام

 
"رکستون" می کند که قیمت آن در بازار ایران، بین 3.5 تا 4 میلیارد تومان تعیین شده است. 

 
 

چنین مجوز و کمک ویژه اي به خودروساز ورشکسته کره اي، عملا چراغ سبز مسئولان دولت قبل به دولت آن کشور براي جدي
نگرفتن فشارها و همراهی بی سر و صدا با آنها تفسیر می شود چراکه مونتاژ این خودرو، غیر از استفاده کمپانی کره اي از تسهیلات و
تعرفه هاي پایین گمرکی و تولید و تلاش براي کاهش زیان هاي خودروساز اصلی، فایده اي براي صنعت و حتی اشتغال در کشورمان

 
ندارد. 

حتی چنین مونتاژي، نمی تواند با انتقال دانش فنی همراه باشد چراکه کارنامه کره اي ها در موارد مشابه و سال هاي قبل، نشان می

 
دهد جز فروش محصولات خود در ایران و جذب پول، به موضوع دیگري در این همکاري فکر نمی کنند. 

در کنار این مجوز مخفیانه که تاکنون با پیگیري نهادهایی چون مجلس شوراي اسلامی نیز همراه نبوده، موضوع تخلفات و شکایات
هزاران نفر از افرادي که با پیش خرید، قصد تحویل محصول دیگر این خودروسازي به نام "تیوولی" را داشته و سالهاست در راهروهاي
دادگاه، به دنبال گرفتن حق خود از نمایندگی سانگ یانگ در ایران هستند، موضوع مهم دیگري است که باید در جاي خود بررسی و

 
پیگیري شود. 

منبع: تسنیم



سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش گروه اخبار داخلی دفاع پرس، حجت االله
عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سومین
نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار داشت: بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون

 
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

عبدالملکی ادامه داد: با توجه به تاکید رئیس جمهوري،
باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل

 
در سال مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهاد ها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به آن



 
ها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبرد ها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیاد ها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود:اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کار هایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی، مجوز هاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشور هاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است محقق شود. 

انتهاي پیام/ 351



یک میلیون و 900 هزار فرصت شغلی از بین رفت/ ضرورت ثبت اشتغال هر فرد،

در کد ملی/ باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/07/25

یک میلیون و 900 هزار فرصت شغلی از بین رفت/ ضرورت
ثبت اشتغال هر فرد، در کد ملی/ باید سالیانه یک میلیون

 
فرصت شغلی ایجاد شود 

اقتصادي/وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس
برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک

 
میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در

 
کشور ایجاد شود. 

«حجت االله عبدالملکی» با بیان این مطلب در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی
اشتغال اظهار داشت: با توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص
شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی
اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت
شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال
کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و
اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند.
عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی
است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً
مشخص شود. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود:

 
باید کمیت ها، کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. وي با اشاره به اینکه باید بتوان
ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی، مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم
و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به آن ها توجه شود. عبدالملکی تاکید
کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري ها، بانک مرکزي



و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم
ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي مربوطه منعقد می شود. عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و
سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6
ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت
تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و
به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور ایجاد شود. وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در
سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان
برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به
شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود
انجام گیرد بسیار ارزشمند است. وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را
نظارت می کند، اظهار داشت: مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در
حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکززدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود: در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که
قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی
فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی، مجوزهاي لازم به وزارت امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از
ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال استفاده کرد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از
اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه
دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است محقق

 
شود. اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد. 

در این نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی
مشخص شده است. عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر
اساس داده هاي ثبتی در داشبورد اشتغال صورت می گیرد. وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري
معطوف به اشتغال خواهد بود. معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر
نخواهد شد، اظهار داشت: اشتغال پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد.

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



ضرورت فراهم نمودن زمینه براي ایجاد اشتغال پایدار براي جوانان استان

اردبیل

منبع: خانه ملتشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/07/25

عضو مجمع نمایندگان استان اردبیل در دیدار مجمع نمایندگان استان با استاندار اردبیل گفت: در این نشست بر ضرورت
فراهم نمودن زمینه براي ایجاد اشتغال پایدار براي جوانان استان اردبیل تاکید شد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، صدیف بدري نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین و عضو مجمع نمایندگان
استان اردبیل در مجلس شوراي اسلامی از برگزاري نشست مشورتی مجمع نمایندگان استان با سید حامد عاملی استاندار اردبیل خبر

 
داد. 

بر اساس این گزارش؛ این نماینده مجلس در دوره یازدهم در خصوص این نشست گفت: حاضرین در این نشست که در محل مجلس

 
شوراي اسلامی برگزار شد، نقطه نظرات خود را پیرامون مسائل مختلف استان با استاندار اردبیل در میان گذاشتند. 

وي افزود: در این نشست پیرامون مباحث مهمی همچون تحول در حوزه هاي مختلف، توسعه متوازن استان، تلاش براي جلب سرمایه

 
گذاري و همچنین فراهم نمودن زمینه براي ایجاد اشتغال پایدار براي جوانان استان اردبیل نیز بحث و تبادل نظر کردند./ 

پایان پیام



ترسیم نماي کلی اشتغال در نیمه دوم سال 1400 و 1401

منبع: میزانشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار ورفاه اجتماعی گفت: همه دستگاه ها ، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي
اقتصادي و اجتماعی خود را مشخص کنند و لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم

شود.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در
سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال با بیان این مطلب که باید سالیانه یک
میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود، گفت: با توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک

 
میلیون شغل در سال مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهاد ها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به آن

 
ها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت



تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبرد ها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیاد ها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود:اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کار هایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی، مجوز هاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشور هاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است محقق شود. 

 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاورد هاي اشتغالی

 
مشخص شده است. 



عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار داشت: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

 
منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- وزیر رفاه: براي تخصیص 3 درصد مجوزهاي استخدامی به افراد داراي معلولیت اقدام قانونی می کنیم 

انتهاي پیام/



رسیدگی به وضعیت تحصیل و کارآفرینی زنان روستایی؛ اولویت هاي دولت

سیزدهم

منبع: میزانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون بررسی هاي راهبردي و نظارت امور زنان و خانواده با بیان اینکه رسیدگی به وضعیت آموزش و تحصیل زنان در
روستاها، تامین معاش و کارآفرینی آنها از اولویت هاي ماست، گفت: باتوجه به نیاز زنان در حمایت منسجم، با کشف ظرفیت

آن ها باید اقدامات زیادي انجام شود، زیرا ما با گنجینه اي از توانمندي ها روبرو هستیم.

خبرگزاري میزان - لیلا سادات زعفرانچی ظهر امروز در آیین امضاي تفاهم نامه بین معاونت امور زنان و خانواده و معاونت
توسعه روستایی و مناطق محروم، تاکید کرد: با اولویت بندي نیاز هاي اساسی زنان در مناطق روستایی و عشایري به بسیج منابع در

 
جهت رفع این نیاز ها اقدام خواهیم کرد. 

وي با اشاره به اینکه رسیدگی به وضعیت آموزش و تحصیل زنان در روستاها، تامین معاش و کارآفرینی آنها از اولویت هاي ما است،
گفت: باتوجه به نیاز زنان در حمایت منسجم، با کشف ظرفیت آن ها باید اقدامات زیادي انجام شود، زیرا ما با گنجینه اي از توانمندي

 
ها روبرو هستیم. 

معاون بررسی هاي راهبردي و نظارت امور زنان و خانواده عنوان کرد: رسیدگی به بازماندگی دختران در مناطق روستایی از تحصیل و
کار براساس تقسیم بندي، در دستورکار ما قرار گرفته و در تمام سفر هاي استانی که انجام شده یکی از مسائل قابل پیگیري،

 
بازماندگی از تحصیل زنان است که به خصوص در دوران کرونا شکل گرفته است. 

زعفرانچی ادامه داد: این بازماندگی در حوزه آموزش و پرورش قابل پیگیري بوده و ما به دنبال راهکار براي حل این مشکل هستیم.

 
کارآفرینی و اشتغال زنان با همت خود زنان به نتایج درخشانی رسیده و ما نیازمند تکمیل این زنجیره هستیم. 

وي با تاکید بر اینکه برندسازي، استانداردسازي و کسب بازار هایی که این کار ها را در خود جاي بدهد از جمله اقدامات قابل انجام
است، گفت: در صورتی که امکان داشته باشد براساس آمایش سرزمین، نیاز ها شناسایی شده و امیدواریم با بسیج مردمی به نتایج

 
خوبی برسیم. 

معاون بررسی هاي راهبردي و نظارت امور زنان و خانواده با تاکید بر اینکه زنان روستایی در کنار ایفاي نقش هاي خانوادگی، کار هم
می کنند و در بحث حفاظت و امانت داري غذایی کار هاي مهمی انجام می دهند، عنوان کرد: زنان ظرفیت ها و قابلیت ها را در تنگنا

 
ها کشف می کنند و همچنین حماسه هاي تاریخی در حوزه امنیت و اقتدار ملی دارند. 

علی اکبر مویدي، رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي نیز در این مراسم گفت: در حال حاضر 10 میلیون زن روستایی و عشایري

 
داریم که تا حدود زیادي امنیت غذایی کشور را تضمین می کنند و از این تعداد بیش از 73 درصد باسواد هستند. 

وي افزود: بیش از 70 درصد فعالیت دام و طیور، 40 درصد زراعت و دامداري و 80 درصد زنجیره فرآوري محصولات کشاورزي به
روش سنتی بر عهده زنان عشایر و روستایی است. این افراد در تولید محصولات سالم و استاندارد در قالب باغچه هاي خانگی اقدامات



 
خوبی انجام دادند و با مشارکتی که قرار است با معاونت امور بانوان انجام شود امکان ایجاد فرصت اشتغال بیشتر خواهد شد. 

رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي با بیان اینکه هم اکنون هزار و430 مرکز خدمات کشاورزي داریم که در صورت توانمندسازي
زنان می توانیم این مراکز را گسترش دهیم، افزود: احیاي هنرستان هاي کشاورزي از سال گذشته کلید خورده و برخی از آن ها ویژه

 
دختران برنامه ریزي شده است. 

 
بیشتر بخوانید: حل مشکلات زنان مولد روستایی و عشایري براي دریافت وام در دستور کار معاونت امور زنان رئیس جمهور 

انتهاي پیام/



بانک ها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل و تسریع کنند

منبع: ایلناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان لرستان گفت: با توجه به فرصت باقیمانده بانک ها شرایط را جهت پرداخت
تسهیلات کرونا تسهیل و تسریع کنند.

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان لرستان گفت: با
توجه به فرصت باقیمانده بانک ها شرایط را جهت پرداخت

 
تسهیلات کرونا تسهیل و تسریع کنند. 

به گزارش ایلنا، علی آشتاب صبح امروز یکشنبه در جلسه
کارگروه اشتغال و کارآفرینی لرستان با بیان اینکه ثبت نام
کسب کارهاي آسیب دیده از کرونا تا پایان آذر ماه
سالجاري تمدید شده است اظهار داشت: دستگاه هاي
اجرایی استان با هماهنگی و هم افزایی بیشتر با صنف هاي
اقتصادي در خصوص دریافت تسهیلات کرونا به واحدهاي

متضرر شده از این بیماري جهت ثبت نام در سامانه کارا اطلاع رسانی لازم را انجام داده و بانک هاي عامل هم در خصوص پرونده

 
هایی که به آنها براي دریافت تسهیلات معرفی شده اند زمینه را تسهیل و تسریع کنند. 

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان لرستان به معرفی تعداد 28 هزار و 786 پرونده کسب کارهاي آسیب دیده از کرونا به سیتم
یانکی استان اشاره کرد و افزود : از این تعدا پرونده متقاضی تسهیلات کرونا با همکاري دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي عامل تاکنون
مبلغ 196 میلیارد و 979 میلیون تومان به تعداد 21 هزار و 71 پرونده پرداخت شده که زمینه تثبیت اشتغال 24 هزار و 694 مفر را

 
ایجاد کرده است. 

آشتاب به 12 رسته شغلی صنفی و غیر صنفی مصوبه ستاد ملی کرونا براي دریافت تسهیلات اشاره کرد و تصریح کرد : واحده هاي
شغلی آسیب دیده از کرونا به تعداد کارکنان واحدهاي ثبت نام شده، اعم از بیمه شده و بیمه نشده، 12 تا 16 میلیون تومان وام 12
درصد با بازپرداخت 22 ماهه و 2 ماه تنفس تعلق می گیرد که متقاضیان می توانند با مراجعه به سامانه کارا به نشانی

 
kara.mcls.gov.ir نسبت به ثبت نام این تسهیلات اقدام و از مراجعه حضوري به ادارات خودداري کنند. 

انتهاي پیام/



سالانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی
در کشور ایجاد شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون

 
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی در سومین نشست
ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی
شوراي عالی اشتغال با بیان اینکه بر اساس برنامه ریزي ها
و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت
شغلی در کشور ایجاد شود، اظهار کرد: با توجه به تاکید

رئیس جمهوري، باید سهم هر کدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه

 
متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد: در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را بر عهده داریم. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هر کدام از دستگاه ها تاکید کرد. 



وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی پ، مجوزهاي لازم به
وزارت امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد

 
اشتغال استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده مؤثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش مؤثر کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 



 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، عیسی منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از
داشبورد اشتغال امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود، بیان کرد: در این داشبورد، خروجی ها و

 
دستاوردهاي اشتغالی مشخص شده است. 

منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار کرد: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



درخواست انتقال مدیریت «صندوق کارآفرینی امید» به وزارت تعاون

منبع: ایلناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/07/25

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور افزایش امکان تحقق آرمان ها و اهداف «صندوق کارآفرینی امید»، خواستار انتقال
مدیریت صندوق یاد شده از نهاد ریاست جمهوري به این وزارتخانه شده است.

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور افزایش امکان
تحقق آرمان ها و اهداف «صندوق کارآفرینی امید»،
خواستار انتقال مدیریت صندوق یاد شده از نهاد ریاست

 
جمهوري به این وزارتخانه شده است. 

به گزارش ایلنا، به موجب بند (و) تبصره (12) قانون بودجه
سال 1396 کل کشور مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید
به مدت یک سال به قانون فهرست نهادها و مؤسسات
عمومی غیردولتی، اضافه شود و اساسنامه آن حداکثر تا

پایان سال 1396 به عنوان نهاد عمومی غیردولتی به تصویب هیئت وزیران برسد». در همین راستا و مطابق اساسنامه ابلاغی صندوق

 
مذکور، اعضاي هیئت مدیره و مدیرعامل صندوق توسط وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی انتخاب می شد. 

در سال 1397 و پس از پایان مهلت مصوبه فوق، به موجب پی نوشت رئیس جمهور مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید» در نهاد
ریاست جمهوري بماند و با توجه به گستردگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فعلاً به آن وزارتخانه منتقل نشود. لذا اساسنامه
صندوق اصلاح و به تصویب هیئت وزیران رسید و به موجب اصلاحات جدید «رئیس جمهور یا نماینده ایشان» رئیس هیئت امنا بوده

 
و انتخاب مدیرعامل و اعضاي هیئت مدیره نیز به پیشنهاد «سرپرست نهاد ریاست جمهوري» تعیین می شود. 

اکنون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با ذکر این موضوع که مطابق مصوبه اصلاحی اخیر، «صندوق کارفرینی امید» به نهاد ریاست
جمهوري وابسته شده، در حالی که نهاد یاد شده از نظر مأموریت هاي اجرایی، ارتباطی با موضوع کار و اشتغال ندارد و این در حالی
است که وجود «بانک توسعه تعاون»، «صندوق کارآفرینی امید» و «صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون» بصورت یک مجموعه
منسجم در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امکان تحقق آرمان ها و اهداف صندوق یادشده را افزایش می دهد و جدا نمودن حلقه
هاي این زنجیر موجب اخلال در روند امور خواهد شد، تقاضاي اصلاح اساسنامه صندوق مذکور با رویکرد انتقال مدیریت صندوق به

 
آن وزارتخانه را دارد. 

گفتنی است، پیشنهاد فوق هم اکنون مراحل بررسی و تصمیم گیري را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک سپري می

 
کند. 

انتهاي پیام/



صدور مجوز راه اندازي مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در جهاددانشگاهی

چهارمحال و بختیاري

منبع: ایسناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/07/25

مجوز راه اندازي مرکز مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در سه حوزه تخصصی صنعت، کشاورزي و خدمات با تأیید
هیأت فنی و موافقت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهارمحال و بختیاري در جهاددانشگاهی استان صادر شد.

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی
چهارمحال و بختیاري با تأیید هیأت فنی و موافقت اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان، مجوز راه اندازي مرکز
مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در
جهاددانشگاهی استان در سه حوزه تخصصی صنعت،
کشاورزي و خدمات صادر شد، در این مرکز که با هدف
افزایش ضریب موفقیت کسب و کارهاي نوپا، کارآفرینان و
تعاون گران و کمک به بهبود فضاي کسب و کار استان شکل

 
گرفته است، فعالیت هاي زیر صورت می پذیرد: 

 
- شبکه سازي کسب و کارهاي یک رسته تخصصی؛ 

،(BP) طرح کسب و کار ،(FS) ارائه مشاوره هاي تخصصی به صاحبان ایده هاي نوآورانه از جمله: تهیه و اجراي طرح امکان سنجی -

 
مدل کسب و کار (BM)؛ 

 
- هدایت صاحبان سرمایه و ایده در چارچوب طرح هاي نوآورانه و بازارپذیر کسب و کار؛ 

- ارائه مشاوره هاي تخصصی به کارآفرینان و کسب و کارهاي نوپا و کسب و کارهاي تعاون محور با رویکرد افزایش توان رقابت پذیري

 
در بازارهاي هدف؛ 

 
- ارائه مشاوره به متقاضیان در خصوص مباحث قانونی و حقوقی و ارائه راهکارهاي تأمین مالی طرح هاي نوآورانه؛ 

 
- عارضه یابی کسب و کارهاي تعاونی و کسب و کارهاي نوپا و ارائه راهکارهاي تخصصی؛ 

 
- ارزیابی همه جانبه (فنی- اقتصادي) طرح هاي نوآورانه، شاخص هاي سودآوري و تبیین فرآیندها؛ 

- ارائه مشاوره به منظور جذب فناوري هاي نوین، به کارگیري تکنولوژي هاي مدرن و افزایش دانش فنی بنگاه هاي اقتصادي، تعاونی

 
ها و بنگاه هاي اجتماعی؛ 



 
- ارائه خدمات مشاوره آموزشی، برنامه ریزي و مدیریتی به کسب و کارها و تعاونی ها؛ 

 
- ارائه مشاوره در افزایش بهره وري، مدیریت جامع کیفیت به کسب و کار و انواع تعاونی هاي توایدي، توزیعی و خدماتی؛ 

 
- برگزاري رویدادهاي ترویجی کارآفرینی از جمله: اردوها، تورهاي کارآفرینی، باشگاه هاي کارآفرینی و نظایر آن؛ 

 
- برگزاري رویدادها و کارگاه هاي آموزشی تخصصی کارآفرینی؛ 

 
- ارائه خدمات تجاري سازي و ارزش گذاري فناوري ؛ 

 
- ارائه خدمات صادرات و بین المللی سازي کالا و خدمات؛ 

گفتنی است، به زودي این مرکز آمادگی دارد خدمات تخصصی ذکر شده را به کسب و کارهاي نوپا، تعاونی ها، کارآفرینان و صاحبان

 
ایده هاي نوآورانه، در حوزه هاي صنعت، کشاورزي و خدمات ارائه دهد. 

 
آدرس مرکز: شهرکرد، میرآباد شرقی، بلوار امام خمینی (ره)، میدان جهاددانشگاهی، جهاددانشگاهی استان، طبقه دوم 

 
تلفن: 33380890-(038) 

انتهاي پیام



انجمن بانوان کارآفرین در آذربایجان غربی راه اندازي شود

منبع: ایسناشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان غربی با اشاره به فعالیت تعدادي از بانوان استان در حوزه هاي تجاري و
اقتصادي گفت: انجمن بانوان کارآفرین در راستاي پیگیري مسائل و مشکلات بانوان کارآفرین استان تشکیل شود.

نادر صادقی روز یکشنبه 25 مهر در نشست بانوان
کارآفرین استان که به همت دفتر امور زمان و خانواده
استانداري ترتیب یافت، با اشاره به فعالیت تعدادي از بانوان
استان در حوزه هاي تجاري و اقتصادي استان، این فعالیت
را ستود و اظهار داشت: بانوان کارآفرین استان الگویی موثر
بر دیگر بانوان استان هستند چرا که توانسته اند در کنار
مسئولیت هاي زندگی نقش خود ا در تحقق برنامه هاي

 
اقتصادي کشور ایفا کنند. 

وي با تاکید بر ضرورت همکاري دستگاه هاي اجرایی
استان با بانوان کارآفرین و حل مشکلات آنان، گفت: استانداري تمامی تلاش خود را در حمایت از این بانوان کار آفرین انجام می دهد

 
و امیدواریم با رفع موانع پیش رو شاهد حضور تعداد بیشتري از بانوان استان در عرصه هاي اقتصادي و کارآفرینی باشیم. 

معاون استاندار همچنین با اشاره به برخی از مشکلات بانوان کارآفرین در تولید و عرضه محصولات تولیدي خود اظهار داشت: ایجاد
سیستم هاي مدیریت زنجیره تامین در روند طراحی ، تولید و فروش محصولات تولید و آشنایی بیشتر با نیازهاي بازار در فعالیت هاي

 
اقتصادي ضروري است. 

انتهاي پیام



وزیر کار: سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/07/25

ایران اکونومیست- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک
میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود.

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی، با بیان این
مطلب در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و
کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار داشت: با
توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از
دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص
شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این

 
حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها به طور کامل مشخص شود. 

 
ضرورت شناسایی جغرافیاي اشتغال و اصناف 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت

 
ها،کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 



وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی ،شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود : لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود،گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود :

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی ، مجوزهاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 



 
اعطاي وام به تنهایی به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسوولین فراهم می شود، بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی

 
مشخص شده است. 

عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار داشت: اشتغال
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد در حالی که در حال حاضر، سهم بهره

 
وري در کشور کمتر از 6 درصد است. 

ایرنا



ضرورت تشکیل تعاونی براي مشاغل خانگی در قزوین

منبع: ایسناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین بر تشکیل تعاونی و یا انجمن صنفی براي مشاغل
خانگی در عرصه خیاطی تأکید کرد و گفت: جهاد دانشگاهی پیشران هاي فعال که شرایط دریافت تسهیلات مشاغل خانگی

دارند را به سازمان صمت معرفی کند.

وحید انتظاري طی جلسه اي که امروز 25 مهر در سالن
اجتماعات اداره کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان قزوین
برگزار شد، اظهار کرد: هدف از برگزاري این جلسه، آشنایی
با مشکلات پیشران هاي مشاغل خانگی و هماهنگی با

 
دستگاه هاي اجرایی مرتبط با خیاطی است. 

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان قزوین به دریافت مجوز و معافیت مالیاتی مشاغل
خانگی اشاره کرد و افزود: افراد فعال در حوزه مشاغل
خانگی معاف از مالیات هستند اما باید اظهارنامه نامه

 
مالیاتی پر کنند. 

وي تشریح کرد: از سال 91 به بحث مشاغل خانگی توجه ویژه اي شده است و متقاضیان این دسته از مشاغل در 300 رشته فعالیت
دارند، در راستاي حمایت از این طرح دولت تفاهم نامه اي را با جهاد دانشگاهی تحت عنوان طرح ملی توسعه مشاغل خانگی منعقد
کرده که این طرح در سه بخش «شناسایی مزیت هاي استان»، «آموزش و ارتقا توانمندي هاي افراد» و «اتصال به بازار و ایجاد

 
پیشران ها» در حال اجراست. 

انتظاري بر تشکیل تعاونی و یا انجمن صنفی براي مشاغل خانگی در عرصه خیاطی تأکید و خاطرنشان کرد: جهاد دانشگاهی نیز باید
همچون گذشته آموزش هاي باکیفیت را ارائه کند؛ البته این مجموعه آموزش هایی را به صورت رایگان براي متقاضیان طرح ملی
توسعه مشاغل خانگی برگزار کرده که این دوره ها با کمک پیشران ها در حال برگزاري است. همچنین جهاد دانشگاهی باید پیشران

 
هاي فعال که شرایط دریافت تسهیلات مشاغل خانگی دارند را به سازمان صمت معرفی کند. 

به گزارش ایسنا، در ادامه نماینده سازمان صمت به مشکلات پیشران ها در دریافت مجوز و فضاي فیزیکی براي ایجاد کارگاه اشاره
کرد و پیشران هاي معرفی شده از سوي جهاد دانشگاهی و سازمان صمت که در حوزه هاي تخصصی تولید لباس مدارس، مراکز

 
درمانی و مجلسی فعالیت دارند مشکلات خود را بیان کردند. 

انتهاي پیام



راه اندازي کارخانه بازیافت زباله ضرورتی ارزشمند براي کهگیلویه و

بویراحمد

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/07/25

راه اندازي کارخانه بازیافت زباله در کهگیلویه و بویراحمدضرورتی ارزشمند است که علاوه بر ارزش هاي اقتصادي و تولید می
تواندتاثیر فراوانی بر محیط زیست و گردشگري استان داشته باشد.

معاون نظارت و پایش محیط زیست کهگیلویه و بویراحمد
در گفتگو با خبرنگار پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح
زاگرس سرانه تولید زباله را به ازاء هر فرد در کشور بالغ بر
یک کیلو و 200 گرم عنوان کرد و گفت: اگر زباله به
صورت اصولی و بهداشتی مدیریت نشود آلودگی آب، خاك،
و هوا را بدنبال داشته و انتقال این آلودگی ها سبب شیوع

 
اواع بیماري ها و تغییر سیما و منظر زیستی می شود. 

وي صرفه جویی در مصرف انرژي، کاهش آلودگی، اشتغال زایی و استفاده مجدد را از مزایاي مواد بازیافتی دانست و خاطر نشان کرد:
کهگیلویه و بویراحمد به عنوان سرزمین چهار فصل با طبیعت بکر در کشور شهرت دارد و پراکنش زباله ها در طبیعت می تواند تاثیر

 
فراوانی در کاهش گردشگري آن داشته باشد. 

عبدال دیانتی نسب بازیافت را فرصتی ارزشمند براي کاهش تولید زباله ارزیابی و تاکید کرد: پسماند ها و دفن آنها با توجه به تپو

 
گرافی استان کهگیلویه و بویراحمد می تواند باعث آلودگی آبهاي سطحی و زیر زمینی شود. 

این مسئول راه اندازي کارخانه هاي مواد بازیافتی را ضرورتی ارزشمند براي استان دانست و گفت اگر زباله ها جمع آوري نشوند بدون
شک زیست انسان ها در خطر خواهد افتاد و نقش رسانه هاي ارتباط جمعی براي نهادینه کردن فرهنگ تفکیک زباله هاي تر و خشک

 
از مبدا رسالتی است که باید براي کاهش تولید زباله بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

محمد کریمی رئیس سازمان پسماند شهرداري یاسوج نیز در گفتگو با خبرنگار ما با اشاره به اینکه روزانه 180 تا 200 تن زباله در
شهر یاسوج و حومه تولید و براي دفن به سایت دوپشته دشت روم منتقل می شود گفت: شهر یاسوج وضعیت مناسبی در تولید زباله

 
ندارد و به نسبت جمعیت شاهد افزایش تولید زباله هست. 

وي ابراز داشت: کارخانه بازیافت شهر یاسوج معطل اجراي تاسیسات برق، آب است و شرکت ها در این رابطه همکاري مناسبی ندارند.

رئیس سازمان پسماند شهر یاسوج با بیان اینکه این کارخانه کار تفکیک و بازیافت را انجام می دهد گفت: نیاز است در استان کارخانه



تولیدي از مواد بازیافتی راه اندازي شود چرا که با این حجم از تولید زباله می توان حداقل با تولید وسایل بازیافتی به چرخه تولید،
اقتصاد و اشتغال استان کمک کرد.



یک میلیون دامدار ترك فعالیت کردند

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیرعامل اتحادیه مرکزي دام سبک کشور گفت: بر اساس آمار ها طی 10، 12 سال گذشته یعنی از سال 1387 تا 1399

 
حدود یک میلیون دامدار به دلیل ضرر و زیان مجبور به ترك فعالیت خود شده اند که عدد بسیار بالایی است. 

افشین صدر دادرس در گفتگو با ایسنا، در پاسخ به این سؤال که آیا دولت برنامه اي براي خرید تضمینی یا حمایتی دام هاي سبک در
نظر گرفته است یا خیر؟ گفت: قرار بود از تیرماه یک میلیون رأس دام عشایر خریداري شود، ولی تاکنون 100 هزار رأس خریداري
شده است. براي دام غیرعشایر نیز هنوز هیچ تدبیري اندیشیده نشده و دامداران روز به روز در حال ورشکستگی اند. بخشی از دامداران

 
که تاب آوري بیشتري نسبت به شرایط داشتند هنوز مشغول فعالیتند، ولی با ادامه این روند آن ها نیز از بین می روند. 

وي ادامه داد: وارد شش ماهه دوم سال می شویم. در شرایط طبیعی دامدار نیاز دارد در این برهه از سال دام هایش را به صورت
دستی تغذیه کند، ولی با کمبود نهاده مواجه هستیم. از طرفی سهمیه ماهانه دام سبک در هر ماه 3 کیلو و 900 گرم نهاده دولتی بود
که آن هم به همه دامداران نمی رسید که بر اساس گزارش هاي دریافتی از برخی استان ها این عدد به یک کیلو تا یک کیلو و نیم
کاهش یافته است. این در حالی است که ماهانه حدود 12 کیلو نهاده براي تغذیه دام مولد نیاز است. به عبارت دیگر دامداران مجبور

 
هستند بخش عمده نهاده هاي مورد نیاز خود را از بازار آزاد با قیمت هاي بالا تهیه کنند. 

مدیرعامل اتحادیه مرکزي دام سبک کشور اضافه کرد: اولویت تخصیص نهاده هاي دولتی به ترتیب مرغ، دام شیري و دام گوشتی

 
است که در دام هاي گوشتی نیز ابتدا به دام سنگین و سپس به دام سبک نهاده تعلق می گیرد. 

وي تصریح کرد: گفته می شود ارز مورد نیاز نهاده ها تا آخر سال تأمین شده است. سؤال اینجاست که چه مقدار ارز در نظر گرفته

 
شده و آیا قرار است تأمین نهاده ها تا آخر سال مانند شش ماهه ابتدایی امسال باشد؟ 

دادرس با بیان اینکه گفته می شود اگر دامداران دائم در ضرر هستند چرا به فعالیت خود ادامه می دهند و واحد هاي تولیدي را
تعطیل نمی کنند؟ گفت: در جواب کسانی که صحبت هاي این چنینی می کنند باید گفت بهتر است به آمار هاي مرکز آمار ایران
سري بزنید تا متوجه شوید که در این 10، 12 سال چه تعداد دامداري ها را تعطیل کرده اند. بر اساس آمار ها از سال 1387 تا 1399
حدود یک میلیون دامدار مجبور به ترك فعالیت خود شده اند و این عدد بسیاري بالایی است. آیا منظورشان از تعطیلی یعنی از بین

 
رفتن کل تولید؟ 

وي در ادامه گفت: می گویند براي دولت هزینه اضافه ایجاد نکنید. آیا هزینه براي ایجاد اشتغال و پایداري تولید بهتر است یا اینکه

 
مجبور باشند هزینه زیادي صرف واردات گوشت انجام دهند؟ 

این فعال بخش خصوصی در ادامه آمار هاي واردات نهاده ها در سال 1398 و 1399 را تشریح کرد و گفت: واردات ذرت در 11 ماهه
سال 1399نسبت به مدت مشابه سال در 1398، 11 درصد افزایش داشته است. یعنی میزان واردات از 14 میلیون تن به 16 میلیون
تن رسیده است. واردات 11 ماهه جو هم در سال 1399 نسبت به مدت مشابه سال قبل، 55 درصد کاهش داشته است. یعنی میزان
واردات در سال 1398 از 3 میلیون و 760 هزارتن به یک میلیون و 703 هزارتن در سال 1399 رسیده است. همچنین کنجاله سویا
نیز در سال 1399 نسبت به مدت مشابه سال قبل با کاهش 9 درصدي همراه شده است. یعنی از یک میلیون و 985 هزارتن به یک

میلیون و 800 هزارتن در سال 1399 رسیده است.



رشد 261 درصدي وصول حقوق دولتی معادن استان تهران

منبع: ایرناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/07/25

تهران-ایرنا- معاون امور معادن وصنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت استان تهران، از دریافت بیش از 252 هزار
میلیاردریال حقوق دولتی درنیمه اول سال جاري از معادن استان خبر داد و گفت: این مبلغ نشان از رشد 261 درصدي

وصول حقوق دولتی از معادن استان نسبت به زمان مشابه سال قبل دارد.

تهران-ایرنا- معاون امور معادن وصنایع سازمان صنعت،
معدن و تجارت استان تهران، از دریافت بیش از 252 هزار
میلیاردریال حقوق دولتی درنیمه اول سال جاري از معادن
استان خبر داد و گفت: این مبلغ نشان از رشد 261
درصدي وصول حقوق دولتی از معادن استان نسبت به

 
زمان مشابه سال قبل دارد. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان صنعت، معدن
وتجارت استان تهران، علی عبدي اظهار داشت: در6 ماهه
اول سال، هفت پروانه بهره برداري با سرمایه گذاري

 
333هزار میلیارد ریال و اشتغال زایی 66 نفر صادر شده است که به نسبت مدت مشابه سال قبل رشد 34درصدي داشته است. 

عبدي افزود:دراستان تهران تعداد 240معدن فعال وجود دارد که درتامین مواد اولیه کارهاي عمرانی استان بویژه شن و ماسه نقش

 
بسزایی دارند. 

معاون امور معادن سازمان صمت استان تهران بیان داشت : نظارت ها و بازدید از معادن استان به صورت متوالی انجام می شود و از

 
نظر اصول ایمنی، میزان برداشت و رعایت مجوزهاي قانونی مورد بررسی و اعمال نظر قرار می گیرد. 

به گزارش ایرنا،بیشترین معادن سطح استان تهران در حوزه مصالح ساختمانی است که براي تامین نیاز داخل کشور و بخشی نیز

 
فرآوري و به سنگ اختصاص دارد که به سایر نقاط جهان صادر می شود. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- سازمان صنعت معدن و تجارت استان تهران 

- صمت



19 درصد رشد تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون در استان گیلان

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیر عامل بانک توسعه تعاون رشد تسهیلات پرداختی بانک در استان گیلان را 19 درصد اعلام نمود. نوشته 19 درصد رشد
تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون در استان گیلان اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون رشد تسهیلات پرداختی

 
بانک در استان گیلان را 19 درصد اعلام نمود. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه
تعاون طی سفر به استان گیلان در نشستی در مدیریت
شعب استان اظهار داشت: شعب استان طی سال گذشته به
میزان 5900 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت نموده اند که
رشد 19 درصدي در مقایسه با سال پیشین حاصل شده

 
است. 

وي افزود: طی نیمه ابتدایی سال جاري نیز سه هزار میلیارد ریال تسهیلات به تعاونگران و بخش هاي اقتصادي استان پرداخت شده

 
است و به ارزش 373 میلیارد ریال ضمانت نامه صادر گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در دیدار با جبار کوچکی نژاد نماینده مردم رشت و خمام در مجلس شوراي اسلامی و حسن محمد
یاري نماینده مردم تالش، رضوانشهر و ماسال گفت: این بانک طی چند سال اخیر به عنوان بانک عامل طرح هاي ملی حضور داشته

 
است. 

وي افزود: شعب بانک توسعه تعاون بیش از 1400 میلیارد ریال تسهیلات به معرفی شدگان موضوع بند الف تبصره 18 قانون بودجه

 
پرداخت نموده است که 58 درصد متعلق به بخش کشاورزي و 42 درصد در بخش صنعت و معدن بوده است. 

مهدیان گفت: بیش از 1100 میلیارد ریال تسهیلات نیز در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري در شعب استان پرداخت گردیده

 
است و همچنین به میزان 440 میلیارد ریال نیز طی دو سال و نیم اخیر قرض الحسنه ازدواج جوانان در شعب گیلان اعطا شده است. 
مهدیان در بازدید از شرکت پایا کلاچ زیر مجموعه گروه قطعات خودرویی عظام گفت: بسته متنوع خدمات بانکی و اعتباري در
شعب بانک توسعه تعاون براي واحدهاي تولیدي و صنعتی قابل ارائه است و صدور اعتبار اسنادي داخلی، خرید دین و حد اعتباري

 
براي تامین منابع مالی جاري شرکت قابل استفاده است. 

وي افزود: درخواست حد اعتباري 500 میلیارد ریالی این شرکت با اولویت عقد خرید دین و همچنین درخواست حد اعتباري گشایش

 
اعتبار اسنادي داخلی به میزان 1000 میلیارد ریال توسط همکاران استان مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در بازدید از شرکت فولاد گیلان گفت: صنایع معدنی کاربرد موثري در توسعه منطقه اي ایفا می کنند و

 
همکاري بانک با این واحد فولادي می تواند در ایجاد ارزش افزوده صنایع استان اثربخش باشد. 

مهدیان به همراه خلیل بهروزي فر نماینده مردم فومن و شفت در مجلس شوراي اسلامی در محل فرمانداري این دو شهرستان حضور

 
یافت و ضمن گفتگو با فرمانداران دو شهرستان و برخی فعالین اقتصادي به درخواست هاي مردمی دو شهرستان نیز پاسخ گفت. 

وي همچنین طی بازدید از شرکت تعاونی پرورش ماهیان خاویاري پارس شفت و شهاب شیمی فومن گفت: تعاونگران در این دو



شهرستان در رسته هاي مختلف اقتصادي مشغول به فعالیت هستند و درخواست اعتباري شرکت هاي تعاونی توسط همکاران مورد
بررسی و رسیدگی قرار می گیرد و امید است شرکت هاي تعاونی نیز در انجام عملیات بانکی همکاري با بانک توسعه تعاون را در

 
اولویت قرار دهند. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در این سفر به همراه احمد محمدي مدیر امور شعب و استانها، حمید البرزي مدیر امور اعتباري و
سرمایه گذاري، ابراهیم واسعی مدیر شعب استان گیلان و حجت شمس رییس اداره کل حوزه مدیریت ضمن بازدید از شعبه سعدي

رشت و رودبار با همکاران شعب به گفتگو نشست.



رونق گردشگري زنجان با تسهیلات بانک ملی ایران

رونق گردشگري زنجان با تسهیلات بانک ملی ایران

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/07/25

بانک ملی ایران با هدف تسهیل گري و استفاده از ظرفیت هاي گردشگري استان ها، نگاه ویژه اي به واحدهاي رفاهی و
گردشگري دارد به طوري که بخشی از تسهیلات پرداختی این بانک در استان زنجان، به این بخش اختصاص دارد. نوشته

رونق گردشگري زنجان با تسهیلات بانک ملی ایران اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

بانک ملی ایران با هدف تسهیل گري و استفاده از ظرفیت هاي
گردشگري استان ها، نگاه ویژه اي به واحدهاي رفاهی و گردشگري دارد به طوري که بخشی از تسهیلات پرداختی این بانک در استان

 
زنجان، به این بخش اختصاص دارد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، مجتمع رفاهی ملل یکی از واحدهایی است که با تسهیلات بانک

 
ملی ایران رونق گرفته و این بانک بالغ بر 119 میلیارد ریال تسهیلات به این بخش تخصیص داده است. 

تسهیل امور رفاهی گردشگران داخلی، ایجاد رونق در بخش تعاملات مالی با واحدهاي همجوار و جذب نیروي انسانی متقاضی کار با

 
چشم انداز ورود سرمایه گذاران جدید به استان از اهداف این طرح بوده است. 

همچنین بانک ملی ایران تعداد 2 هزار و 319 فقره تسهیلات به ارزش بالغ بر 4 هزار و 923 میلیارد و 992 میلیون ریال در 6 ماه

 
ابتداي امسال به بخش تولید استان زنجان تخصیص داده است. 

لازم به ذکر است، این تسهیلات افزایش ظرفیت شرکت هاي تولیدي استان، فعالیت مجدد شرکت هاي نیمه فعال، شتاب فعالیت
شرکت هاي دانش بنیان و رشد اشتغال زایی استان را به همراه داشته است.



مصاحبه با مدیر استانی بانک صنعت و معدن سیستان و بلوچستان در خصوص

اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی این مدیریت

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/07/25

استان سیستان و بلوچستان داراي صنایعی مانند صنایع غذایی، نساجی، پوشاك و صنایع شیمیایی، فلزکاري، ریخته گري،
ساخت لوازم خانگی و تانکر سازي، صنایع شیلات و ماهی گیري نظیر پرورش میگو و ماهی و ... می باشد و معادن این استان

عبارتند از: معدن مس در شمال باختري زاهدان با ذخیره اي بیش از 15 میلیون تن، معدن ...

استان سیستان و بلوچستان داراي صنایعی مانند صنایع
غذایی، نساجی، پوشاك و صنایع شیمیایی، فلزکاري،
ریخته گري، ساخت لوازم خانگی و تانکر سازي، صنایع
شیلات و ماهی گیري نظیر پرورش میگو و ماهی و ... می
باشد و معادن این استان عبارتند از: معدن مس در شمال
باختري زاهدان با ذخیره اي بیش از 15 میلیون تن، معدن

 
کرومیت در نواحی خاش و معدن منگنز در منطقه کوتیج. 

از دیگر معادن مهم استان، معادن سنگ مرمر، سنگ آهک،

 
تراورتن و شن و ماسه سیلیسی را می توان نام برد. همچنین استخراج نمک از آب دریا همواره در روستاهاي ساحلی رایج می باشد. 

علاوه بر این ظرفیت مناسبی براي گسترش صنایع و معادن این استان وجود دارد تا وضعیت مناطقی که کمتر توسعه یافته هستند را
با سرمایه گذاري مناسب و داراي مزیت اقتصادي بهبود بخشید و در این میان نقش بانک ها به خصوص بانک هاي توسعه اي در
جذب مشارکت بخش خصوصی و سرمایه گذاري بسیار مؤثر و ارزشمند است در این راستا روابط عمومی بانک صنعت و معدن با
حسین شهرکی مدیر استانی سیستان و بلوچستان و رییس شعبه زاهدان این بانک در خصوص اقدامات، برنامه ها و استراتژیهاي این
مدیریت و طرح هایی که با مشارکت و تأمین مالی بانک صنعت و معدن به بهره برداري رسیده یا در دست احداث و بهره برداري می

 
باشد، به گفتگو نشسته است که مشروح آن در ادامه می آید: 

 
1- در راستاي تحقق شعار سال"تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" چه برنامه هایی دارید؟ 

این شعبه همواره سعی نموده به منظور تحقق شعار سال "تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" نسبت به تسهیل امور واحدهاي

 
تولیدي از طریق افزایش سرمایه در گردش مورد نیاز آنها اقدام نماید . 

در همین راستا این شعبه طی سالهاي اخیر نسبت به انعقاد قراردادهاي استانی کمکهاي فنی و اعتباري به واحدهاي تولیدي مستقر
در شهرکها و نواحی صنعتی استان سیستان و بلوچستان و قرارداد صیانت از تولید اقدام نموده است. همچنین با استفاده از منابع بند
الف تبصره 18 قانون بودجه سالهاي 97 و 98 ، تسهیلات تام و قرارداد کمکهاي فنی و اعتباري به مجتمع هاي تولیدي صادرات گرا

 
در سواحل جاسک-گواتر نیز در قالب عقود مختلف نسبت به تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي اقدام می نماید . 

 
2- مهمترین سیاست ها و استراتژیهاي شعبه در سال 1400 چیست؟ 

مهمترین برنامه شعبه زاهدان در سال 1400 تمرکز هر چه بیشتر بر تأمین مالی جهت تکمیل طرحهاي نیمه تمام صنعتی استان و
تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي استان به منظور افزایش توان تولید، بالابردن سطح بهره وري، حفظ اشتغال موجود و ایجاد



 
اشتغال جدید و نهایتاً توسعه استان می باشد . 

3- مهمترین اقدامات انجام شده در سال 99 چه بوده است و چه میزان درتحقق برنامه هاي سال گذشته موفق بوده اید، دلایل

 
موفقیتتان چه بوده است ؟ 

این بانک با تامین مالی و راه اندازي طرح هاي سرمایه ثابت در استان ایجاد اشتغال نموده است از جمله این طرح ها می توان به طرح
تولید انواع کنسانتره کرومیت شرکت پارس آلیاژ مکران منطقه آزاد چابهار اشاره نمود. همچنین با امهال بدهی مشتریان پیشین و
تزریق سرمایه در گردش به آنها طرح هاي فاقد فعالیت مجدداً فعال شده و به اشتغال پایدار استان کمک نموده است از جمله این

 
طرح ها می توان به مجتمع تولیدي سحر صنعت شرق اشاره نمود. 

4-با توجه به مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا چه اقدامات و راهکارهایی براي حمایت از تولیدکنندگان

 
استان خود دارید؟ 

با توجه به شیوع ویروس کرونا که اکثر کسب و کارها را دچار مشکلات عدیده اي کرده، این شعبه تمام تلاش خود را جهت حمایت و
مساعدت به مشتریان درجهت تسریع در بررسی و پرداخت تسهیلات درخواستی و ارائه خدمات الکترونیکی نموده است؛ همچنین در
جهت کاهش تاثیر تحریم هاي ظالمانه، تمرکز بیشتري بر حواله هاي ارزي گردیده تا بتوانیم به نحو مقتضی، نسبت به تامین مواد

 
اولیه شرکتها از کشورهاي همجوار اقدام نماییم . 

5-پس از تدوین سیاستهاي اعتباري و راهبردي بانک در سال1400، براي اجراي مؤثر سیاست ها و به منظور ایجاد هم افزایی و

 
چابک سازي سازمان، چه اقداماتی را مؤثر می دانید؟ 

به منظور ایجاد هم افزایی و تحقق سیاستهاي راهبردي بانک میباست متناسب با شرایط اقتصادي و سیاسی حاکم برکشور و شرایط
کسب وکار در جامعه، اقدامات لازم به منظور پشتیبانی از تولید و صنعت کشور از جمله افزایش میزان اعتبارات تخصیصی به استانها،
تسریع در فرایند اعطاي تسهیلات و ارائه خدمات ارزي به واحدهاي مشمول، شفاف سازي قوانین و به حداقل رساندن موانع موجود به

 
منظور دستیابی به اهداف کلی بانک صورت پذیرد. 

 
6- براي اجراي حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال چه اقداماتی در شعبه تحت مدیریت شما صورت گرفته است؟ 

لیستی از مشتریان بزرگ این شعبه که مشمول این طرح می باشند تهیه و به اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی ارسال گردیده تا
خدمات وی ژه مورد نیاز این مشتریان در دستور کار قرار گیرد. ضمناً در این خصوص جلسات حضوري در محل شعبه و محل کارخانه

 
برگزارگردیده است. 

 
7-از چه روشهایی براي جذب منابع بیشتر در استان استفاده می کنید؟ 

با عنایت به استقرار بانک صنعت و معدن شعبه زاهدان در مرکز استان سیستان و بلوچستان به عنوان یکی از استانهاي کم برخوردار ،

 
به دلایل ذیل جذب منابع با مشکلات و موانعی روبروست : 

 
نبود صنایع بزرگ و بالادستی 

 
برتري نداشتن نرخ سود حسابهاي سپرده در مقایسه با سایر بانکها 

 
روند سخت و طولانی شرایط افتتاح حساب در مقایسه با سایر بانکها 

 
عدم اطلاع رسانی و تبلیغات مناسب از خدمات بانک صنعت و معدن 

 
عدم وجود شرایط تشویقی خاص جهت جذب منابع 

 
گستردگی استان و کمبود شعبه 

عدم تمایل متقاضیان تسهیلاتی بزرگ و عدم وجود اهرم اجرایی جهت مجاب نمودن این متقاضیان به افتتاح حساب و انتقال گردش



 
نقدینگی به شعبه 

با این حال این شعبه از طریق تسهیل در فرآیندهاي خدمات بانکی، ارائه تسهیلات با نرخ سود کمتر از نرخ سود جاري از طریق انعقاد
قراردادهایی با سازمان هاي ذیربط از جمله استانداري، شرکت شهرك ها و سازمان صنعت، معدن و تجارت و کمک گرفتن از

 
دستگاههاي اجرایی هم گروه براي جذب منابع بیشتر تلاش می نماید. 

 
8- در این مدت چند طرح صنعتی با تسهیلات بانک در استان به بهره برداري رسیده و به چه میزان اشتغال ایجاد کرده است؟ 

طرح توسعه شرکت ساحل صید کنارك ، تولید کننده انواع کنسرو و فیله ماهی و میگو با پرداخت تسهیلاتی به مبلغ 198 میلیارد
ریال در جنوب استان و در شهرك صنعتی کنارك به پایان رسیده و میزان اشتغال واحد تولیدي به بیش از 400 نفر افزایش یافته

 
است . 

طرح تولید انواع کنسانتره کرومیت شرکت پارس آلیاژ مکران منطقه آزاد چابهار دیگر طرحی است که در جنوب استان و در پیکره
صنعتی منطقه آزاد چابهار با تسهیلات ریالی این بانک به مبلغ 610 میلیارد ریال احداث گردیده که با بهره برداري کامل از این طرح،

 
زمینه اشتغال براي 31 نفر ایجاد شده است . 

9- چه تعداد واحد صنعتی با تسهیلات بانک در استان در حال اجرا است، چه مقدار پیشرفت داشته است و با بهره برداري از آنها چه

 
مقدار شغل ایجاد شده است؟ 

 
هم اکنون پروژه هایی با مشارکت بانک صنعت و معدن در استان در حال احداث می باشند . از جمله : 

طرح تولید فولاد مکران منطقه آزاد چابهار که با تسهیلات 81٫ میلیون یورویی این بانک در شهرستان چابهار در حال اجراست و پیش

 
بینی می گردد زمینه اشتغال براي 280 نفر را فراهم آورد . 

طرح تولید انواع کاشی و سرامیک شرکت کاشی وشنگار بلوچستان که با تسهیلات 14٫044٫785 یورویی و 200 میلیارد ریالی این

 
بانک در شهرك صنعتی زاهدان در حال احداث است و پیش بینی می گردد زمینه اشتغال براي حداقل 70 نفر را فراهم آورد . 

همچنین نیروگاه مقیاس کوچک شرکت رشد آسایش آرتین که با تسهیلاتی بالغ بر 13٫026٫000یورو در شهرك صنعتی ایرانشهر در

 
حال احداث است، زمینه اشتغال براي حداقل 17 نفر را ایجاد خواهد کرد. 

10- وضعیت استان از نظر توسعه صنعتی چگونه است و شما چه پتانسیل هایی را براي توسعه صنعتی و اقتصادي استان می

 
شناسید؟ 

در استان سیستان و بلوچستان بالغ بر 1200 طرح صنعتی داراي پروانه بهره برداري وجود دارد که از این حیث به صورت تقریبی در
جایگاه 25 کشوري قرار دارد؛ مهمترین واحدهاي صنعتی استان عبارتند از : کارخانجات تولید سیمان سیستان و خاش، کارخانه هاي
تولید کیسه هاي پلی پروپیلن، فولاد، نیروگاه خورشیدي، گروه کارخانجات مینو، تور بافی، کارخانجات عمل آوري انواع ماهی و میگو،

 
کارخانه کنسرو سازي، کارخانجات تولید انواع سازه هاي فلزي و دکلهاي انتقال نیرو، کارخانه صنایع شیمیایی و سموم کشاورزي و ... 

استان سیستان و بلوچستان از لحاظ صنعتی در گروه استانهاي توسعه نیافته قرار می گیرد. دورافتادگی و در حاشیه قرارگرفتن استان
از مراکز اصلی جمعیتی و محورهاي موجود توسعه کشور، تراکم اندك جمعیت پراکندگی نقاط زیست، شرایط اقلیمی نامناسب، فقر
منابع آبی به ویژه در کانونهاي جمعیتی و کمبود نیروي انسانی ماهر و کمبود زیر بناها از جمله مهمترین محدودیت هایی هستند که
در راه توسعه صنعتی استان پدیدار شده اند، لیکن این استان از امکانات و قابلیت هاي ویژه اي نیز برخوردار است که می تواند در
درازمدت و در راستاي جهت گیري هاي برنامه ریزي شده پایه هاي توسعه صنعتی را استحکام بخشد. موقعیت جغرافیایی ویژه استان
به لحاظ همجواري با کشورهاي پاکستان، افغانستان و دسترسی به آبهاي آزاد در خارج از تنگه هرمز و امکان ارتباط با کشورهاي شرق
آسیا ، شبه قاره هند و کشورهاي عربی و بازارهاي آفریقائی امکان ویژه اي براي توسعه صنعتی فراهم می سازد. با افزایش سرمایه

 
گذاریها در منطقه آزاد تجاري-صنعتی چابهار امید می رود در آینده گامی بلند به سوي توسعه صنعتی استان برداشته شود . 

منابع دریایی و شیلات از دیگر امکانات توسعه صنعتی استان است که می تواند زمینه ساز ایجاد صنایع شیمیایی و صنایع دریایی به



 
شمار آید. در زمینه گسترش صنایع تبدیلی وابسته به محصولات کشاورزي امکانات توسعه وجود دارد . 

منابع معدنی از جمله قابلیت هاي توسعه صنعت در استان است و بسیاري از معادن استان می توانند عملکردي فرامنطقه اي داشته
باشند. معادن غیرفلزي در استان منبع خوبی جهت تولید مصالح ساختمانی است که این رشته صنعتی علاوه بر اشتغالزایی در افزایش

 
درآمد منطقه تاثیر بسزائی دارد. 

در حوزه معدن، این استان به علت قرارگرفتن در کمربند فلز زائی معدنی که از اروپا شروع و پس از گذشت از میناب و ارتفاعات
جازموریان به سمت خاش و زاهدان ادامه می یابد، از منابع غنی معدنی در زمینه کانی هاي فلزي و غیرفلزي برخوردار می باشد.
مطالعات انجام شده نشان می دهــد که قابلیتهاي مــعدنی از جمله توانمندیهاي مهم توسعه استان به شمار می آیند و بسیاري از
کانسارهاي فلزي و غیرفلزي شــناخــته شده می توانند مبناي ایجاد صنایع بزرگ معدنی قرارگیرند. از جمله پتانسیلهـاي معدنی
مهـم استـان می تـوان به ذخائر قـابل توجهی از گـرانیت، مس، کـرومیت، تیتـانیوم، آهـن، طلا، آنتیموان، مرمر و سنگ آهن اشاره
نمود. درمجموع ذخایر شناسایی شده استان در رتبه 9 کشور و مجموع مجوزهاي بهره برداري استان نیز 200 فقره می باشد که در

 
کشور رتبه 18 را دارا می باشد . 

 
با توجه به موقعیت جغرافیایی استان برخی از فرصتهاي سرمایه گذاري و قابلیت هاي صنعتی به شرح ذیل عنوان می گردد : 

 
وجود نخلستانهاي متعدد خرما 

 
وجود باغهاي پرورش موز و انبه 

 
مجاورت با آبهاي آزاد و رونق نسبی صنایع مرتبط با کشتی ، شناور و لنج سازي در جنوب استان 

 
کارخانجات متعدد کنسرو ماهی و فرآورده هاي دریایی در جنوب استان 

 
قابلیت احداث معادن متعدد با توجه به منابع معدنی فراوان ، متنوع و در دسترس در استان 

 
قابلیت ایجاد مزارع توربین بادي در سطح استان با توجه به اینکه استان در کریدور بادي منطقه قرار دارد. 

قابلیت ایجاد نیروگاههاي خورشیدي در سطح استان با توجه به زاویه مناسب تابش نور خورشید و میزان تابش نور در ساعات شبانه

 
روز در سطح استان 

 
11-براي وصول مطالبات چه برنامه و راهکاري دارید؟ 

رویه شعبه زاهدان در حوزه وصول مطالبات بالاخص مطالبات غیرجاري ، رویه اي در راستاي عارضه یابی مشکلات و حل ریشه اي
آنهاست . یعنی رسیدن به یک ریسک واقعی نه یک ریسک غیر واقعی آمارگرا . در این راستا برخی از تکنیکهاي شعبه به شرح ذیل

 
می باشد : 

تلاش به منظور ایجاد ارتباط واحدهاي تولیدي با تجار عمده منطقه به منظور فروش محصول و یا صادرات آن با هدف خروج واحد

 
تولیدي از رکود و تزریق نقدینگی به واحد تولیدي . 

 
مکاتبه و مذاکره با سازمانهاي و ارگانهاي دولتی به منظور وصول طلب واحدهاي تولیدي 

مکاتبه و مذاکره مکرر و مستمر با صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیتهاي معدنی و صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک

 
بمنظور ایفاي تعهدات خود در قبال مشتریان بانک . 

برخورد قاطع به منظور وصول طلب بانک از طریق مراجع قضایی و اجراي ثبت در خصوص طرحهایی که برغم اعطاي مهلت هاي

 
مکرر موفق به تسویه بدهی خود نشده اند. 

 
12-چه برنامه هایی براي ارائه خدمات هر چه بهتر به مشتریان دارید؟براي افزایش کارمزدها چه راهکارهایی دارید؟ 

 
برخی از راهکارهایی که می تواند موجب ارائه خدمات هر چه بهتر به مشتریان گردد عبارتند از : 

 
شفاف سازي دستورالعمل ها 

 
افزایش حدود اختیارات شعب 

 
به کار گیري شیوه هاي نوین تامین مالی و پررونق نمودن اقلام قابل ارائه در سبد خدمات بانک 



 
ارائه تسهیلات به متقاضیان در راستاي تکمیل زنجیره فعالیت واحد تولیدي 

 
13- با توجه به افزایش سطح اختیارات شعب، تعامل شما با ستاد بانک چگونه است و چه انتظاري از ستاد دارید؟ 

علیرغم اینکه شعبه زاهدان دورترین شعبه در کشور نسبت به ستاد مرکزي بانک می باشد، اما خوشبختانه همواره تعامل خوب و
سازنده اي با همکاران محترم ستادي دارد، به گونه اي که در خصوص پرونده هایی که در استان در حال اجرا هستند و حتی نظارت
بر مصرف تسهیلات ایشان نیز در اختیار شعبه قرار ندارد، دوشادوش همکاران ستادي در اغلب بازدیدهاي نظارتی حضور داشته و از
چند و چون نحوه اجراي طرحها آگاهی دارد . لذا تنها انتظار شعب از همکاران ستادي، تسریع در پیگیري امور، صرفاً در راستاي
تکریم مشتریان می باشد. چراکه در برخی مواقع تقاضاي مشتریان بانک خارج از حدود اختیارات شعب بوده و در نهایت این شعبه

 
است که در صف بانک و تعامل مستقیم با مشتریان و ملزم به پاسخگویی سریع به ایشان است . 

 
14- تعامل شما با مقامات ارشد استانی نظیر(استانداري، وزارت اموراقتصادي و دارائی و وزارت صنعت، معدن و تجارت) چگونه است؟ 
شعبه زاهدان تا پیش از تأسیس در اسفند ماه 1382 ، به صورت دفتر نمایندگی مشغول به فعالیت بوده و در حال حاضر تنها با یک
شعبه در سطح استان پهناور سیستان و بلوچستان مشغول به فعالیت می باشد. این شعبه از بدو تأسیس تاکنون همواره داراي تعاملات
سازنده با نهادهاي بالادستی استان همچون استانداري، مجموعه نمایندگان استان و . . . بوده و سعی براین دارد تا با حفظ این روابط و
تعاملات فیمابین و با کمک گرفتن از دستگاههاي اجرایی هم گروه همچون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان ، شرکت شهرکهاي
صنعتی استان ، خانه صنعت استان ، خانه معدن استان ، اتاق بازرگانی، صنعت، معدن وکشاورزي استان و . . . در راستاي رسیدن به

 
اهداف عالیه مدنظر هیئت مدیره محترم بانک، گام بردارد . 

15- به نظر شما نقش نیروي انسانی کارآمد در موفقیت و برتري شعب چیست؟ برنامه شما براي افزایش سطح مهارت و دانش

 
کارکنان مجموعه خود و فرآیند جانشین پروري چیست؟ 

همانگونه که مدیرعامل محترم بانک اشاره نمودند : " کارکنان یک سازمان هویت آن سازمان محسوب می شوند و رویکرد بانک در
گزینش نیروي انسانی باید بر مهارت و تجربه افراد و پیشبرد ارزش ها و مأموریت سازمانی متمرکز باشد، لذا با توجه به اینکه نیروي
انسانی در هر سازمان درحقیقت موتور محرکه آن سازمان می باشد، بدیهی است هرچه این موتور کارآمدتر باشد، بازدهی و بهره وري

 
سازمان بیشتر خواهد بود. 

 
16-روشهاي شما براي استفاده از ایده ها و پیشنهادات همکارانتان در جهت بهبود فعالیتهاي شعبه چیست؟ 

یکی از مهمترین راهکارهاي اساسی این شعبه به منظور بهره مندي از ایده ها و پیشنهادات همکاران شعبه، برگزاري جلسات هم
اندیشی مکرر و مستمر با همکاران در راستاي تصمیم گیري در امور شعبه می باشد. شایان ذکر است برگزاري این جلسات نه تنها
باعث ایجاد رشد و انگیزه براي همکاران می گردد ، بلکه منجر به کسب نتایجی مثبت در راستاي پیشبرد صحیح و با کیفیت امور

شعبه می گردد .



براي اجراي قوانین مربوط به معلولین پیگیري قانونی و قضایی می کنیم،

منبع: بازار کارشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/07/25

براي اجراي قوانین و مقررات مربوط به جامعه معلولین پیگیري قانونی و قضایی می کنیم، خواهش نمی کنیم.

 
براي اجراي قوانین و مقررات مربوط به جامعه معلولین پیگیري قانونی و قضایی می کنیم، خواهش نمی کنیم. 

به گزارش بازارکار به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر حجت االله عبدالملکی، در
نشست تخصصی با جامعه نابینایان کشور و انجمن هاي فعال در امور نابینایان که به مناسبت روز عصاي سفید و با حضور قبادي

 
دانا،رییس سازمان بهزیستی کشور برگزار شد تاکید کرد: چنین روزهایی شعائراالله است. 

وي گفت: روز عصاي سفید، روز یادآوري حقوق و تکالیف است چنانکه در ادبیات دینی آمده؛ تکالیفی براي افراد داراي معلولیت، بر

 
گردن دیگر افراد قرار داده شده است که در نظامات حقوقی و اخلاقی جامعه باید نهادینه، پیاده سازي و اجرا شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ادامه داد: در ارتباط با نابینایان به صورت اخص و جامعه معلولان به صورت اعم، چند کار را پیگیري

 
خواهیم کرد. 

وي تصریح کرد: در نخستین اقدام، یک گزارش ملی از مدیران و دستگاه هایی که مسئولیتی در راستاي تحقق حقوق افراد داراي

 
معلولیت دارند، تهیه می کنیم. 

عبدالملکی تاکید کرد: سازمان بهزیستی کشور، مسئول است تا یک گزارش ملی، براساس تمام مفاد قانونی و مقرراتی که خارج از
دولت گذرانده شده براي حمایت و احقاق حقوق افراد داراي معلولیت در حوزه اشتغال، مناسب سازي و ... تا پایان آذرماه جاري تهیه و

 
منتشر کند. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی، با بیان اینکه تذکرات لازم را به خود دستگاه با رونوشت به ریاست جمهوري ارائه می کنیم، خطاب به
همه مسئولان و دستگاه هاي مسئول، اذعان کرد: فروردین ماه 1401، گزارش دیگري تهیه خواهد شد که خدمت مقام معظم رهبري

 
ارسال می کنیم و علاوه بر آن کم و کاستی را به مراجع قضایی اعلام خواهیم کرد. 

عبدالملکی، با اشاره به ماده 15 قانون حمایت از حقوق افراد داراي معلولیت مبنی بر الزام رعایت سهم 3 درصدي استخدام آنان در
دستگاه  هاي دولتی و عمومی، تصریح کرد: تبصره دوم این قانون، تکلیف متخلفان را روشن کرده است؛ "متخلفان حسب مورد با حکم
مراجع ذی صلاح به مجازات تعزیري جزاي نقدي درجه 5 تا 8 موضوع ماده 19 قانون مجازات اسلامی مصوب اول اردیبهشت ماه
1392، انفصال موقت یا دائم از خدمات عمومی، تنزل مقام و یا محرومیت از انتصاب به پست  هاي حساس و مدیریتی و یا اخراج از

 
نهاد یا سازمان متبوع محکوم می  شوند." 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: بسترسازي براي نقش آفرینی بخش خصوصی و مردم در حوزه افراد داراي معلولیت، اقدام دوم

 
خواهد بود که پس از ثمربخشی، اطلاع رسانی می شود. 

وي، ادامه داد: مگر نه اینکه در دوران پاندمی کرونا مردم حق خود را ایفا کردند و با شرکت در پویش کمک هاي مومنانه، هزاران
میلیارد تومان جمع آوري و اقدامات بزرگی صورت گرفت، در ارتباط با جامعه معلولان نیز این روال برقرار است و ما در حاکمیت و

 
دولت باید بسترسازي کنیم تا این مهم صورت پذیرد. 

عبدالملکی، در ادامه خواستار ورود شرکت هاي دانش بنیان، موسسات نوآور و گروه هاي استارتاپی به موضوعات مرتبط با جامعه

 
معلولان شد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یادآور شد: همه این افراد به نمایندگی از 85 میلیون نفر ایرانی تلاش می کنند خدماتی را به جامعه
عزیز و کریم معلول کشور ارائه دهند، امیدوارم براي توفیقات بیشتر نظام جمهوري اسلامی بتوانند خدمات بهتري در خور و شأن

جامعه معلولین ارائه کنند.





اشتغال 400 نفر در طرح هاي حوزه کشاورزي استان بوشهر فراهم می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان بوشهر گفت: زمینه اشتغال 400 نفر در طرح هاي حوزه
کشاورزي استان بوشهر فراهم می شود.

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان بوشهر گفت: زمینه اشتغال 400 نفر در طرح هاي حوزه

 
کشاورزي استان بوشهر فراهم می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، ضرغام حیدریه درجمع خبرنگاران اظهار داشت: در راستاي حمایت و همراهی با فعالیت هاي حوزه کشاورزي

 
در استان بوشهر اقدامات خوبی صورت گرفته است و شاهد اجراي طرح هاي مهمی هستیم. 

وي از صدور 75 فقره مجوز موافقت اصولی و پروانه تأسیس طرح هاي کشاورزي در استان بوشهر در سال جاري خبر داد و اضافه کرد:

 
این طرح ها زمینه اشتغال 400 نفر را فراهم می سازد. 

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان بوشهر پیش بینی سرمایه گذاري این طرح ها را دو هزار و 800 میلیارد

 
ریال عنوان کرد و افزود: این طرح ها شامل ایجاد گلخانه، پرورش قارچ، دام و طیور، آبزي پروري و … است. 

وي با اشاره به روند رو به رشد سرمایه گذاري در بخش کشاورزي استان بوشهر بیان کرد: هر چند هزینه هاي تولید در دو سال اخیر
افزایش چشمگیري یافته منتهی با افزایش بهره وري به واسطه بکارگیري نهاده دانش در تولید، می توان به آینده صنعت کشاورزي

 
امیدوار بود. 

حیدریه افزود: سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان بوشهر با ایجاد و ساماندهی بیش از 40 مرکز خدمات کشاورزي
غیر دولتی در سراسر استان، آمادگی لازم براي ارائه خدمات و مشاوره هاي فنی و اقتصادي به سرمایه گذاران و فعالین بخش

کشاورزي را دارا است.



سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی
در کشور ایجاد شود.

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در

 
کشور ایجاد شود. 

به گزارش بازارکار به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر حجت االله عبدالملکی، با بیان
این مطلب در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار داشت: با توجه به تاکید
رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه

 
متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت : ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است ،تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت

 
ها،کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون ،کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی ،شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها ، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود : لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود :اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور



 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود،گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود :

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد . 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی ، مجوزهاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است محقق شود. 

 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی

 
مشخص شده است. 

عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود : داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار داشت :

 
اشتغال پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



عبدالملکی: سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود

منبع: ایمناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی
در کشور ایجاد شود.

 
عبدالملکی: سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و
سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در

 
کشور ایجاد شود. 

به گزارش ایمنا و به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت االله عبدالملکی، با بیان
این مطلب در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و
کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار کرد: با توجه به
تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق
یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این موضوع، بدون

 
همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، گفت: در نشست آتی، برنامه

 
عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها به طور کامل مشخص شود. 

ضرورت شناسایی جغرافیاي اشتغال و اصناف وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه

 
ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها، کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 



 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به
نمایندگی از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد

 
و دارایی، شهرداري ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

عبدالملکی تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر

 
دستگاه هاي مربوطه منعقد می شود. 

وي با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را مشخص

 
کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

عبدالملکی تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري

 
است ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

وي با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار فرصت

 
شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را

 
نظارت می کند، اظهار کرد: مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

عبدالملکی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود: در این راستا، بهبود و

 
توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

وي تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی، مجوزهاي لازم به وزارت امور
خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده مؤثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش مؤثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز



 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 

اعطاي وام به تنهایی به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد در این نشست عیسی منصوري، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت
تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسؤولین فراهم

 
می شود، بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی مشخص شده است. 

وي تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در داشبورد

 
اشتغال صورت می گیرد. 

معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست

 
گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار داشت: اشتغال
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد در حالی که در حال حاضر، سهم بهره

وري در کشور کمتر از شش درصد است.



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/07/25

همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست
بوم شده است.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، هادي
جوهري معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي
بنیاد برکت اظهار داشت: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی
اجتماعی به عنوان یکی از واحد هاي مشارکتی بنیاد برکت
باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر

 
ایرانی شده است. 

وي افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه
گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی، ایجاد شبکه فروش و تسهیل گري باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار

 
ایرانی شده است. 

وي با تاکید بر احیاي واحد هاي تولیدي نوشت افزار ایرانی گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید

 
نوشت افزار ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد. 

جوهري ادامه داد: بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام به مشارکت با شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این

 
شرکت همچنین با بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم همکاري هایی دارد. 

به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی اجتماعی را از طریق برگزاري رویداد هاي مختلف دنبال می

 
کند. 

وي تاکید کرد: برگزاري رویداد هایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 



جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت: همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت
احیا شده اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشور هاي منطقه کرده اند.



درخواست انتقال مدیریت «صندوق کارآفرینی امید» به وزارت تعاون

منبع: تهران پرسشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش تهران پرس، به موجب بند (و) تبصره (12) قانون بودجه سال 1396 کل کشور مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید
به مدت یک سال به قانون فهرست نهادها و مؤسسات عمومی غیردولتی، اضافه شود و اساسنامه آن حداکثر تا پایان سال

1396 به عنوان نهاد عمومی غیردولتی به تصویب هیئت وزیران برسد». در همین

صندوق کارآفرینی امید به مدت یک سال به قانون فهرست نهادها و مؤسسات عمومی غیردولتی، اضافه شود و اساسنامه آن
حداکثر تا پایان سال 1396 به عنوان نهاد عمومی غیردولتی به تصویب هیئت وزیران برسد». در همین]]>



باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/07/25

عبدالملکی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود.

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی: باید سالیانه یک میلیون
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود عبدالملکی گفت: بر
اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه

 
یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش برنا؛ حجت االله عبدالملکی، با بیان این مطلب در
سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار کرد: با توجه به تاکید
رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق

 
یک میلیون شغل در سال  مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

او با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در  نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

 وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون،  کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت : ما، وظیفه  تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

او  با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است ،تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

 وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت

 
ها،کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور  و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

او با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،



مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون ،کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی ،شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

او تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها  و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

 عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها ، نهادها،  بنیادها و سازمان ها باید  پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود 

 
را مشخص کنند، افزود : لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه  دوم سال 1400 و  سال 1401 ترسیم شود. 

 وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود :اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل  در کشور

 
ایجاد شود. 

او تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

 عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود،گفت:  با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

او با اشاره به اینکه وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون،  فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار کرد: 

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود :

 
در این راستا،  بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی  بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد . 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی ، مجوزهاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار  را یادآور شد و افزود:  در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم،  همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور  به ایجاد یک میلیون شغل در سال است  محقق شود. 

 
  



 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

 در این  نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز  با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی

 
مشخص شده است. 

عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
او افزود : داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه  سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

 معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار کرد:  اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است.



یک میلیون و 900 هزار فرصت شغلی از بین رفت/ ضرورت ثبت اشتغال هر فرد،

در کد ملی/ باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود

منبع: ایلناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی
در کشور ایجاد شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون

 
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش ایلنا به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، «حجت االله
عبدالملکی» با بیان این مطلب در سومین نشست ستاد
اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي
عالی اشتغال اظهار داشت: با توجه به تاکید رئیس

جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه

 
متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت ها،

 
کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 



 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به آن

 
ها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی، شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود: لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود، گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکززدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود:

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی، مجوزهاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز



 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است محقق شود. 

 
اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسئولین فراهم می شود بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی

 
مشخص شده است. 

عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار داشت: اشتغال

 
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد. 

 
منصوري اضافه کرد: در حال حاضر، سهم بهره وري در کشور زیر 6 درصد است. 

انتهاي پیام/



وزیر کار: سالیانه باید یک میلیون فرصت شغلی ایجاد شود

منبع: ایرناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/07/25

تهران - ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود.

تهران - ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر
اساس برنامه ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه

 
یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت االله
عبدالملکی، با بیان این مطلب در سومین نشست ستاد
اشتغال قرارگاه رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي
عالی اشتغال اظهار داشت: با توجه به تاکید رئیس
جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک

 
میلیون شغل در سال مشخص شود و این موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت: ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است، تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها به طور کامل مشخص شود. 

 
ضرورت شناسایی جغرافیاي اشتغال و اصناف 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت
ها،کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 



 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به

 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی ،شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود : لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود: اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود،گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود :

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد. 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی ، مجوزهاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون



تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

 
کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است، محقق شود. 

 
اعطاي وام به تنهایی به اشتغال پایدار منجر نخواهد شد 

در این نشست، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نیز با بیان اینکه با استفاده از داشبورد اشتغال
امکان گزارش گیري و تصمیم گیري براي مسوولین فراهم می شود، بیان داشت: در این داشبورد، خروجی ها و دستاوردهاي اشتغالی

 
مشخص شده است. 

عیسی منصوري تاکید کرد: بر اساس مصوبات شوراي عالی اشتغال، هرگونه سیاستگذاري و تصمیم گیري بر اساس داده هاي ثبتی در

 
داشبورد اشتغال صورت می گیرد. 

 
وي افزود: داده هاي ثبتی در این داشبورد، مبناي هرگونه سیاست گذاري معطوف به اشتغال خواهد بود. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال با اشاره به اینکه اعطاي وام لزوماً به اشتغال پایدار در کشور منجر نخواهد شد، اظهار داشت: اشتغال
پایدار زمانی صورت می گیرد که سهم بهره وري در ایجاد اشتغال، به 28 درصد افزایش یابد در حالی که در حال حاضر، سهم بهره

 
وري در کشور کمتر از 6 درصد است. 

 
برچسب ها 

 
- شوراي عالی اشتغال 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- حجت االله عبد الملکی



تشکیل 6 هزار صندوق خرد زنانه در بافت روستایی و عشایري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي گفت: تشکیل صندوق هاي خرد زنانه در بافت روستایی و عشایري از مهمترین
اقدامات انجام شده در این حوزه است.

آقاي علی اکبر مویدي در مراسم امضاي تفاهم نامه بین
معاونت امور زنان و خانواده و معاونت توسعه روستایی و
مناطق محروم افزود: در حال حاضر 10 میلیون زن
روستایی و عشایري داریم که تا حدود زیادي امنیت غذایی
کشور را تضمین می کنند و از این تعداد بیش از 73 درصد

 
باسوادند. 

وي با توجه به نقش ارزنده زنان در فعالیت هاي کشاورزي گفت: بیش از 70 درصد فعالیت دام و طیور، 40 درصد زراعت و دامداري و

 
80 درصد زنجیره فرآوري محصولات کشاورزي به روش سنتی بر عهده زنان عشایر و روستایی است. 

رئیس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي افزود: این افراد در تولید محصولات سالم و استاندارد در قالب باغچه هاي خانگی اقدامات

 
خوبی انجام دادند و با مشارکتی که قرار است با معاونت امور بانوان انجام شود امکان ایجاد فرصت اشتغال بیشتر خواهد شد. 

وي گفت: در حال حاضر 1430 مرکز خدمات کشاورزي داریم که به صورت سیستمی در ارتباط با کشاورزان هستند و در صورت

 
توانمندسازي زنان می توانیم این مراکز را گسترش دهیم. 

مویدي گفت: احیاي هنرستان هاي کشاورزي از سال گذشته کلید خورده و برخی از آن ها ویژه دختران برنامه ریزي شده و قرار است

 
بیش از هزار نفر از دختران در این حوزه ها آموزش ببینند. 

 
زنان روستایی، قهرمان حوزه تلفیق عملی کار و زندگی 

معاون بررسی هاي راهبردي و نظارت امور زنان و خانواده گفت: نرخ بیکاري زنان روستایی از شهري کمتر بوده و زنان روستایی

 
قهرمان حوزه عملی تلفیق کار و زندگی هستند. 

خانم لیلا سادات زعفرانچی در مراسم امضاي تفاهم نامه بین معاونت امور زنان و خانواده و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
افزود: با اولویت بندي نیاز هاي اساسی زنان در مناطق روستایی و بسیج منابع در جهت رفع این نیاز ها با توجه به ظرفیت موجود

 
اقدام خواهیم کرد. 

وي ادامه داد: رسیدگی به وضعیت آموزش و تحصیل زنان در روستا و همچنین معاش و کارآفرینی زنان روستایی از اولویت هاي



 
ماست. 

زعفرانچی گفت: باتوجه به نیاز مبرم زنان به حمایت منسجم، با کشف ظرفیت آن ها باید اقدامات زیادي انجام شود، زیرا ما با گنجینه

 
اي از توانمندي ها روبرو هستیم. 

وي افزود: بازماندگی دختران در مناطق روستایی از تحصیل و کار براساس تقسیم بندي در دستورکار ما قرار گرفته و در تمام سفر
هاي استانی که انجام شده یکی از مسائل قابل پیگیري، بازماندگی از تحصیل زنان است که به خصوص در دوران کرونا شکل گرفته

 
است. 

معاون بررسی هاي راهبردي و نظارت امور زنان و خانواده گفت: این بازماندگی در حوزه آموزش و پرورش قابل پیگیري بوده و ما به

 
دنبال راهکار براي حل این مشکل هستیم. 

 
زعفرانچی ادامه داد: کارآفرینی و اشتغال زنان با همت خود زنان به نتایج درخشانی رسیده و ما نیازمند تکمیل این زنجیره هستیم. 

 
وي افزود: برندسازي، استانداردسازي و کسب بازار هایی که این کار ها را در خود جاي بدهد از جمله اقدامات قابل انجام است. 

زعفرانچی گفت: در صورتی که امکان داشته باشد براساس آمایش سرزمین، نیاز ها شناسایی شده و امیدواریم با بسیج مردمی به نتایج

 
خوبی برسیم. 

وي افزود: زنان روستایی در کنار ایفاي نقش هاي خانوادگی کار هم می کنند و در بحث حفاظت و امانت داري غذایی کار هاي مهمی

 
انجام می دهند. 

معاون بررسی هاي راهبردي و نظارت امور زنان و خانواده ادامه داد: زنان ظرفیت ها و قابلیت ها را در تنگنا ها کشف می کنند و

 
همچنین حماسه هاي تاریخی در حوزه امنیت و اقتدار ملی دارند. 

زعفرانچی افزود: بحث دریافت تسهیلات و اعتبارات بانکی یکی از مهمترین مشکلات زنان روستایی است از اولین اقدامات انجام شده

 
تامین اعتبار براي زنان روستایی به خصوص زنان سرپرست خانوار است. 

گفتنی است تفاهم نامه امضاشده در این مراسم بین معاونت امور زنان و خانواده و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم در دو
استان به صورت پایلوت (خوزستان و ایلام) در جهت حمایت از زنان روستایی و توسعه کارآفرینی است.



تسهیلات ویژه براي زوج هاي دهه 60 در روستا ها

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري گفت: متولدین دهه 60 که تا پایان سال جاري در روستا ها ازدواج کنند
تسهیلات ویژه اي دریافت خواهند کرد.

به گزارش «نود اقتصادي»، انسیه خزعلی در مراسم امضاي
تفاهم نامه بین معاونت امور زنان و خانواده و معاونت
توسعه روستایی و مناطق محروم گفت: با توجه به کم
شدن ازدواج در روستا ها که یکی از آسیب هاي جدي در
این زمینه می باشد و نیاز به فرهنگ سازي و اصلاح سبک

 
زندگی دارد تسهیلات ویژه اي در نظر گرفته شده است. 

وي افزود: قرار است زوجینی که متولد دهه 60 بوده و تا
پایان سال به ازدواج مبادرت کنند تسهیلات ویژه اي در

 
زمینه هاي مختلف از جمله مسکن دریافت کنند. 

خزعلی با بیان اینکه براي حمایت از زنان روستایی به دنبال امضاي تفاهم نامه دیگري با وزارت جهاد کشاورزي هستیم، گفت: از جمله
اقداماتی که براي زنان در روستا ها و عشایر انجام شده تامین بیمه هاي درمانی است که امیدواریم پوشش این بیمه ها براي زنان

 
روستایی و عشایر به طور کامل انجام شود. 

وي ادامه داد: در زمینه بیمه تامین اجتماعی نیز اقداماتی انجام شده که در راستاي حمایت از زنان روستایی امیدواریم این بخش نیز

 
تکمیل شود. 

خزعلی افزود: هر جا حمایت از زنان روستایی افزایش یافته مهاجرت این افراد از روستا ها به شهر ها کاهش یافته و محصولات تولیدي

 
روستا ها نیز افزایش یافته است. 

 
وي ادامه داد: در بخش صنعت، تولیدات کشاورزي و صنایع دستی خدمات ارزنده اي انجام شده است. 

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري افزود: در زمینه حل مشکلات زنان براي ارائه ضامن و سند به بانک هاي عامل که مهم

 
ترین مشکلات زنان روستایی است نیز اقداماتی انجام شده و ما به دنبال حل این مشکل هستیم. 

گفتنی است در این مراسم تفاهم نامه اي بین معاونت امور زنان و خانواده و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم براي حمایت از

 
زنان روستایی امضا شد و از برخی زنان روستایی و عشایر در این مراسم تجلیل بعمل آمد. 



 
امضاي تفاهم نامه براي حمایت از زنان روستایی 

مراسم امضاي تفاهم نامه بین معاونت امور زنان و خانواده و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم با هدف حمایت از زنان روستایی

 
و توسعه کارآفرینی انجام شد. 

در این مراسم علاوه بر امضاي تفاهم نامه از برخی زنان روستایی و عشایر نیز قدردانی شد و در ادامه آنها در نشستی صمیمی با

 
مسئولان حوزه, مشکلات خود را مطرح کردند. 

در این مراسم دکتر خزعلی معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري، دکتر زعفران چی معاون بررسی هاي راهبردي نظارت امور
زنان و خانواده، دکتر رضایی معاون محترم توسعه روستایی و مناطق محروم و دکتر مویدي رئیس سازمان ترویج و آموزش کشاورزي

 
حضور داشتند. 

 
یکی از مهمترین مشکلات زنان روستایی دریافت وام و تسهیلات از طرف بانک هاي عامل اعلام شد. 

گفتنی است در این مراسم تفاهم نامه دیگري بین معاونت امور زنان و خانواده با وزارت جهاد کشاورزي در جهت حمایت از زنان
روستایی و عشایر امضا شد.



تولید 80 درصد محصولات کشاورزي بر عهده زنان است

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي با بیان اینکه بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و همچنین 40
درصد فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود، گفت: تولید 80 درصد محصولات

کشاورزي با روش سنتی بر عهده زنان روستایی است.

معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي با بیان اینکه بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و همچنین 40 درصد
فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود، گفت: تولید 80 درصد محصولات کشاورزي با روش

 
سنتی بر عهده زنان روستایی است. 

دکتر علی اکبر مویدي روز یکشنبه در مراسم امضاي تفاهم نامه معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم و معاونت امور زنان و
خانواده که با حضور دکتر انسیه خزعلی معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده برگزار شد، اظهار داشت: امروز چهار میلیون و
300 هزار نفر در کشور بهره بردار کشاورزي هستند که با تلاش و پشتکار امنیت غذایی را رقم می زنند که بسیاري از آنان زنان

 
هستند. 

وي ادامه داد: به طور کلی جمعیت زنان روستایی و عشایري، 10 میلیون نفر است که بالغ بر 12.4 جمعیت کشور را شامل می شوند و

 
از این تعداد حدود 73 درصد باسواد و 6 میلیون نفر در سن 18 سال هستند. 

معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي تاکید کرد: بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور توسط زنان

 
روستایی و عشایري و همچنین 40 درصد فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود. 

وي افزود: بیش از 80 درصد تولیدات محصولات کشاورزي که از روش سنتی کسب می شود را زنان روستایی برعهده دارند. ضمن
اینکه زنان روستایی هم در تحکیم بنیان خانواده و هم تولید محصولات کشاورزي و امنیت غذاي کشور نقش برجسته اي دارند بر
همین اساس یکی از دفاتر ششگانه معاونت توسعه روستایی به دفتر فعالیت زنان روستایی و عشایري اختصاص داده شده است که سه

 
وظیفه اصلی ظرفیت سازي، نهاد سازي و ترویج کارآفرینی را برعهده دارد. 

برچسب ها: کشاورزي ، زنان ، روستا



جزئیات خدمات رفاهی دانشجویان دوره هاي دستیاري اعلام شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از وزارت بهداشت، بهروز رحیمی با اشاره به خدمات ارائه شده به
دانشجویان دستیاري از سوي صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت گفت: علی رغم اهمیت جایگاه درمانی این گروه در

نظام بهداشت و درمان کشور متاسفانه در گذشته توجه خاصی به این دانشجویان نشده بود و آن ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از
وزارت بهداشت، بهروز رحیمی با اشاره به خدمات ارائه شده
به دانشجویان دستیاري از سوي صندوق رفاه دانشجویان
وزارت بهداشت گفت: علی رغم اهمیت جایگاه درمانی این
گروه در نظام بهداشت و درمان کشور متاسفانه در گذشته
توجه خاصی به این دانشجویان نشده بود و آن ها از

 
دریافت وام هاي معمول صندوق رفاه نیز محروم بودند. 

وي افزود: خوشبختانه با پیگیري ها و مذاکراتی که طی یک سال انجام شد تصمیماتی اتخاذ و تفاهم نامه هایی منعقد شد که در
نتیجه آن شرایط رفاهی براي این دانشجویان تا حدودي بهبود یافت و یک سبد رفاهی حاوي وام ویژه دستیاري و دکتري تخصصی

 
(Ph.D) بیمه تامین اجتماعی، بیمه سلامت و پایه خدمات درمانی نیز براي آن ها در نظر گرفته شد. 

رحیمی افزود: ارائه وام به دانشجویان دستیاري و دکتري تخصصی (Ph.D) از ابتداي سال 99 براي اولین بار در صندوق رفاه عملیاتی

 
شد و در سال گذشته به بیش از 10 هزار دانشجوي متقاضی، تسهیلات اعطا شد. 

وي گفت: برنامه ما پوشش کامل جمعیت بیش از 20 هزار نفري دانشجویان دستیاري و دکتري تخصصی (Ph.D) تا پایان سال
تحصیلی 1401-4001 است تا هر دانشجویی که متقاضی دریافت این وام است بتواند آن را دریافت کند. منابع این وام نیز در قالب

 
همکاري مشارکتی با یکی از بانک هاي کشور تامین می شود. 

رئیس صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت همچنین بیمه تأمین اجتماعی را از دیگر خدمات جدید صندوق رفاه براي دستیاران
عنوان کرد و گفت: دوره دستیاري یکی از سخت ترین دوره هاي تحصیلی است و معمولا این دانشجویان در مقایسه با سایر

 
دانشجویان از نظر وضعیت معیشتی اوضاع نامناسب تري دارند. 

وي گفت: اغلب دانشجویان دستیاري در شرایط سنی تأهل قرار دارند و اجازه و فرصت کار در بخش خصوصی را نیز ندارند. در صندوق
رفاه براي آن ها پوشش بیمه تأمین اجتماعی را در نظر گرفتیم و همه دانشجویان دستیاري و دکتري تخصصی (Ph.D) در صورت

 
ثبت درخواست، تحت پوشش بیمه تأمین اجتماعی قرار گیرند. 



رحیمی خاطرنشان کرد: براي بیمه تامین اجتماعی، صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت هزینه هاي بیمه را واریز می کند و
دانشجویان پس از فراغت از تحصیل این هزینه هاي بیمه اي را به صورت قرض الحسنه و بلندمدت به صندوق رفاه دانشجویان باز می

 
گردانند. 

رئیس صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت تأکید کرد: در حال حاضر عملیات ثبت نام بیمه تأمین اجتماعی آغاز شده و تاکنون
بیش از 8 هزار متقاضی درخواست هاي خود را در پورتال تسهیلات صندوق رفاه ثبت کرده اند. پیش بینی این است که 15 هزار نفر

 
بتوانند از این بیمه استفاده کنند. 

وي گفت: درخواست ما از دانشجویان این است که در صورت تمایل، هرچه سریعتر نسبت به ثبت نام بیمه بازنشستگی تامین

 
اجتماعی در سامانه اقدام کنند. 

رحیمی با اشاره به بیمه تکمیلی دانشجویان دستیاري و دکتري تخصصی (Ph.D) خاطرنشان کرد: ثبت نام بیمه تکمیلی این
دانشجویان آغاز شده و پوشش کامل هزینه هاي بستري و سرپایی دانشجویان را از طریق بیمه تکمیلی در برنامه داریم که بخشی از

 
هزینه نازایی و دندانپزشکی دانشجویان بیمه شده نیز تأمین می شود. 

وي گفت: برقراري «بیمه سلامت» با پوشش کامل دانشجویان فاقد بیمه از دیگر خدمات صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت به
دانشجویان دستیاري و دکتري تخصصی (Ph.D) است که در صورت تمایل می توانند از این بیمه استفاده کنند. بیمه مسئولیت مدنی

دستیاران نیز با توجه به اشتغال در مراکز درمانی از دیگر خدمات نوین صندوق به این دانشجویان است.



روز جهانی زنان روستایی؛ مجالی براي بازنگري

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/07/25

15اکتبر(23مهرماه)، به عنوان روز جهانی زنان روستایی نام گذاري شده است. بر اساس آمارهاي سال گذشته، 25درصد
جمعیت زنان جهان و 30درصد از زنان ایران را زنان روستایی تشکیل می دهند. از طرفی زنان در ایران، داراي سهم

75درصدي از نیروي کار کشاورزي هستند. واضح است که این قشر در ابعاد مختلف به ویژه در زمینه ...

15اکتبر(23مهرماه)، به عنوان روز جهانی زنان روستایی نام
گذاري شده است. بر اساس آمارهاي سال گذشته،
25درصد جمعیت زنان جهان و 30درصد از زنان ایران را
زنان روستایی تشکیل می دهند. از طرفی زنان در ایران،
داراي سهم 75درصدي از نیروي کار کشاورزي هستند.
واضح است که این قشر در ابعاد مختلف به ویژه در زمینه

 
هاي اقتصادي، از اهمیت بالایی برخوردار بوده و جایگاه تاثیرگذاري در رشد و توسعه کشور دارند. 

به گزارش اقتصادآنلاین، طبق آمار، زنان حدود نیمی از جامعه ما را تشکیل می دهند و بدون مشارکت و همکاري آنها، توسعه و
دستیابی به اهداف مهم اقتصادي تقریبا غیرممکن می شود. نرخ مشارکت اقتصادي زنان در سال 99، بیش از 14درصد برآورد شده
است. از آنجایی که این نرخ، تابعی از تقاضا شغل بوده، بنابراین بخشی از این زنان صرفا جویاي کار بوده و همچنان بیکار هستند. نرخ
بیکاري زنان، نزدیک به 14درصد برآورد می شود. گفتنی است زنان به علت مسئولیت هاي خود در خانه و توانایی هایشان، نقش
تعیین کننده اي در مدیریت اقتصاد خانواده دارند و در میزان و چگونگی مصرف و پس انداز خانوار بسیار تاثیرگذار هستند. بنابراین
می توان گفت عملکرد زنان تاثیر مستقیمی بر روي GDP می گذارد. نکته دیگري که نقش زنان را در سرنوشت اقتصادي کشور
پررنگ می کند این است که فراتر از فعالیت ایشان، چه در خانه و چه در جامعه، نقش مهم تربیتی براي فرزندان خود دارند که آن ها
در آینده سرمایه هاي انسانی و نیروي کار جامعه را تشکیل می دهند. همچنین حضور آن ها در جامعه، سهم بزرگی از تولید، رشد
اقتصادي و توسعه را در پی دارد. دسته اي از زنان که علاوه بر نقش خود در اقتصاد خانواده، تاثیر قابل توجهی بر تولید و رشد

 
فاکتورهاي اقتصادي در کشور دارند، زنان روستایی هستند. 

از طرفی در حال حاضر، نقش مطبوعات، به عنوان رکن چهارم دموکراسی، از ابزار خبررسانی، به امکانی مدرن براي نظارت و
تاثیرگذاري در تصمیمات حکومت ها تغییر یافته، لذا باید از نهادهاي حاکمیتی، به جد پیگیر خروجی هاي ناشی از مقالات بود. سال
گذشته، در یادداشتی به مناسبت روز جهانی زنان روستایی، به آمار ایشان در ایران و نقش آن ها در توسعه روستاها و به تبع آن کشور
پرداخته شد. لازم است امروز عملکرد مطبوعات، نهادهاي دولتی موثر در توسعه روستایی و همچنین این جوامع هدف را مورد تحلیل

 
و بررسی قرار دهیم تا ببینیم آیا گامی موثر در این زمینه انجام شده است یا خیر؟ 

در بررسی اجمالی اهداف و وظایف نهادهاي مختلف کشور، که تعداد آن ها نیز کم نیست، موارد متعددي به چشم می خورد که
ارتباطی مستقیم یا غیرمستقیم با مسائل مربوط به زنان روستایی دارند. 15 اکتبر بهانه اي است که ما از خود و از این نهادهاي متعدد



بپرسیم چرا هنوز شاهد بی توجهی به اهمیت این قشر بوده و در راستا توسعه این جوامع گامی موثر برنداشته ایم. همچنین نمی
توانیم بگوییم امروزه در این حوزه وضعیت ایشان بهتر از سال گذشته شده است. بنابر این بهتر است براي جلوگیري از اتلاف زمان و از
دست دادن این امکان بزرگ براي اقتصاد کشور، ابتدا به ارزیابی عملکرد گذشته و سپس به برنامه ریزي براي آینده بپردازیم. در ادامه

 
به بررسی بیشتر این نهادها و وظایف اصلی آن ها پرداخته و راهکارهایی در راستاي بهبود شرایط موجود ارائه خواهد شد. 

 
1) مطبوعات 

در گام اول می توان به نقش مهم و تاثیرگذار مطبوعات، به عنوان ذره بینی براي یافتن راهکاري سریع تر و دقیق تر براي مسائل مهم
کشور اشاره کرد. در این یک سال، چه اندازه به مطالب و مقالات مربوط به زنان روستایی بها داده شد؟ آیا پیگیري هاي صورت گرفته

 
در این زمینه با اهمیت این جامعه هدف در توسعه اقتصادي برابري می کند؟ 

 
2) معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم 

در گام دوم می توان به نقش معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري پرداخت که از سال 1368 شکل گرفته است.
در اهداف این نهاد، مواردي مانند: سیاست گذاري، برنامه ریزي، راهبري و نظارت بر امور توسعه روستایی، برنامه ریزي به منظور
دستیابی به رشد و توسعه پایدار اقتصاد محلی در مجموعه هاي روستایی، سیاست گذاري، برنامه ریزي و نظارت در جهت توسعه
اشتغال، حمایت از فعالیت هاي متنوع اقتصادي، افزایش فرصت هاي شغلی و درآمدي در بخش هاي مختلف به چشم می خورد. همان
طور که قبل تر اشاره شد، زنان روستایی نقش حائز اهمیتی در توسعه اقتصادي روستاها و به دنبال آن توسعه کشور دارند. آیا این نهاد
براي رسیدن به اهدافی که ذکر شد، نقش پررنگ زنان روستایی را در نظر گرفته است یا خیر؟ چند طرح با محوریت این موضوع به

 
مجلس ارائه شده و همچنین چه اقدامات موثري صورت گرفته است؟ 

 
3) مرکز پژوهش هاي مجلس 

گام سوم بررسی فعالیت هاي مرکز پژوهش هاي مجلس است. یکی از وظایف این مرکز، گردآوري، نقد و تنظیم نظرهاي محققان و
پژوهشگران مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی، دستگاه هاي اجرایی، نهادها، گروه ها و احزاب سیاسی و افکار عمومی در مورد نیازهاي
جامعه عنوان شده است. با توجه به اینکه عموما میزان ظرفیت و تاثیرگذاري این قشر در ابعاد مختلف، نادیده گرفته می شود، می
توان شناخت صحیح و بیش از پیش مسائل مربوط به زنان روستایی و بررسی نقش آن ها در اقتصاد و توسعه کشور را، از نیازهاي
امروز جامعه دانست. با توجه به ظرفیت هاي علمی این مرکز، به نظر می آید هنوز جاي کار زیادي براي بررسی اهمیت و نقش زنان

 
روستایی در رشد و توسعه کشور، تامین امنیت غذایی، نقش آن ها در اقتصاد کشور و ... وجود داشته باشد. 

 
4) وزارت جهاد کشاورزي 

در گام بعدي، وزارت جهاد کشاورزي، به عنوان نهادي که بازوي اجرایی تمام تصمیمات نهادها در تحقق اهداف توسعه اي به ویژه
توسعه اقتصادي است، می تواند نقش پررنگی در این زمینه ایفا کند. از اهداف عنوان شده براي این وزارتخانه که می تواند به مسائل

 
زنان روستایی نیز مربوط باشد، موارد زیر است: 

 
1. توسعه مکانیزاسیون کشاورزي با توجه به ویژگی هاي اقلیمی و فرهنگی مناطق مختلف و ارائه خدمات حمایتی و فنی مورد نیاز 



 
2. مطالعه و تحقیق به منظور توسعه اقتصادي کشاورزي و ارتقاي جایگاه آن در اقتصاد ملی و توسعه روستایی و عشایري 

3. برنامه ریزي و اجراي آموزش هاي علمی، کاربردي و فنی و حرفه اي شاغلان بخش کشاورزي و صنایع روستایی در چارچوب

 
سیاست هاي مصوب و همچنین آموزش روش ها و فنون نوین کشاورزي و دامداري به تولید کنندگان مربوطه 

4. برنامه ریزي و ارائه نتایج پژوهش هاي انجام شده به کارکنان، تولید کنندگان و بهره برداري بخش کشاورزي و نیز شناخت مسائل و

 
مشکلات آن ها و اقدام در جهت رفع آن از طریق اجراي برنامه هاي ترویجی 

حال آیا اقدامات صورت گرفته با توجه به اهداف ذکر شده کافی بوده است؟ چه طرح هایی در زمینه توسعه مکانیزیسیون کشاورزي
اجرا شده و به نقش زنان کشاورز نیز توجه داشته است؟ چه مطالعاتی در زمینه جایگاه زنان روستایی در اقتصاد ملی و توسعه
اقتصادي روستایی انجام شده؟ چه میزان آموزش هاي مورد نیاز و به روز در اختیار زنان روستایی در جهت توانمندسازي آن ها صورت

 
گرفته است؟ 

 
5) وزارت کشور 

 
گام دیگر، بررسی اقدامات وزارت کشور است. دو وظیفه اصلی این وزارتخانه به شرح زیر است: 

 
1. اجراي سیاست هاي عمومی دولت به منظور پیشبرد برنامه هاي اجتماعی ، اقتصادي و عمرانی 

 
2. هماهنگی در جهت توسعه امور عمرانی شهرها و روستاها و هدایت و پشتیبانی فنی - اجرایی شهرداري ها و دهیاري ها 

همچنین این وزارتخانه دفتري با نام امور زنان و خانواده دارد که وظایف مختلفی در راستاي رسیدگی به مسائل زنان در ابعاد مختلف
فردي، اجتماعی، اقتصادي و ... بر عهده دارد که براي اختصار به متن دقیق آن اشاره نمی شود. حال باید دید این وزارتخانه توانسته
است سیاست هاي دولت را در جهت بهبود شرایط اقتصادي، عمرانی و اجتماعی، با در نظر گرفتن نقش مهم زنان روستایی به اجرا
دربیاورد یا خیر؟ تا چه اندازه ظرفیت زنان روستایی، در زمینه توسعه امور روستاها جدي گرفته شد و از آن ها پشتیبانی صورت

 
گرفت؟ 

همچنین استانداري ها، فرمانداري ها و دهیاري ها که زیرمجموعه این وزارتخانه هستند، می توانند در این مهم، نقش پررنگی ایفا
کنند. بخشی از وظایف اصلی آن ها ایجاد زمینه مناسب جهت رشد و ارتقاء فرهنگی، سیاسی، اقتصادي و اجتماعی بانوان و فراهم

 
کردن زمینه هاي آموزشی و رشد و همچنین استفاده بهینه از استعدادهاي هر منطقه است. 

واضح است در تمام وظایف ذکر شده، می توان سهمی براي زنان روستایی در نظر گرفت. آیا استانداري هاي کشور در سالی که
گذشت در طرح هایی که به منظور انجام این وظایف اجرا و مطرح کردند، به نقش زنان روستایی و اهمیت آن ها توجه کافی داشته

 
اند؟ آیا مسیر را براي آموزش، ارتقا و پیشرفت زنان روستایی هموارتر کرده اند؟ 

شوراهاي اسلامی روستایی آخرین نهادي که در این نوشتار به آن اشاره می کنیم، شوراهاي اسلامی روستایی هستند. از وظایف اصلی
این نهادها بررسی و شناخت کمبودها، نیازها و نارسایی هاي موجود در روستا وتهیه طرح ها و پیشنهادهاي اصلاحی و عملی و
همچنین ایجاد تسهیلات لازم جهت پیشبرد امور آن ها است. بررسی نیازها و معضلات زنان روستایی و همچنین حمایت از آن ها در



پیشبرد فعالیت هاي اقتصادي خرد، می تواند از مهم ترین اقدامات لازم در این حوزه باشد که با وظایف این نهاد هماهنگی زیادي نیز
دارد. آیا طرح هاي کافی و کارآمدي در این زمینه اجرا شده است؟ شوراهاي روستایی تا چه اندازه با تکیه بر یکی از مهم ترین سرمایه

 
هاي کشور، یعنی زنان روستایی، به روند توسعه و رشد کشور کمک کرده اند؟ 

علاوه بر عملکرد نسبتا ضعیف نهادهاي مربوطه و بی توجهی به انجام وظایف خود در این زمینه، موانع دیگري براي تحقق شرایط
مطلوب زنان در روستاها وجود دارد. گاهی اختلافات قومی و قبیله اي و فرهنگی در این جوامع از موانع بسیار بزرگ است. در برخی از
روستاها هنوز نگاه خاص و سنتی به زن دیده می شود. همچنین عدم دسترسی به منابع مطالعاتی در راستاي توسعه در ابعاد مختلف

 
از قبیل کشاورزي، دامداري و گردشگري و تبدیل آن از سنتی (معیشتی) به تجاري و توسعه یافته از دیگر موانع در این مسیر است. 

راهکارها در این گزارش سعی شد به بخشی از نیازها و معضلات قشري تاثیرگذار در سرنوشت توسعه اقتصادي کشور پرداخته شود.

 
راهکارهایی که در این زمینه می تواند قدمی رو به جلو براي بهبود شرایط باشد به شرح زیر است: 

- مطالعه در معاونت مربوطه در نهاد ریاست جمهوري، براي شناسایی راهکارها در سطح کلان و در صورت لزوم پیش بینی بودجه و

 
همچنین تهیه لوایح ضروري و ارائه به مجلس و پیگیري اقدام در نهادهاي زیرمجموعه 

- مطالعه موضوع و شناسایی موانع و راهکارها در وزارت کشور، وزارت جهاد کشاورزي، وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع

 
دستی و کلیه زیرمجموعه ها چون استانداري ها، فرمانداري ها و دهیاري ها و به دنبال آن اقدام موثر در قالب نتایج دریافتی 

- بررسی موضوع در مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی، کمیسیون هاي مربوطه و درصورت نیاز تهیه لوایح ضروري براي

 
مجلس 

پربیننده ترین محکومیت سیف به 10سال و احمد عراقچی به 8سال حبس / احکام، قطعی و لازم الاجر است 5 خبر مهم
اقتصادي1400/7/24 پیامدهاي تثبیت نرخ ارز اسمی / جهش قیمت دلار نتیجه حتمی سرکوب دستوري دست مداخله گران ارزي

زیر ساطور نظام قضایی/ سیف تنها متهم پرونده اخلال در بازار ارز است؟ لیر در مسیر ریال؛ پول ملی قوي همچنان قربانی می گیرد



بازدید فرماندار رشت از شرکت پشمبافی ایران برك

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/07/25

فرماندار رشت در راستاي حمایت تولید از شرکت پشمبافی '' ایران برك '' بازدید کرد.

 
 

در راستاي حمایت از تولید صورت پذیرفت؛ بازدید فرماندار رشت از شرکت پشمبافی ایران برك فرماندار رشت در راستاي حمایت

 
تولید از شرکت پشمبافی "" ایران برك "" بازدید کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ علی فتح اللهی امروز در حاشیه بازدید از شرکت پشمبافی ایران برك اظهار کرد: در به کارگیري

 
از همه ظرفیت هاي موجود جهت حمایت از تولید به عنوان مهمترین اولویت، مصمم هستیم. 

فرماندار رشت در این دیدار با بیان اینکه حمایت جدي از تولید از برنامه ها و اولویت هاي اصلی فرمانداري است، تاکید کرد: با توجه
به اهمیت تولید در رونق اقتصاد و معیشت مردم و رفع معضل بیکاري در جامعه، مصمم هستیم از تمام توان و ظرفیت خویش جهت

 
حمایت از تولیدکنندگان بهره بگیریم. 

وي با اشاره به بکارگیري بیش از دویست نفر در شرکت ایران برك که نزدیک به پنجاه درصد آن را بانوان تشکیل می دهند، افزود:

 
وقتی اشتغالزایی شود، درآمد و معیشت مردم بدون مشکل خواهد بود و در نتیجه رضایتمندي حداکثري را در پی خواهد داشت. 

نماینده عالی دولت در مرکز استان با تاکید بر ضرورت اجتماعی اشتغال زنان در جامعه، اضافه کرد: اگر بخواهیم به سمت توسعه پیش
برویم به نیروي کار نیاز داریم و نیروي کار هم باید به گونه اي باشد که تمام بخش هاي جامعه را تحت پوشش قرار دهد و  اگر زنان
در جامعه مشغول به کار شوند بخشی از نیروي کار جامعه را تامین می کنند و موجب تقویت اعتماد به نفس و پیشگیري از یاس و نا

 
امیدي در این قشر می گردد. 

فتح اللهی در ادامه افزود: در کارخانه ایران برك مشکلاتی مربوط به تامین مواد اولیه و داشتن بدهی به بانک ها و تامین اجتماعی

 
وجود دارد که باید با برنامه ریزي مشخص در راستاي مانع زدایی و افزایش تولید گام هاي موثري برداشته شود. 



فرماندار رشت با تاکید بر ضرورت استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان، افزود: باید از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارت آپ هاي حوزه تکنولوژي براي رفع چالش هاي تامین مواد اولیه با کیفیت بالا در شرکت هاي تولیدي استفاده کرد. 



زنان، نخستین قربانیان خشک شدن هورالعظیم

منبع: تابناكشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/07/25

 
زنان، نخستین قربانیان خشک شدن هورالعظیم 

خوزستان، این سرزمین خیر و برکت، این روزها در شرایطی تنها مانده که نخلستان ها خشک شدند و برخی از دامداران هم با تلف
شدن دام ها آسیب دیده اند؛ اما خواسته مردم احیاي تالاب ها و رودخانه ها، توقف انتقال آب براي اهداف غیرشرب و زندگی در

 
شهرهاي شان است. 

تابناك رضوي: خوزستان، این سرزمین خیر و برکت، این روزها در شرایطی تنها مانده که نخلستان ها خشک شدند و برخی از
دامداران هم با تلف شدن دام ها آسیب دیده اند؛ اما خواسته مردم احیاي تالاب ها و رودخانه ها، توقف انتقال آب براي اهداف
غیرشرب و زندگی در شهرهاي شان است. این بخشی از صحبت هاي فعالان مدنی در خوزستان است. صداي خوزستان هرچند در
روزهاي اول به گوش رسید؛ اما درنهایت در هیاهوي موج هاي کرونا، انتخابات، اتفاقات افغانستان و هزار اتفاق ریز و درشت دیگر گم
شد. هر چند بعد از هر اتفاقی ما به زندگی عادي خود برگشتیم، اما براي مردم این شهر چیزي عوض نشده است. گشتی در بین مردم
و گفت وگو با فعالان منطقه این حقیقت را به خوبی روشن می کند. عاطفه بروایه، مدیرعامل سمن زنان ریحانه، درباره مسئله آب در
خوزستان می گوید: مسئله آب ساده و واضح بیان شده و مطالبه اول مردم خوزستان این است که هیچ آبی با اهداف غیرشرب از این
استان انتقال داده نشود. به طورکلی حقابه عادلانه به مردم خوزستان داده نمی شود و حالا هم که آب باز شده، جواب گوي یکی، دو
ماه آینده است و دوباره چند ماه آینده وضعیت به روز اول برمی گردد؛ اما مردم خوزستان می خواهند هورالعظیم زنده شود و کارون و

 
کرخه مثل گذشته دائمی جریان داشته باشند. ما خواهان لغو طرح اختصاص آب در شوراي ملی آب هستیم. 

دیگر آبی وجود ندارد، نخلستان ها و گاومیش ها از بین رفتند، حیات هور از بین رفته و چیزي براي امرار معاش وجود ندارد. نکته
مهم تر این است که بروایه تأکید می کند. «عده اي سعی در ترویج این تفکر دارند که مشکل خوزستان مدیریت ِ ناکارآمد است؛ اما
مسئله ما صرفا مدیران و مسئولان و بی برنامگی آنها نیست؛ بلکه حرف ما این است که لزومی نداشت در مناطق کویري صنایع آب بر
راه اندازي و براي تأمین آب آن یک جلگه سر سبز خشک شود. این دو نکته از هم متفاوت هستند». بنابراین تب و تاب خرید آب
معدنی براي این جمعیت هم فقط تقلیل خواسته هاي مردم بود تا جایی که این فعال مدنی آن را شگردي می داند که نتوانست در
برابر آگاهی مردم خوزستان بایستد. «به نظر می رسد مطالبات مردم خیلی واضح است؛ مگر اینکه کسی نخواهد آن را بشنود. استان
خوزستان پنج رودخانه پر آب دارد و بیشترین آب کشور در این استان متمرکز بود. زمین هاي کشاورزي استان خوزستان جلگه اي
هستند و خوزستان همیشه از نظر آب و کشاورزي زمین خیر و برکت و نعمت بود؛ اما براثر انتقال آب، سدسازي ها و خشک کردن
هورالعظیم براي استخراج نفت به این روز افتاده است». اما نکته مهم تر از نظر بروایه این است که از روز اول اعتراضات مسیر و هدف
توسط زنی که گفت «مظاهرات سلمیه» و تمام خواسته ما آب و خاك است، مشخص شد. «این ویدئوي کوتاه به سمبل مطالبات مردم
خوزستان بدل شد؛ چراکه تاریخ چندین دهه را در اولین روز اعتراضات خلاصه کرد که نشان دهنده اوج شعور مدنی مردم بود. به
عبارت دقیق تر، مشخص شد که مردم درك مطالبه بحق حقوق مدنی را دارند؛ اما بزرگ ترین رویداد این بود که این مسئله از زبان

 
یک زن براي همه نمایان شد». 

 
چرا زنان اولین قربانی خشک شدن هورالعظیم هستند؟ 



او در ادامه درباره آثار خشک شدن هور بر زندگی زنان می گوید: باید به این نکته توجه شود که بحث حیات وحش، دامداري،
کشاورزي، زندگی و نفس کشیدن مردم در این اعتراضات مطرح بوده است که زنان اولین قربانی آن هستند. از طرفی فقر یکی از مهم
ترین عوامل خشونت علیه زنان است و فقر ناشی از خشکسالی موجب پایین آمدن سن ازدواج دختران و در نتیجه ازدیاد کودك
همسري خواهد شد. در شرایط بی آبی مدیریت خانه، پخت وپز، نظافت و مسائل بهداشتی همگی با مشکل مواجه خواهد شد. مسئول
جمع آوري آب نیز معمولا زنان و دختران هستند که این شرایط آنها را وادار به کولبري آب می کند که ابتدایی ترین آثار آن بروز

 
مشکلات جسمی-مفصلی است؛ بنابراین زنان اطراف هور یا کرخه واقعا به ستوه آمده اند. 

 
از مهاجرت اجباري تا خودکشی به خاطر تلف شدن دام ها 

زینب محمدآوي، کارآفرین و فعال حوزه زنان عرب، نیز مهم ترین خواسته مردم خوزستان را آب عنوان می کند؛ اما می گوید: آب
مورد نیاز ما با آب معدنی که برایمان فرستاده شد و پول کلانی هم بابت آنها جمع شد، خیلی متفاوت است. ما درمورد ماندن در
سرزمین خودمان و اشتغال به کارهاي همیشگی مثل کشاورزي، دامداري و صید ماهی و طیور می جنگیم. امنیت آبی یکی از ضلع
هاي امنیت است که مردم جنوب آن را از دست داده اند؛ چرا که تمام رودخانه هاي ما خشک شده و در نتیجه این وضعیت روستاییان
مهاجر که دیگر قادر به کشاورزي نیستند، از 20 سال پیش تاکنون مجبور شدند از روستاهاي شادگان، سوسنگرد، هویزه، آبادان،
خرمشهر، شوش و... براي پیدا کردن شغل به اهواز بیایند. این افراد در نهایت مجبور می شوند در حاشیه اهواز ساکن شوند که از
آسیب هاي اجتماعی پر شده است؛ بنابراین از طرفی اهواز به شهري ناامن تبدیل شده و از طرف دیگر مهاجران نمی توانند خود را با
زندگی شهري وفق دهند؛ چرا که این شرایط را در شأن خود که زمانی مستقل بودند و شغل خود را داشته و درآمد بالا داشتند، نمی
دانند. خواسته اصلی مردم این است که بتوانند در شهرهاي خود بمانند و مجبور به ترك دیار نشوند و براي این هدف باید حقابه مردم
داده شود. او همچنین از یک مورد خودکشی و یک مورد سکته که خبر موثق آن را دارد، به خاطر از دست دادن دام خبر می دهد و
می گوید: در سال هاي اخیر شاهد موارد متعدد سکته به خاطر ازدست دادن دام ها بودیم. به تازگی هم فردي که 9 گاومیش، هر

 
کدام به قیمت 25 تا 35 میلیون تومان را در مدت دو روز از دست داد، سکته کرد. 

 
حضور تاریخی زنان 

ماجراي حضور زنان در این اعتراضات هم بخشی از ماجراست و از آنجایی اهمیت پیدا می کند که صداي یک زن که فریاد می زند
«تظاهرات مسالمت آمیز است» به طور گسترده دست به دست شد. این صدا هم نماد شیوه اعتراضات مردم خوزستان بود و هم از این
بابت که صداي یک زن در یک جامعه مردسالار نماد اعتراضات شد، مهم بود؛ اما این حضور که حالا به چشم خیلی از مرکزنشینان
آمده، این سؤال را مطرح می کند که آیا حضور زنان خوزستان در مناسبات اجتماعی موضوع جدیدي است؟ این حضور چه تاریخی
دارد؟ آصف بیات، محقق و نویسنده، در نوشته هاي خود بارها بر ابزارهایی که از طریق آنها مردم عادي جوامع خود را تغییر می دهند،
اشاره کرده است. او معتقد است مردم بیشتر به آنچه «نا جنبش» نامیده، روي می آورند که عبارت است از اقدامات جمعی میلیون ها
فعال فردي که در میادین، کوچه پس کوچه ها، دادگاه ها یا اجتماعات انجام می گیرد. این تعریف بیات به خوبی حضور و بروز زنان
خوزستان و حتی زنان حاشیه در دیگر استان ها را توصیف می کند. عاطفه بروایه، مدیرعامل سمن زنان ریحانه اهواز، در ادمه صحبت
هایش درباره حضور و بروز زنان می گوید: حضور زنان عرب در عرصه اجتماعی اتفاق جدیدي نیست. در دوران جنگ شش هزارو 428
زن براثر بمباران شهید شدند. نمونه بارزي از زنان مقاومت، مجیده نگراوي است که در زمان جنگ چهار اسیر عراقی را به تنهایی به
اسارت گرفت و بارها نیز از ایشان تقدیر شده است؛ اما این تنها حضور تاریخی زنان عرب در جنگ نیست که مؤثر بوده؛ بلکه آنچه
اکنون اهمیت دارد، شکل جدید مبارزه زنان با قتل هاي ناموسی است. «حداقل در یک سال اخیر شاهد بودیم تصویر یا نام زنانی که
قربانی قتل هاي ناموسی یا ازدواج اجباري شدند، منتشر شد که این موضوع بی سابقه بود. تاکنون هیچ وقت اسم، تصویر و نام قبیله
اي که در آن قتل رخ داده، منتشر نمی شد. در یکی از این موارد زمانی که یک دختر بچه در مقابله با ازدواج اجباري با پسر عمویش



خودکشی کرد، باز هم زنان تصویر و قصه او را در فضاي مجازي پخش کردند. در خبرساز شدن قتل فاطمه ...، یک زن بود که تصمیم
گرفت سکوت را بشکند. این نشان می دهد زن ها ساختن پایگاه خبري خود را آغاز کرده اند و دیگر منتظر تأیید یا همراهی مردان
نمی مانند». او انتشار نام ها و تصاویر زنان قربانی را یک نوع تابوشکنی می داند و جدیدترین تابوشکنی را هم حضور زنان در
اعتراضات خوزستان عنوان می کند که در همه آنها خود زن عامل بوده و نکته جالب تر این است که در تمام این تابو شکنی ها،
فعالان حقوق زن یا زنان روشنفکر و تحصیل کرده آغازگر نبودند؛ بلکه زنان عامی این امکان را به فعالان زن دادند که خواسته آنها را
دنبال کنند. به عبارت دقیق تر، زنان تاکنون تریبون نداشتند؛ اما حالا با عمومی شدن فضاي رسانه، حضور زنان بروز پیدا کرده است.
بحث سوم هم این است که امروزه آگاهی جامعه بالا رفته و یک عامل اینکه اکنون حضور زنان به چشم آمده، همین آگاهی زنان و در

 
کل جامعه عرب است. 

 
چهره اي کمتر دیده شده از حضور زنان 

اما زینب محمدآوي، کارآفرین و فعال حوزه زنان عرب که درباره زندگی زنان در طایفه ها بیشتر می داند، به شکل هاي دیگري از
حضور تاریخی زنان از جمله رجز خوانی، تشویق و احیاي روحیه مردان در کنار میدان نزاع هاي طایفه اي و شعرسرایی زنان اشاره می
کند. «زنان از گذشته در زندگی روستایی، علاوه بر مشارکت در کشاورزي، اداره زندگی و در مواردي روستا را بر عهده داشتند. رسومی
در زندگی روستایی وجود دارد که اساسا زن ها آنها را پایه گذاري کردند؛ اما هیچ وقت به آنها پرداخته نشده است». اما چهره اي که
بیشتر مورد تأکید این فعال حوزه زنان عرب قرار دارد، روضه هاي محلی حاوي درد دل زنان است. بخشی از این شعرها حالا در دست
تحقیق است. اما به طورکلی در پاسخ به این سؤال که کدام حضور اجتماعی زنان عرب دیده نشده، می گوییم نویسندگی و شعر گویی

زنان بی سواد عرب که شعرهایی پر معنی در شادي و غم می گفتند.



جایگاه و رویکرد به تدوین برنامه استان ها عوض شود

منبع: تابناكشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/07/25

 
جایگاه و رویکرد به تدوین برنامه استان ها عوض شود 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان فارس بیان کرد: باید جایگاه و رویکرد به تدوین برنامه استان ها عوض شود اگر انتظار
داریم استان ها در رشد و توسعه نقش داشته باشند باید نگاه نیز عوض شود و دستگاه هاي اجرایی هم باید وظیفه تحقق برنامه را ایفا

 
کنند، باید روش ها اصلاح شود و تا زمانی که این روش ها تغییر نکند نباید انتظار داشته باشیم بخش خصوصی فعال شود. 

تابناك فارس به نقل از تسنیم: محمدهادي ایمانیه پیش از ظهر امروز در جلسه تودیع و معارفه رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي
استان فارس اظهارداشت: در سازمان مدیریت و برنامه ریزي به مدیریت اهمیت داده نمی شود نه مدیران توانمندي پرورش پیدا می

 
کنند نه برنامه جامع و مشخص براي پرورش مدیران وجود دارد. 

وي با بیان اینکه در برنامه ریزي هم به گونه اي برنامه ریزي می شود که کمتر اجرا می شود، گفت: آمادگی داریم در بحث پرورش

 
مدیران همکاري کنیم چون استان فارس در زمینه علمی توانمند است و باید مدیران جوان و دانشگاهی و توانمند تربیت شوند. 

استاندار فارس خطاب به مدیر جدید سازمان افزود: سند آمایش استان فارس بازنگري فوري و چشم انداز مبتنی بر آن تدوین شود،
باید خود را براي برش استانی برنامه هفتم توسعه آماده کنیم و خودمان پیش قدم شویم و پیشنهاد دهیم و این برنامه باید عملیاتی

 
باشد، واقعیت ها را در نظر بگیریم و زمینه به قله رسیدن فارس را فراهم کنیم. 

ایمانیه با بیان اینکه مورد دیگر بحث آمارها است که باید موارد مهم و تاثیرگذار احصا شود، بیان کرد: کسانی که احصا می کنند در
صحت آمار پاسخگو باشند. آمارها باید فعالیت مدیر را جهت دهی کند و در این امر خروج از رکود صنعت استان باید مورد توجه باشد.

استاندار فارس با اشاره به اولویت هاي سازمان برنامه عنوان کرد: موارد مربوط به تملک سرمایه اي و کیفیت کار و صحت عمل

 
کارشناسان و پیمانکاران باید مورد توجه باشد که نیاز به دقت بیشتري دارد. 

وي با بیان اینکه مدیریت بهینه بودجه خیلی مهم است و باید اولویت بندي کنیم، گفت: توقعات مردم هم بالا رفته بنابراین استفاده از

 
بودجه با توجه به محدودیت ها شرط عقل است. 

احمدعلی افکاري، رئیس جدید سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان فارس نیز در این جلسه با بیان اینکه تفویض اختیار به استان ها
و اهمیت بیشتر به استان ها اصلاح رویه هاي قبلی است، گفت: استان ها می توانند بازوي کمکی خوبی براي سازمان برنامه و بودجه

 
کشور باشند. 

وي با بیان اینکه یکی از مهم ترین شاخص ها در برنامه ریزي جی دي پی است، گفت: سهم استان فارس از این شاخص 4.5 درصد
است، اگر جی دي پی را بدون نفت حساب کنیم سهم استان فارس می رسد به 5 درصد در حالی که جمعیت استان 6 درصد است

 
پس یعنی این سهم مناسبی نیست. 



افکاري با بیان اینکه کارهایی که در گذشته در استان انجام شده متناسب با پتانسیل ها و ظرفیت هاي استان نبوده است، افزود: باید
تلاش زیادي انجام شود و راهش برنامه درست است، در گذشته در برنامه توسعه نگاه مناسبی به استان ها نبوده باید رویکرد نسبت به

 
تدوین برنامه عوض شود. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان فارس بیان کرد: باید جایگاه و رویکرد به تدوین برنامه استان ها عوض شود اگر انتظار
داریم استان ها در رشد و توسعه نقش داشته باشند باید نگاه نیز عوض شود و دستگاه هاي اجرایی هم باید وظیفه تحقق برنامه را ایفا

 
کنند، باید روش ها اصلاح شود و تا زمانی که این روش ها تغییر نکند نباید انتظار داشته باشیم بخش خصوصی فعال شود. 

حسن نوروزي، رئیس سابق سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان فارس نیز در این جلسه با ییان اینکه سازمان مدیریت و برنامه ریزي
رصدگر و راهبري توسعه است و از این جهت این سازمان نقش مهمی در استان ایفا می کند، گفت: سازمان مدیریت و برنامه ریزي
نقش مغز راهبري توسعه کشور را ایفا می کند، بودجه ریزي می کند و کل دستگاه هاي اجرایی را به حرکت در می آورد و بر حسن

 
اجرا نیز نظارت می کند. 

وي با بیان اینکه سازمان برنامه یک سازمان کارشناس محور است، گفت: اسناد راهبردي و اجراي آمایش فارس مصوب شده و در سند

 
ملی آمایش نقش هاي خوبی براي استان فارس و شیراز دیده شده است. 

نوروزي با بیان اینکه در سند ملی آمایش شیراز و فارس به عنوان گردشگري سلامت و قطب علمی و دانشگاهی تعریف شده است،
افزود: مطالعات اشتغال روستایی انجام شده و در این دو سال تلاش شده تا به کارهاي مطالعاتی و برنامه ریزي بها داده شود و در این

 
زمینه سازمان را فعال کردیم. 

وي با بیان اینکه استان فارس به لحاظ جذب اعتبارات رشد چشمگیري داشته است، افزود: اعتبارات استان 2300 میلیارد تومان در

 
سال 98 بود که در سال 99 به 3700 میلیارد تومان رسید و امسال فقط در 3 ماهه 3200 میلیارد تومان اختصاص یافته است. 

نوروزي گفت: برنامه رشد اقتصادي در 1401 که ما براي استان فارس پیش بینی کردیم 8.4 درصد است که از میزان ابلاغ شده
بیشتر است.



ساخت و سازهایی که با بافت روستاي ورکانه همخوانی ندارد

منبع: همدان پرسشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/07/25

روستاي ورکانه همدان یکی از منحصر به فردترین و زیباترین روستاهاي ایران می باشد که تماما از سنگ است و قدمتی 400
ساله دارد و یکی از منحصر به فردترین روستاهاي گردشگري ایران به شمار می رود این روزها حال خوشی ندارد و علاوه بر

اینکه در رکود گردشگري به سر می برد، ساخت و سازهایی که با بافت آن مغایرت ...

به گزارش همدان پرس؛ روستاي ورکانه همدان یکی از منحصر به فردترین و زیباترین روستاهاي ایران می باشد که تماما از
سنگ است و قدمتی 400 ساله دارد و یکی از منحصر به فردترین روستاهاي گردشگري ایران به شمار می رود این روزها حال خوشی
ندارد و علاوه بر اینکه در رکود گردشگري به سر می برد، ساخت و سازهایی که با بافت آن مغایرت دارد، معماري روستا را تهدید می

 
کند. 

روستاي ورکانه که در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسیده است، به عنوان نگین گردشگري روستایی این استان شهرت یافته است با
سنگ هاي لاشه که تمام کوچه هاي آن را احاطه کرده اند زیر نورهاي موضعی به رنگ قهوه اي سوخته درمی آیند که تصاویر اروپاي

 
دوران رنسانس را یادآور می شود. 

تداخل نورهایی که از بالا و پایین دیوارها و خانه ها را احاطه کرده اند با رفتن خورشید خود را بیشتر به رخ می کشند و زیبایی که
تمام بافت این روستا به دلیل درخشندگی اش به دست آورده براي بسیاري از گردشگران جاذبه اي مدرن در بافت سنتی محسوب می

 
شود. 

روستاي ورکانه یکی از روستاهاي دهستان الوند کوه شرقی در شرق شهرستان همدان است که در دامنه کوه قرار دارد و کوه هاي
سرده در سه کیلومتري شمال شرقی، کوه سرخ بلاغ در سه کیلومتري جنوب غربی و کوه قره داغ در چهار کیلومتري شرق این آبادي

 
قرار دارند. 

 
 

 
رنسانس اروپا را در روستاي ورکانه همدان ببینید 

در هر کوچه این روستا که قدم می گذاري، فرش سنگی زیر پا، احساسی زیبا را در وجود انسان ایجاد می کند، تمام کوچه ها جدول



کشی شده و مانند شهري زیبا به نظر می رسد و چراغ هاي روشنایی زیبایی که مناسب سنگفرش هاست کنار پیاده رو تعبیه شده

 
است. 

این زیبایی وصف ناشدنی حاکم بر روستاي ورکانه همدان در پی امضاي تفاهم نامه میراث فرهنگی و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی

 
ایجاد شد و به دنبال آن زیباسازي روستاي ورکانه در چند فاز انجام گرفت و حفظ معماري سنتی آن جلوه اي ویژه به خود گرفت. 

 
چندي پیش در بازدیدي که از روستا داشتیم، شاهد ساخت و سازهایی مغایر با بافت سنگی روستا بودیم. 

یکی از اهالی که در حال ساخت و ساز بود، و در حالی که مشغول اجراي نماي سنگی براي منزل خود بود، با ابراز گلایه از عدم
حمایت مسئولان گفت: استفاده از نوع سنگ لاشه براي نما بسیار هزینه بر است و ما باید  براي حفظ بافت روستا از نماي سنگی

 
مطابق با بافت روستا استفاده کنیم، اما هزینه آن زیاد است. 

وي ادامه داد: مسئولان و متولیان هیچ حمایتی تسهیلاتی در این زمینه از ما نمی کنند از طرفی ما هم نیاز به زندگی داریم و ناچاریم

 
منازل با امکانات روز بسازیم. 

اگر از علت نام گذاري ورکانه بخواهییم بگوییم، در گویش کردي «ور» به معنی کنار و «کانه» به معنی چشمه است. ورکانه نیز به
معنی قرار گرفتن در کنار آب و چشمه می باشد. از نقطه نظري دیگر روستاي ورکانه به دلیل اینکه در پیرامون آن معادن سنگ به
فراوانی مشاهده میشود، نام ورکانه را به خود گرفته و وجه تسمیه روستاي ورکانه را معادل محلی که در نزدیکی معدن یا ورکان است،

 
آورده اند. 

 
 

 
روستاي ورکانه همدان یکی از شش روستاي گردشگري همدان 

روستاي ورکانه همدان یکی از شش روستاي گردشگري همدان است که نام آن در فهرست آثار ملی به ثبت رسید و به عنوان منطقه
ویژه گردشگري کشور مطرح شد.بافت کالبدي روستاي ورکانه همدان به دلیل ویژگی خاص فرهنگی، به عنوان میراثی ارزشمند از

 
نیاکان به شمار می رود و حفظ و نگهداري آن را مورد تأکید قرار می دهد. 

این روستا منطقه اي است که قدم زدن در کوچه هاي آن عظمت قدرت و زیبایی آن انسان را مبهوت می کند و آن را زیباتر از شهر
به عنوان نگین همدان معرفی می کند.این روستا مدتها به لحاظ وضع خاص خود از نظر موقعیت جغرافیایی و ارتباطی و توانمندي

 
اقتصادي و زیرساختی در انزوا قرار داشته است و در سال هاي اخیر با کشف پتانسیل هایش رونق به سراغ آن آمده است. 



روستاي ورکانه در دامنه جنوبی زاگرس مرکزي قرار گرفته و روستاهاي این منطقه به دلیل کوهستانی بودن و برخورداري از طبیعت
زیبا از مناطق بسیار بکر به شمار می روند.وجود دره هاي فراوان از جمله دره هاي زیباي یورد صفرخان، دره خان، تخته سنگ، جن
دره و سوبلاغ در مجاورت روستا از خصوصیات طبیعی منطقه است به طوري که دره بارانی در جنوب و جنوب شرق آبادي واقع شده

 
است و شیب عمومی این منطقه و وجود دره هاي فراوان در اطراف روستا موجب شکل گیري رودخانه هاي فصلی شده است. 

 
این روزها نگین روستاهاي گردشگري، ورکانه در رکود گردشگري به سر می برد 

گردشگري روستاي ورکانه که طی چند سال اخیر می رفت تا جان تازه اي بگیرد، با شیوع کرونا و بی مهري ها به یکباره خاموش شد،
چند سال  قبل ساخت سریال علی البدل و بع تصویر کشاندن زیبایی هایی این روستا موجب شد تا گردشگران زیادي به دیدن این
روستا جذب شوند، اما اکنون این روستا بدلیل شیوع کرونا ، نبود گردشگر در انزوا به سر می برد و از طرف دیگر وجود ساخت و سازها

 
بافت تاریخی روستا را تهدید می کند. 

عنصر سنگ به عنوان اصلی ترین مصالح در ابنیه روستاي ورکانه بیش از هر چیز در بازدید از روستا به چشم می خورد و به نظر می
رسد کاربرد سنگ در روستا به علت فراوانی این عنصر در روستا و سختی و مقاومت آن در برابر تغییرات جوي و همچنین کمبود آجر
و خشت در منطقه بوده است.پیشینه روستاي ورکانه به بیش از 400 سال می رسد و آنچه از تاریخ برمی آید اینکه نخستین و قدیمی

 
ترین محله آن، محله درب مسجد است. 

 
 

 
محله درب مسجد قدیمی ترین محله روستاي ورکانه به شمار می رود 

روستاي ورکانه مجموعه اي از چند محل است که هر کدام از چندین واحد همسایگی و مسکونی تشکیل شده اند و در محله درب

 
مسجد که قدیمی ترین محله روستاي ورکانه به شمار می رود مسجد، حمام و مخابرات قرار گرفته است. 

در محله کردها نیز که در شرق روستاي ورکانه و ورودي آن جاي گرفته، تنها مدرسه روستا واقع شده است و خرمن جا که به محله

 
خرمنی معروف است در این محله قرار دارد. 

محله عباس آباد سومین محله روستاست که در مناطق تازه توسعه یافته قرار دارد و غیر از نانوایی و یک آسیاب، کاربري دیگري در

 
آن استقرار ندارد. 

قلعه مهري خانم اثري تاریخی در روستاي ورکانه است، که در بازدیدي که داشتیم متاسفانه این قلعه تخریب شده بود و در گوشه اي
به حال خود رها شده بود و شکل ظاهري آن به گونه اي بود که دیگر نمی شود نام قلعه را به آن داد، قلعه مهري خانم حالا با بی

مهري مسئولان و متولیان امر به خانه خرابه اي بیش شبیه نیست. 



معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان در خصوص وضعیت گردشگري روستاي سنگی و
رنسانی ورکانه مطرح کرد: اولین اقامتگاه بوم گردي همدان در این روستا ساخته شد، بنیاد مسکن با وارد کردن یک شخص سرمایه

 
گذار یک خانه جدید را مطابق با الگوي معماري روستاي ورکانه ایجاد کرد. 

علی خاکسار با بیان اینکه این اقامتگاه بوم گردي تنها اقامتگاه بوم گردي روستا است اظهار کرد: با پایان یافتن اجاره پنج ساله،

 
قرارداد تمدید نشد و در حال حاضر این اقامتگاه تعطیل است. 

وي در پاسخ به اینکه آیا برنامه اي براي آغاز به کار مجدد این اقامتگاه در روستاي گردشگري ورکانه وجود دارد یا خیر؟ گفت: چند
متقاضی براي آغاز این روند مراجعه کرده اند اما تاکنون به مرحله قرارداد نرسیده، چند متقاضی هم در حوزه تبدیل و ساخت اقامتگاه

 
در این روستا داشته ایم، اما آن ها نیز به مرحله نهایی نرسیده اند. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان در خصوص وضعیت و سرنوشت اصطبل «مري
لیلی» که از آثار دیدنی روستاي ورکانه نیز محسوب می شود و می تواند قدمی در مسیر رونق گردشگري ورزشی در این روستا باشد،
عنوان کرد: یکی از افراد بومی ورکانه با رایزنی هایی که داشت، اقداماتی براي تعمیرات این اصطبل به انجام داد و مدتی رستوران هم
در آنجا ایجاد شد اما به سبب شیوع کرونا این اقدامات تعطیل شد؛ پیش بینی می شود با عادي شدن شرایط بازهم در این مسیر پیش

 
بروند. 

خاکسار در پاسخ به اینکه آیا براي رونق گردشگري روستایی در ورکانه اقداماتی صورت گرفته است؟ اظهار کرد: برآنیم که طی چند
روز اخیر با دهیاران جلسه اي بگذاریم تا بتوانیم اقداماتی را در حوزه گردشگري با محوریت جامعه محلی در روستاهاي هدف
گردشگري همدان داشته باشیم و رونقی به جشنواره هاي پاییزه بدهیم اما تاکنون به صورت خاص براي ورکانه اقدامی در این راستا

 
نداشته ایم. 

روستاي ورکانه با قدمت 400 ساله در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده و معماري آن یکی از زیباترین و متحصرربه فردترین معماري
ها به شما می رود و با داشتن آثار تاریخی می تواند به عنوان یکی ازرجاذبه هاي مهم گردشگري همدان محسوب شود و موجب رونق
گردشگري روستایی، اشتغال و رونق اقتصادي در آن منطقه شود، این روستا براي حفظ بافت خود و رونق گردشگري نیازمند توجه

 
مسئولان و متولیان امر است. 

 
 -------------------------

گزارش:  زهرا ذوالفقاري



مصصم به استفاده از ظرفیت هاي جهاددانشگاهی براي توانمندسازي

مددجویان هستیم

منبع: ایسناشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان ایلام گفت: براي خدمت به نیازمندان و توانمندسازي مددجویان نیازمند یک
عزم مجاهدانه هستیم و جهاددانشگاهی در این زمینه نهادي باتجربه و قابل اطمینان است.

«رضا طاهري» در دیدار با «سیدغلامرضا حسینی» رئیس
جهاددانشگاهی واحد استان ایلام اظهار کرد: مصمم به
استفاده از ظرفیت هاي جهاددانشگاهی براي توانمندسازي

 
جامعه ي هدف و مددجویان هستیم. 

وي با بیان اینکه تلاش امداد کمک به توانمندسازي جامعه
ي هدف و مددجویان و در نتیجه کاهش جامعه هدف
است، تصریح کرد: برنامه هاي مهمی در عرصه خدمت

 
رسانی شایسته به نیازمندان استان داریم و در این زمینه محتاج و نیازمند مشارکت همه ي نهادها و دستگاه هاي استان هستیم. 

وي افزود: از آنجا که توانمندسازي خانواده ها و درآمد با ثبات از مهمترین نیازهاي خانواده هاي مددجویان است، تصریح کرد: براي
خدمت به نیازمندان و توانمندسازي مددجویان نیازمند یک عزم مجاهدانه هستیم و جهاددانشگاهی در این زمینه همکاري قابل

 
اطمینان است. 

طاهري بر انجام فعالیت هاي دانش بنیان در عرصه ي توانمندسازي مددجویان خبر داد و گفت: در این زمینه نیازمند کمک

 
جهاددانشگاهی هستیم. 

«سیدغلامرضا حسینی» رئیس جهاددانشگاهی واحد استان ایلام با تشریح فعالیت هاي جهاددانشگاهی استان در زمینه هاي آموزشی،
پژوهشی، اشتغال و فرهنگی ، اظهار کرد:تجربه هاي خوبی از همکاري با کمیته امداد داریم و امیدواریم این هم افزایی در جهت کمک

 
به جامعه هدف امداد و ارائه خدمات توسط جهاددانشگاهی بیشتر شود. 

انتهاي پیام



اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی در راستاي تحقق

اهداف گام دوم انقلاب

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/07/25

پایگاه خبري معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر
معدنی استان خراسان جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت

ها و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و فعالسازي آنها براي ایجاد جهش در پیشرفت مادي و ...

نوشته شده توسط: یکشنبه 25 مهر 1400 - 14:41:20 16 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و تجارت
در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف
ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که در راستاي منویات مقام
معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی
ظرفیت ها و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و فعالسازي آنها
براي ایجاد جهش در پیشرفت مادي و معنوي کشور ایجاد شده
است، اجراي این طرح را در استفاده ي بهتر از ظرفیتها و
فرصتهاي عظیم موجود در کشور و توسعه و طراحی برنامه هاي
دقیق سرمایه گذاري موثر دانست و گفت: عملیاتی شدن این
طرح نویدبخش سرمایه گذاري در حوزه صنایع معدنی در

 
خراسان جنوبی است. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی
استان خراسان جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت ها و فرصتهاي
عظیم موجود در کشور و فعالسازي آنها براي ایجاد جهش در پیشرفت مادي و معنوي کشور ایجاد شده است، اجراي این طرح را در
استفاده ي بهتر از ظرفیتها و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و توسعه و طراحی برنامه هاي دقیق سرمایه گذاري موثر دانست و

 
گفت: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه گذاري در حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

سیدرضا فاطمی امین در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که به صورت
ویدوئوکنفرانسی و با حضور مقامات کشوري و ملی برگزار شد با تاکید بر ظرفیت هاي معدنی استان خراسان جنوبی، این پروژه را یکی
از پروژه هاي بزرگ در حوزه زمین شناسی و معدن توصیف کرد و گفت: با اجراي این پروژه حدود 15 هزار کیلومتر مربع تحت

 
عملیات اکتشافی قرار می گیرد که می تواند سرمنشاء اتفاقات خوبی در بخش زمین شناسی و معدنی این منطقه باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت شناسایی و احصاء ذخایر معدنی در استان خراسان جنوبی و کاهش چشمگیر مخاطرات سرمایه گذاري
در این حوزه را از جمله دستاوردهاي اجراي این پروژه در منطقه خواند و افزود: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه گذاري در

 
حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 



فاطمی امین با بیان اینکه خراسان جنوبی داراي ذخایر مناسبی در بخش معدن است، اجراي پروژه تحول در بخش زمین شناسی و
اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی را در تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی این منطقه موثر دانست گفت: اجراي این برنامه

 
ما را در تدوین، طراحی و پیش برد برنامه هاي دقیق در حوزه سرمایه گذاري کمک می کند. 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود، اجراي این پروژه را در راستاي برنامه آمایش سرزمین حوزه صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد و
بیان داشت: یکی از اقدامات مهم وزارت صمت که از 2 ماه پیش آغاز شده، برنامه آمایش سرزمین این حوزه است که در راستاي
شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي سرمایه گذاري و تعیین اولویت ها در تمامی استان ها اجرا می شود و بر مبناي آن برنامه هاي

 
عملیاتی طراحی خواهد شد. 

وزیر صمت در پایان ضمن تشکر از مقامات استانی، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور و ایمیدرو ، نسبت به اجراي موفق

 
و اثرگذار این پروژه ابراز امیدواري کرد. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در این مراسم ضمن تشکر از اقدامات وزارت صمت در حوزه معدن، اجراي این پروژه را یک اقدام اساسی و

 
اثرگذار در جهت توسعه بخش معدن دانست. 

گفتنی است پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی در خراسان جنوبی، در راستاي منویات مقام معظم رهبري (مدظله
العالی) در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی درخصوص لزوم رسیدن به اقتصادي مستقل، بهره گیري مناسب از منابع طبیعی و انسانی
کشور و توزیع عادلانه آن طراحی و عملیات اجرایی آن آغاز شد و با تمرکز بر بهره برداري از این ظرفیت ها و بر اساس تاکید رئیس
جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت در ضرورت ایجاد تحول بنیادین در بخش علوم زمین و معدن کشور در قالب توافقنامه و برنامه
اي مشارکتی با سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران(ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت،
معدن و تجارت اجرا می شود و استان خراسان جنوبی به عنوان اولین هدف اجراي این برنامه در سال 1400 معرفی و برنامه ریزي

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی براي آن طراحی شد. 

تولید و تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشافی، کشف ذخایر جدید معدنی، کاهش موثر زمان تبدیل کانسار به معدن، کاهش
ریسک سرمایه گذاري، افزایش میزان اشتغال در منطقه و و توسعه عدالت محور استان از جمله اهداف کلان این پروژه عنوان شده

است.



آمادگی قوه قضاییه براي رفع خلاء هاي موجود در مسیر حمایت حقوقی و

معنوي از ورزشکاران

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران براي ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به مشکلات و دعاوي
حقوقی ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد.

به گزارش جام جم به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه،
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي صبح امروز شنبه
(25 مهر ماه) در نشست صمیمی با قهرمانان المپیک،
پارالمپیک و جهانی که در آستانه روز ملی تربیت بدنی و
ورزش برگزار شد، نشاط را از ضروریات زندگی دانست و با
اشاره به ابراز شادي مردم پس از افتخارآفرینی ورزشکاران
گفت: انسان یک بار وقتی داغ بر دلش بگذارند اشک می
ریزد و یک بار هم از فرط خوشحالی اشک شوق می ریزد و

 
مدال آوران در شادي مردم شریک هستند. 

وي تصریح کرد: ارتباط ورزش قهرمانی با نشاط و سلامت
روحی جامعه ارتباطی تنگاتنگ است و نه تنها ورزشکاري که روي سکوي قهرمانی می ایستد و خانواده و اطرافیان او بلکه خیل

 
عظیمی از مردم از پیروزي یک ورزشکار ملی خوشحال می شوند. 

رئیس قوه قضاییه از ورزشکاران به عنوان به عنوان یکی از پرمخاطب ترین اقشار جامعه یاد کرد و گفت: وقتی یک مسابقه ورزشی
شروع می شود، هم در زمان برگزاري مسابقه و هم پس از آن مردم درد و رنج خود را فراموش می کنند و نشاط وجودشان را فرا می

 
گیرد که هیچ مشاور حقوقی و فرهنگی نمی تواند چنین کار بزرگی را انجام دهد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي غلیان روح ملی و مذهبی در جامعه را از دیگر دستاوردهاي قهرمانی ورزشکاران کشورمان
دانست و افزود: بسیاري از مردم ما خصوصاً افراد مذهبی تر جامعه در زمان مشاهده مسابقات جهانی تسبیح به دست براي پیروزي

 
ورزشکاران عزیز کشورمان دعا می کنند که شما نمونه آن را حتی پاي منابر هم کمتر می بینید. 

رئیس دستگاه قضا به رابطه ورزش با آموزه هاي اجتماعی اشاره کرد و گفت: ورزش درس هاي زیادي دارد که مسئولیت پذیري،
جمعی کار کردن، نظم پذیري، احترام به نظر دیگران، تسلیم شدن در برابر مقررات و افزایش اعتماد به نفس از جمله آنهاست و باید

 
این معیارها در زندگی جمعی حاکم شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با ذکر نمونه اي در این خصوص تصریح کرد: یک تیم فوتبال 11 نفره، براي هر کسی
مسئولیت و جایگاه مشخصی تعیین شده و افراد یک تیم سعی می کنند از وظیفه اي که بر عهده شان گذاشته شده تخطی نکنند، در
برابر اشتباه هم تیمی خود و خطاي رقیب صبور باشند، در زمان برگزاري مسابقه از حکم داور که ممکن است اشتباه هم باشد تمکین

 
می کنند و به اصول کار جمعی و مسئولیت پذیري و اطاعت پذیري پایبندند. 



رئیس قوه قضاییه با بیان این که نباید به مسابقات ورزشی به عنوان یک بازي نگاه شود، اظهار داشت: باید نگاه درست و واقع بینانه به

 
ورزش داشت و ابعاد و زوایا و آثار مادي و معنوي آن را احصاء و بر مبناي آن ها فرهنگ سازي کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي «ورزش همگانی» را موضوعی مهم دانست و با تأکید بر اهتمام هر چه بیشتر وزارت ورزش
و جوانان به آن گفت: امروز هزینه هاي زیادي به خاطر بی توجهی به ورزش می پردازیم که مهم ترین آن ها هزینه هاي بیمارستانی و

 
درمانی است. 

وي تاکید کرد: سرمایه گذاري در حوزه ورزش به خصوص ورزش همگانی موجب کاهش سرمایه گذاري در حوزه درمان و همچنین

 
پیشگیري از جرم می شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به تأکید دین مبین اسلام بر تقویت روح و اراده در کنار تقویت جسم اظهار داشت: جوانی بهترین زمان
ممکن براي تزکیه و تهذیب نفس است و اگر در این مقطع براي تقویت روح تلاش نشود، انجام این کار در سنین میانسالی و پیري

 
بسیار دشوار خواهد بود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي یکی از آثار مهم تقویت روحی را توجه به معنویات و روحیه ظلم ستیزي و حمایت از
مظلومان دانست و با تجلیل از توجه ورزشکاران کشورمان به نمادهاي ارزشی در میادین ورزشی گفت: این که ورزشکار ما بعد از
پیروزي بر حریف خود نام مبارك ائمه اطهار را بر زبان می آورد و بر چفیه که نماد حمایت از مظلومان و فلسطین و مبارزه با ظلم و

 
اسرائیل غاصب است سجده می کند، بسیار ارزشمند و غرورآفرین است. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش بر لزوم اجراي همه جانبه قانون جامع حمایت از معلولان که مورد مطالبه ورزشکاران
پارالمپیکی بود تأکید کرد و گفت که سازمان بازرسی کل کشور بر نحوه اجراي این قانون نظارت می کند و با هر گونه قصور و تخلف

 
از قانون برخورد خواهد شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از لزوم حمایت قضایی از ورزشکاران نیز سخن گفت و متذکر شد قوه قضاییه آمادگی دارد تا
خلاء هاي موجود در زمینه حمایت هاي معنوي و حقوقی از قهرمانان ورزشی را با ایجاد سازوکارهاي مناسب با همکاري وزارت ورزش

 
و خود ورزشکاران و قهرمانان رشته هاي مختلف ورزشی برطرف کند. 

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران براي ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به مشکلات و دعاوي حقوقی

 
ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در این زمینه به ذکر نمونه اي از مشکلات مطرح شده توسط یکی از بانوان ورزشکار حاضر
در این نشست اشاره کرد و گفت که «پیگیري حقوقی موضوعاتی، چون سرقت مدال ها و احکام قهرمانان ملی و ارزشگذاري این اشیاء

 
گرانبها قطعاً نیازمند بررسی کارشناسی و ایجاد فرایند تخصصی است که قوه قضاییه به آن توجه ویژه خواهد داشت». 

پیش از سخنان رئیس دستگاه قضا، «سید حمید سجادي» وزیر ورزش و جوانان، رسیدگی به امور جوانان و پیگیري و مطالبات و
خواسته هاي به حق این قشر را یکی از ماموریت هاي اصلی این وزارتخانه عنوان کرد و گفت: با سازماندهی معاونت جوانان در وزارت
ورزش و جوانان به بخشی از تکالیفی که تا کنون در حوزه رسیدگی به مسائل جوانان در حالت بلاتکلیف قرار داشت رسیدگی خواهد



 
شد. 

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه براي بسیاري از کشورهاي دنیا تنها بعُد قهرمانی ورزش داراي اهمیت است، گفت: رویکرد جمهوري

 
اسلامی ایران در عرصه ورزش، «تربیتی، پرورشی، آموزشی»، «همگانی»، «قهرمانی» و «حرفه اي» است. 

سجادي با اشاره به اهمیت جایگاه ورزش همگانی در سیاست هاي وزارت ورزش و جوانان، ابراز امیدواري کرد به گونه اي در این حوزه

 
برنامه ریزي شود که آحاد مردم تا آخر عمر خود از موهبت انجام فعالیت هاي ورزشی بهره مند شوند. 

وزیر ورزش و جوانان با اشاره به بعُد قهرمانی ورزش که با ایجاد حس غرور در مردم و افتخارآفرینی همراه است، گفت: وقتی ورزشکار
کشورمان به سکوي افتخار می رسد و پرچم جمهوري اسلامی ایران در محل مسابقات برافراشته می شود و سرود ملی زیباي ایران

 
اسلامی طنین انداز می شود، حس غرور و افتخار مردم کشورمان را تقویت می کند. 

وي با اشاره به سازماندهی و فعالیت 51 فدراسیون ورزش قهرمانی و بیش از 100 انجمن ورزشی در کشورمان، گفت: وزارت ورزش و

 
جوانان سعی دارد در اتخاذ رویکردهاي خود به مسائل و مشکلات ورزشکاران در جاي جاي کشورمان توجه داشته باشد. 

سجادي همچنین گفت که ورزش جمهوري اسلامی ایران در 3 رشته به درجه حرفه اي رسیده و درصدد آن است که در رشته فوتبال

 
نیز به زودي به درجه حرفه اي برسد. 

وي با اشاره به جمعیت قابل توجه بانوان علاقمند به رشته هاي ورزشی در کشورمان، بحث صدور مجوز براي حضور بانوان در ورزشگاه

 
ها را از جمله موضوعاتی دانست که نیازمند اتخاذ تصمیم دقیق از سوي مسئولان است. 

وزیر ورزش و جوانان این نکته را هم متذکر شد که ورزش بانوان براي رشد و توسعه نیازمند استقلال، خودکفایی و بی نیازي از ورزش

 
آقایان است. 

«بنیامین شکوه فر» معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان هم در این نشست با بیان اینکه عموم فعالیت هاي
این وزارتخانه «عام المنفعه» است، تعدد و غیرتخصصی بودن شعب قضایی براي رسیدگی به پرونده هاي این وزارتخانه را از جمله

 
مسائل و مشکلاتی دانست که وزارت ورزش و جوانان با آن روبروست. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان همچنین از رئیس قوه قضاییه درخواست کرد که در صورت امکان شعب

 
تخصصی و همچنین شوراهاي حل اختلاف تخصصی براي رسیدگی به پرونده هاي ورزشی ایجاد شود. 

شکوه فر همچنین از تغییر کاربري اراضی ورزشی از سوي برخی افراد و نهادها انتقاد کرد و گفت: در طرح هاي هادي شهرها و شهرك
ها، اماکن مشخصی به عنوان اراضی با کاربري ورزشی اختصاص داده می شوند، اما متاسفانه در مرحله اجراي طرح مشاهده می شود

 
که کاربري این اراضی تغییر پیدا کرده است. 

وي ابراز امیدواري کرد شرایطی فراهم شود که تشکل ها و سمن هاي ورزشی با استفاده از ماده 566 آیین دادرسی کیفري بتواند در

 
موارد تغییر کاربري اراضی ورزشی، به صورت مستقل اعلام جرم کند. 



معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان در ادامه خواستار تاسیس دیوان حکمیت و داوري در عرصه ورزش در
کشورمان شد، گفت: اگر این ظرفیت با همکاري قوه قضاییه به وجود بیاید، بسیاري از دعاوي مرتبط با حوزه ورزش به سمت قوه

 
قضاییه نخواهند رفت. 

شکوه فر با اشاره به صدمات و آسیب دیدگی هایی که براي ورزشکاران در میادین ورزشی داخلی و بین المللی به وجود می آید،

 
خواستار ارجاع پرونده این آسیب دیدگی ها به کارشناسان متخصص در حوزه ورزش شد. 

وي همچنین به احکام صادرشده از سوي کمیته هاي انضباطی و هیئت هاي رسیدگی به تخلفات فدراسیون هاي ورزشی اشاره کرد و
خواستار آن شد که دستگاه قضایی نیز در رسیدگی مجدد به این پرونده ها، احکام صادر شده قبلی در فدراسیون هاي ورزشی را

 
مدنظر داشته باشد. 

شکوه فر با اشاره به عام المنفعه بودن اقدامات وزارت ورزش و جوانان در اقصی نقاط کشور، خواستار کاهش هزینه هاي دادرسی براي

 
این وزارتخانه در محاکم قضایی شد. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان به موضوع ابطال انتخابات هاي فدراسیون هاي ورزشی از سوي دیوان
عدالت اداري هم اشاره کرد و با بیان اینکه درحال حاضر انتخابات هاي دو فدراسیون ورزشی کشور از سوي این دیوان ابطال شده

 
است، خواستار رسیدگی و تصمیم گیري رئیس قوه قضاییه در خصوص اینگونه آراء شد. 

در ادامه این مراسم «علیرضا دبیر» رئیس فدراسیون کشتی در سخنانی با بیان اینکه اولین بار است که جامعه ورزش کشور با رئیس
قوه قضاییه دیدار و مشکلات و مسائل خود را با ایشان در میان می گذارند، ابراز امیدواري کرد که این نشست هاي صمیمی سالی یک

 
بار تکرار شود تا جامعه ورزش مسائل و مشکلات خود را بدون واسطه با رئیس دستگاه قضا در میان بگذارند. 

وي با بیان اینکه رشته ورزشی کشتی یک رشته وارداتی به کشور، گفت: ورزش کشتی مزیت رقابتی جمهوري اسلامی ایران نسبت به

 
سایر کشورهاست و باید نگاه ویژه اي از سوي مسئولان به این رشته ورزشی وجود داشته باشد. 

رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به ابراز لطف مقام معظم رهبري نسبت به ورزشکاران و قهرمانان ایران اسلامی یادآور شد: هنوز چند
ساعت از افتخارآفرینی کشتی گیران کشورمان در مسابقات جهانی کشتی در نروژ نگذشته بود که در ساعت 5 صبح، پیام محبت آمیز

 
مقام معظم رهبري به ما ابلاغ شد و خستگی را از بدن هاي تک تک ما بیرون کرد. 

دبیر همچنین از رئیس قوه قضاییه دعوت کرد تا با حضور در فدراسیون کشتی در جریان مسائل و مشکلات این فدراسیون و کشتی

 
گیران کشورمان قرار بگیرد. 

در ادامه این مراسم «طباطبایی» رئیس فدراسیون کاراته با بیان اینکه کاراته یکی از پرجمعیت ترین رشته هاي ورزشی ایران هم در

 
بخش آقایان و هم در بخش بانوان است، گفت: کاراته تنها رشته ورزشی کشورمان است که بیش از 30 مربی در سرتاسر دنیا دارد. 

«جواد فروغی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با اشاره به بازخوردهاي مثبت مردم ایران
اسلامی از این مدال، گفت: خدا را شاکر هستیم در جایگاهی قرار گرفته ایم که می توانیم لبخند را بر لب مردم عزیز کشورمان

 
بنشانیم. 



وي استفاده از مربیان داخلی را یکی از دلایل اصلی موفقیت تیراندازي کشورمان در مسابقات المپیک توکیو دانست و گفت: افتخاري

 
که در المپیک توکیو به دست آمد در سایه استفاده از مربیان توانمند و بادانش ایرانی بود. 

«محمدرضا گرایی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو و جهانی اسلو در رشته کشتی آزاد گفت: جلسه صمیمانه امروز رئیس قوه
قضاییه با ورزشکاران و قهرمانان که براي نخستین بار شاهد ان هستیم، نشان دهنده جدیت رئیس دستگاه قضا در زمینه پیگیري

 
مسائل و مشکلات ورزشکاران است. 

«ساره جوانمردي» دارنده مدال طلاي پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با بیان اینکه متاسفانه هیچ قانونی در
کشور ما براي حمایت از ورزشکاران وجود ندارد، گفت: به عنوان نمونه، اگر یکی از اشیاء قیمتی قهرمانان و مدال آورمان کشور ما نظیر
مدال قهرمانی، حکم یا کمربند پهلوانی شان به سرقت برود، هیچ قانونی در حمایت از آن ورزشکار وجود ندارد و حتی در میان

 
کارشناسان رسمی هم کارشناسی نداریم که بتواند ارزش واقعی شیء مفقود شده را بیان کند. 

«زهرا نعمتی» دارنده مدال طلا پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با کمان خواستار مناسب سازي امکنه شهري براي ورزشکاران
پارالمپیک و سایر معلولان کشور شد و گفت: متاسفانه در بسیاري از شعب قضایی، دسترسی کافی براي افراد داراي معلولیت وجود

 
ندارد و ما جامعه معلولان کشور خواستار نگاه ویژه مسئولان براي حل این مشکل هستیم. 

«داودي» دارنده مدال نقره المپیک توکیو در رشته وزنه برداري نیز اشتغال و مسکن را به عنوان دو مسئله و دغدغه جدي ورزشکاران
عنوان کرد و گفت: اگر این مشکل حل شود قطعا ورزشکاران با ذهن آسوده به ورزش خود پرداخته و براي مملکت مان افتخارآفرینی

 
می کنند. 

در پایان این نشست صمیمانه، قهرمانان و مدال آوران ورزشی کشورمان با حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي عکس یادگاري
گرفتند.



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش حوزه خبرنگاران افتخاري خبرگزاري
تقریب،هادي جوهري معاون تامین نهاده ها و مشارکت
هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار
داشت: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به عنوان
یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و

 
افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر ایرانی شده است. 

جوهري افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه
گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی، ایجاد شبکه فروش و تسهیل گري باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار

 
ایرانی شده است. 

وي با تاکید بر احیاي واحدهاي تولیدي نوشت افزار ایرانی گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید

 
نوشت افزار ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد. 

جوهري ادامه داد: بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام به مشارکت با شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این

 
شرکت همچنین با بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم همکاري هایی دارد. 

به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی اجتماعی را از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف دنبال می

 
کند. 

وي تاکید کرد: برگزاري رویدادهایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 



جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت: همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت

 
احیا شده اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي منطقه کرده اند. 

انتهاي پیام/



طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان
جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در ...

گروه اقتصادي: سیدرضا فاطمی امین در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان
خراسان جنوبی که به صورت ویدوئوکنفرانسی و با حضور مقامات کشوري و ملی برگزار شد با تاکید بر ظرفیت هاي معدنی استان
خراسان جنوبی، این پروژه را یکی از پروژه هاي بزرگ در حوزه زمین شناسی و معدن توصیف کرد و گفت: با اجراي این پروژه حدود
15 هزار کیلومتر مربع تحت عملیات اکتشافی قرار می گیرد که می تواند سرمنشاء اتفاقات خوبی در بخش زمین شناسی و معدنی این

 
منطقه باشد. 

به گزارش بولتن نیوز به نقل از شاتا، وزیر صنعت، معدن و تجارت شناسایی و احصاء ذخایر معدنی در استان خراسان جنوبی و کاهش
چشمگیر مخاطرات سرمایه گذاري در این حوزه را از جمله دستاوردهاي اجراي این پروژه در منطقه خواند و افزود: عملیاتی شدن این

 
طرح نویدبخش سرمایه گذاري در حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

فاطمی امین با بیان اینکه خراسان جنوبی داراي ذخایر مناسبی در بخش معدن است، اجراي پروژه تحول در بخش زمین شناسی و
اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی را در تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی این منطقه موثر دانست گفت: اجراي این برنامه

 
ما را در تدوین، طراحی و پیش برد برنامه هاي دقیق در حوزه سرمایه گذاري کمک می کند. 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود، اجراي این پروژه را در راستاي برنامه آمایش سرزمین حوزه صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد و
بیان داشت: یکی از اقدامات مهم وزارت صمت که از 2 ماه پیش آغاز شده، برنامه آمایش سرزمین این حوزه است که در راستاي
شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي سرمایه گذاري و تعیین اولویت ها در تمامی استان ها اجرا می شود و بر مبناي آن برنامه هاي

 
عملیاتی طراحی خواهد شد. 

وزیر صمت در پایان ضمن تشکر از مقامات استانی، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور و ایمیدرو ، نسبت به اجراي موفق

 
و اثرگذار این پروژه ابراز امیدواري کرد. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در این مراسم ضمن تشکر از اقدامات وزارت صمت در حوزه معدن، اجراي این پروژه را یک اقدام اساسی و

 
اثرگذار در جهت توسعه بخش معدن دانست. 

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی در راستاي تحقق اهداف گام دوم انقلاب 

گفتنی است پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی در خراسان جنوبی، در راستاي منویات مقام معظم رهبري (مدظله
العالی) در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی درخصوص لزوم رسیدن به اقتصادي مستقل، بهره گیري مناسب از منابع طبیعی و انسانی
کشور و توزیع عادلانه آن طراحی و عملیات اجرایی آن آغاز شد و با تمرکز بر بهره برداري از این ظرفیت ها و بر اساس تاکید رئیس



جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت در ضرورت ایجاد تحول بنیادین در بخش علوم زمین و معدن کشور در قالب توافقنامه و برنامه
اي مشارکتی با سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران(ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت،
معدن و تجارت اجرا می شود و استان خراسان جنوبی به عنوان اولین هدف اجراي این برنامه در سال 1400 معرفی و برنامه ریزي

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی براي آن طراحی شد. 

تولید و تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشافی، کشف ذخایر جدید معدنی، کاهش موثر زمان تبدیل کانسار به معدن، کاهش
ریسک سرمایه گذاري، افزایش میزان اشتغال در منطقه و و توسعه عدالت محور استان از جمله اهداف کلان این پروژه عنوان شده

است.



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/07/25

همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست
بوم شده است.

گروه اجتماعی: معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: شرکت شتاب
دهنده کارآفرینی اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر

 
ایرانی شده است. 

به گزارش بولتن نیوز، هادي جوهري افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی،

 
ایجاد شبکه فروش و تسهیل گري باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار ایرانی شده است. 

وي با تاکید بر احیاي واحدهاي تولیدي نوشت افزار ایرانی گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید

 
نوشت افزار ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد. 

جوهري ادامه داد: بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام به مشارکت با شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این

 
شرکت همچنین با بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم همکاري هایی دارد. 

به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی اجتماعی را از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف دنبال می

 
کند. 

وي تاکید کرد: برگزاري رویدادهایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 

جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت: همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت
احیا شده اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي منطقه کرده اند.





دوره آشنایی با وظایف دهیاران در قم برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/07/25

قم-ایرنا- دوره آموزشی آشنایی با وظایف، تشکیلات و جایگاه قانونی دهیاري ها و شوراهاي اسلامی روستا ویژه دهیاران،
مسوولان مالی و فنی دهیاران تابعه روستاهاي قم به سفارش دفتر امور روستایی و شوراهاي استان در حال برگزاري است.

 قم-ایرنا- دوره آموزشی آشنایی با وظایف، تشکیلات و
جایگاه قانونی دهیاري ها و شوراهاي اسلامی روستا ویژه دهیاران، مسوولان مالی و فنی دهیاران تابعه روستاهاي قم به سفارش دفتر

 
امور روستایی و شوراهاي استان در حال برگزاري است. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از جهاد دانشگاهی واحد استان قم، این دوره آموزشی در راستاي ارتقاي سطح دانش و آگاهی متولیان
روستایی با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی مقابله با کرونا و به استناد تفاهم نامه همکاري پژوهشی، آموزشی، فرهنگی، کارآفرینی و

 
اشتغال استانداري قم با جهاد دانشگاهی استان به مدت 16 ساعت در تمامی بخش هاي استان قم برگزار می شود. 

در این دوره آموزشی تشکیلات، انتخابات، وظایف و اختیارات شوراھا، ترتیب رسیدگی به تخلفات و سایر مقررات شوراهاي اسلامی

 
کشور بیان می شود. 

سید مسلم حسینی، معاون دفتر امور روستایی و شوراهاي استان قم در ارائه مطالب آموزشی این دوره با اشاره به تعداد اعضاي شوراي
اسلامی روستاها گفت: نفرات شوراي روستاهاي تا 1500 نفر جمعیت سه نفر و روستاھاي بیش از 1500 نفر جمعیت و بخش پنج

 
نفر خواھد بود. 

وي در ادامه مطالب خود به انتخابات شوراهاي روستا پرداخت و گفت: انتخاب اعضاي شوراي روستا و شھر به صورت مستقیم،
عمومی، با رأي مخفی و اکثریت نسبی آراء خواھد بود و در صورتی که آراء دو یا چند نفر از داوطلبان مساوي باشد اولویت با
ایثارگران میباشد و در صورت نبودن افراد مذکور اولویت با فرد یا افرادي است که داراي مدرك تحصیلی بالاتر ھستند و در صورت

 
یکسان بودن مدرك تحصیلی ملاك انتخاب قرعه است. 



حسینی همچنین به بیان وظایف و اختیارات شوراي اسلامی روستا پرداخت و گفت: نظارت و پیگیري بر حسن اجراي مصوبات شوراي
اسلامی روستا، ارائه پیشنهاد جهت رفع کمبودھا، نارسایی ها و نیازها به مقامات ذیربط، تشکیل گردھمایی عمومی جهت ارائه
گزارش کار و دریافت پیشنهادات و پاسخ به سوالات و جلب مشارکت و خودیاري مردم براي پیشبرد امور روستا حداقل دو بار در سال
و با پانزده روز اعلام قبلی، تبیین و توجیه سیاستھاي دولت و تشویق و ترغیب روستائیان جهت اجراي سیاستهاي مذکور و نظارت و

 
پیگیري اجراي طرحها و پروژه هاي عمرانی اختصاص یافته به روستا از جمله وظایف این شورا است. 

معاون دفتر امور روستایی و شوراهاي استان قم همچنین همکاري با مسئولان ذیربط براي احداث، اداره، نگھداري و بهره برداري از
تاسیسات عمومی، اقتصادي، اجتماعی و رفاهی مورد نیاز روستا، کمک رسانی و امداد در مواقع بحرانی و اضطراري مانند جنگ و وقوع
حوادث غیرمترقبه و نیز کمک به مستمندان و خانواده ھاي بی سرپرست با استفاده از خودیاري ھاي محلی تلاش براي رفع
اختلافات افراد و محلات و حکمیت میان آنها، و پیگیري شکایات اهالی روستا از ادارات حوزه مربوط از طریق مقامات مسئول را از

 
دیگر وظایف شوراي اسلامی روستا برشمرد. 

حسینی در ادامه به شرح کامل وظایف و اختیارات شوراي اسلامی روستا پرداخت و افزود: ھمکاري با نیروھاي انتظامی جھت
برقراري امنیت و نظم عمومی حسب درخواست بخشدار، ایجاد زمینه مناسب و جلب مشارکت عمومی در جهت اجراي فعالیتھاي
تولیدي وزارتخانه ھا و سازمانھاي دولتی، فراھم نمودن زمینه مشارکت و جلب همکاري مردم در جهت ایجاد و توسعه نهادهاي
مدنی، کتابخانه و مراکز فرهنگی، بهبود و ارتقاء فرھنگی اقشار مختلف به ویژه جوانان و بانوان و برنامه ریزي در انجام خدمات
اجتماعی، اقتصادي، عمرانی، بهداشتی، فرهنگی، آموزشی، سوادآموزي، تهیه جغرافیاي تاریخی و شناسنامه روستا و دانش بومی و سایر
امور با هماھنگی مراجع ذي ربط و انتخاب فردي ذیصلاح به سمت دهیار براي مدت چهار سال بر اساس آیین نامه مربوط و معرفی

 
به بخشدار جھت صدور حکم نیز از وظایف و اختیارات شوراهاي روستا است. 

گفتنی است این دوره آموزشی روز پنجشنبه 22 مهرماه در شهرستان کهک و روز شنبه 24 مهرماه در قم آغاز شد و طبق برنامه قبلی

 
روز دوشنبه 26 مهرماه در کهک و روز یکشنبه 25 مهرماه در قم به پایان خواهد رسید. 

همچنین این دوره آموزشی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 27 و 28 مهرماه در بخش خلجستان، پنجشنبه و شنبه 29 مهرماه و 1
آبان ماه در بخش سلفچگان، یکشنبه و دوشنبه 2 و 3 آبان ماه در بخش جعفرآباد و سه شنبه و چهارشنبه 4 و 5 آبان ماه در بخش

 
قاهان برگزار خواهد شد./ 

 
 

برچسب ها 



 
- شوراي شهر 

 
- قم 

 
- دهیاران 

- سازمان شهرداري ها و دهیاري ها



درخواست انتقال مدیریت «صندوق کارآفرینی امید» به وزارت تعاون

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/07/25

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور افزایش امکان تحقق آرمان ها و اهداف «صندوق کارآفرینی امید»، خواستار انتقال
مدیریت صندوق یاد شده از نهاد ریاست جمهوري به این وزارتخانه شده است.

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور افزایش امکان
تحقق آرمان ها و اهداف «صندوق کارآفرینی امید»،
خواستار انتقال مدیریت صندوق یاد شده از نهاد ریاست

 
جمهوري به این وزارتخانه شده است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
دفتر هیئت دولت، به موجب بند (و) تبصره (12) قانون
بودجه سال 1396 کل کشور مقرر شد «صندوق کارآفرینی
امید به مدت یک سال به قانون فهرست نهادها و مؤسسات
عمومی غیردولتی، اضافه شود و اساسنامه آن حداکثر تا

پایان سال 1396 به عنوان نهاد عمومی غیردولتی به تصویب هیئت وزیران برسد». در همین راستا و مطابق اساسنامه ابلاغی صندوق

 
مذکور، اعضاي هیئت مدیره و مدیرعامل صندوق توسط وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی انتخاب می شد. 

در سال 1397 و پس از پایان مهلت مصوبه فوق، به موجب پی نوشت رئیس جمهور مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید» در نهاد
ریاست جمهوري بماند و با توجه به گستردگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فعلاً به آن وزارتخانه منتقل نشود. لذا اساسنامه
صندوق اصلاح و به تصویب هیئت وزیران رسید و به موجب اصلاحات جدید «رئیس جمهور یا نماینده ایشان» رئیس هیئت امنا بوده

 
و انتخاب مدیرعامل و اعضاي هیئت مدیره نیز به پیشنهاد «سرپرست نهاد ریاست جمهوري» تعیین می شود. 

اکنون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با ذکر این موضوع که مطابق مصوبه اصلاحی اخیر، «صندوق کارفرینی امید» به نهاد ریاست
جمهوري وابسته شده، در حالی که نهاد یاد شده از نظر مأموریت هاي اجرایی، ارتباطی با موضوع کار و اشتغال ندارد و این در حالی
است که وجود «بانک توسعه تعاون»، «صندوق کارآفرینی امید» و «صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون» بصورت یک مجموعه
منسجم در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امکان تحقق آرمان ها و اهداف صندوق یادشده را افزایش می دهد و جدا نمودن حلقه
هاي این زنجیر موجب اخلال در روند امور خواهد شد، تقاضاي اصلاح اساسنامه صندوق مذکور با رویکرد انتقال مدیریت صندوق به

 
آن وزارتخانه را دارد. 

گفتنی است، پیشنهاد فوق هم اکنون مراحل بررسی و تصمیم گیري را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک سپري می
کند.



سلسله نشست هاي «تحلیل ساختار محتوا و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو»

برگزار می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/07/25

دانشگاه سوره با همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو، رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي سازمان صدا و سیما برگزار
می کند.

دانشگاه سوره با همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو،
رادیو نمایش و معاونت فضاي مجازي سازمان صدا و سیما

 
برگزار می کند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از روابط عمومی حوزه
هنري، سلسله نشست هاي پژوهشی «تحلیل ساختار، محتوا
و جایگاه ادبیات نمایشی در رادیو» به همت دانشگاه سوره، با
همکاري اداره کل هنرهاي نمایشی رادیو، رادیو نمایش و

معاونت فضاي مجازي سازمان صدا و سیما، روزهاي 27 و 28 مهرماه به شکل برخط در سامانه آموزشی دانشگاه سوره برگزار می شود.

این برنامه به مناسبت یادکرد منویات مقام معظم رهبري در زمینه هنر نمایش که در سخنرانی هاي خود، بر کارایی هاي بسیار این
هنر تأکید ورزیده اند و از غفلت ها نسبت به این کارایی ها گلایه مند بوده اند، برگزار خواهد شد. همچنین به دلیل همزمانی این
نشست ها با ورود نودانشجویان دانشگاه سوره، بر شیوه هاي کارآفرینی هنر نمایش در رسانه هاي مختلف تأکید خواهد شد.

 
دانشجویان ضمن آشنایی با کارایی هاي هنر نمایش، زمینه هاي مختلف امکان بروز هنر خود را نیز خواهند شناخت. 

از سوي دیگر ادبیات نمایشی در رادیو که با اقبال عمومی مخاطبان رادیو روبه روست، مورد واکاوي قرار گرفته و ضمن آسیب شناسی،

 
کوشیده خواهد شد تا بسترهاي جدید این هنر براي علاقه مندان معرفی شود. 

دانشگاه سوره در راستاي وظایف آموزشی و پژوهشی خود سعی دارد تا با میزبانی این نشست ها، همنشینی مناسبی بین اهالی هنر،

 
رسانه و دانشگاه پدید آورد. 

گفتنی است در این برنامه، جمعی از اساتید دانشگاه و هنرمند با سابقه رادیو به ارائه سخنرانی خواهند پرداخت. نادر برهانی مرند،
بهرام ابراهیمی، شهرام گیل آبادي، جواد پیشگر، ایوب آقاخانی، فرشاد آذرنیا، محسن سوهانی، امین رهبر و رامتین شهبازي سخنرانان

 
این برنامه بوده و امیررضا نوري پرتو نیز میزبانی و دبیري جلسات را برعهده دارد. 

علاقه مندان می توانند براي حضور و استفاده از سخنرانی ها به سامانه آموزشی دانشگاه سوره به آدرس زیر مراجعه کنند. ضمناً ورود

 
به سامانه مجازي برگزاري برنامه، براي عموم علاقه مندان آزاد خواهد بود. 



https://sibad.soore.ac.ir/v/show/radiotheater



یش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور به عهده زنان است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/07/25

مویدي گفت: بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور توسط زنان روستایی و عشایري و همچنین 40
درصد فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود.

معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي: یش از 70
درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور به عهده
زنان است مویدي گفت: بیش از 70 درصد فعالیت هاي
مربوط به دام و طیور کشور توسط زنان روستایی و عشایري
و همچنین 40 درصد فعالیت هاي مربوط به زراعت و

 
باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود. 

به گزارش برنا؛ علی اکبر مویدي روز یکشنبه در مراسم
امضاي تفاهم نامه معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
و معاونت امور زنان و خانواده که با حضور دکتر انسیه

خزعلی معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده برگزار شد، اظهار کرد: امروز چهار میلیون و 300 هزار نفر در کشور بهره بردار

 
کشاورزي هستند که با تلاش و پشتکار امنیت غذایی را رقم می زنند که بسیاري از آنان زنان هستند. 

او ادامه داد: به طور کلی جمعیت زنان روستایی و عشایري، 10 میلیون نفر است که بالغ بر 12.4 جمعیت کشور را شامل می شوند و

 
از این تعداد حدود 73 درصد باسواد و 6 میلیون نفر در سن 18 سال هستند. 

 معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي تاکید کرد: بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور توسط زنان

 
روستایی و عشایري و همچنین 40 درصد فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود.  

او افزود: بیش از 80 درصد تولیدات محصولات کشاورزي که از روش سنتی کسب می شود را زنان روستایی برعهده دارند. ضمن اینکه
زنان روستایی هم در تحکیم بنیان خانواده و هم تولید محصولات کشاورزي و امنیت غذاي کشور نقش برجسته اي دارند بر همین
اساس یکی از دفاتر ششگانه معاونت توسعه روستایی به دفتر فعالیت زنان روستایی و عشایري اختصاص داده شده است که سه وظیفه

 
اصلی ظرفیت سازي، نهاد سازي و ترویج کارآفرینی را برعهده دارد. 

مویدي با یادآوري اینکه به گفته وزیر جهاد کشاورزي، هنوز راه زیادي در پیش داریم و باید توجه ویژه اي به زنان روستایی شود،
خاطرنشان کرد: اگر توجه ویژه و کافی به حوزه زنان روستایی و عشایري داشته باشیم شاهد افزایش عملکرد و تولید خوب محصولات

 
کشاورزي خواهیم بود. 

معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي با تاکید بر اینکه پروژه هاي خوبی در حوزه تشکیل صندوق هاي خرد زنان روستایی



 
انجام شده است، تصریح کرد: 3600 صندوق در بخش اشتغال زایی، کسب درآمد و معیشت زنان روستایی راه اندازي شده است. 

او با یادآوري اینکه زنان روستایی نقش برجسته اي در تولید محصولات خانگی دارند، افزود: این امر با هماهنگی و همکاري معاونت
زنان ریاست جمهوري انجام شد و تولیدات محصولات سالم و استاندارد روستایی به بازار عرضه شده است. به طور حتم با مشارکت

 
بیشتري که برنامه ریزي شده و دکتر خزعلی قول آن را داد فرصت اشتغال بیشتر  براي زنان روستایی داشته باشیم. 

مویدي اظهار کرد: در کشور بیش از 1430 مرکز خدمات روستایی داریم که به صورت مستقیم با روستاییان در ارتباط هستند و اگر

 
بتوان حوزه زنان را گسترش داد امکان افزایش تولیدات کشاورزي را خواهیم داشت.  

او یادآور شد: از سال گذشته با همکاري آموزش و پرورش، هنرستان هاي کشاورزي احیا شدند که تعدادي از این هنرستان ها ویژه
دختران روستایی خواهد بود که بیش از هزار نفر از دختران روستایی به صورت شبانه روزي آموزش ببیند.



باید سالیانه یک میلیون فرصت شغلی در کشور ایجاد شود

منبع: موجشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس برنامه
ریزي ها و سیاست هاي اشتغال، باید سالیانه یک میلیون

 
فرصت شغلی در کشور ایجاد شود. 

به گزارش خبرگزاري موج؛ دکتر حجت االله عبدالملکی، با
بیان این مطلب در سومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه
رفاه مردم و کمیسیون تخصصی شوراي عالی اشتغال اظهار

داشت: با توجه به تاکید رئیس جمهوري، باید سهم هرکدام از دستگاه ها در تحقق یک میلیون شغل در سال مشخص شود و این

 
موضوع، بدون همکاري همه متولیان در این حوزه محقق نمی شود. 

وي با اعلام این خبر که نشست بعدي شوراي عالی اشتغال با حضور رئیس جمهوري برگزار می شود، اظهار امیدواري کرد؛ در نشست

 
آتی، برنامه عملیاتی تحقق یک میلیون فرصت شغلی در هر سال و کلیات آن مصوب شود. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه چارچوب مفهومی زیست بوم اشتغال کشور، باید بتواند بین تولید و اشتغال ارتباط
منطقی برقرار کند، افزود: باید هرگونه ایجاد اشتغال به افزایش تولید منجر شود، تولید و اشتغال دو روي یک سکه هستند، اشتغال

 
بدون تولید، معنا ندارد و در نگاه اقتصاد اسلامی، انسان ها، باید ارزش آفرین باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هماهنگ کننده موضوع اشتغال بین دستگاه ها و نهادها در کشور

 
است، گفت : ما، وظیفه تسهیل گري و انجام بهتر امور را برعهده داریم. 

وي با بیان اینکه، ایجاد اشتغال، داراي اقتضائات کلان و بخشی است ،تصریح کرد: در موضوع ایجاد اشتغال باید در ابتدا شفاف سازي

 
لازم صورت گیرد و سپس جامعه هدف در همه دستگاه ها کاملاً مشخص شود. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه جغرافیاي اشتغال و اصناف در دستگاه ها باید شناسایی شوند، افزود: باید کمیت

 
ها،کیفیت ها و نقش افراد در اکوسیستم اشتغال کشور مشخص شود. 

 
عبدالملکی، بر باز طراحی زیست بوم ملی اشتغال کشور و تعیین سهم هرکدام از دستگاه ها تاکید کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید بتوان ارتباط منطقی بین عوامل مختلف در ایجاد اشتغال برقرار کرد، افزود: فرهنگ سازي، اطلاع رسانی،
مشاوره، ایجاد زیرساخت هاي لازم و آموزش هاي مهارتی از جمله عوامل کلیدي و مهمی هستند که باید در حوزه ایجاد اشتغال به



 
آنها توجه شود. 

عبدالملکی تاکید کرد: در نشست بعدي شوراي عالی اشتغال، تفاهم نامه دوجانبه بین شوراي عالی اشتغال به نمایندگی از وزارت
تعاون ،کار و رفاه اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه مانند صدا و سیما، کمیته امداد امام خمینی (ره)، وزارت اقتصاد و دارایی ،شهرداري

 
ها، بانک مرکزي و مجموعه هاي دیگر منعقد خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این تفاهم نامه دوجانبه با هدف تعیین راهبردها و نقشه ها در زیست بوم ملی اشتغال بین دولت و سایر دستگاه هاي

 
مربوطه منعقد می شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه همه دستگاه ها ، نهادها، بنیادها و سازمان ها باید پیوست اشتغال در برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی خود را

 
مشخص کنند، افزود : لازم است، نماي کلی اشتغال در 6 ماهه دوم سال 1400 و سال 1401 ترسیم شود. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها در قبال دریافت تسهیلات براي انجام فعالیت اقتصادي باید ملزم به
ایجاد اشتغال شوند، افزود :اشتغال ایجاد شده باید رسمی، بیمه دار و پایدار باشد و به ازاي هر یک میلیارد تومان، یک شغل در کشور

 
ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: همه دستگاه ها، باید اطلاعات مربوط به اشتغال را در سامانه ملی کسب و کار و اشتغال ثبت کنند و ضروري است

 
ایجاد اشتغال براي هر فرد در کد ملی افراد ثبت و درج شود تا بتوان برنامه ریزي هاي دقیق تري در این حوزه صورت گیرد. 

عبدالملکی با تاکید بر ضرورت حفظ و تثبیت اشتغال موجود،گفت: با توجه به شرایط کرونا در سال گذشته، یک میلیون و 900 هزار

 
فرصت شغلی از بین رفت و اگر اقداماتی براي حفظ و تثبیت اشتغال موجود انجام گیرد بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به اینکه وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی به موجب قانون، فعالیت هاي حوزه اشتغال را نظارت می کند، اظهار داشت:

 
مصوبات شوراي عالی اشتغال باید لازم الاجرا باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه در حوزه ایجاد اشتغال، ضرورت تمرکز زدایی بیش از پیش احساس می شود، افزود :

 
در این راستا، بهبود و توسعه کسب و کارهایی که قابلیت اشتغال زایی بیشتري دارند، ضروري به نظر می رسد . 

عبدالملکی تصریح کرد: در شوراي عالی اشتغال، لازم است شرایطی فراهم شود تا در قالب تفاهم نامه هایی ، مجوزهاي لازم به وزارت
امور خارجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داده شود و بتوان از ظرفیت هاي منطقه اي و کشورهاي همسایه براي ایجاد اشتغال

 
استفاده کرد. 

وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ضرورت استفاده موثر از اورژانس کسب و کار را یادآور شد و افزود: در نشست مشترك کمیسیون
تخصصی شوراي عالی اشتغال و قرارگاه رفاه مردم، همه دستگاه ها باید با ایفاي نقش موثر، کمک کنند تا تعهد دولت که همان نیاز

کشور به ایجاد یک میلیون شغل در سال است محقق شود.



قوه قضاییه آمادگی دارد خلاء هاي موجود براي حمایت حقوقی و معنوي از

ورزشکاران را برطرف کند

منبع: موجشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی
ورزشکاران براي ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به
مشکلات و دعاوي حقوقی ورزشکاران تصریح کرد: به
دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد

 
شد. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از مرکز رسانه قوه
قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي صبح
امروز شنبه (25 مهر ماه) در نشست صمیمی با قهرمانان
المپیک، پارالمپیک و جهانی که در آستانه روز ملی تربیت

بدنی و ورزش برگزار شد، نشاط را از ضروریات زندگی دانست و با اشاره به ابراز شادي مردم پس از افتخارآفرینی ورزشکاران گفت:
انسان یک بار وقتی داغ بر دلش بگذارند اشک می ریزد و یک بار هم از فرط خوشحالی اشک شوق می ریزد و مدال آوران در شادي

 
مردم شریک هستند. 

وي تصریح کرد: ارتباط ورزش قهرمانی با نشاط و سلامت روحی جامعه ارتباطی تنگاتنگ است و نه تنها ورزشکاري که روي سکوي

 
قهرمانی می ایستد و خانواده و اطرافیان او بلکه خیل عظیمی از مردم از پیروزي یک ورزشکار ملی خوشحال می شوند. 

رئیس قوه قضاییه از ورزشکاران به عنوان به عنوان یکی از پرمخاطب ترین اقشار جامعه یاد کرد و گفت: وقتی یک مسابقه ورزشی
شروع می شود، هم در زمان برگزاري مسابقه و هم پس از آن مردم درد و رنج خود را فراموش می کنند و نشاط وجودشان را فرا می

 
گیرد که هیچ مشاور حقوقی و فرهنگی نمی تواند چنین کار بزرگی را انجام دهد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي غلیان روح ملی و مذهبی در جامعه را از دیگر دستاوردهاي قهرمانی ورزشکاران کشورمان
دانست و افزود: بسیاري از مردم ما خصوصاً افراد مذهبی تر جامعه در زمان مشاهده مسابقات جهانی تسبیح به دست براي پیروزي

 
ورزشکاران عزیز کشورمان دعا می کنند که شما نمونه آن را حتی پاي منابر هم کمتر می بینید. 

رئیس دستگاه قضا به رابطه ورزش با آموزه هاي اجتماعی اشاره کرد و گفت: ورزش درس هاي زیادي دارد که مسئولیت پذیري،
جمعی کار کردن، نظم پذیري، احترام به نظر دیگران، تسلیم شدن در برابر مقررات و افزایش اعتماد به نفس از جمله آنهاست و باید

 
این معیارها در زندگی جمعی حاکم شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با ذکر نمونه اي در این خصوص تصریح کرد: یک تیم فوتبال 11 نفره، براي هر کسی



مسئولیت و جایگاه مشخصی تعیین شده و افراد یک تیم سعی می کنند از وظیفه اي که بر عهده شان گذاشته شده تخطی نکنند، در
برابر اشتباه هم تیمی خود و خطاي رقیب صبور باشند، در زمان برگزاري مسابقه از حکم داور که ممکن است اشتباه هم باشد تمکین

 
می کنند و به اصول کار جمعی و مسئولیت پذیري و اطاعت پذیري پایبندند. 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که نباید به مسابقات ورزشی به عنوان یک بازي نگاه شود، اظهار داشت: باید نگاه درست و واقع بینانه به

 
ورزش داشت و ابعاد و زوایا و آثار مادي و معنوي آن را احصاء و بر مبناي آن ها فرهنگ سازي کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي «ورزش همگانی» را موضوعی مهم دانست و با تأکید بر اهتمام هر چه بیشتر وزارت ورزش
و جوانان به آن گفت: امروز هزینه هاي زیادي به خاطر بی توجهی به ورزش می پردازیم که مهم ترین آن ها هزینه هاي بیمارستانی و

 
درمانی است. 

وي تاکید کرد: سرمایه گذاري در حوزه ورزش به خصوص ورزش همگانی موجب کاهش سرمایه گذاري در حوزه درمان و همچنین

 
پیشگیري از جرم می شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به تأکید دین مبین اسلام بر تقویت روح و اراده در کنار تقویت جسم اظهار داشت: جوانی بهترین زمان
ممکن براي تزکیه و تهذیب نفس است و اگر در این مقطع براي تقویت روح تلاش نشود، انجام این کار در سنین میانسالی و پیري

 
بسیار دشوار خواهد بود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي یکی از آثار مهم تقویت روحی را توجه به معنویات و روحیه ظلم ستیزي و حمایت از
مظلومان دانست و با تجلیل از توجه ورزشکاران کشورمان به نمادهاي ارزشی در میادین ورزشی گفت: این که ورزشکار ما بعد از
پیروزي بر حریف خود نام مبارك ائمه اطهار را بر زبان می آورد و بر چفیه که نماد حمایت از مظلومان و فلسطین و مبارزه با ظلم و

 
اسرائیل غاصب است سجده می کند، بسیار ارزشمند و غرورآفرین است. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش بر لزوم اجراي همه جانبه قانون جامع حمایت از معلولان که مورد مطالبه ورزشکاران
پارالمپیکی بود تأکید کرد و گفت که سازمان بازرسی کل کشور بر نحوه اجراي این قانون نظارت می کند و با هر گونه قصور و تخلف

 
از قانون برخورد خواهد شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از لزوم حمایت قضایی از ورزشکاران نیز سخن گفت و متذکر شد قوه قضاییه آمادگی دارد تا
خلاء هاي موجود در زمینه حمایت هاي معنوي و حقوقی از قهرمانان ورزشی را با ایجاد سازوکارهاي مناسب با همکاري وزارت ورزش

 
و خود ورزشکاران و قهرمانان رشته هاي مختلف ورزشی برطرف کند. 

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران براي ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به مشکلات و دعاوي حقوقی

 
ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در این زمینه به ذکر نمونه اي از مشکلات مطرح شده توسط یکی از بانوان ورزشکار حاضر
در این نشست اشاره کرد و گفت که «پیگیري حقوقی موضوعاتی، چون سرقت مدال ها و احکام قهرمانان ملی و ارزشگذاري این اشیاء

 
گرانبها قطعاً نیازمند بررسی کارشناسی و ایجاد فرایند تخصصی است که قوه قضاییه به آن توجه ویژه خواهد داشت». 



پیش از سخنان رئیس دستگاه قضا، «سید حمید سجادي» وزیر ورزش و جوانان، رسیدگی به امور جوانان و پیگیري و مطالبات و
خواسته هاي به حق این قشر را یکی از ماموریت هاي اصلی این وزارتخانه عنوان کرد و گفت: با سازماندهی معاونت جوانان در وزارت
ورزش و جوانان به بخشی از تکالیفی که تا کنون در حوزه رسیدگی به مسائل جوانان در حالت بلاتکلیف قرار داشت رسیدگی خواهد

 
شد. 

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه براي بسیاري از کشورهاي دنیا تنها بعُد قهرمانی ورزش داراي اهمیت است، گفت: رویکرد جمهوري

 
اسلامی ایران در عرصه ورزش، «تربیتی، پرورشی، آموزشی»، «همگانی»، «قهرمانی» و «حرفه اي» است. 

سجادي با اشاره به اهمیت جایگاه ورزش همگانی در سیاست هاي وزارت ورزش و جوانان، ابراز امیدواري کرد به گونه اي در این حوزه

 
برنامه ریزي شود که آحاد مردم تا آخر عمر خود از موهبت انجام فعالیت هاي ورزشی بهره مند شوند. 

وزیر ورزش و جوانان با اشاره به بعُد قهرمانی ورزش که با ایجاد حس غرور در مردم و افتخارآفرینی همراه است، گفت: وقتی ورزشکار
کشورمان به سکوي افتخار می رسد و پرچم جمهوري اسلامی ایران در محل مسابقات برافراشته می شود و سرود ملی زیباي ایران

 
اسلامی طنین انداز می شود، حس غرور و افتخار مردم کشورمان را تقویت می کند. 

وي با اشاره به سازماندهی و فعالیت 51 فدراسیون ورزش قهرمانی و بیش از 100 انجمن ورزشی در کشورمان، گفت: وزارت ورزش و

 
جوانان سعی دارد در اتخاذ رویکردهاي خود به مسائل و مشکلات ورزشکاران در جاي جاي کشورمان توجه داشته باشد. 

سجادي همچنین گفت که ورزش جمهوري اسلامی ایران در 3 رشته به درجه حرفه اي رسیده و درصدد آن است که در رشته فوتبال

 
نیز به زودي به درجه حرفه اي برسد. 

وي با اشاره به جمعیت قابل توجه بانوان علاقمند به رشته هاي ورزشی در کشورمان، بحث صدور مجوز براي حضور بانوان در ورزشگاه

 
ها را از جمله موضوعاتی دانست که نیازمند اتخاذ تصمیم دقیق از سوي مسئولان است. 

وزیر ورزش و جوانان این نکته را هم متذکر شد که ورزش بانوان براي رشد و توسعه نیازمند استقلال، خودکفایی و بی نیازي از ورزش

 
آقایان است. 

«بنیامین شکوه فر» معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان هم در این نشست با بیان اینکه عموم فعالیت هاي
این وزارتخانه «عام المنفعه» است، تعدد و غیرتخصصی بودن شعب قضایی براي رسیدگی به پرونده هاي این وزارتخانه را از جمله

 
مسائل و مشکلاتی دانست که وزارت ورزش و جوانان با آن روبروست. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان همچنین از رئیس قوه قضاییه درخواست کرد که در صورت امکان شعب

 
تخصصی و همچنین شوراهاي حل اختلاف تخصصی براي رسیدگی به پرونده هاي ورزشی ایجاد شود. 

شکوه فر همچنین از تغییر کاربري اراضی ورزشی از سوي برخی افراد و نهادها انتقاد کرد و گفت: در طرح هاي هادي شهرها و شهرك
ها، اماکن مشخصی به عنوان اراضی با کاربري ورزشی اختصاص داده می شوند، اما متاسفانه در مرحله اجراي طرح مشاهده می شود

 
که کاربري این اراضی تغییر پیدا کرده است. 



وي ابراز امیدواري کرد شرایطی فراهم شود که تشکل ها و سمن هاي ورزشی با استفاده از ماده 566 آیین دادرسی کیفري بتواند در

 
موارد تغییر کاربري اراضی ورزشی، به صورت مستقل اعلام جرم کند. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان در ادامه خواستار تاسیس دیوان حکمیت و داوري در عرصه ورزش در
کشورمان شد، گفت: اگر این ظرفیت با همکاري قوه قضاییه به وجود بیاید، بسیاري از دعاوي مرتبط با حوزه ورزش به سمت قوه

 
قضاییه نخواهند رفت. 

شکوه فر با اشاره به صدمات و آسیب دیدگی هایی که براي ورزشکاران در میادین ورزشی داخلی و بین المللی به وجود می آید،

 
خواستار ارجاع پرونده این آسیب دیدگی ها به کارشناسان متخصص در حوزه ورزش شد. 

وي همچنین به احکام صادرشده از سوي کمیته هاي انضباطی و هیئت هاي رسیدگی به تخلفات فدراسیون هاي ورزشی اشاره کرد و
خواستار آن شد که دستگاه قضایی نیز در رسیدگی مجدد به این پرونده ها، احکام صادر شده قبلی در فدراسیون هاي ورزشی را

 
مدنظر داشته باشد. 

شکوه فر با اشاره به عام المنفعه بودن اقدامات وزارت ورزش و جوانان در اقصی نقاط کشور، خواستار کاهش هزینه هاي دادرسی براي

 
این وزارتخانه در محاکم قضایی شد. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان به موضوع ابطال انتخابات هاي فدراسیون هاي ورزشی از سوي دیوان
عدالت اداري هم اشاره کرد و با بیان اینکه درحال حاضر انتخابات هاي دو فدراسیون ورزشی کشور از سوي این دیوان ابطال شده

 
است، خواستار رسیدگی و تصمیم گیري رئیس قوه قضاییه در خصوص اینگونه آراء شد. 

در ادامه این مراسم «علیرضا دبیر» رئیس فدراسیون کشتی در سخنانی با بیان اینکه اولین بار است که جامعه ورزش کشور با رئیس
قوه قضاییه دیدار و مشکلات و مسائل خود را با ایشان در میان می گذارند، ابراز امیدواري کرد که این نشست هاي صمیمی سالی یک

 
بار تکرار شود تا جامعه ورزش مسائل و مشکلات خود را بدون واسطه با رئیس دستگاه قضا در میان بگذارند. 

وي با بیان اینکه رشته ورزشی کشتی یک رشته وارداتی به کشور، گفت: ورزش کشتی مزیت رقابتی جمهوري اسلامی ایران نسبت به

 
سایر کشورهاست و باید نگاه ویژه اي از سوي مسئولان به این رشته ورزشی وجود داشته باشد. 

رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به ابراز لطف مقام معظم رهبري نسبت به ورزشکاران و قهرمانان ایران اسلامی یادآور شد: هنوز چند
ساعت از افتخارآفرینی کشتی گیران کشورمان در مسابقات جهانی کشتی در نروژ نگذشته بود که در ساعت 5 صبح، پیام محبت آمیز

 
مقام معظم رهبري به ما ابلاغ شد و خستگی را از بدن هاي تک تک ما بیرون کرد. 

دبیر همچنین از رئیس قوه قضاییه دعوت کرد تا با حضور در فدراسیون کشتی در جریان مسائل و مشکلات این فدراسیون و کشتی

 
گیران کشورمان قرار بگیرد. 

در ادامه این مراسم «طباطبایی» رئیس فدراسیون کاراته با بیان اینکه کاراته یکی از پرجمعیت ترین رشته هاي ورزشی ایران هم در

 
بخش آقایان و هم در بخش بانوان است، گفت: کاراته تنها رشته ورزشی کشورمان است که بیش از 30 مربی در سرتاسر دنیا دارد. 



«جواد فروغی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با اشاره به بازخوردهاي مثبت مردم ایران
اسلامی از این مدال، گفت: خدا را شاکر هستیم در جایگاهی قرار گرفته ایم که می توانیم لبخند را بر لب مردم عزیز کشورمان

 
بنشانیم. 

وي استفاده از مربیان داخلی را یکی از دلایل اصلی موفقیت تیراندازي کشورمان در مسابقات المپیک توکیو دانست و گفت: افتخاري

 
که در المپیک توکیو به دست آمد در سایه استفاده از مربیان توانمند و بادانش ایرانی بود. 

«محمدرضا گرایی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو و جهانی اسلو در رشته کشتی آزاد گفت: جلسه صمیمانه امروز رئیس قوه
قضاییه با ورزشکاران و قهرمانان که براي نخستین بار شاهد ان هستیم، نشان دهنده جدیت رئیس دستگاه قضا در زمینه پیگیري

 
مسائل و مشکلات ورزشکاران است. 

«ساره جوانمردي» دارنده مدال طلاي پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با بیان اینکه متاسفانه هیچ قانونی در
کشور ما براي حمایت از ورزشکاران وجود ندارد، گفت: به عنوان نمونه، اگر یکی از اشیاء قیمتی قهرمانان و مدال آورمان کشور ما نظیر
مدال قهرمانی، حکم یا کمربند پهلوانی شان به سرقت برود، هیچ قانونی در حمایت از آن ورزشکار وجود ندارد و حتی در میان

 
کارشناسان رسمی هم کارشناسی نداریم که بتواند ارزش واقعی شیء مفقود شده را بیان کند. 

«زهرا نعمتی» دارنده مدال طلا پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با کمان خواستار مناسب سازي امکنه شهري براي ورزشکاران
پارالمپیک و سایر معلولان کشور شد و گفت: متاسفانه در بسیاري از شعب قضایی، دسترسی کافی براي افراد داراي معلولیت وجود

 
ندارد و ما جامعه معلولان کشور خواستار نگاه ویژه مسئولان براي حل این مشکل هستیم. 

«داودي» دارنده مدال نقره المپیک توکیو در رشته وزنه برداري نیز اشتغال و مسکن را به عنوان دو مسئله و دغدغه جدي ورزشکاران
عنوان کرد و گفت: اگر این مشکل حل شود قطعا ورزشکاران با ذهن آسوده به ورزش خود پرداخته و براي مملکت مان افتخارآفرینی

 
می کنند. 

در پایان این نشست صمیمانه، قهرمانان و مدال آوران ورزشی کشورمان با حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي عکس یادگاري
گرفتند.



کسب رتبه اول ارزیابی عملکرد اداره کل تعاون،کار استان البرز در میان

ادارات کل تعاون

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/07/25

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز از کسب «رتبه اول»
ارزیابی عملکرد این اداره کل در میان تمامی ادارات کل تعاون کار

 
ورفاه اجتماعی کشور بر اساس اعلام وزارت تعاون ،کار ورفاه خبر داد. 
حسین فلاح نژاد در خصوص کسب این امتیاز گفت: بر اساس ارزیابی
صورت گرفته وزارت تعاون، کار ورفاه اجتماعی از عملکرد ادارات

تعاون، کار و رفاه اجتماعی استانها، ونیز اعلام نتایج نهایی ارزیابی عملکرد سال 1399 توسط سازمان اداري و استخدام کشور اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز با رشد 13رتبه اي نسبت به سال 1398 «رتبه اول» و رده عالی ارزیابی عملکرد سال 99 را در بین
ادارات کل تعاون کار ورفاه اجتماعی کشور در مجموع ارزیابی شاخص هاي عمومی و اختصاصی کسب کرد.وي افزود: تحقق ماموریت
هاي وزارت متبوع، ایجاد هماهنگی بین دستگاه هاي اجرایی، شفافیت و مشارکت در امور، ارتقاء سطح پاسخگویی، تسهیل مسیر ارائه
خدمت به مردم، بهبود خدمات رسانی، رشد بهره وري و شاخص هاي عملکردي اختصاصی و عمومی واجراي مقررات و دستورالعمل ها
و سایر موارد تخصصی و عمومی از جمله معیارهایی است که از سوي وزارت متبوع جهت ارزیابی و اعلام رتبه در نظر گرفته شده
است.فلاح نژاد خاطر نشان کرد: خوشبختانه با تلاش هاي مضاعف و هماهنگی لازم در تمام حوزه هاي این اداره کل و همچنین
تشریک مساعی و همکاري مدیران ، روسا وکارکنان تلاش گر وشرکاي اجتماعی در این مجموعه ، همچون سنوات گذشته شاهد
کسب رتبه هاي برتر اداره کل در ارزیابی هاي مختلف هستیم.مدیرکل تعاون ،کار وفاه اجتماعی استان البرز اظهار امیدواري کرد با
تلاش و همکاري مجموعه اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز ، نقاط قوت فعالیت ها و عملکردها استمرار بیش از پیش داشته
باشد و در جهت مرتفع کردن کمبودها و نارسایی نیز تلاش بیشتري انجام شود.شایان ذکر است در جلسه کارگروه اشتغال استان در
مهر ماه با حضور مسئولین ومدیران کل استان البرز ، عزیزاله شهبازي استاندار البرز با اهداي لوح تقدیر این موفقیت را برگ درخشانی

در فعالیت هاي استان البرز در این مجموعه دانسته و از خدمات مدیرکل و مجموعه این اداره کل تجلیل بعمل آورد.



طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان
جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت ها و فرصتهاي عظیم

موجود در کشور و فعالسازي آنها براي ایجاد جهش در پیشرفت مادي و معنوي کشور

پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی نویدبخش استفاده ي بهتر از ظرفیتها و

 
فرصتهاي عظیم موجود در کشور و سرمایه گذاري در صنایع معدنی است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف
ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت ها
و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و فعالسازي آنها براي ایجاد جهش در پیشرفت مادي و معنوي کشور ایجاد شده است، اجراي این
طرح را در استفاده ي بهتر از ظرفیتها و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و توسعه و طراحی برنامه هاي دقیق سرمایه گذاري موثر

 
دانست و گفت: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه گذاري در حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

 سیدرضا فاطمی امین در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که به
صورت ویدوئوکنفرانسی و با حضور مقامات کشوري و ملی برگزار شد با تاکید بر ظرفیت هاي معدنی استان خراسان جنوبی، این پروژه
را یکی از پروژه هاي بزرگ در حوزه زمین شناسی و معدن توصیف کرد و گفت: با اجراي این پروژه حدود 15 هزار کیلومتر مربع تحت

 
عملیات اکتشافی قرار می گیرد که می تواند سرمنشاء اتفاقات خوبی در بخش زمین شناسی و معدنی این منطقه باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت شناسایی و احصاء ذخایر معدنی در استان خراسان جنوبی و کاهش چشمگیر مخاطرات سرمایه گذاري
در این حوزه را از جمله دستاوردهاي اجراي این پروژه در منطقه خواند و افزود: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه گذاري در

 
حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

فاطمی امین با بیان اینکه خراسان جنوبی داراي ذخایر مناسبی در بخش معدن است، اجراي پروژه تحول در بخش زمین شناسی و
اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی را در تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی این منطقه موثر دانست گفت: اجراي این برنامه

 
ما را در تدوین، طراحی و پیش برد برنامه هاي دقیق در حوزه سرمایه گذاري کمک می کند. 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود، اجراي این پروژه را در راستاي برنامه آمایش سرزمین حوزه صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد و
بیان داشت: یکی از اقدامات مهم وزارت صمت که از 2 ماه پیش آغاز شده، برنامه آمایش سرزمین این حوزه است که در راستاي
شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي سرمایه گذاري و تعیین اولویت ها در تمامی استان ها اجرا می شود و بر مبناي آن برنامه هاي

 
عملیاتی طراحی خواهد شد. 

وزیر صمت در پایان ضمن تشکر از مقامات استانی، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور و ایمیدرو ، نسبت به اجراي موفق



 
و اثرگذار این پروژه ابراز امیدواري کرد. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در این مراسم ضمن تشکر از اقدامات وزارت صمت در حوزه معدن، اجراي این پروژه را یک اقدام اساسی و

 
اثرگذار در جهت توسعه بخش معدن دانست. 

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی در راستاي تحقق اهداف گام دوم انقلاب 

گفتنی است پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی در خراسان جنوبی، در راستاي منویات مقام معظم رهبري (مدظله
العالی) در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی درخصوص لزوم رسیدن به اقتصادي مستقل، بهره گیري مناسب از منابع طبیعی و انسانی
کشور و توزیع عادلانه آن طراحی و عملیات اجرایی آن آغاز شد و با تمرکز بر بهره برداري از این ظرفیت ها و بر اساس تاکید رئیس
جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت در ضرورت ایجاد تحول بنیادین در بخش علوم زمین و معدن کشور در قالب توافقنامه و برنامه
اي مشارکتی با سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران(ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت،
معدن و تجارت اجرا می شود و استان خراسان جنوبی به عنوان اولین هدف اجراي این برنامه در سال 1400 معرفی و برنامه ریزي

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی براي آن طراحی شد. 

تولید و تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشافی، کشف ذخایر جدید معدنی، کاهش موثر زمان تبدیل کانسار به معدن، کاهش
ریسک سرمایه گذاري، افزایش میزان اشتغال در منطقه و و توسعه عدالت محور استان از جمله اهداف کلان این پروژه عنوان شده

است.



پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی نویدبخش استفاده بهتر از

فرصت هاي عظیم و سرمایه گذاري در صنایع معدنی

منبع: دانشجوشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی
و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر

شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي عظیم موجود در کشور و فعالسازي آن ها براي ایجاد جهش ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، وزیر صنعت،
معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین
شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که
در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم
انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي عظیم
موجود در کشور و فعالسازي آن ها براي ایجاد جهش در
پیشرفت مادي و معنوي کشور ایجاد شده است، اجراي این
طرح را در استفاده ي بهتر از ظرفیت ها و فرصت هاي
عظیم موجود در کشور و توسعه و طراحی برنامه هاي دقیق
سرمایه گذاري موثر دانست و گفت: عملیاتی شدن این

 
طرح نویدبخش سرمایه گذاري در حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

سیدرضا فاطمی امین در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی که به صورت
ویدوئوکنفرانسی و با حضور مقامات کشوري و ملی برگزار شد با تاکید بر ظرفیت هاي معدنی استان خراسان جنوبی، این پروژه را یکی
از پروژه هاي بزرگ در حوزه زمین شناسی و معدن توصیف کرد و گفت: با اجراي این پروژه حدود 15 هزار کیلومتر مربع تحت

 
عملیات اکتشافی قرار می گیرد که می تواند سرمنشاء اتفاقات خوبی در بخش زمین شناسی و معدنی این منطقه باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت شناسایی و احصاء ذخایر معدنی در استان خراسان جنوبی و کاهش چشمگیر مخاطرات سرمایه گذاري
در این حوزه را از جمله دستاورد هاي اجراي این پروژه در منطقه خواند و افزود: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه گذاري در

 
حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

فاطمی امین با بیان اینکه خراسان جنوبی داراي ذخایر مناسبی در بخش معدن است، اجراي پروژه تحول در بخش زمین شناسی و
اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی را در تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی این منطقه موثر دانست گفت: اجراي این برنامه

 
ما را در تدوین، طراحی و پیش برد برنامه هاي دقیق در حوزه سرمایه گذاري کمک می کند. 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود، اجراي این پروژه را در راستاي برنامه آمایش سرزمین حوزه صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد و
بیان داشت: یکی از اقدامات مهم وزارت صمت که از 2 ماه پیش آغاز شده، برنامه آمایش سرزمین این حوزه است که در راستاي
شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي سرمایه گذاري و تعیین اولویت ها در تمامی استان ها اجرا می شود و بر مبناي آن برنامه هاي



 
عملیاتی طراحی خواهد شد. 

وزیر صمت در پایان ضمن تشکر از مقامات استانی، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور و ایمیدرو، نسبت به اجراي موفق

 
و اثرگذار این پروژه ابراز امیدواري کرد. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در این مراسم ضمن تشکر از اقدامات وزارت صمت در حوزه معدن، اجراي این پروژه را یک اقدام اساسی و

 
اثرگذار در جهت توسعه بخش معدن دانست. 

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی در راستاي تحقق اهداف گام دوم انقلاب 

گفتنی است پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی در خراسان جنوبی، در راستاي منویات مقام معظم رهبري (مدظله
العالی) در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی درخصوص لزوم رسیدن به اقتصادي مستقل، بهره گیري مناسب از منابع طبیعی و انسانی
کشور و توزیع عادلانه آن طراحی و عملیات اجرایی آن آغاز شد و با تمرکز بر بهره برداري از این ظرفیت ها و بر اساس تاکید رئیس
جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت در ضرورت ایجاد تحول بنیادین در بخش علوم زمین و معدن کشور در قالب توافقنامه و برنامه
اي مشارکتی با سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت،
معدن و تجارت اجرا می شود و استان خراسان جنوبی به عنوان اولین هدف اجراي این برنامه در سال 1400 معرفی و برنامه ریزي

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی براي آن طراحی شد. 

تولید و تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشافی، کشف ذخایر جدید معدنی، کاهش موثر زمان تبدیل کانسار به معدن، کاهش
ریسک سرمایه گذاري، افزایش میزان اشتغال در منطقه و و توسعه عدالت محور استان از جمله اهداف کلان این پروژه عنوان شده

 
است. 

منبع: شاتا



ساخت واحد تولیدي و فرآوري مواد معدنی در گناباد آغاز شد

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/07/25

عملیات اجرایی ساخت واحد تولیدي و فرآوري 20 نوع ماده معدنی در گناباد با هزینه کرد 220 میلیارد ریال آغاز شد

اقتصاد گردان - محمد صفایی روز پنجشنبه در آیین آغاز
عملیات اجرایی ساخت این واحد تولیدي و فرآوري مواد
معدنی گفت:تحریمهاي اقتصادي دشمنان موجب افزایش
خوداتکایی کشور شد و فرصت طلایی براي کشور در زمینه
هاي مختلف و از جمله اقتصادي را فراهم کرد و موجب شد
که ضمن کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی از ظرفیتهاي
موجود بیشتر در مسیر توسعه اشتغال و کارآفرینی و رونق

 
اقتصادي بهره گرفته شود. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی اظهار
کرد: تحریمهاي اقتصادي دشمنان موجب افزایش خوداتکایی و فرصت طلایی براي کشور در زمینه هاي مختلف و از جمله اقتصادي را
فراهم کرد و موجب شد که ضمن کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی از ظرفیتهاي موجود بیشتر در مسیر توسعه اشتغال و کارآفرینی

 
و رونق اقتصادي بهره گرفته شود. 

محمد صفایی افزود: راه اندازي واحد صنایع فرآوري مواد معدنی در گناباد با توجه به قابلیتهاي مهم منطقه بستر رونق اقتصادي و

 
اشتغال و جهت دهی این ظرفیتها در مسیر توسعه صادرات را هموار می کند. 

وي ادامه داد: عملیات اجرایی واحد تولیدي فروسیلیس گناباد هم در زمینی به وسعت 220 هزار متر مربع و به اندازه وسعت یک
شهرك صنعتی سال گذشته در گناباد آغاز شده و با تکمیل و راه اندازي این واحدها گامهاي مهمی براي رونق اقتصادي و اشتغال

 
منطقه برداشته می شود. 

رییس هیات مدیره شرکت تامین آتیه ایرانیان (تایکو) هم در این مراسم گفت: صنایع معدنی، صنایعی تحریم گریزند و توسعه کمی و

 
کیفی آنها براي کاهش تبعات تحریمها و رونق اقتصادي کشور ضروري است. 

حامد سامانی افزود: حوزه هاي معدنی علاوه بر پوشش شرکتهاي صنایع پایین دستی متعدد، موجب رونق تولید و اشتغال می شوند و

 
این در شرایط تحریمهاي اقتصادي دشمنان نقش مهمی در رونق اقتصادي کشور دارد. 

وي ادامه داد: با توجه به ظرفیتهاي مواد معدنی در کشور و از جمله گناباد توسعه صنایع استخراج و اکتشاف و فرآوري مواد معدنی

 
زیربناي توسعه بهینه و جهت دهی این پتانسیها در مسیر رونق اشتغال و کارآفرینی است. 

رییس هیات مدیره شرکت تامین آتیه ایرانیان (تایکو) گفت: با توجه این که برخی مواد معدنی تنها مختص ایران است و انحصار آنها



در اختیار کشورمان قرار دارد، توسعه صنایع فرآوري مواد معدنی علاوه بر تامین بازارهاي داخلی موجب جذب سرمایه گذاریها و رونق

 
صادرات و تقویت بازارهاي صادراتی با کشورهاي هدف می شود. 

سامانی افزود: براي موفقیت در این بخش باید زنجیره ارزش داشته باشیم و تحقق این زنجیره نیازمند مواد اولیه و زیرساخت است که

 
با توجه به پتانسیلهاي خاص گناباد می توان با سرمایه گذاري، بستر این مهم را هموار کرد. 

رییس هیات مدیره شرکت تامین آتیه ایرانیان (تایکو) گفت: به دنبال پیگیري نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شوراي
اسلامی و با توجه به ظرفیتهاي خاص این منطقه در زمینه مواد معدنی، واحد تولیدي فرآوري مواد معدنی این شرکت در گناباد
احداث و با راه اندازي آن بستر اشتغال 45 نفر به صورت مستقیم و 2 برابر آن در شرکتهاي توزیع، پشتیبانی، حمل و نقل و بازرگانی

 
به صورت غیر مستقیم فراهم می شود. 

 
سامانی افزود: عمده تمرکز ما ایجاد اشتغال نیروهاي بومی و ایجاد ظرفیت براي استخراج 20 نوع ماده معدنی این منطقه است. 

رییس هیات مدیره شرکت تامین آتیه ایرانیان (تایکو) همچنین در جلسه با فعالان اقتصادي و ایثارگران گناباد، بازارهاي سرمایه را
ظرفیت بسیار مهمی براي توسعه و رونق اقتصادي و توسعه سرمایه گذاري در کشور دانست و گفت: امروز بیشتر از تحریمها،

 
سیاستهاي پولی و بانکی بر اقتصاد کشور تاثیر داشتند. 

سامانی افزود: انواع تحریمهاي دشمنان علیه کشورمان از ابتدي پیروزي انقلاب با برنامه ریزیهاي مسوولان ذیربط تاکنون بی اثر شدند
و از آنها به عنوان فرصت براي توسعه صنعتی و معدنی و سرمایه گذاري بهره گرفته شد لذا تاثیر منفی تحریمها بر اقتصاد کشور کمتر

 
بود ولی بر خلاف آن برخی سیاستهاي پولی و بانکی به نوعی تاثیر منفی مستقیم بر این مساله داشتند. 

وي اضافه کرد: اگر زمانی دولت و شرکتهاي دولتی بازیگر اصلی بازار سرمایه کشور بودند ولی به دنبال تاکیدات رهبر معظم انقلاب
مبنی بر اجراي اصل 44 قانون اساسی و خصوصی سازي امروز حداقل یک پنجم جمعیت کشور در بخشهاي مختلف اعم از سرمایه

 
گذاري، عضویت در سهام عدالت و غیره به صورت مستقیم و غیر مستقیم در این بازار مشارکت دارند. 

رییس هیات مدیره شرکت تامین آتیه ایرانیان (تایکو) گفت: سرمایه گذاري در بازار رمزارزها از ریسک و خطرپذیري بالایی برخوردار

 
است و به دلیل کلاهبرداریهاي متعدد در این بخش به هیچ عنوان بستر مناسبی براي سرمایه گذاري نیست. 

شرکت تامین آتیه ایرانیان (تایکو) به عنوان یک شرکت سهامی عام در زمینه سرمایه گذاري صنعتی و معدنی و هولدینگ هاي مالی و

 
اقتصادي و جهت دهی آنها در مسیر اشتغال و کارآفرینی فعالیت می کند. 

مرکز شهرستان93 هزار نفري گناباد در فاصله 287 کیلومتري جنوب مشهد واقع است.



توزیع هزار بسته معیشتی در چالوس/جذب 100 درصدي وام اشتغال

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/07/25

 به گزارش خبرگزاري فارس از چالوس، به مناسبت آغاز
امامت و ولایت امام زمان (عج) و به همت مرکز نیکوکاري یاران گمنام چالوس، نوشهر و کمیته امداد امام خمینی، هزار بسته معیشتی

 
میان خانواده هاي مددجوي کمیته امداد و مددجویان مرکز نیکوکاري توزیع شده است. 

حجت الاسلام بشیر عالیشاه مدیرکل کمیته امداد مازندران در آیین توزیع بسته هاي معیشتی که در مهدیه چالوس برگزار شد، اصل
راهبرد کمیته امداد را توانمندسازي خانواده ها عنوان کرد و گفت: اضافه شدن تعداد مددجویان افتخاري ندارد بلکه باید زمینه اشتغال

 
را براي مددجویان فراهم کرد. 

 
 

 
وي افزود: سال گذشته تعداد 7 هزار نفر مددجو و غیرمددجو با مراجعه به کمیته امداد از وام اشتغال بهره بردند. 

 
عالیشاه به جذب 100 درصدي وام اشتغال اشاره و بیان کرد: امسال سهمیه اشتغال ما 2 برابر، معادل 440 میلیارد تومان شده است. 



 
 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی مازندران با اشاره اینکه تعدد 83 هزار نفر در استان مددجوي کمیته امداد امام خمینی هستند،
گفت: مستمري یک فرد 350 هزار تومان است در صورتی که طبق پایش، مبلغ 800 هزار تومان فقط براي خوراك یک فرد در ماه

 
نیاز است 

 
وي ادامه داد: بقیه پایش فقر خوراك یک فرد از طریق کمک هاي مومنانه و خیران تامین می شود. 

مدیرکل کمیته امداد خاطر نشان کرد: از ابتداي سال 1400 تاکنون یک میلیون و 800 هزار غذاي گرم بین نیازمندان توزیع شده و

 
همچنین تعداد 170 هزار بسته معیشتی به خانواده هاي نیازمند اهدا شده است. 

 
عالیشاه در پایان از ساخت هزار و 300 مسکن براي مددجویان کمیته امداد در سطح استان مازندران خبر داد. 

انتهاي پیام/86061/ح



بیکاري 70 نفر به سبب کوتاهی مسئولان منابع طبیعی در آذربایجان غربی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/07/25

تسنیم/ منابع طبیعی آذربایجان غربی بیش از هشت ماه
است که جلوي فعالیت یک کارخانه در منطقه محروم
چالدران را گرفته و هر روز یک بهانه جدید را به سرمایه

 
گذار ارائه می دهد. 

رهبر معظم انقلاب اسلامی بر تولید، پشتیبانی و مانع زدایی همواره تاکید می کنند و این دستور ایشان باید در اولویت برنامه کاري

 
تمامی مسئولان و رسانه قرار گیرد تا کشور را از بیگانگان بی نیاز و آمار اشتغال زایی و در نتیجه نشاط در جامعه افزایش یابد. 

اما متاسفانه برخی مسئولان در آذربایجان غربی همواره سعی داشتند که سنگ در جلوي پاي سرمایه گذار و تولید کننده بیاندازند و
کار را در این استان براي آنها سخت کنند و حتی گاهی صراحتاً به آن ها می گویند که از استان بروید؛ این در حالی است که انجام

 
اکثر کارها یا دادن مجوزها شاید بیش از یک هفته، زمان بر نباشد. 

 
آخرین خبر آذربایجان غربی در اینستاگرام : 

https://instagram.com/wazerbaijan_today

0:00



نرخ بیکاري البرز پس از 10 سال انتظار، تک رقمی شد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/07/25

 
نرخ بیکاري البرز پس از 10 سال انتظار، تک رقمی شد 

ایسنا/ استاندار البرز با اشاره به اینکه رنسانس اقتصادي در البرز ظرف سه
سال برنامه ریزي زیربنایی محقق شد، گفت: با اقدامات زیرساختی و
حمایت هایی که از فعالان اقتصادي در استان شد، شاهد رشد اشتغال،
افزایش صادرات، افزایش تولید، کاهش نرخ بیکاري و افزایش مشارکت

 
اقتصادي در استان هستیم. 

عزیزاله شهبازي، استاندار البرز اظهار کرد: براي نخستین بار پس از 10 سال نرخ بیکاري از 14.7 در سال 97 به 9.1 در مدت مشابه

 
سال 1400 رسید و البرز توفیق یافت که نرخ بیکاري را تک رقمی کند. 

وي ادامه داد: نرخ بیکاري البرز از نرخ متوسط کشور کمتر شد که این امر نتیجه مدیریت صحیح، تلاش ها، اقدامات و برنامه ریزي

 
هاي بی وفقه در مجموعه استان با مدد گرفتن از توجه ملی است. 

شهبازي گفت: جاي خرسندي دارد که تحریم هاي ناجوانمردانه و شیوع بیماري عالمگیر کرونا نتوانست سد راه اراده ما در توسعه همه

 
جانبه استان شود و با اهتمام ویژه اي توانستیم این دستاورد بزرگ را براي البرز کسب کنیم. 

استاندار البرز افزود: این تلاش ها و برنامه ریزي ها ادامه خواهد داشت و همچنان قدرتمند در راستاي کسب رضایتمندي مردم و رشد

 
و توسعه استان گام برمی داریم. 

 
وي گفت: بیمه شدگان اجباري استان بیش از 316 هزار نفر بوده که به نسبت سال 98 و 99 افزایش چشمگیري داشته است. 

 
شهبازي بیان کرد: این آمار ها حاکی از این است که مولفه ها و حس گرهاي اقتصادي به نحو مطلوب در این استان فعال هستند. 

استاندار البرز گفت: بخش بزرگی از فرصت هاي شغلی ما در البرز را مهاجران در بر می گیرند و این استان مدام در حال ایجاد اشتغال

 
و افزایش تولید است. 

وي افزود: با رایزنی ها و اقداماتی که صورت گرفت، توانستیم تمامی شهرك هاي صنعتی شهرستان اشتهارد را از ممنوعیت شعاع 120
کیلومتري تهران خارج کنیم و این امر سبب شد که سرمایه گذاران و تولیدکنندگان بزرگ داخلی و خارجی فعالیت خود را با

 
بیشترین ظرفیت آغاز کنند. 

شهبازي گفت: همچنین شهرك صنفی شیخ آباد نیز پس از سال ها کشمکش فعال شد و به تبع آن بیش از 2 هزار فرصت شغلی در

 
آن احیا شد. 

وي افزود: کارخانه نوآوري استان نیز فعال شد و بسیاري از استارت آپ ها و فعالان شرکت هاي دانش بنیان در این مکان جان تازه اي

 
گرفتند. 

استاندار البرز گفت: چندین واحد تولیدي و صنعتی با بیش از 4 هزار میلیارد تومان اعتبار در البرز آماده آغاز کار هستند که با فعالیت

 
آنها صدها فرصت شغلی ایجاد خواهد شد. 

شهبازي افزود: با اقدامات زیرساختی و حمایت هایی که از فعالان اقتصادي در استان شد، شاهد رشد اشتغال، افزایش صادرات،
افزایش تولید، کاهش نرخ بیکاري و افزایش مشارکت اقتصادي در استان هستیم. 



 
آخرین خبر البرز در اینستاگرام : 

https://instagram.com/alborztoday



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: مشرقشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/07/25

 
- سیاست 

 
احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت 

 همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث

 
رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست بوم شده است. 

به گزارش مشرق، معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: شرکت شتاب
دهنده کارآفرینی اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر

 
ایرانی شده است. 

هادي جوهري افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی، ایجاد شبکه فروش و

 
تسهیل گري باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار ایرانی شده است. 

وي با تاکید بر احیاي واحدهاي تولیدي نوشت افزار ایرانی گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 



 
 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید
نوشت افزار ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد.جوهري ادامه داد: بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام
به مشارکت با شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این شرکت همچنین با بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم
همکاري هایی دارد.به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی اجتماعی را از طریق برگزاري رویدادهاي

 
مختلف دنبال می کند. 

 
 

وي تاکید کرد: برگزاري رویدادهایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 

جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت: همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت
احیا شده اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي منطقه کرده اند.



نوید ایجاد فرصت هاي شغلی در سروستان، خرامه و کوار

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/07/25

عبدالعلی رحیمی مظفري در گفتگو با خبرنگار فارس در
سروستان با اشاره به سفر هیئت دولت به استان فارس
اظهار داشت: موضوع سفر وزیر خاصی به شهرستانها مطرح
نبوده به هر صورت معاونین، وزرا و نمایندگان رئیس
جمهور  نمایندگان شخص رئیس جمهور براي بررسی تمام
موارد و مشکلات حضور داشتند، چنان چه تحلیلی براي
این سفر که آقاي رئیس جمهور داشتند و مصوبات سفر
داشته باشیم، در کل 133 مصوبه پیشنهادي و نهایی

 
داشتیم. 

این نماینده مجلس با بیان اینکه 50 طرح دیگر که شهرستانی بود و براي شهرستان ها خاص منفعت داشت همچنین چند طرح که
براي سه شهرستان ما منفعت مستقیم داشت، گفت:  یکی از پروژه ها، سد کوار بود که اعتبار 250 میلیاردي تومانی برایش در نظر

 
گرفته شد و  مورد دوم آبرسانی شیراز_ بیضاء _خرامه بود که در مجموع، 300 میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شد. 

رحیمی به حوزه راه و شهرسازي نیز اشاره کرد و گفت: از دیگر مباحث طرح تقاطع غیرهمسطح فولاد پاسارگاد که براي کوار خیلی
مهم است همچنین  تقاطع مومن آباد بود که براي جاده سروستان خرامه حیاتی بود  و موضوع راه آهن شیراز -بوشهر- عسلویه بود

 
که یک طرح ملی هست براي استان ها جنوب کشور ولی رهاوردش براي شهرستان کوار خاص تر می شود. 

وي در خصوص زیر ساخت هاي صنعتی نیز افزود:  در طرح هاي شهرك صنعتی نیز می توان به زیرساخت شهرك صنعتی سروستان
اشاره کرد که در زمینه برق رسانی به صورت خاص، تأمین اعتبارات خوبی دیده شده و تکمیل انبیه فنی شیراز_ کوار_ عسلویه_جم

 
بود که به صورت خاص براي کوار منفعت داشت. 

نماینده مردم در مجلس با بیان اینکه اگر بخواهیم سفر وزیر صنعت معدن و تجارت را به صورت خاص در شهرستان ها مطرح کنیم،
می توان به این موارد اشاره کرد: در اولین بازدید وزیر از فولاد پاسارگاد بود دو مصوبه مهم داشتیم، یکی حمایت وزارت از احداث
کارخانه کنستانتره فولاد پاسارگاد که باید احداث بشود چون سرمایه  و وامی که از صندوق توسعه ملی گرفته شده و استفاده نشده

 
است. 

رحیمی با گلایه از کارشکنی که در دولت قبل شده  بود افزود: مشکلات کارخانه فولاد باید در این دولت جبران و حل بشود چون از
طرفی در رونق اشتغالزایی، ما در صنایع پایین دستی فولاد ضریب اشتغال داریم و با احداث شهرك تخصصی فولاد براي تولید زنجیره
ارزش افزوده فولاد در بخش  پایین دستی کوار اشتغالزایی خوبی خواهیم داشت، البته این طرح از سال هاي قبل مطرح بوده ولی بنا



 
شده با جدیت دنبال بشود . 

رحیمی با گلایه از کارشکنی هاي که در دولت قبل شده  بود افزود:  مشکلات کارخانه فولاد باید در این دولت جبران بشود و توجه به

 
اشتغالزایی از طریق شهرك هاي صنعتی فراهم گردد. 

وي اظهار داشت: در شهرستان کوار، سد و شبکه هاي زیرمجموعه و در شهرستان سروستان انتقال پساب و آب پایدار در شهرستان
خرامه و همچنین انتقال آب از سد درودزن و موضوع حقابه در کنار مشکلات خشکسالی  مردم کربال، همه اینها مطرح و در وزارت

 
خانه لیست بندي شد تا تحویل وزارت خانه هاي مربوطه بشود. 

نماینده مردم سروستان، کوار و خرامه در مجلس در خصوص مطالبات مردمی که معطل مانده و لازم به بررسی است نیز توضیحاتی
داد و گفت: بیمارستان کوار، سد کوار، زیرساخت هاي جاده اي، بهداشتی و همچنین مدارس و زیرساخت هاي فرهنگی و زیرساخت

 
هاي اداري در بحث ساختار ادارات، اینها مشکلات عمده بود که در شهرستان وجود دارد. 

رحیمی مطالبات مردم  در شهرستان سروستان را نیز برشمرد و افزود: مشکلات این شهرستان، حوزه آب و انتقال پساب به دشت
سروستان، تامین آب پایدار شهرستان  هم در حوزه کشاورزي و هم براي صنعت و تکمیل زیرساخت هاي شهرك صنعتی و صنایع

 
پایین دستی در نفت و گاز و حق سروستان از مسئله نفت است. 

وي مشکلات و مطالبات شهرستان خرامه را به این صورت بیان کرد: بررسی مشکلات با موضوع انتقال آب شرب از سد درودزن به
خرامه و حق آبه کربال و تدابیر لازم براي اینکه مشکل کربال را بتوانیم حل کنیم زیرساختهاي راه  خصوصاً جاده خرامه به مرودشت،

 
همچنین زنجیره تکمیل زنجیره فولاد خرامه و انتقال کارخانه سیمان از جمله مطالبات مردم خرامه است. 

نماینده مردم در مجلس در خصوص مطالبات کشاورزي نیز توضیح داد: مطالعه عمده در خصوص محصولات کشاورزي براي تضمین
خرید محصولات کشاورزي و راهکارهایی براي صادرات محصولات کشاورزي خصوصاً پسته در شهرستان و محصولات صادراتی

 
کشاورزي در شهرستان کوار نیز از مطالباتی بود که وجود داشت. 

رحیمی گفت: قطعا بحث هاي که شد می تواند در آینده آشتغال زایی داشته باشد ولی باید بگوییم در کوتاه مدت بسیاري از موارد

 
جواب نمی دهد ولی در حوزه هاي که بازدید مستقیم داشتیم قطعا  این بازدیدها می تواند منشأ اثر بشود. 

انتهاي پیام/س



سهم 50 درصدي زنان روستایی و عشایر در اقتصاد خانواده/ محصولات بانوان

روستایی قابل دفاع در بازاهاي بین المللی هستند

منبع: میزانشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/07/25

کارشناس حوزه بانوان گفت: بین 40 تا 50 درصد یعنی نیمی از سهم اقتصادي و نان آوري و تأمین معیشت خانواده به حوزه
زنان روستایی و عشایر ما برمی گردد.

خاطره استاد رضایی در گفت وگو با میزان، در خصوص تأثیر و نقش بانوان روستایی و عشایر در توسعه اقتصادي کشور، گفت:
در حال حاضر می توان گفت بین 40 تا 50 درصد یعنی نیمی از سهم اقتصادي و تأمین معیشت خانواده به حوزه زنان روستایی و

 
عشایر ما برمی گردد زیرا این زنان توانمندي هاي بسیاري دارند. 

وي افزود: هرچقدر سطح اطلاعات بانوان جامعه بالا برود ما خروجی مثبت بیشتري در این زمینه خواهیم داشت و اولین گام براي این
امر بحث ارتقا سلامت روان و سلامت خانواده است که قاعدتاً افراد با داشتن ذهنی آرام فراگیري بیشتري دارند و کسی که تسلط و

 
فراگیري بالایی دارد نهایتاً ابداعات بیشتري را در عرصه هاي مختلف خواهد داشت. 

رئیس کمیسیون بانوان اتاق تعاون ایران بیان کرد: در حال حاضر مهم ترین کار این است که سعی کنیم سطح اطلاعات و آگاهی
بانوان را بالا ببریم تا بانوان بتوانند ضمن تعریف نقش و جایگاه خود در خانواده براي تأثیرگذاري در سطح اجتماع با شأن و منزلت
زنانه ورود پیدا کنند و هرچقدر بانوان به خصوص دختران جوان ما به این تفکر برسند که می توانند از پتانسیل هاي شخصی خود در

 
توسعه فردي و اجتماعی استفاده و بهره گیري کنند به سطح مدیریتی بیشتري در نقش آفرینی اقتصادي نیز دست پیدا خواهند کرد. 

استاد رضایی افزود: به عنوان نمونه بانوانی که در بحث توسعه روستایی در 3 بخش افزایش روحیه، کار گروهی و ارتقاي اطلاعات
آموزش دیده اند، در نتیجه اثر این آموزش ها به علاوه توانمندي هایی که خودشان به صورت بومی دارند باعث ارتقا کیفیت کار و
فعالیت اقتصادي آنان شده است یعنی اگر قبلاً گلیم دستبافت یک خانم روستایی در یک سطح متوسط براي ارائه به بازار قابل دفاع
بود در حال حاضر با یک کیفیت ارزنده تري ضمن قابلیت ورود به بازارهاي داخلی آمادگی دفاع در بازارهاي خارجی راهم پیداکرده

 
است. 

این بانوي فعال حوزه تعاونی بانوان، بابیان این که اگر قرار باشد زن را بسنجیم باید تمام جوانب وابعاد وجودي آنان را در نظر بگیریم،
افزود: به دلیل این که زن ها در عرصه اقتصادي متفاوت با مردان ورود پیدا می کنند و زنی که روح و روان خوبی نداشته باشد در هیچ
عرصه اي نیز نمی تواند ورود خوبی پیدا کند و در عرصه اقتصادي نیز دچار رکود و توقف جبران ناپذیر خواهد شد بنابراین این خیلی
مهم است که در ارتباط با نقش و جایگاه و تأثیر اقتصادي زنان در کشور برنامه ریزي کنیم و این برنامه ریزي را باید در 3 پله سلامت

 
روح و روان، ارتقاء وضعیت آموزشی بانوان به خصوص دختران جوان و بعد آمادگی براي ورود به در عرصه اقتصادي را در نظر بگیریم. 

رئیس کمیسیون بانوان اتاق تعاون ایران، ادامه داد: زنانی که 2 پله قبلی را با جنبه مثبت بالا رفته باشند قطع به یقین در عرصه سوم
هم رکود و شکست کمتري همراه با دستاوردهاي قوي خواهند داشت و این در استان هایی که آموزش براي بانوان داشته ایم کاملاً
قابل لمس است و در حال حاضر بیش از 200 نفر خانم در عرصه اقتصاد روستایی و حومه شهرستان هاي مختلف از قبیل خوزستان،

 
کرمان و ... داریم که با طی مراحل ذکرشده نقش آفرینی بالایی در عرصه اقتصادي دارند. 



این کارآفرین در پایان گفت: با توجه به شرایط اقتصادي کشور موظفیم و حتی می توان گفت به نوعی مجبوریم که دختران وزنان

 
جوانمان را به سمت وسوي فعالیت در عرصه تأمین معیشت خانواده هدایت کنیم. 

 
بیشتر بخوانید: کارآفرینی با یک قیچی! / روایت بانویی که جز 10 هنرمند شاخص جهان است 

انتهاي پیام/



تولید 80 درصد محصولات کشاورزي با روش سنتی بر عهده زنان روستایی

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/07/25

 معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي تاکید کرد: بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور توسط
زنان روستایی و عشایري و همچنین 40 درصد فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود. 

 معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي تاکید کرد:
بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور
توسط زنان روستایی و عشایري و همچنین 40 درصد
فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان

 
روستایی انجام می شود.  

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از ایرنا، علی اکبر مویدي
روز یکشنبه در مراسم امضاي تفاهم نامه معاونت توسعه
روستایی و مناطق محروم و معاونت امور زنان و خانواده که
با حضور دکتر انسیه خزعلی معاون رییس جمهوري در

امور زنان و خانواده برگزار شد، اظهار داشت: امروز چهار میلیون و 300 هزار نفر در کشور بهره بردار کشاورزي هستند که با تلاش و

 
پشتکار امنیت غذایی را رقم می زنند که بسیاري از آنان زنان هستند. 

وي ادامه داد: به طور کلی جمعیت زنان روستایی و عشایري، 10 میلیون نفر است که بالغ بر 12.4 جمعیت کشور را شامل می شوند و

 
از این تعداد حدود 73 درصد باسواد و 6 میلیون نفر در سن 18 سال هستند. 

معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي تاکید کرد: بیش از 70 درصد فعالیت هاي مربوط به دام و طیور کشور توسط زنان

 
روستایی و عشایري و همچنین 40 درصد فعالیت هاي مربوط به زراعت و باغبانی توسط زنان روستایی انجام می شود. 

وي افزود: بیش از 80 درصد تولیدات محصولات کشاورزي که از روش سنتی کسب می شود را زنان روستایی برعهده دارند. ضمن
اینکه زنان روستایی هم در تحکیم بنیان خانواده و هم تولید محصولات کشاورزي و امنیت غذاي کشور نقش برجسته اي دارند بر
همین اساس یکی از دفاتر ششگانه معاونت توسعه روستایی به دفتر فعالیت زنان روستایی و عشایري اختصاص داده شده است که سه

 
وظیفه اصلی ظرفیت سازي، نهاد سازي و ترویج کارآفرینی را برعهده دارد. 

مویدي با یادآوري اینکه به گفته وزیر جهاد کشاورزي، هنوز راه زیادي در پیش داریم و باید توجه ویژه اي به زنان روستایی شود،
خاطرنشان کرد: اگر توجه ویژه و کافی به حوزه زنان روستایی و عشایري داشته باشیم شاهد افزایش عملکرد و تولید خوب محصولات

 
کشاورزي خواهیم بود. 

معاون آموزش و ترویج وزارت جهاد کشاورزي با تاکید بر اینکه پروژه هاي خوبی در حوزه تشکیل صندوق هاي خرد زنان روستایی



 
انجام شده است، تصریح کرد: 3600 صندوق در بخش اشتغال زایی، کسب درآمد و معیشت زنان روستایی راه اندازي شده است. 

وي با یادآوري اینکه زنان روستایی نقش برجسته اي در تولید محصولات خانگی دارند، افزود: این امر با هماهنگی و همکاري معاونت
زنان ریاست جمهوري انجام شد و تولیدات محصولات سالم و استاندارد روستایی به بازار عرضه شده است. به طور حتم با مشارکت

 
بیشتري که برنامه ریزي شده و دکتر خزعلی قول آن را داد فرصت اشتغال بیشتر براي زنان روستایی داشته باشیم. 

مویدي اظهار داشت: در کشور بیش از 1430 مرکز خدمات روستایی داریم که به صورت مستقیم با روستاییان در ارتباط هستند و اگر

 
بتوان حوزه زنان را گسترش داد امکان افزایش تولیدات کشاورزي را خواهیم داشت. 

وي یادآور شد: از سال گذشته با همکاري آموزش و پرورش، هنرستان هاي کشاورزي احیا شدند که تعدادي از این هنرستان ها ویژه
دختران روستایی خواهد بود که بیش از هزار نفر از دختران روستایی به صورت شبانه روزي آموزش ببیند.



توسعه سیستان و بلوچستان در گرو بهره گیري از ظرفیت جوانان است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون سیاسی اجتماعی استاندار سیستان و بلوچستان گفت: اصول و راهنمایی در ادامه مسیر توسعه استان تدوین می شود
که یکی از این اصول بهره گیري از ظرفیت جوانان تحصیلکرده و نخبگان داخلی است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، ابوذر کوثري معاون سیاسی اجتماعی استاندار
سیستان و بلوچستان در نشست هم اندیشی دانشگاهیان و
نخبگان جوان سیستان و بلوچستان اظهارداشت: یکی از
اصول و محور هاي ده گانه اي که دولت مردمی آیت االله
رییسی در نخستین نشست هیات دولت به آن اشاره داشت
استفاده از ظرفیت نخبگان و جوانان در رده هاي مختلف

 
مشورتی و مدیریتی بود. 

وي افزود: باید از پتانسیل و ظرفیت جوانان و نخبگان تحصیلکرده به اقتضاي مدیریت ها استفاده شود از اینرو سازگاري را تعریف و

 
تعیین کرده و از این ظرفیت علمی نخبگان نهایت بهره مندي را داشته باشیم. 

معاون سیاسی اجتماعی استاندار سیستان و بلوچستان خاطرنشان کرد: تلاش خواهیم کرد تا بهره گیري از ظرفیت نخبگان به یک

 
سبک و سیاق واحد تبدیل و گام هاي مهم و اساسی براي توسعه برداشته شود. 

وي با اشاره به اینکه سیستان و بلوچستان جوانترین استان کشور است و هر نوع برنامه ریزي باید در آن ناظر بر واقعیت هاي آن
جامعه باشد تصریح کرد: در بحث بکارگیري از ظرفیت نخبگان جوان در مدیریت ها موضوع چابک سازي و جوان سازي مدیران

 
استانی شروع شده است. 

کوثري با اشاره به اینکه دانشگاه ها باید علاوه بر کار مهم آموزشی ارتباط خود را با حوزه تولید، اشتغال و کارآفرینی برقرار کنند گفت:
قرار است آمایشی در دانشگاه ها انجام و رشته هاي تحصیلی با نیاز هاي روز جامعه واقع سازي شود.



شوراي نگهبان پس ازتایید هیات وزیران، اساسنامه صندوق
کارآفرینی امید را تصویب کرد

شوراي نگهبان پس ازتایید هیات وزیران، اساسنامه صندوق کارآفرینی امید را

تصویب کرد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/07/25

اساسنامه صندوق کارآفرینی امید در هیات وزیران تصویب

 
شد و براي تایید نهایی به شوراي نگهبان ارسال گردید که مغایر با موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد. 

روز گذشته دکتر طحان نظیف سخنگوي شوراي نگهبان در نشست خبري (24 مهر 1400)، نظرات شوراي نگهبان در خصوص
مصوبات مجلس شوراي اسلامی، اساسنامه هاي دولت، استعلامات دیوان عدالت اداري واساسنامه صندوق کارآفرینی امید را تشریح

 
کرد که متن آن به شرح زیر است: 

براساس تصویب اعضاي شوراي نگهبان اساسنامه صندوق کارآفرینی امید که با اصلاحاتی در جلسه مورخ بیست و هشتم شهریور ماه
یکهزار و چهارصد به تصویب هیأت وزیران رسیده بود؛ در جلسه مورخ 21/07/1400 شوراي نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گرفت

 
که با توجه به اصلاحات به عمل آمده مغایر با موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد و بتصویب رسید. 

صندوق کارآفرینی امید حامی کسب و کارهاي خرد و کوچک و حامی اشتغال در روستا است. اهم فعالیت هاي صندوق کارآفرینی
امید براساس هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار و صندوق هاي خرد محلی برنامه ریزي شده و تنها در یکسال گذشته از

54هزار طرح با ایجاد بیش از 70هـزار شغل با اعتبار 27هزار میلیارد ریال حمایت کرده است.



بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان ازطرح هاي مورد
حمایت در شهرستان اندیکا

بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان ازطرح هاي مورد حمایت در

شهرستان اندیکا

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/07/25

بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان ازطرح هاي

 
مورد حمایت در شهرستان اندیکا 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خوزستان ، مرتضی لیریایی مدیر صندوق استان طی سفر یک روزه به شهرستان
اندیکا و بررسی مشکلات و آسیب هاي وارده ناشی از زلزله به برخی ازکسب و کارها ، از چند طرح اشتغال روستایی مورد حمایت

 
صندوق استان در شهرستان اندیکا بازدید به عمل آورد. 

طی این بازدید مرتضی لیریایی از طرح فرش دستبافت و کارگاه تولید لباس محلی در روستایی آبژدان شهرستان اندیکا ، طرح اقامتگاه
بومگردي و طرح صنایع دستی دیگر وام گیرنده مورد حمایت صندوق کارآفرینی در شهرستان اندیکا بازدید کرد. در این بازدیدها

لیریایی ضمن گفتگو با کارآفرینان ، پیگیرمشکلات آنان در حوزه ي کسب و کارها شد.



بانک کشاورزي ، حامی تولید و کارآفرینان/حمایت 90 میلیاردي بانک

کشاورزي از راه اندازي گلخانه هیدروپونیک سبزي و صیفی در استان کرمان

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/07/25

بانک کشاورزي در راستاي حمایت از بخش کشاورزي ، حفظ منابع آبی کشور و افزایش تولید با پرداخت 110 میلیارد ریال
تسهیلات ،از احداث و راه اندازي گلخانه هیدروپونیک سبزي و صیفی در شهرستان رفسنجان حمایت کرد .

 
نسخه چاپی 

بانک کشاورزي ، حامی تولید و کارآفرینان/حمایت 90 میلیاردي
بانک کشاورزي از راه اندازي گلخانه هیدروپونیک سبزي و صیفی
در استان کرمان بانک کشاورزي در راستاي حمایت از بخش
کشاورزي ، حفظ منابع آبی کشور و افزایش تولید با پرداخت
110 میلیارد ریال تسهیلات ،از احداث و راه اندازي گلخانه
هیدروپونیک سبزي و صیفی در شهرستان رفسنجان حمایت کرد

 
 .

آرمان ملی آنلاین -به گزارش بانک کشاورزي ، این گلخانه در زمینی به مساحت 15 هزار متر مربع احداث شده و حدود 12هزار متر

 
مربع آن شامل فضاي مسقف گلخانه است . 

محمدرضا محققی مجري این طرح می گوید : این گلخانه با سرمایه گذاري 110میلیارد ریال شروع به کار کرده که 90 میلیارد ریال

 
از آن با حمایت بانک کشاورزي تامین شده است. 

حجم تولید سالانه این گلخانه 300تن سبزي و صیفی به ویژه گوجه فرنگی و خیار است که علاوه بر توزیع در بازار داخلی ، بخشی از

 
آن به کشورهاي روسیه و ترکیه صادر می شود . 

راه اندازي این گلخانه، زمینه اشتغال مستقیم 15 نفر را فراهم آورده و برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در حمایت از
کارآفرینی ،ایجاد اشتغال پایدار و رونق تولید در کشور است



انتقال مدیریت صندوق کارآفرینی امید از ریاست جمهوري به وزارت تعاون

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/07/25

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور افزایش امکان تحقق آرمان ها و اهداف "صندوق کارآفرینی امید" و قرار گرفتن
آن در کنار "بانک توسعه تعاون" و "صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون" به صورت یک مجموعه منسجم، خواستار انتقال

مدیریت صندوق یاد شده از نهاد ریاست جمهوري به این وزارتخانه شده است.

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور افزایش امکان
تحقق آرمان ها و اهداف "صندوق کارآفرینی امید" و قرار
گرفتن آن در کنار "بانک توسعه تعاون" و "صندوق
ضمانت سرمایه گذاري تعاون" به صورت یک مجموعه
منسجم، خواستار انتقال مدیریت صندوق یاد شده از نهاد

 
ریاست جمهوري به این وزارتخانه شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیئت دولت، به موجب
بند (و) تبصره (12) قانون بودجه سال 1396 کل کشور
مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید به مدت یک سال به

قانون فهرست نهادها و مؤسسات عمومی غیردولتی، اضافه شود و اساسنامه آن حداکثر تا پایان سال 1396 به عنوان نهاد عمومی

 
غیردولتی به تصویب هیئت وزیران برسد.» 

در همین راستا و مطابق اساسنامه ابلاغی صندوق مذکور، اعضاي هیئت مدیره و مدیرعامل صندوق توسط وزیر تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی انتخاب می گردید. 

در سال 1397 و پس از پایان مهلت مصوبه فوق، به موجب پی نوشت رئیس جمهور مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید» در نهاد

 
ریاست جمهوري بماند و با توجه به گستردگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فعلاً به آن وزارتخانه منتقل نشود. 

لذا اساسنامه صندوق اصلاح و به تصویب هیئت وزیران رسید و به موجب اصلاحات جدید «رئیس جمهور یا نماینده ایشان» رئیس

 
هیئت امنا بوده و انتخاب مدیرعامل و اعضاي هیئت مدیره نیز به پیشنهاد «سرپرست نهاد ریاست جمهوري» تعیین می شود. 

اکنون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با ذکر این موضوع که مطابق مصوبه اصلاحی اخیر، «صندوق کارفرینی امید» به نهاد ریاست
جمهوري وابسته شده، در حالی که نهاد یاد شده از نظر مأموریت هاي اجرایی، ارتباطی با موضوع کار و اشتغال ندارد و این در حالی
است که وجود «بانک توسعه تعاون»، «صندوق کارآفرینی امید» و «صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون» بصورت یک مجموعه
منسجم در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امکان تحقق آرمان ها و اهداف صندوق یادشده را افزایش می دهد و جدا نمودن حلقه
هاي این زنجیر موجب اخلال در روند امور خواهد شد، تقاضاي اصلاح اساسنامه صندوق مذکور با رویکرد انتقال مدیریت صندوق به

 
آن وزارتخانه را دارد. 



 
پیشنهاد فوق هم اکنون مراحل بررسی و تصمیم گیري را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک سپري می کند./ ایسنا 

دستور رئیسی به بانک مرکزي براي جلوگیري از فضاسازي کاذب در قیمت ارز



احیاي زیست بوم نوشت افزار ایرانی با مشارکت بنیاد برکت

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/07/25

معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: شرکت شتاب دهنده
کارآفرینی اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر

ایرانی شده است. هادي جوهري افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه گذاري، ...

همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و مجمع ایران نوشت باعث رونق تولید نوشت افزار داخلی و احیاي این زیست بوم

 
شده است. 

معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: شرکت شتاب دهنده کارآفرینی

 
اجتماعی به عنوان یکی از واحدهاي مشارکتی بنیاد برکت باعث تسهیل و افزایش تولید نوشت افزار و لوازم التحریر ایرانی شده است. 

هادي جوهري افزود: این واحد مشارکتی بنیاد برکت با سرمایه گذاري، تامین مالی، اخذ تسهیلات، بازاریابی، ایجاد شبکه فروش و

 
تسهیل گري باعث شتاب دهی تولید و رونق زیست بوم نوشت افزار ایرانی شده است. 

وي با تاکید بر احیاي واحدهاي تولیدي نوشت افزار ایرانی گفت: سال گذشته 150 کارگاه تولید نوشت افزار ایرانی به همت بنیاد

 
برکت تشکیل و احیا شد. این کارگاه ها با دریافت تسهیلات، تغییرات ساختاري در خود ایجاد کرده و به چرخه تولید بازگشته اند. 

جوهري تصریح کرد: این کارگاه ها امسال علاوه بر افزایش تولید، بر ساخت محصولاتی که پیش تر از خارج کشور وارد می شد مانند

 
روان نویس تمرکز کرده اند. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت خاطرنشان کرد: شرکت شتاب
دهنده کارآفرینی اجتماعی به شکل مستقیم در فرآیند تولید نوشت افزار

 
ایرانی مشارکت نمی کند و نوعی تسهیل گري را انجام می دهد. 

جوهري ادامه داد: بنیاد برکت از ابتداي سال گذشته اقدام به مشارکت با
شرکت شتاب دهنده کارآفرینی اجتماعی کرده است. این شرکت همچنین با

 
بنیاد احسان و ستاد اجرایی فرمان امام هم همکاري هایی دارد. 

به گفته معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت، این بنیاد کارآفرینی

 
اجتماعی را از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف دنبال می کند. 

وي تاکید کرد: برگزاري رویدادهایی مانند «مشق احسان» فرآیند تسهیل گري و شتاب دهی را در زیست بوم نوشت افزار ایرانی

 
تسریع می کند و باعث افزایش تولید در این حوزه می شود. 

جوهري از ادامه روند حمایت و احیاي کارگاه هاي تولید نوشت افزار ایرانی در سال جاري خبر داد و گفت: همچنین حفظ و افزایش

 
تولید کارگاه هاي احیا شده در سال گذشته در دستور کار است. 

معاون مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: تعدادي از کارگاه هاي نوشت افزار ایرانی که توسط بنیاد برکت
احیا شده اند اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي منطقه کرده اند.



درخواست انتقال مدیریت صندوق کارآفرینی امید از ریاست جمهوري به

وزارت تعاون

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/07/25

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور افزایش امکان تحقق آرمان ها و اهداف «صندوق کارآفرینی امید» و قرار گرفتن آن
در کنار «بانک توسعه تعاون» و «صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون» به صورت یک مجموعه منسجم، خواستار انتقال مدیریت

 
صندوق یاد شده از نهاد ریاست جمهوري به این وزارتخانه شده است. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیئت دولت، به موجب بند (و) تبصره (12) قانون بودجه
سال 1396 کل کشور مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید به مدت یک سال به قانون فهرست نهادها و مؤسسات عمومی غیردولتی،
اضافه شود و اساسنامه آن حداکثر تا پایان سال 1396 به عنوان نهاد عمومی غیردولتی به تصویب هیئت وزیران برسد». در همین
راستا و مطابق اساسنامه ابلاغی صندوق مذکور، اعضاي هیئت مدیره و مدیرعامل صندوق توسط وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
انتخاب می گردید. 

در سال 1397 و پس از پایان مهلت مصوبه فوق، به موجب پی نوشت رئیس جمهور مقرر شد «صندوق کارآفرینی امید» در نهاد
ریاست جمهوري بماند و با توجه به گستردگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فعلاً به آن وزارتخانه منتقل نشود. لذا اساسنامه
صندوق اصلاح و به تصویب هیئت وزیران رسید و به موجب اصلاحات جدید «رئیس جمهور یا نماینده ایشان» رئیس هیئت امنا بوده

 
و انتخاب مدیرعامل و اعضاي هیئت مدیره نیز به پیشنهاد «سرپرست نهاد ریاست جمهوري» تعیین می شود. 

اکنون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با ذکر این موضوع که مطابق مصوبه اصلاحی اخیر، «صندوق کارفرینی امید» به نهاد ریاست
جمهوري وابسته شده، در حالی که نهاد یاد شده از نظر مأموریت هاي اجرایی، ارتباطی با موضوع کار و اشتغال ندارد و این در حالی
است که وجود «بانک توسعه تعاون»، «صندوق کارآفرینی امید» و «صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون» بصورت یک مجموعه
منسجم در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امکان تحقق آرمان ها و اهداف صندوق یادشده را افزایش می دهد و جدا نمودن حلقه
هاي این زنجیر موجب اخلال در روند امور خواهد شد، تقاضاي اصلاح اساسنامه صندوق مذکور با رویکرد انتقال مدیریت صندوق به

 
آن وزارتخانه را دارد. 

 
پیشنهاد فوق هم اکنون مراحل بررسی و تصمیم گیري را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک سپري می کند. 

انتهاي پیام



رونق گردشگري زنجان با تسهیلات بانک ملی ایران

منبع: انتخابشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/07/25

تسهیل امور رفاهی گردشگران داخلی، ایجاد رونق در بخش تعاملات مالی با واحدهاي همجوار و جذب نیروي انسانی متقاضی
کار با چشم انداز ورود سرمایه گذاران جدید به استان از اهداف این طرح بوده است.

بانک ملی ایران با هدف تسهیل گري و استفاده از ظرفیت هاي گردشگري استان ها، نگاه ویژه اي به واحدهاي رفاهی و

 
گردشگري دارد به طوري که بخشی از تسهیلات پرداختی این بانک در استان زنجان، به این بخش اختصاص دارد. 

به گزارش انتخاب به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، مجتمع رفاهی ملل یکی از واحدهایی است که با تسهیلات بانک ملی ایران

 
رونق گرفته و این بانک بالغ بر 119 میلیارد ریال تسهیلات به این بخش تخصیص داده است. 

تسهیل امور رفاهی گردشگران داخلی، ایجاد رونق در بخش تعاملات مالی با واحدهاي همجوار و جذب نیروي انسانی متقاضی کار با

 
چشم انداز ورود سرمایه گذاران جدید به استان از اهداف این طرح بوده است. 

همچنین بانک ملی ایران تعداد 2 هزار و 319 فقره تسهیلات به ارزش بالغ بر 4 هزار و 923 میلیارد و 992 میلیون ریال در 6 ماه

 
ابتداي امسال به بخش تولید استان زنجان تخصیص داده است. 

لازم به ذکر است، این تسهیلات افزایش ظرفیت شرکت هاي تولیدي استان، فعالیت مجدد شرکت هاي نیمه فعال، شتاب فعالیت
شرکت هاي دانش بنیان و رشد اشتغال زایی استان را به همراه داشته است.



خروج قیمت دلاري از اقتصاد ایران در دستور کار

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: یکی از طرح هایی که پیگیري می کنیم خارج کردن قیمت دلاري از اقتصاد است که
درباره فولاد توانستیم دلار را از قیمت گذاري آن خارج کنیم.

وزیر صنعت،معدن و تجارت عنوان کرد: خروج قیمت
دلاري از اقتصاد ایران در دستور کار اقتصاد ایران: وزیر
صنعت، معدن و تجارت گفت: یکی از طرح هایی که
پیگیري می کنیم خارج کردن قیمت دلاري از اقتصاد است
که درباره فولاد توانستیم دلار را از قیمت گذاري آن خارج

 
کنیم. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران، سیدرضا فاطمی امین در
نشست هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران افزود: به طور
نمونه در حوزه خودرو 30 درصد قطعه وارد می کنیم، اما

 
قیمت 40 درصد قطعات دیگر خودرو که داخل تولید می شود نیز به دلار متصل است. 

 
  

وي اضافه کرد: حدود دو ماه است که در فولاد این روند را آغاز کردیم یعنی قیمت شمش که اکنون 13 هزار تومان است اگر قرار بود

 
همچنان وابسته به دلار باشد باید 18 هزار تومان مبادله می شد.  

 
  

وي گفت: به این ترتیب قیمت ورق، میلگرد و شمش با واقعیات اقتصاد ایران تعیین می شود که از از یک تا دو هفته آینده نیز در
مورد محصولات مختلف این روش را آغاز خواهیم کرد البته براي محصولاتی که ممکن است کسري داشته باشیم به شکل عرضه هاي

 
تلفیقی این کسري را جبران خواهیم کرد. 

 
  

وي افزود: عرضه 12 ماهه فولاد و پتروشیمی را در 2 هفته آینده خواهیم داشت. اگر عرضه 12 ماهه را شروع کنیم، هر پیمانکار می
فهمد قیمت کالا تا 2 ماه دیگر چقدر خواهد بود و این یعنی پیش بینی کردن؛ همچنین بحث حذف سهمیه ها را که رانت ایجاد می

 
کند با این اقدام، اجرایی خواهیم کرد. 

 
  

فاطمی امین گفت: در کشور مشکل فنی و فناوري نداریم و هیچ کس نمی تواند ادعا کند که نمی تواند کار را از حیث فنی پیش ببرد.

 
  

 
وي افزود: بهتر است واژه صادرات را دیگر به کار نبریم و بگوییم تجارت بین المللی که واژه بزرگ تري است. 

 
  

فاطمی امین اضافه کرد: چه اشکال دارد در بازار هاي دیگر برنامه تجارتی داشته باشیم و آن را توسعه دهیم. براي این هدف، کاري

 
باید انجام داد باید زیر ساخت راه بیاندازیم، به طور نمونه برنامه افزایش رایزن بازرگانی را داشته باشیم. 

  



وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سال آینده نباید تعهد ارزي داشته باشیم، تحریم شدیم و بخش عمده اي درآمد نفتی بود و مصرف
ارزي سرجاي خود بود و کلی نظام بهم خورد و پیچیده شد. امیدواریم سال آینده از اوایل تابستان دیگر تعهد ارزي نداشته باشیم، به

 
حدي درآمد ارزي داریم که نیاز ارزي را تامین کند و مشکلات را رفع کنیم. 

 
  

فاطمی امین اضافه کرد: دولت الکترونیک و بخشی که مربوط به صنعت، معدن و تجارت است تا پایان سال سرو سامان می گیرد به
این ترتیب تا پایان امسال براي تمام شهرستان ها نقشه راه صنعت، معدن و تجارت خواهیم داشت که در آن مشخص می کنیم چه

 
طرح هایی نیاز به سرمایه گذاري دارد و چه میزان اشتغال نیاز داریم. 

 
  

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: وظیفه ما این است به جایی برسیم که فعالان اقتصادي به جز بحث بازاریابی دغدغه نداشته باشند.
باید سال آینده به جایی برسیم که سال 97 بوده ایم، یعنی باید به قبل از تحریم ها برگشت که رشد 12 درصدي در صنعت و معدن

 
داشته باشیم. 

 
  

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین در جمع خبرنگاران در خصوص برنامه هاي پیش رو بازار خودرو، گفت: برنامه داریم در سال

 
آینده بحث قرعه کشی خودرو را حذف کنیم. 

 
  

وي افزود: امسال با صد هزار دستگاه افزایش، تولید خودرو به میزان یک میلیون دستگاه خودرو خواهد رسید ضمن اینکه سال آینده
یک میلیون و 600 هزار دستگاه خودرو در کشور تولید می شود به این ترتیب بحث قرعه کشی خودرو نیز حذف خواهد شد ضمن

اینکه خودروسازان مشکلات عدیده اي دارند که ما باید براي حل آن کمک کنیم.



تمام مقدمات براي ایجاد شهرك نیشتمان سنندج فراهم است

منبع: ایرناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/07/25

سنندج - استاندار کردستان گفت: تمام مقدمات کار براي ایجاد شهرك نیشتمان سنندج در راستاي اقدام ملی مسکن فراهم
شده و راه و شهرسازي هم مصوبات آن را اخذ کرده است .

 سنندج - استاندار کردستان گفت: تمام مقدمات کار براي

 
ایجاد شهرك نیشتمان سنندج در راستاي اقدام ملی مسکن فراهم شده و راه و شهرسازي هم مصوبات آن را اخذ کرده است . 

به گزارش ایرنا، بهمن مرادنیا روز یکشنبه در بازدید از محل ایجاد شهرك نیشتمان سنندج با اشاره به تصویب مصوبه ایجاد این
شهرك در نیمه نخست امسال، اظهار داشت: در این شهرك هفت هزار و 500 مسکن در قالب اقدام ملی احداث و 28 هزار نفر در آن

 
اسکان خواهند یافت. 

وي به دستور رییس جمهور مبنی بر طرح احداث یک میلیون مسکن در کشور طی سال جاري اشاره کرد و افزود: در مجموع 96 هزار

 
مسکن طی چهار سال قرار است در استان کردستان احداث شود. 

استاندار کردستان بحث ساخت و ساز مسکن در شهرك نیشتمان سنندج را موجب ایجاد اشتغال و رفع مشکل مسکن مردم دانست و

 
اضافه کرد: با اجراي این طرح، از ساخت و سازهاي غیرمجاز در حاشیه سنندج ممانعت خواهد شد. 

مرادنیا با بیان اینکه اعتبار مورد نیاز براي آماده سازي و زیرساخت ها تامین می شود، ادامه داد: دستگاه هاي خدمات رسان به زودي

 
کار خود را در شهرك نیشتمان شروع می کنند و مردم بدانند این طرح به نفع آنان و کمک به زیبایی شهر سنندج است. 



 
 

رییس کل دادگستري کردستان هم با بیان اینکه از 2 جهت در طرح ایجاد شهرك نیشتمان ورود می کنیم، افزود: براساس سیاست

 
هاي دستگاه قضا، هرجا مسئله حقوق عامه و منافع مردم در میان باشد، دادگستري باید ورود کند. 

حجت الاسلام سیدمحمد حسینی، شهرك نیشتمان را طرحی مهم و به نفع مردم توصیف کرد و ادامه داد: اغلب زمین هایی که در
این طرح پیش بینی شده، اراضی ملی است و باید از آن مراقبت کرد، ضمن اینکه دسته اي از زمین ها تصرفی و بدون سند است که

 
راه و شهرسازي باید از طریق تعامل با متصرفان مشکل را رفع کند، در غیراینصورت دستگاه قضا ورود خواهد کرد. 

فرمانده انتظامی کردستان هم بر همکاري با دستگاه ها براي ایجاد شهرك نیشتمان تاکید کرد و اظهار داشت: ما در کنار استانداري،

 
راه و شهرسازي هستیم و در قالب این طرح از حق دولت و مردم حمایت و دفاع می کنیم. 

سردار علی آزادي با بیان اینکه باید در این طرح فضا براي احداث کلانتري و حضور پلیس نیز در نظر گرفته شود، افزود: هر زمان لازم

 
باشد با هماهنگی دستگاه قضا حضور خواهیم یافت و مانع از سواستفاده افراد سودجو می شویم. 

شهرك نیشتمان سنندج به وسعت 403 هکتار و با جمعیت بیش از 28 هزار نفر و در قالب چهار محله مسکونی به تصویب رسیده

 
است. بیش از 350 هکتار آن دولتی و 50 هکتار نیز زراعی است. 

 
شهر سنندج بیش از 500 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- طرح اقدام ملی مسکن 

 
- کردستان 

 
- سنندج 

- بهمن مرادنیا



امام جمعه شهرکرد: مسوولان در تحقق حقوق معلولان توجه داشته باشند

منبع: ایرناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/07/25

شهرکرد -ایرنا- نماینده ولی فقیه در چهارمحال و بختیاري و امام جمعه شهرکرد با یادآوري نادیده گرفته شدن حقوق
معلولان در برخی موارد گفت:مسوولان باید در تحقق حقوق معلولان توجه بیشتر داشته باشند.

شهرکرد -ایرنا- نماینده ولی فقیه در چهارمحال و بختیاري
و امام جمعه شهرکرد با یادآوري نادیده گرفته شدن حقوق
معلولان در برخی موارد گفت:مسوولان باید در تحقق

 
حقوق معلولان توجه بیشتر داشته باشند. 

حجت الاسلام و المسلمین محمدعلی نکونام روز شنبه در
آیین تجلیل از فعالان قرآنی جامعه هدف بهزیستی استان
افزود: معلولان نیازمند ترحم نیستند و نیازمند اداي حق و
حقوق خود هستند که این حقوق گاهی در جامعه نادیده

 
گرفته شده است. 

وي اظهار داشت: هم اکنون حقوق معلولان مغفول مانده و باید از سوي مسوولان و برنامه ریزان این حقوق از جمله مناسب سازي،

 
اشتغال، مسکن مدنظر قرار گرفته شود. 

امام جمعه شهرکرد تاکید کرد، در راستاي رفع مشکلات این قشر توانمند، تمام خواسته و حقوق این قشر را مسوولان انتقال خواهیم

 
داد و رفع این مشکلات مطالبه جدي خواهد بود تا میدان براي فعالیت این قشر فراهم شود. 

 
32 هزار معلول در چهارمحال و بختیاري زیرپوشش بهزیستی قرار دارند 

مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري با اشاره به اینکه 32 هزار معلول در استان زیرپوشش بهزیستی قرار دارند، گفت: در راستاي
توسعه فعالیت هاي قرآنی براي مددجویان از سال 1385، شوراي فرهنگی سازمان و کانون قرآن و عترت نیز از پارسال در استان در

 
راستاي آگاه سازي کارمندان و جامعه هدف بهزیستی فعال شد. 

نرگس عسگري با اشاره به روز 23 مهرماه و روز عصاي سفید گفت:هم اکنون چهار هزار و 495 نفر نابینا و نیمه بینا در استان

 
زیرپوشش قرا دارند که یکهزار و 654 نفر از این تعداد نابینا و 2هزار و 841 نفر نیمه بینا هستند. 

به گفته وي، 71 معلول نابینا در استان مشغول تحصیل در دانشگاه هستند که از این تعداد پنج نفر در مقطع دکترا، 9 نفر در سطح

 
کارشناسی ارشد، 45 نفر در سطح کارشناسی و 9 نفر در رشته کاردانی به تحصیل اشتغال دارند. 



وي اظهار داشت: اشتغال و مناسب سازي معابر از جمله مشکلات مهم این قشر توانمند و به خصوص نابینایان تحصیل کرده در استان

 
که اجراي قوانین براي حمایت از این قشر ضعیف است. 

 
عسگري افزود: در استان سه هزار و 942 نفر ناشنوا نیز از خدمات توانبخشی بهزیستی بهره مندند. 

به گفته وي، فرهیختگان جامعه هدف بهزیستی در بخش منابع فرهنگی و نشریات الکترونیکی با مشکل مواجه هستند و باید مسوولان

 
فرهنگی استان در این حوزه دغدغه مندتر باشند تا مشکلات این قشر رفع شود. 

مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري گفت: نابینایان و به خصوص نابینایان تحصیل کرده بیشترین سهم بیکاري را در بین معلولان
دارند و دستگاه ها و نهادهاي عمومی باید در اجراي قانون سهمیه سه درصد استخدام معلولان طبق ماده 15 قانون جامع حمایت از

 
حقوق افرادي داراي معلولیت و اختصاص 30 درصد از پستهاي سازمانی به افراد کم بینا و نابینا زبق ماده 11 بند "ت" اجرا کنند. 

وي اظهارداشت: نامناسب بودن محیط شهري و وسایل عمومی ، نبود رویه و سیاست خاص در تولید و توزیع منابع اطلاعاتی از

 
مهمترین مشکلات این فشر است. 

 
به گزارش ایرنا، در این آیین از 45 نفر معلولان حافظ و قاري قرآن تجلیل شد که 33 نفر از این تعداد داراي اختلال بینایی هستند. 

 
برچسب ها 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- سازمان بهزیستی کشور 

- معلولان



پیدا و پنهان مدیرییت هزار فامیل وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي

زمین زدن وزیر و دولت رئیسی

منبع: عصر خبرشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/07/25

از آقاي دکتر مخبر معاون اول رئیس جمهور استدعا داریم با کمک و حمایت از وزیر کار انقلابی و فساد ستیز نسبت به
امیدواري جریان انقلابی کشور و روي کار آمدن مدیران در تراز انقلاب و مردم سهم به سزاي خویش را ایفا کند.

از آقاي دکتر مخبر معاون اول رئیس جمهور استدعا داریم با کمک و حمایت از وزیر کار انقلابی و فساد ستیز نسبت به

 
امیدواري جریان انقلابی کشور و روي کار آمدن مدیران در تراز انقلاب و مردم سهم به سزاي خویش را ایفا کند. 

عصر خبر؛ اسعد صالحی- علی ذبیحی در زمان مدیرعاملی سازمان تامین اجتماعی در دولت نهم براي اولین بار از "مدیریت هزار
فامیل" در این سازمان پرده برداشت و تصریح کرد: براستی چگونه است که عملکرد برخی از مدیران بی کفایت و نالایق ادوار گذشته
که فضاي مدیریت سازمان تامین اجتماعی را همچون حیات خلوت خویش پنداشته و با حیف و میل اموال سازمان و صرف هزییه
هاي سوال برانگیز و پیگیري منافع و مطامع شخصی، سازمان را علیرغم آنهمه امکانات و منابع رشک برانگیز، به سازمانی منفعل و

 
مسئولیت ناپذیر در عمل به تعهدات قانونی، تبدیل کرده بودند، از نگاه تیزبین این گروه دلسوز به دور مانده بود؟! 

 
 

وي ادامه داده است: حجم و دامنه سوء استفاده ها از منابع سازمان تامین اجتماعی به حدي بود که بعضا به منظور واگذاري برخی
مناصب به منسوبین خود ساختار تشکیلاتی سازمان را دستخوش تغییر نموده و بسیاري از ادارات موازي را که زمینه هیچگونه فعالیت
مثمرثمر نداشتند ایجاد کردند و علاوه بر آن در تمامی شرکت هاي وابسته و تابعه سازمان عرصه را براي غارت و چپاول سرمایه ها و

 
اندوخته هاي صندوق تامین اجتماعی توسط گماردگان و منسوبان خود فراهم آوردند. 

این ها بخش از اظهارات کسی است که 12 سال پیش به عنوان عالی ترین مقام سازمان تامین اجتماعی بیان کرده است و به طور
طبیعی به بسیاري از اطلاعاتی که شاید براي بسیاري از مردم و حتی مسئولین کشور در دسترس نبوده است دسترسی داشته است.از

 
سویی دیگر بررسی شرایط فعلی نیز گویاي فعال شدن هزار فامیل براي زمین زدن دولت مردمی آیت االله رئیسی است. 

وقتی این سخنان را می شنویم و فقط به گردش مالی 270 هزار میلیارد تومانی سازمان تامین اجتماعی فکر می کنیم و آن را با رقم
کل بودجه سال جاري کشور که 2 هزار و 882 هزار میلیارد تومان است مقایسه می کنیم پی به اهمیت سازمان تامین اجتماعی و

 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می بریم. 



 
 

البته صندوق بازنشستگی کشوري، صندوق بازنشستگی فولاد، سازمان فنی حرفه اي، صندوق بیمه روستائیان و عشایر، بانک رفاه
کارگران، بانک توسعه تعاون، شستا ، آتیه صبا، شرکت هاي ماموریتی سازمان تامین اجتماعی ،سازمان بهزیستی، صندوق کارآفرینی
امید، و صدها شرکت بزرگ و کوچک زیر مجموعه تعاون، کار و رفاه را بررسی می کنیم به میزان اهمیت این وزارتخانه پی می بریم و

 
والبته به میزان سخت بودن کار در آن و مبارزه با فساد در زیر مجموعه هاي آن. 

یکی از برنامه هاي مهم دکتر عبدالملکی براي تصدي وزارت تعاون، کار ور فاه مبارزه با فساد و حذف مدیران ناسالم از زیر مجموعه
هاي آن بوده و هست.از همان ابتدا که دکترعبدالملکی بر مبارزه با فساد در وزارتخانه تاکید کرد گوش مفسدین تیز شده و گارد حمله
گرفتند و خبر داریم که حتی سعی کردند با لابی و نفوذ مانع راي نمایندگان محترم مجلس به وي شوند اما با مدد الهی و اعتماد

 
نمایندگان انقلابی مجلس این تیر آنها به سنگ خورد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه به درستی تصریح کرد که افرادي که تعداد آنها کم نیستند در این وزارتخانه نفوذ کرده اند . البته وي و ما
معتقدیم که بدنه اصلی سالم است اما متاسفانه در برخی از مناصب حساس نفوذي ها کارها را در دست دارند که اگر فکري به حال
آنها نشود این که همگان می دانند ریشه آنها به کجا و چه کسانی وصل است حتی در نقاب اصول گرا سعی در تخریب دولت مردمی

 
آیت االله رئیسی خواهند داشت. 

اما باید گفت مفسدین تیرهاي دیگري را نیز در اختیار دارند و در صورتی که وزیر تعاون، کار و رفاه هر چه سریعتر نسبت به
ساماندهی امور و انتصاب مدیران ارشد اقدام نکنند به طور قطع با تخریب مفسدینی که سالهاست در برخی مناصب این وزارتخانه لانه
کرده اند آسیب جدي به دولت رئیسی وارد خواهد آمد و موجب نامیدي مردم و دلسوزان انقلاب را فراهم خواهد آورد در صورتی که
رهبر معظم انقلاب تاکید کرده اند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،

 
«یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است. 

به نظر می رسد انتصاب اعضاي جدید هیات اممناي سازمان تامین اجتماعی و سایر صندوق هاي وابسته اولین و مهمترین قدم وزیر
کار براي به ریل انداختن حرکت این وزارتخانه و صندوق هاي وابسته و شرکت هاي زیر مجموعه باشد چرا که هم اینک منصوبان
دکتر عبدالملکی سازمان تامین اجتماعی و صندوق بازنشستگی کشوري همچنان با عنوان سرپرست حضور دارند و گزارشالت دریافتی
حاکی است که کارها در این دو سازمان و شرکت هاي اقتصادي تحت پوشش ، آن گونه که باید پیش نمی رود.سایر صندوق ها نیز

 
بدون تحول و تغییر بوده است چرا که اصل کار یعنی هیات امنا هنوز تشکیل نشده است. 



 
 

از آقاي دکتر مخبر معاون اول محترم رئیس جمهور نیز استدعا داریم با کمک و حمایت از وزیر کار انقلابی و فساد ستیز نسبت به
امیدواري جریان انقلابی کشور و روي کار آمدن مدیران در تراز انقلاب و مردم سهم به سزاي خویش را ایفا کند و خداي ناکرده

 
شرایط طوري نشود که شایعه نداشتن نیرو در طیف انقلاب رنگ واقعیت به خود بگیرد. 

 
 

 
رئیس هیات مدیره اتحادیه تعاونیهاي تامین نیاز صنفی استادکاران و کارگران ساختمانی و فصلی کشور 

منبع: عصرخبر



پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی نویدبخش استفاده ي بهتر از

ظرفیتها و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و سرمایه گذاري در صنایع معدنی

است/ طراحی برنامه سرمایه گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه ...

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/07/25

وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان
جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت ها و فرصتهاي عظیم

موجود در کشور و فعالسازي آنها براي ایجاد جهش در پیشرفت مادي و معنوي کشور ایجاد شده ...

وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: پروژه تحول زمین
شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی نویدبخش استفاده ي بهتر
از ظرفیتها و فرصتهاي عظیم موجود در کشور و سرمایه
گذاري در صنایع معدنی است/ طراحی برنامه سرمایه
گذاري معدنی با تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی وزیر
صنعت، معدن و تجارت در آیین افتتاح پروژه تحول در
بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان
خراسان جنوبی که در راستاي منویات مقام معظم رهبري
در بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر شناسایی ظرفیت ها و
فرصتهاي عظیم موجود در کشور و فعالسازي آنها براي

ایجاد جهش در پیشرفت مادي و معنوي کشور ایجاد شده است، اجراي این طرح را در استفاده ي بهتر از ظرفیتها و فرصتهاي عظیم
موجود در کشور و توسعه و طراحی برنامه هاي دقیق سرمایه گذاري موثر دانست و گفت: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه

 
گذاري در حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

به گزارش خبرگزاري برنا ؛ سیدرضا فاطمی امین در آیین افتتاح پروژه تحول در بخش زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی استان
خراسان جنوبی که به صورت ویدوئوکنفرانسی و با حضور مقامات کشوري و ملی برگزار شد با تاکید بر ظرفیت هاي معدنی استان
خراسان جنوبی، این پروژه را یکی از پروژه هاي بزرگ در حوزه زمین شناسی و معدن توصیف کرد و گفت: با اجراي این پروژه حدود
15 هزار کیلومتر مربع تحت عملیات اکتشافی قرار می گیرد که می تواند سرمنشاء اتفاقات خوبی در بخش زمین شناسی و معدنی این

 
منطقه باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت شناسایی و احصاء ذخایر معدنی در استان خراسان جنوبی و کاهش چشمگیر مخاطرات سرمایه گذاري
در این حوزه را از جمله دستاوردهاي اجراي این پروژه در منطقه خواند و افزود: عملیاتی شدن این طرح نویدبخش سرمایه گذاري در

 
حوزه صنایع معدنی در خراسان جنوبی است. 

فاطمی امین با بیان اینکه خراسان جنوبی داراي ذخایر مناسبی در بخش معدن است، اجراي پروژه تحول در بخش زمین شناسی و
اکتشاف ذخایر معدنی استان خراسان جنوبی را در تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی این منطقه موثر دانست گفت: اجراي این برنامه



 
ما را در تدوین، طراحی و پیش برد برنامه هاي دقیق در حوزه سرمایه گذاري کمک می کند. 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود، اجراي این پروژه را در راستاي برنامه آمایش سرزمین حوزه صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد و
بیان داشت: یکی از اقدامات مهم وزارت صمت که از 2 ماه پیش آغاز شده، برنامه آمایش سرزمین این حوزه است که در راستاي
شناسایی ظرفیت ها و فرصت هاي سرمایه گذاري و تعیین اولویت ها در تمامی استان ها اجرا می شود و بر مبناي آن برنامه هاي

 
عملیاتی طراحی خواهد شد. 

وزیر صمت در پایان ضمن تشکر از مقامات استانی، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور و ایمیدرو ، نسبت به اجراي موفق

 
و اثرگذار این پروژه ابراز امیدواري کرد. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در این مراسم ضمن تشکر از اقدامات وزارت صمت در حوزه معدن، اجراي این پروژه را یک اقدام اساسی و

 
اثرگذار در جهت توسعه بخش معدن دانست. 

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی در راستاي تحقق اهداف گام دوم انقلاب 

گفتنی است پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی در خراسان جنوبی، در راستاي منویات مقام معظم رهبري (مدظله
العالی) در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی درخصوص لزوم رسیدن به اقتصادي مستقل، بهره گیري مناسب از منابع طبیعی و انسانی
کشور و توزیع عادلانه آن طراحی و عملیات اجرایی آن آغاز شد و با تمرکز بر بهره برداري از این ظرفیت ها و بر اساس تاکید رئیس
جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت در ضرورت ایجاد تحول بنیادین در بخش علوم زمین و معدن کشور در قالب توافقنامه و برنامه
اي مشارکتی با سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران(ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت،
معدن و تجارت اجرا می شود و استان خراسان جنوبی به عنوان اولین هدف اجراي این برنامه در سال 1400 معرفی و برنامه ریزي

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی براي آن طراحی شد. 

تولید و تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشافی، کشف ذخایر جدید معدنی، کاهش موثر زمان تبدیل کانسار به معدن، کاهش
ریسک سرمایه گذاري، افزایش میزان اشتغال در منطقه و و توسعه عدالت محور استان از جمله اهداف کلان این پروژه عنوان شده

است.



به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد/ وزیر

ورزش و جوانان: می خواهیم در رشته فوتبال به درجه حرفه اي برسیم/ صدور

مجوز براي حضور بانوان نیازمند اتخاذ تصمیم دقیق از سوي مسئولان است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/07/25

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران براي ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به مشکلات و دعاوي
حقوقی ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در نشست
صمیمی با قهرمانان المپیک، پارالمپیک و جهانی: به دعاوي
حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد/
وزیر ورزش و جوانان: می خواهیم در رشته فوتبال به درجه
حرفه اي برسیم/ صدور مجوز براي حضور بانوان نیازمند
اتخاذ تصمیم دقیق از سوي مسئولان است رئیس قوه
قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران براي
ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به مشکلات و دعاوي
حقوقی ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوي حقوقی ورزشی

 
به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد. 

به گزارش برنا، به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي صبح امروز شنبه (25 مهر ماه) در نشست
صمیمی با قهرمانان المپیک، پارالمپیک و جهانی که در آستانه روز ملی تربیت بدنی و ورزش برگزار شد، نشاط را از ضروریات زندگی
دانست و با اشاره به ابراز شادي مردم پس از افتخارآفرینی ورزشکاران گفت: انسان یک بار وقتی داغ بر دلش بگذارند اشک می ریزد و

 
یک بار هم از فرط خوشحالی اشک شوق می ریزد و مدال آوران در شادي مردم شریک هستند.  

وي تصریح کرد: ارتباط ورزش قهرمانی با نشاط و سلامت روحی جامعه ارتباطی تنگاتنگ است و نه تنها ورزشکاري که روي سکوي

 
قهرمانی می ایستد و خانواده و اطرافیان او بلکه خیل عظیمی از مردم از پیروزي یک ورزشکار ملی خوشحال می شوند. 

رئیس قوه قضاییه از ورزشکاران به عنوان به عنوان یکی از پرمخاطب ترین اقشار جامعه یاد کرد و گفت: وقتی یک مسابقه ورزشی
شروع می شود، هم در زمان برگزاري مسابقه و هم پس از آن مردم درد و رنج خود را فراموش می کنند و نشاط وجودشان را فرا می

 
گیرد که هیچ مشاور حقوقی و فرهنگی نمی تواند چنین کار بزرگی را انجام دهد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي غلیان روح ملی و مذهبی در جامعه را از دیگر دستاوردهاي قهرمانی ورزشکاران کشورمان
دانست و افزود: بسیاري از مردم ما خصوصاً افراد مذهبی تر جامعه در زمان مشاهده مسابقات جهانی تسبیح به دست براي پیروزي

 
ورزشکاران عزیز کشورمان دعا می کنند که شما نمونه آن را حتی پاي منابر هم کمتر می بینید. 



رئیس دستگاه قضا به رابطه ورزش با آموزه هاي اجتماعی اشاره کرد و گفت: ورزش درس هاي زیادي دارد که مسئولیت پذیري،
جمعی کار کردن، نظم پذیري، احترام به نظر دیگران، تسلیم شدن در برابر مقررات و افزایش اعتماد به نفس از جمله آنهاست و باید

 
این معیارها در زندگی جمعی حاکم شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با ذکر نمونه اي در این خصوص تصریح کرد: یک تیم فوتبال 11 نفره، براي هر کسی
مسئولیت و جایگاه مشخصی تعیین شده و افراد یک تیم سعی می کنند از وظیفه اي که بر عهده شان گذاشته شده تخطی نکنند، در
برابر اشتباه هم تیمی خود و خطاي رقیب صبور باشند، در زمان برگزاري مسابقه از حکم داور که ممکن است اشتباه هم باشد تمکین

 
می کنند و به اصول کار جمعی و مسئولیت پذیري و اطاعت پذیري پایبندند. 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که نباید به مسابقات ورزشی به عنوان یک بازي نگاه شود، اظهار داشت: باید نگاه درست و واقع بینانه به

 
ورزش داشت و ابعاد و زوایا و آثار مادي و معنوي آن را احصاء و بر مبناي آنها فرهنگ سازي کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي «ورزش همگانی» را موضوعی مهم دانست و با تأکید بر اهتمام هر چه بیشتر وزارت ورزش
و جوانان به آن گفت: امروز هزینه هاي زیادي به خاطر بی توجهی به ورزش می پردازیم که مهم ترین آنها هزینه هاي بیمارستانی و

 
درمانی است. 

وي تاکید کرد: سرمایه گذاري در حوزه ورزش به خصوص ورزش همگانی موجب کاهش سرمایه گذاري در حوزه درمان و همچنین

 
پیشگیري از جرم می شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به تأکید دین مبین اسلام بر تقویت روح و اراده در کنار تقویت جسم اظهار داشت: جوانی بهترین زمان
ممکن براي تزکیه و تهذیب نفس است و اگر در این مقطع براي تقویت روح تلاش نشود، انجام این کار در سنین میانسالی و پیري

 
بسیار دشوار خواهد بود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي یکی از آثار مهم تقویت روحی را توجه به معنویات و روحیه ظلم ستیزي و حمایت از
مظلومان دانست و با تجلیل از توجه ورزشکاران کشورمان به نمادهاي ارزشی در میادین ورزشی گفت: این که ورزشکار ما بعد از
پیروزي بر حریف خود نام مبارك ائمه اطهار را بر زبان می آورد و بر چفیه که نماد حمایت از مظلومان و فلسطین و مبارزه با ظلم و

 
اسرائیل غاصب است سجده می کند، بسیار ارزشمند و غرورآفرین است. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش بر لزوم اجراي همه جانبه قانون جامع حمایت از معلولان که مورد مطالبه ورزشکاران
پارالمپیکی بود تأکید کرد و گفت که سازمان بازرسی کل کشور بر نحوه اجراي این قانون نظارت می کند و با هر گونه قصور و تخلف

 
از قانون برخورد خواهد شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از لزوم حمایت قضایی از ورزشکاران نیز سخن گفت و متذکر شد قوه قضاییه آمادگی دارد تا
خلاءهاي موجود در زمینه حمایت هاي معنوي و حقوقی از قهرمانان ورزشی را با ایجاد سازوکارهاي مناسب با همکاري وزارت ورزش

 
و خود ورزشکاران و قهرمانان رشته هاي مختلف ورزشی برطرف کند. 

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران براي ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به مشکلات و دعاوي حقوقی

 
ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد. 



حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در این زمینه به ذکر نمونه اي از مشکلات مطرح شده توسط یکی از بانوان ورزشکار حاضر
در این نشست اشاره کرد و گفت که «پیگیري حقوقی موضوعاتی چون سرقت مدال ها و احکام قهرمانان ملی و ارزشگذاري این اشیاء

 
گرانبها قطعاً نیازمند بررسی کارشناسی و ایجاد فرایند تخصصی است که قوه قضاییه به آن توجه ویژه خواهد داشت». 

پیش از سخنان رئیس دستگاه قضا، «سید حمید سجادي» وزیر ورزش و جوانان، رسیدگی به امور جوانان و پیگیري و مطالبات و
خواسته هاي به حق این قشر را یکی از ماموریت هاي اصلی این وزارتخانه عنوان کرد و گفت: با سازماندهی معاونت جوانان در وزارت
ورزش و جوانان به بخشی از تکالیفی که تا کنون در حوزه رسیدگی به مسائل جوانان در حالت بلاتکلیف قرار داشت رسیدگی خواهد

 
شد. 

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه براي بسیاري از کشورهاي دنیا تنها بعُد قهرمانی ورزش داراي اهمیت است، گفت: رویکرد جمهوري

 
اسلامی ایران در عرصه ورزش، « تربیتی، پرورشی، آموزشی»، «همگانی»، «قهرمانی» و «حرفه اي» است. 

سجادي با اشاره به اهمیت جایگاه ورزش همگانی در سیاست هاي وزارت ورزش و جوانان، ابراز امیدواري کرد به گونه اي در این حوزه

 
برنامه ریزي شود که آحاد مردم تا آخر عمر خود از موهبت انجام فعالیت هاي ورزشی بهره مند شوند. 

وزیر ورزش و جوانان با اشاره به بعُد قهرمانی ورزش که با ایجاد حس غرور در مردم و افتخارآفرینی همراه است، گفت: وقتی ورزشکار
کشورمان به سکوي افتخار می رسد و پرچم جمهوري اسلامی ایران در محل مسابقات برافراشته می شود و سرود ملی زیباي ایران

 
اسلامی طنین انداز می شود، حس غرور و افتخار مردم کشورمان را تقویت می کند. 

وي با اشاره به سازماندهی و فعالیت 51 فدراسیون ورزش قهرمانی و بیش از 100 انجمن ورزشی در کشورمان، گفت: وزارت ورزش و

 
جوانان سعی دارد در اتخاذ رویکردهاي خود به مسائل و مشکلات ورزشکاران در جاي جاي کشورمان توجه داشته باشد. 

سجادي همچنین گفت که ورزش جمهوري اسلامی ایران در 3 رشته به درجه حرفه اي رسیده و درصدد آن است که در رشته فوتبال

 
نیز به زودي به درجه حرفه اي برسد. 

وي با اشاره به جمعیت قابل توجه بانوان علاقمند به رشته هاي ورزشی در کشورمان، بحث صدور مجوز براي حضور بانوان در ورزشگاه

 
ها را از جمله موضوعاتی دانست که نیازمند اتخاذ تصمیم دقیق از سوي مسئولان است. 

وزیر ورزش و جوانان این نکته را هم متذکر شد که ورزش بانوان براي رشد و توسعه نیازمند استقلال، خودکفایی و بی نیازي از ورزش

 
آقایان است. 

«بنیامین شکوه فر» معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان هم در این نشست با بیان اینکه عموم فعالیت هاي
این وزارتخانه «عام المنفعه» است، تعدد و غیرتخصصی بودن شعب قضایی براي رسیدگی به پرونده هاي این وزارتخانه را از جمله

 
مسائل و مشکلاتی دانست که وزارت ورزش و جوانان با آن روبروست. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان همچنین از رئیس قوه قضاییه درخواست کرد که در صورت امکان شعب

 
تخصصی و همچنین شوراهاي حل اختلاف تخصصی براي رسیدگی به پرونده هاي ورزشی ایجاد شود. 



شکوه فر همچنین از تغییر کاربري اراضی ورزشی از سوي برخی افراد و نهادها انتقاد کرد و گفت: در طرح هاي هادي شهرها و شهرك
ها، اماکن مشخصی به عنوان اراضی با کاربري ورزشی اختصاص داده می شوند اما متاسفانه در مرحله اجراي طرح مشاهده می شود

 
که کاربري این اراضی تغییر پیدا کرده است. 

وي ابراز امیدواري کرد شرایطی فراهم شود که تشکل ها و سمن هاي ورزشی با استفاده از ماده 566 آیین دادرسی کیفري بتواند در

 
موارد تغییر کاربري اراضی ورزشی، به صورت مستقل اعلام جرم کند. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان در ادامه خواستار تاسیس دیوان حکمیت و داوري در عرصه ورزش در
کشورمان شد، گفت: اگر این ظرفیت با همکاري قوه قضاییه به وجود بیاید، بسیاري از دعاوي مرتبط با حوزه ورزش به سمت قوه

 
قضاییه نخواهند رفت. 

شکوه فر با اشاره به صدمات و آسیب دیدگی هایی که براي ورزشکاران در میادین ورزشی داخلی و بین المللی به وجود می آید،

 
خواستار ارجاع پرونده این آسیب دیدگی ها به کارشناسان متخصص در حوزه ورزش شد. 

وي همچنین به احکام صادرشده از سوي کمیته هاي انضباطی و هیئت هاي رسیدگی به تخلفات فدراسیون هاي ورزشی اشاره کرد و
خواستار آن شد که دستگاه قضایی نیز در رسیدگی مجدد به این پرونده ها، احکام صادر شده قبلی در فدراسیون هاي ورزشی را

 
مدنظر داشته باشد. 

شکوه فر با اشاره به عام المنفعه بودن اقدامات وزارت ورزش و جوانان در اقصی نقاط کشور، خواستار کاهش هزینه هاي دادرسی براي

 
این وزارتخانه در محاکم قضایی شد. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان به موضوع ابطال انتخابات هاي فدراسیون هاي ورزشی از سوي دیوان
عدالت اداري هم اشاره کرد و با بیان اینکه درحال حاضر انتخابات هاي دو فدراسیون ورزشی کشور از سوي این دیوان ابطال شده

 
است، خواستار رسیدگی و تصمیم گیري رئیس قوه قضاییه در خصوص اینگونه آراء شد. 

در ادامه این مراسم «علیرضا دبیر» رئیس فدراسیون کشتی در سخنانی با بیان اینکه اولین بار است که جامعه ورزش کشور با رئیس
قوه قضاییه دیدار و مشکلات و مسائل خود را با ایشان در میان می گذارند، ابراز امیدواري کرد که این نشست هاي صمیمی سالی یک

 
بار تکرار شود تا جامعه ورزش مسائل و مشکلات خود را بدون واسطه با رئیس دستگاه قضا در میان بگذارند. 

وي با بیان اینکه رشته ورزشی کشتی یک رشته وارداتی به کشور، گفت: ورزش کشتی مزیت رقابتی جمهوري اسلامی ایران نسبت به

 
سایر کشورهاست و باید نگاه ویژه اي از سوي مسئولان به این رشته ورزشی وجود داشته باشد. 

رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به ابراز لطف مقام معظم رهبري نسبت به ورزشکاران و قهرمانان ایران اسلامی یادآور شد: هنوز چند
ساعت از افتخارآفرینی کشتی گیران کشورمان در مسابقات جهانی کشتی در نروژ نگذشته بود که در ساعت 5 صبح، پیام محبت آمیز

 
مقام معظم رهبري به ما ابلاغ شد و خستگی را از بدن هاي تک تک ما بیرون کرد. 

دبیر همچنین از رئیس قوه قضاییه دعوت کرد تا با حضور در فدراسیون کشتی در جریان مسائل و مشکلات این فدراسیون و کشتی



 
گیران کشورمان قرار بگیرد. 

در ادامه این مراسم «طباطبایی» رئیس فدراسیون کاراته با بیان اینکه کاراته یکی از پرجمعیت ترین رشته هاي ورزشی ایران هم در

 
بخش آقایان و هم در بخش بانوان است، گفت: کاراته تنها رشته ورزشی کشورمان است که بیش از 30 مربی در سرتاسر دنیا دارد. 

«جواد فروغی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با اشاره به بازخوردهاي مثبت مردم ایران
اسلامی از این مدال، گفت: خدا را شاکر هستیم در جایگاهی قرار گرفته ایم که می توانیم لبخند را بر لب مردم عزیز کشورمان

 
بنشانیم. 

وي استفاده از مربیان داخلی را یکی از دلایل اصلی موفقیت تیراندازي کشورمان در مسابقات المپیک توکیو دانست و گفت: افتخاري

 
که در المپیک توکیو به دست آمد در سایه استفاده از مربیان توانمند و بادانش ایرانی بود. 

«محمدرضا گرایی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو و جهانی اسلو در رشته کشتی آزاد گفت: جلسه صمیمانه امروز رئیس قوه
قضاییه با ورزشکاران و قهرمانان که براي نخستین بار شاهد ان هستیم، نشان دهنده جدیت رئیس دستگاه قضا در زمینه پیگیري

 
مسائل و مشکلات ورزشکاران است. 

«ساره جوانمردي» دارنده مدال طلاي پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با بیان اینکه متاسفانه هیچ قانونی در
کشور ما براي حمایت از ورزشکاران وجود ندارد، گفت: به عنوان نمونه، اگر یکی از اشیاء قیمتی قهرمانان و مدال آورمان کشور ما نظیر
مدال قهرمانی، حکم یا کمربند پهلوانی شان به سرقت برود، هیچ قانونی در حمایت از آن ورزشکار وجود ندارد و حتی در میان

 
کارشناسان رسمی هم کارشناسی نداریم که بتواند ارزش واقعی شیء مفقود شده را بیان کند. 

«زهرا نعمتی» دارنده مدال طلا پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با کمان خواستار مناسب سازي امکنه شهري براي ورزشکاران
پارالمپیک و سایر معلولان کشور شد و گفت: متاسفانه در بسیاري از شعب قضایی، دسترسی کافی براي افراد داراي معلولیت وجود

 
ندارد و ما جامعه معلولان کشور خواستار نگاه ویژه مسئولان براي حل این مشکل هستیم. 

«داودي» دارنده مدال نقره المپیک توکیو در رشته وزنه برداري نیز  اشتغال و مسکن را به عنوان دو مسئله و دغدغه جدي ورزشکاران
عنوان کرد و گفت: اگر این مشکل حل شود قطعا ورزشکاران با ذهن آسوده به ورزش خود پرداخته و براي مملکت مان افتخارآفرینی

 
می کنند. 

در پایان این نشست صمیمانه، قهرمانان و مدال آوران ورزشی کشورمان با حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي عکس یادگاري
گرفتند .



اژه اي: قوه قضائیه آمادگی دارد خلاء هاي حمایت از ورزشکاران را برطرف

کند

منبع: دانشجوشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/07/25

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، بنا به گزارش
مرکز رسانه قوه قضائیه ، حجت الاسلام والمسلمین
محسنی اژه اي صبح امروز شنبه (25 مهر ماه) در نشست
صمیمی با قهرمانان المپیک، پارالمپیک و جهانی که در
آستانه روز ملی تربیت بدنی و ورزش برگزار شد، نشاط را از
ضروریات زندگی دانست و با اشاره به ابراز شادي مردم پس
از افتخارآفرینی ورزشکاران گفت: انسان یک بار وقتی داغ
بر دلش بگذارند اشک می ریزد و یک بار هم از فرط

 
خوشحالی اشک شوق می ریزد و مدال آوران در شادي مردم شریک هستند. 

وي تصریح کرد: ارتباط ورزش قهرمانی با نشاط و سلامت روحی جامعه ارتباطی تنگاتنگ است و نه تنها ورزشکاري که روي سکوي

 
قهرمانی می ایستد و خانواده و اطرافیان او بلکه خیل عظیمی از مردم از پیروزي یک ورزشکار ملی خوشحال می شوند. 

رئیس قوه قضاییه از ورزشکاران به عنوان به عنوان یکی از پرمخاطب ترین اقشار جامعه یاد کرد و گفت: وقتی یک مسابقه ورزشی
شروع می شود، هم در زمان برگزاري مسابقه و هم پس از آن مردم درد و رنج خود را فراموش می کنند و نشاط وجودشان را فرا می

 
گیرد که هیچ مشاور حقوقی و فرهنگی نمی تواند چنین کار بزرگی را انجام دهد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي غلیان روح ملی و مذهبی در جامعه را از دیگر دستاورد هاي قهرمانی ورزشکاران کشورمان
دانست و افزود: بسیاري از مردم ما خصوصاً افراد مذهبی تر جامعه در زمان مشاهده مسابقات جهانی تسبیح به دست براي پیروزي

 
ورزشکاران عزیز کشورمان دعا می کنند که شما نمونه آن را حتی پاي منابر هم کمتر می بینید. 

رئیس دستگاه قضا به رابطه ورزش با آموزه هاي اجتماعی اشاره کرد و گفت: ورزش درس هاي زیادي دارد که مسئولیت پذیري،
جمعی کار کردن، نظم پذیري، احترام به نظر دیگران، تسلیم شدن در برابر مقررات و افزایش اعتماد به نفس از جمله آنهاست و باید

 
این معیار ها در زندگی جمعی حاکم شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با ذکر نمونه اي در این خصوص تصریح کرد: یک تیم فوتبال 11 نفره، براي هر کسی
مسئولیت و جایگاه مشخصی تعیین شده و افراد یک تیم سعی می کنند از وظیفه اي که بر عهده شان گذاشته شده تخطی نکنند، در
برابر اشتباه هم تیمی خود و خطاي رقیب صبور باشند، در زمان برگزاري مسابقه از حکم داور که ممکن است اشتباه هم باشد تمکین

 
می کنند و به اصول کار جمعی و مسئولیت پذیري و اطاعت پذیري پایبندند. 



رئیس قوه قضاییه با بیان این که نباید به مسابقات ورزشی به عنوان یک بازي نگاه شود، اظهار داشت: باید نگاه درست و واقع بینانه به

 
ورزش داشت و ابعاد و زوایا و آثار مادي و معنوي آن را احصاء و بر مبناي آن ها فرهنگ سازي کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي «ورزش همگانی» را موضوعی مهم دانست و با تأکید بر اهتمام هر چه بیشتر وزارت ورزش
و جوانان به آن گفت: امروز هزینه هاي زیادي به خاطر بی توجهی به ورزش می پردازیم که مهم ترین آن ها هزینه هاي بیمارستانی و

 
درمانی است. 

وي تاکید کرد: سرمایه گذاري در حوزه ورزش به خصوص ورزش همگانی موجب کاهش سرمایه گذاري در حوزه درمان و همچنین

 
پیشگیري از جرم می شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به تأکید دین مبین اسلام بر تقویت روح و اراده در کنار تقویت جسم اظهار داشت: جوانی بهترین زمان
ممکن براي تزکیه و تهذیب نفس است و اگر در این مقطع براي تقویت روح تلاش نشود، انجام این کار در سنین میانسالی و پیري

 
بسیار دشوار خواهد بود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي یکی از آثار مهم تقویت روحی را توجه به معنویات و روحیه ظلم ستیزي و حمایت از
مظلومان دانست و با تجلیل از توجه ورزشکاران کشورمان به نماد هاي ارزشی در میادین ورزشی گفت: این که ورزشکار ما بعد از
پیروزي بر حریف خود نام مبارك ائمه اطهار را بر زبان می آورد و بر چفیه که نماد حمایت از مظلومان و فلسطین و مبارزه با ظلم و

 
اسرائیل غاصب است سجده می کند، بسیار ارزشمند و غرورآفرین است. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش بر لزوم اجراي همه جانبه قانون جامع حمایت از معلولان که مورد مطالبه ورزشکاران
پارالمپیکی بود تأکید کرد و گفت که سازمان بازرسی کل کشور بر نحوه اجراي این قانون نظارت می کند و با هر گونه قصور و تخلف

 
از قانون برخورد خواهد شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از لزوم حمایت قضایی از ورزشکاران نیز سخن گفت و متذکر شد قوه قضاییه آمادگی دارد تا
خلاء هاي موجود در زمینه حمایت هاي معنوي و حقوقی از قهرمانان ورزشی را با ایجاد سازوکار هاي مناسب با همکاري وزارت ورزش

 
و خود ورزشکاران و قهرمانان رشته هاي مختلف ورزشی برطرف کند. 

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران براي ایجاد شعب اختصاصی براي رسیدگی به مشکلات و دعاوي حقوقی

 
ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوي حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در این زمینه به ذکر نمونه اي از مشکلات مطرح شده توسط یکی از بانوان ورزشکار حاضر
در این نشست اشاره کرد و گفت که «پیگیري حقوقی موضوعاتی، چون سرقت مدال ها و احکام قهرمانان ملی و ارزشگذاري این اشیاء

 
گرانبها قطعاً نیازمند بررسی کارشناسی و ایجاد فرایند تخصصی است که قوه قضاییه به آن توجه ویژه خواهد داشت». 

 
تاکید بر رسیدگی به امور جوانان و پیگیري و مطالبات و خواسته هاي به حق این قشر 

پیش از سخنان رئیس دستگاه قضا، «سید حمید سجادي» وزیر ورزش و جوانان، رسیدگی به امور جوانان و پیگیري و مطالبات و



خواسته هاي به حق این قشر را یکی از ماموریت هاي اصلی این وزارتخانه عنوان کرد و گفت: با سازماندهی معاونت جوانان در وزارت
ورزش و جوانان به بخشی از تکالیفی که تا کنون در حوزه رسیدگی به مسائل جوانان در حالت بلاتکلیف قرار داشت رسیدگی خواهد

 
شد. 

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه براي بسیاري از کشور هاي دنیا تنها بعُد قهرمانی ورزش داراي اهمیت است، گفت: رویکرد

 
جمهوري اسلامی ایران در عرصه ورزش، «تربیتی، پرورشی، آموزشی»، «همگانی»، «قهرمانی» و «حرفه اي» است. 

سجادي با اشاره به اهمیت جایگاه ورزش همگانی در سیاست هاي وزارت ورزش و جوانان، ابراز امیدواري کرد به گونه اي در این حوزه

 
برنامه ریزي شود که آحاد مردم تا آخر عمر خود از موهبت انجام فعالیت هاي ورزشی بهره مند شوند. 

وزیر ورزش و جوانان با اشاره به بعُد قهرمانی ورزش که با ایجاد حس غرور در مردم و افتخارآفرینی همراه است، گفت: وقتی ورزشکار
کشورمان به سکوي افتخار می رسد و پرچم جمهوري اسلامی ایران در محل مسابقات برافراشته می شود و سرود ملی زیباي ایران

 
اسلامی طنین انداز می شود، حس غرور و افتخار مردم کشورمان را تقویت می کند. 

وي با اشاره به سازماندهی و فعالیت 51 فدراسیون ورزش قهرمانی و بیش از 100 انجمن ورزشی در کشورمان، گفت: وزارت ورزش و

 
جوانان سعی دارد در اتخاذ رویکرد هاي خود به مسائل و مشکلات ورزشکاران در جاي جاي کشورمان توجه داشته باشد. 

سجادي همچنین گفت که ورزش جمهوري اسلامی ایران در 3 رشته به درجه حرفه اي رسیده و درصدد آن است که در رشته فوتبال

 
نیز به زودي به درجه حرفه اي برسد. 

وي با اشاره به جمعیت قابل توجه بانوان علاقمند به رشته هاي ورزشی در کشورمان، بحث صدور مجوز براي حضور بانوان در ورزشگاه

 
ها را از جمله موضوعاتی دانست که نیازمند اتخاذ تصمیم دقیق از سوي مسئولان است. 

وزیر ورزش و جوانان این نکته را هم متذکر شد که ورزش بانوان براي رشد و توسعه نیازمند استقلال، خودکفایی و بی نیازي از ورزش

 
آقایان است. 

 
عموم فعالیت هاي وزارت ورزش و جوانان «عام المنفعه» است 

«بنیامین شکوه فر» معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان هم در این نشست با بیان اینکه عموم فعالیت هاي
این وزارتخانه «عام المنفعه» است، تعدد و غیرتخصصی بودن شعب قضایی براي رسیدگی به پرونده هاي این وزارتخانه را از جمله

 
مسائل و مشکلاتی دانست که وزارت ورزش و جوانان با آن روبروست. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان همچنین از رئیس قوه قضاییه درخواست کرد که در صورت امکان شعب

 
تخصصی و همچنین شورا هاي حل اختلاف تخصصی براي رسیدگی به پرونده هاي ورزشی ایجاد شود. 

شکوه فر همچنین از تغییر کاربري اراضی ورزشی از سوي برخی افراد و نهاد ها انتقاد کرد و گفت: در طرح هاي هادي شهر ها و
شهرك ها، اماکن مشخصی به عنوان اراضی با کاربري ورزشی اختصاص داده می شوند، اما متاسفانه در مرحله اجراي طرح مشاهده

 
می شود که کاربري این اراضی تغییر پیدا کرده است. 



وي ابراز امیدواري کرد شرایطی فراهم شود که تشکل ها و سمن هاي ورزشی با استفاده از ماده 566 آیین دادرسی کیفري بتواند در

 
موارد تغییر کاربري اراضی ورزشی، به صورت مستقل اعلام جرم کند. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان در ادامه خواستار تاسیس دیوان حکمیت و داوري در عرصه ورزش در
کشورمان شد، گفت: اگر این ظرفیت با همکاري قوه قضاییه به وجود بیاید، بسیاري از دعاوي مرتبط با حوزه ورزش به سمت قوه

 
قضاییه نخواهند رفت. 

شکوه فر با اشاره به صدمات و آسیب دیدگی هایی که براي ورزشکاران در میادین ورزشی داخلی و بین المللی به وجود می آید،

 
خواستار ارجاع پرونده این آسیب دیدگی ها به کارشناسان متخصص در حوزه ورزش شد. 

وي همچنین به احکام صادرشده از سوي کمیته هاي انضباطی و هیئت هاي رسیدگی به تخلفات فدراسیون هاي ورزشی اشاره کرد و
خواستار آن شد که دستگاه قضایی نیز در رسیدگی مجدد به این پرونده ها، احکام صادر شده قبلی در فدراسیون هاي ورزشی را

 
مدنظر داشته باشد. 

شکوه فر با اشاره به عام المنفعه بودن اقدامات وزارت ورزش و جوانان در اقصی نقاط کشور، خواستار کاهش هزینه هاي دادرسی براي

 
این وزارتخانه در محاکم قضایی شد. 

معاون حقوقی، پارلمانی و استان هاي وزارت ورزش و جوانان به موضوع ابطال انتخابات هاي فدراسیون هاي ورزشی از سوي دیوان
عدالت اداري هم اشاره کرد و با بیان اینکه درحال حاضر انتخابات هاي دو فدراسیون ورزشی کشور از سوي این دیوان ابطال شده

 
است، خواستار رسیدگی و تصمیم گیري رئیس قوه قضاییه در خصوص اینگونه آراء شد. 

 
تقدیر رئیس فدراسیون کشتی از برگزاري نخستین نشست رئیس قوه قضاییه با جامعه ورزش کشور 

در ادامه این مراسم «علیرضا دبیر» رئیس فدراسیون کشتی در سخنانی با بیان اینکه اولین بار است که جامعه ورزش کشور با رئیس
قوه قضاییه دیدار و مشکلات و مسائل خود را با ایشان در میان می گذارند، ابراز امیدواري کرد که این نشست هاي صمیمی سالی یک

 
بار تکرار شود تا جامعه ورزش مسائل و مشکلات خود را بدون واسطه با رئیس دستگاه قضا در میان بگذارند. 

وي با بیان اینکه رشته ورزشی کشتی یک رشته وارداتی به کشور، گفت: ورزش کشتی مزیت رقابتی جمهوري اسلامی ایران نسبت به

 
سایر کشورهاست و باید نگاه ویژه اي از سوي مسئولان به این رشته ورزشی وجود داشته باشد. 

رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به ابراز لطف مقام معظم رهبري نسبت به ورزشکاران و قهرمانان ایران اسلامی یادآور شد: هنوز چند
ساعت از افتخارآفرینی کشتی گیران کشورمان در مسابقات جهانی کشتی در نروژ نگذشته بود که در ساعت 5 صبح، پیام محبت آمیز

 
مقام معظم رهبري به ما ابلاغ شد و خستگی را از بدن هاي تک تک ما بیرون کرد. 

دبیر همچنین از رئیس قوه قضاییه دعوت کرد تا با حضور در فدراسیون کشتی در جریان مسائل و مشکلات این فدراسیون و کشتی

 
گیران کشورمان قرار بگیرد. 



در ادامه این مراسم «طباطبایی» رئیس فدراسیون کاراته با بیان اینکه کاراته یکی از پرجمعیت ترین رشته هاي ورزشی ایران هم در

 
بخش آقایان و هم در بخش بانوان است، گفت: کاراته تنها رشته ورزشی کشورمان است که بیش از 30 مربی در سرتاسر دنیا دارد. 

«جواد فروغی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با اشاره به بازخورد هاي مثبت مردم ایران
اسلامی از این مدال، گفت: خدا را شاکر هستیم در جایگاهی قرار گرفته ایم که می توانیم لبخند را بر لب مردم عزیز کشورمان

 
بنشانیم. 

وي استفاده از مربیان داخلی را یکی از دلایل اصلی موفقیت تیراندازي کشورمان در مسابقات المپیک توکیو دانست و گفت: افتخاري

 
که در المپیک توکیو به دست آمد در سایه استفاده از مربیان توانمند و بادانش ایرانی بود. 

«محمدرضا گرایی» دارنده مدال طلاي المپیک توکیو و جهانی اسلو در رشته کشتی آزاد گفت: جلسه صمیمانه امروز رئیس قوه
قضاییه با ورزشکاران و قهرمانان که براي نخستین بار شاهد ان هستیم، نشان دهنده جدیت رئیس دستگاه قضا در زمینه پیگیري

 
مسائل و مشکلات ورزشکاران است. 

«ساره جوانمردي» دارنده مدال طلاي پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با تفنگ تپانچه بادي با بیان اینکه متاسفانه هیچ قانونی در
کشور ما براي حمایت از ورزشکاران وجود ندارد، گفت: به عنوان نمونه، اگر یکی از اشیاء قیمتی قهرمانان و مدال آورمان کشور ما نظیر
مدال قهرمانی، حکم یا کمربند پهلوانی شان به سرقت برود، هیچ قانونی در حمایت از آن ورزشکار وجود ندارد و حتی در میان

 
کارشناسان رسمی هم کارشناسی نداریم که بتواند ارزش واقعی شیء مفقود شده را بیان کند. 

«زهرا نعمتی» دارنده مدال طلا پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازي با کمان خواستار مناسب سازي امکنه شهري براي ورزشکاران
پارالمپیک و سایر معلولان کشور شد و گفت: متاسفانه در بسیاري از شعب قضایی، دسترسی کافی براي افراد داراي معلولیت وجود

 
ندارد و ما جامعه معلولان کشور خواستار نگاه ویژه مسئولان براي حل این مشکل هستیم. 

«داودي» دارنده مدال نقره المپیک توکیو در رشته وزنه برداري نیز اشتغال و مسکن را به عنوان دو مسئله و دغدغه جدي ورزشکاران
عنوان کرد و گفت: اگر این مشکل حل شود قطعا ورزشکاران با ذهن آسوده به ورزش خود پرداخته و براي مملکت مان افتخارآفرینی

 
می کنند. 

در پایان این نشست صمیمانه، قهرمانان و مدال آوران ورزشی کشورمان با حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي عکس یادگاري
گرفتند.



حل مساله فرونشست اصفهان با ورود سه قوه امکان پذیر است

منبع: ایرناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/07/25

اصفهان- ایرنا- عضو ششمین دوره شوراي شهر اصفهان گفت: امکان حل مساله فرونشست زمین اصفهان در دولت و مجلس
به تنهایی وجود ندارد و تنها مصوبه سران سه قوه می تواند به رفع این مشکل کمک کند.

 اصفهان- ایرنا- عضو ششمین دوره شوراي شهر اصفهان
گفت: امکان حل مساله فرونشست زمین اصفهان در دولت و مجلس به تنهایی وجود ندارد و تنها مصوبه سران سه قوه می تواند به رفع

 
این مشکل کمک کند. 

اصفهان- ایرنا- عضو ششمین دوره شوراي شهر اصفهان گفت: امکان حل مساله فرونشست زمین اصفهان در دولت و مجلس به تنهایی

 
وجود ندارد و تنها مصوبه سران سه قوه می تواند به رفع این مشکل کمک کند. 

عباس حاج رسولیها، در چهاردهمین جلسه علنی شوراي اسلامی شهر اصفهان که روز یکشنبه در تالار شورا برگزار شد، در نطق میان
دستور خود افزود: فرونشست زمین در اصفهان یک واقعیت جدي است و نباید منتظر تخریب پایه هاي عالی قاپو، مسجد امام(ره)،

 
مسجد جامع، منارجنبان و مسجد شیخ لطف االله بنشینیم. 

وي با بیان اینکه ساختمانهاي تاریخی این شهر نسبت به فرونشست مقاوم نیستند ادامه داد: ریشه اصلی این مشکل در چالش هاي

 
مربوط به آب است. 

عضو ششمین دوره شوراي شهر اصفهان اظهار داشت: کمیسیون آب در استان از سال 80 مصوب و از سال 90 اجرایی شد اما در این

 
20 سال به وعده هایی که براي طرح بهشت آباد داده شده عمل نشده است. 

وي اضافه کرد: سران سه قوه باید مشکل آب در اصفهان را در دستور کار خود قرار دهند و تصمیم نهایی براي آن بگیرند، چرا که

 
امکان حل این مشکل به تنهایی توسط مجلس و دولت وجود ندارد. 



حاج رسولیها تصریح کرد: استاندار پیشین اصفهان نیز پیگیري بسیاري براي حل مشکلات آب داشت که به نتیجه اي نرسید و این

 
مساله امروز دیگر براي مردم اصفهان قابل قبول نیست. 

 
به گفته وي، با رفع مشکل آب این استان، مساله فرونشست زمین، گردشگري و اشتغال هم برطرف خواهد شد. 

حاج رسولیها، افزود: مطبوعات و رسانه ها هم باید در این زمینه پیگیري و مطالبه جدي داشته باشند تا مشکل اصفهان پس از 20

 
سال حل شود. 

عضو شوراي شهر اصفهان گفت: استاندار اصفهان و نمایندگان مجلس، باید مکاتبه اي با سران سه قوه داشته باشند تا این موضوع در

 
جلسه آینده آنها مطرح و در این خصوص تصمیم گیري شود. 

 
اشتغال، ازدواج و مسکن جوانان به طرح ضربتی نیاز دارد 

حاج رسولیها با بیان اینکه اشتغال، ازدواج و مسکن جوانان اصفهان به طرح ضربتی نیاز دارد گفت: سن ازدواج در جامعه بالا رفته است

 
و با توجه به بیکاري جوانان و هزینه هاي بالا، امکان این امر خیر براي برخی از افراد فراهم نیست. 

وي ادامه داد: مشکل ازدواج جوانان در اصفهان بویژه براي افراد تحصیلکرده حاد شده است که مسوولان باید براي این مساله فکر

 
اساسی کنند و اختیاراتی براي رفع مشکل اشتغال جوانان از دولت بگیرند. 

عضو شوراي شهر اصفهان با بیان اینکه خانه دار شدن جوانان در شرایط فعلی یکصد سال زمان نیاز دارد، افزود: راهکارهایی براي رفع

 
این مشکل وجود دارد و نباید همه مسائل را بر دوش دولت بگذاریم و باید از شهرداري ها و خیران هم در این زمینه استفاده کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: رفع مشکل مسکن جوانان، حمایت جدي و ویژه دولت را می طلبد و مردم و شهرداري ها هم باید در این زمینه

 
وارد میدان شوند. 

 
 

 
اطلاعات املاك شهرداري اصفهان ناقص است 



رییس کمیسیون بهداشت و خدمات شوراي اسلامی شهر اصفهان در این نشست با بیان اینکه اطلاعات املاك شهرداري اصفهان ناقص

 
است گفت: بعنوان یک کار ویژه و اساسی باید نسبت به بروز رسانی اطلاعات املاك در این دوره اقدام شود. 

غلامحسین صادقیان افزود: شهرداري باید در راه از کمک اداره کل ثبت اسناد و اطلاعات محلی استفاده کند و اطلاعات موجود خود را

 
به روز کنند. 

 
وي ادامه داد: حفاظت از این اطلاعات بعنوان حفاظت از بیت المال است که شهرداري باید در این زمینه اقدام فوري انجام دهد. 

 
برچسب ها 

 
- شوراي شهر 

 
- جلسه علنی 

 
- فرونشست 

 
- اصفهان 

 
پروندهٔ خبري 

- سایه رعب آور فرونشست بر دشت هاي اصفهان



نرخ بیکاري ترکیه بالا ماند

منبع: تابناكشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/07/25

حدود چهار میلیون ترك بیکار هستند.

به گزارش ایسنا به نقل از خبرگزاري دیلی صباح، مرکز
آمار ترکیه در گزارشی اعلام کرد که نرخ بیکاري این کشور
در 12 ماه منتهی به آگوست به 12.1 درصد رسیده که این
رقم در مقایسه با مدت مشابه ماه قبل 0.1 درصد بیشتر
شده است. این نرخ بیکاري، بیشترین نرخ بیکاري ثبت

 
شده ترکیه در چهار ماه اخیر محسوب می شود. 

طی این مدت جمعیت افراد بیکار 11 هزار نفر افزایش یافته و به سه میلیون و 965 هزار نفر رسیده است. از سوي دیگر شمار شاغلین
در ترکیه تا پایان این ماه با 14 هزار نفر کاهش در مقایسه با ماه قبل به 28 میلیون و 706 هزار نفر رسیده است. طی این مدت میزان
مشارکت در بازار کار 50.6 درصد بوده است که 0.2 درصد بیشتر از رقم ثبت شده در مدت مشابه ماه قبل محسوب می شود. نرخ
اشتغال براي مردان 65.7 درصد اندازه گیري شده است. براي زنان نیز این نرخ 31.9 درصد اندازه گیري شده که 0.2 درصد کمتر از

 
ماه گذشته بوده است. 

طبق اعلام مرکز آمار ترکیه، نرخ بیکاري جوانان 15 تا 24 ساله با 0.1 درصد کاهش نسبت به مدت مشابه سال قبل به 22.7 درصد
رسیده است. همزمان با شروع بحران کرونا در ترکیه، دولت این کشور از ماه آوریل اقدام به فراهم کردن کمک هاي مالی براي حدود

 
دو میلیون نفر از افرادي که شغل خود را از دست داده اند، کرده است. 

سال گذشته نرخ بیکاري ترکیه بین 9.6 و 13.5 درصد در نوسان بود. طی برنامه جدید اقتصادي ترکیه که در ماه سپتامبر سال قبل
اعلام شد، نرخ بیکاري تا پایان امسال باید به 11.8 درصد برسد. این کشور رسیدن به نرخ بیکاري تک رقمی را در سال 2021 هدف

 
گذاري کرده است. 

متوسط نرخ بیکاري ترکیه در بازه زمانی 2005 تا 2021 معادل 10.7 درصد بوده که بالاترین نرخ بیکاري این کشور در بازه زمانی
2014 تا 2020 مربوط به ژانویه و فوریه سال 2009 با 14.8 درصد و کمترین نرخ مربوط به ژوئن2012 با 7.3 درصد بوده است.


















































